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Buraki spadają
z niezabezpieczonych
ciężarówek. str. 2

Żychlin | Kto kandyduje do rady Miejskiej?

Czterech kandydatów 
walczy o 1 mandat
Znamy kandydatów  
do Rady Miejskiej  
w Żychlinie na lata 
2018-2023, gdyż 
tym razem będzie to 
kadencja 5-letnia. 

W gminie Żychlin mieszka-
ją 11.822 osoby. Uprawnienia 
do głosowania ma 10.022 oso-
by. Utworzono 15 jednomanda-
towych okręgów. Zgłoszono 60 
kandydatów z 5 komitetów wy-
borczych. Wyborcy będą mieli  
w kim wybierać.

KWW Nowe Oblicze Gminy 
(komitet burmistrza) zarejestro-
wał kandydatów we wszystkich 
15 okręgach, KKW SLD Lewica 
Razem zarejestrował kandydatów  
w 11 okręgach, KW PiS zareje-
strował kandydatów we wszyst-
kich 15 okręgach, KWW Łączyć 
nie Dzielić zarejestrował kandyda-
tów w 14 okręgach, KW PSL za-
rejestrował kandydatów w 5 okrę-
gach.

 Okręg wyborczy nr 1 – 
obejmuje sołectwa: Drzewosz-
ki, Czesławów, Sokołówek, 

Pasieka, Żabików, część so-
łectwa Dobrzelin z ulicami: Do-
brzelińska, Dolna, Janowska, 
Kasztanowa, Przytorze, Sta-
wowa, Wagowa, Władysława 
Jagiełły. Uprawnionych do gło-
sowania jest 858 osób.

O mandat radnego będą się 
ubiegać: Stanisław Szymański 
(61 lat) z Pasieki – KWW Nowe 
Oblicze Gminy, Ryszard Mar-
ciniak (lat 63) z Czesławowa –  
z KKW SLD Lewica Razem, Ha-
lina Woźniak (lat 45) z Dobrzelina 
z PiS oraz Witold Włodarczyk (lat 
50) z Dobrzelina z KWW Łączyć 
nie Dzielić.

 Okręg nr 2 – obejmuje so-
łectwa: Grabów, część sołec-
twa Dobrzelin z ulicami: Dwor-
cowa, Działkowa, Hotelowa, 
Jabłonkowa, Juliusza Słowac-
kiego, Kolejkowa, Gabriela Na-
rutowicza, Polna, Słoneczna, 
Szkolna, Wiśniowa. Uprawnio-
nych do głosowania jest 776 osób.

O mandat będą zabiegać: Tere-
sa Kubicka (lat 59) z Dobrzelina  
z KWW Nowe Oblicze Gminy, 
Aurelia Przyłoga (lat 59) z Do-
brzelina z KKW SLD Lewica Ra-
zem, Zbigniew Wypych (lat 49)  

z Grabowa z listy KW PiS oraz 
Paweł Wachowiak lat 36 z Grabo-
wa z KWW Łączyć nie Dzielić.

 Okręg nr 3 – obejmuje so-
łectwa: Grabie, Budzyń, Wola 
Popowa i Zgoda. Uprawnione 
do głosowania są 463 osoby.

O mandat radnego będą za-
biegać: Mieczysław Studziński 
(lat 59) z miejscowości Grabie 
z KWW Nowe Oblicze Gminy, 
Emilia Zomerfeld (lat 31) z Woli 
Popowej z KW PiS, Justyna 
Rapsiewicz (lat 29) z Budzynia  
z KWW Łączyć nie Dzielić oraz 
Magdalena Studzińska (lat 33) z 
miejscowości Grabie z KW PSL.

 Okręg nr 4 – obejmuje so-
łectwa: Grzybów, Biała, Brzezi-
ny, Śleszyn i Kruki. Uprawnio-
nych do głosowania – 669 osób.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Michał Kowalik (lat 54) ze 
Śleszyna z KWW Nowe Obli-
cze Gminy, Dominik Doroba (lat 
33) ze Śleszyna z KW PiS, Dag-
mara Łojek (lat 24) ze Śleszynka  
z KWW Łączyć nie Dzielić  
i Kazimierz Włodarczyk (lat 60)  
z Białej z KW PSL.

 Okręg nr 5 – obejmu-
je: sołectwa Tretki, Zagro-

by, Chochołów, Kaczkowizna  
i Buszków. Uprawnionych do 
głosowania jest 430 osób.

O mandat radnego będą za-
biegać: Robert Witeczek (lat 49)  
z Kozanek zgłoszony przez KWW 
Nowe Oblicze Gminy, Magdalena 
Kukla (lat 29) z Żychlina z KKW 
SLD Lewica Razem, Agnieszka 
Szałamacha (lat 45) z Zarębowa  
z KW PiS oraz Janusz Kowalski 
(lat 59) z Chochołowa z KW PSL.

 Okręg nr 6 – obejmuje Ży-
chlin, ulice: Sannicka, Wiejska, 
Pomorska, Polowa, Al. Racła-
wickie, Cmentarna, Blizińskie-
go, Głowackiego, 3 Maja, Pl. 
Wolności, Kwiatowa, Prze-
skok, Księdza Ściegiennego, 
Wspólna, Pl. Jana Pawła II. 
Uprawnionych do głosowania – 
695 osób.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Anna Wrzesińska (lat 65) 
z KWW Nowe Oblicze Gminy, 
Magdalena Jaros (lat 31) z Żychli-
na z KKW SLD Lewica Razem, 
Krzysztof Wojtalewicz (lat 29)  
z Żychlina z KW PiS oraz Ma-
tylda Jakubowska-Czaja (lat 43) 
z Żychlina z KWW Łączyć nie 
Dzielić.

 Okręg nr 7 – Żychlin, ulice: 
Aleksandra Orłowskiego, Ja-
śminowa, Różana, Chabrowa, 
Wrzosowa, Konwaliowa, Ogro-
dowa, Osiedle Traugutta od nr 
1 do nr 6, Łukasińskiego od nr 
6 do końca. Uprawnione do gło-
sowania są 722 osoby.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Kamila Kuciapska (lat 34)  
z Żychlina z KWW Nowe Obli-
cze Gminy, Krzysztof Matysiak 
(lat 43) z Żychlina z KW PiS, Syl-
wia Sobierańska (lat 36) z Żychli-
na z KW Łączyć nie Dzielić oraz 
Robert Petera (lat 44) z Żychlina  
z KW PSL.

 Okręg nr 8 – Żychlin, ulice: 
Łąkowa 5a, Osiedle Traugutta 
od nr 7 do 11, Traugutta 35. 
Uprawnionych do głosowania jest 
626 osób.

O mandat radnego będą za-
biegać: Agnieszka Sidwa (lat 43)  
z Żychlina z KWW Nowe Obli-
cze Gminy, Roman Ostasz (lat 73)  
z Żychlina z KKW SLD Lewica 
Razem, Magdalena Kroczyńska 
(lat 40) z Żychlina z KW PiS oraz 
Tomasz Pirowski (lat 36) z Żychli-
na z KWW Łączyć nie Dzielić.

 Okręg nr 9 – Żychlin, ulice 
Łąkowa od nr 3 do nr 5, 6a i od 
nr 7 do końca. Uprawnionych do 
głosowania jest 639 osób.

O mandat radnego będą za-
biegać: Elżbieta Sikora (lat 62)  
z Żychlina z KWW Nowe Obli-
cze Gminy, Andrzej Pawłowski 
(lat 64) z Żychlina z KKW SLD 
Lewica Razem, Wanda Czerbniak 
(lat 63) z Żychlina z KW PiS oraz 
Grażyna Kaszubska (lat 65) z Ży-
chlina z KWW Łączyć nie Dzie-
lić. str. 4

RZuT OKIEM | dożynKi pArAfiAlne w orłowie

Parafianie z Orłowa z dumą podkreślali, że ich święto plonów było bogatsze niż dożynki gminne.  
nie było w tym przesady. Udowodnili, że potrafią się zjednoczyć i współpracować. Konia z wozem i woźnicą 
przygotowała grupa rowerzystek. więcej czytaj na str. 6

Pacyna | czterej bracia usłyszeli zarzuty

Areszt za napaść 
na policjanta
Czterej bracia z gminy 
Pacyna w wieku 24, 
31, 33 i 38 lat usłyszeli 
zarzut znieważenia 
i czynną napaść na 
funkcjonariuszy policji.

Wobec dwóch z nich w wieku 
33 i 38 lat Sąd Rejonowy w Go-
styninie zdecydował o zastoso-
waniu trzymiesięcznego aresztu. 
Grozi im do 10 lat pozbawienia 
wolności. 

W sobotni wieczór, 15 wrze-
śnia, na terenie gminy Pacyna po-
licjanci zatrzymali 66-latka, który 
kierował rowerem w stanie nie-
trzeźwości. Alkomat wskazał pra-
wie 2 promile alkoholu w orga-
nizmie. Ponadto mężczyzna miał 
sądowy zakaz kierowania jedno-
śladami.

– Po wykonaniu czynności po-
licjanci odwieźli pijanego 66-lat-
ka do miejsca zamieszkania, aby 
przekazać go pod opiekę rodziny 
– informuje Dorota Słomkowska, 
rzecznik KPP Gostynin. – Zamiast 
podziękowania czterej synowie pi-
janego rowerzysty, którzy pojawili 
się na podwórku zaczęli wyzywać 
policjantów, a następnie ich zaata-
kowali. Zdecydowana reakcja po-
licjantów doprowadziła do zatrzy-
mania w policyjnym areszcie 4 
braci w wieku 24, 31, 33 i 38 lat. 
Wszyscy byli pijani. Dodatkowo 
trzej najstarsi bracia usłyszeli za-
rzut czynnej napaści na policjan-
tów, a wobec dwóch – 38 i 33-lat-
ka – sąd przychylił się do wniosku 
prokuratora i zastosował trzymie-
sięczny areszt. Śledztwo objęte 
jest nadzorem Prokuratury Rejo-
nowej w Gostyninie.  dag

Dobrzelin
Inscenizacja 
historyczna

Towarzystwo Miłośników Hi-
storii Żychlina oraz Fundacja 
Dwór Dobrzelin organizują w nie-
dzielę 23 września inscenizację 
historyczną pt. „Legiony Polskie”. 

W rolę Józefa Piłsudskiego 
wcieli się Mirosław Zomerfeld. 
Będą wojenne okopy i wojskowa 
grochówka dla wszystkich.

Tegoroczna inscenizacja nawią-
zuje do 100. rocznicy odzyskania 
niepodległości przez Polskę. In-
scenizację poprzedzi Apel Pamię-
ci przy cmentarzu w Dobrzelinie  
o godz. 14.00.

Następnie uczestnicy impre-
zy plenerowej przejdą pod dwór, 
gdzie będzie inscenizacja przed-
stawiająca obrady Rady Miejskiej 
w Żychlinie, która debatuje nad 
utworzeniem kopca Kościuszki. 
W wykopanych okopach (pomię-
dzy dworem a cmentarzem) bę-
dzie pokaz walk żołnierzy. Ma być 
dużo huku i dymu.

Przewidziano też konkurs hi-
storyczny dla dzieci i młodzieży 
„Stąd do Legionów” z nagroda-
mi. Dla gości przewidziano też 
wystawę pamiątek i dokumentów  
z I wojny światowej.

Na realizację inscenizacji histo-
rycznej i pikniku TMHZ pozyska-
ło z UG Żychlin grant wysokości 
5.000 zł.  dag

Żychlin
Festiwal Pasji

Po raz pierwszy Stowarzyszenie 
na Rzecz Rozwoju Gminy Żychlin 
i Żychliński Dom Kultury,  
w niedzielę 23 września organizują 
Festiwal Pasji. Impreza zaczyna 
się o godz. 13 i potrwa do godz. 
16. ŻDK zbiera zapisy osób, które 
chciałyby na scenie domu kultury 
zaprezentować swoje umiejętności 
w różnych dziedzinach. W parku 
koło ŻDK będzie plener malarski. 
Będą też warsztaty florystyczne, 
mozaiki na szkle, szycie itp.

Zwieńczeniem festiwalu będzie 
koncert o godz. 19.00 zespołu 
„Zdążyć przed Północą”.  dag
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kres dla „udawanych”
fizjoterapeutów?
Sprawdź, komu zaufasz. str. 11
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 796 455 333 
e-mail: zychlin@lowiczanin.info
Dorota GrąBCzewska

Wjazd z ulicy Dobrzelińskiej pracownicy prd poprawiali już po raz trzeci.

Żychlin | problemów ulicy dobrzelińskiej ciąg dalszy

Termin minął 10 września
Zgodnie z pierwotną umową 

zawartą pomiędzy PRD Kutno  
i UG Żychlin modernizacja ulicy 
Dobrzelińskiej miała się zakoń-
czyć do 10 września. Tymcza-
sem prace wciąż trwają. Jak nam 
powiedział kierownik budowy  
z PRD termin zakończenia budo-
wy przesunięto na 27 września.

Okazało się, że interwencji 
mieszkańców w sprawie budo-
wy drogi było jeszcze więcej, niż 
brak chodnika w części drogi –  
i wszystkie były zasadne.

– Rzeczywiście, okazało się, 
że są błędy w dokumentacji i tzw. 
osnowie geodezyjnej – mówił nam 
tydzień temu Zbigniew Gałązka, 
wiceburmistrz. – Były przypadki, 
że wjazdy kończyły się w połowie 
furtki, inne były za wąskie, a w 3 

przypadkach nie było zjazdów na 
pola. Poprosiliśmy prawnika, aby 
przeanalizował całość dokumenta-
cji i ustalił, kto zawinił.

Bałaganem są już zdenerwowa-
ni również pracownicy PRD, któ-
rzy wciąż muszą coś poprawiać. 
Wjazd na zdjęciu poprawiali trze-
ci raz....

Mieszkańcy zamiast satysfakcji, 
że doczekali się asfaltu, są wście-
kli, że inwestycja nie jest przy-
gotowana jak należy, a robiona  
w pośpiechu przed wyborami. 
Najbardziej za błędy obciążają 
autora dokumentacji, mieszkań-
ca Żychlina. Mówią, że projektant 
najwyraźniej nie skonfrontował 
map geodezyjnych z rzeczywisto-
ścią. Projektował zza biurka nie bę-
dąc w terenie. 

asfalt będą 
układać w piątek 
i poniedziałek
– To nie nasza wina, że prace 

się ślimaczą – mówi kierownik 
budowy z PRD. – Musieliśmy 
rozbierać i obniżać wjazdy na 
posesje, wjazdy trzeba było po-
szerzać, bowiem były początko-
wo zaprojektowane na szerokość 
bramy, bez furtki.

Na części ulicy już ułożo-
no warstwę 20 cm tłucznia, na 
który będzie układana warstwa 
9 cm asfaltu. – W czwartek 20 
września będziemy kończyć 
układanie tłucznia, a w piątek 
21 września i w poniedziałek 
24 września będziemy wylewać 
masę bitumiczną – dodaje kie-
rownik budowy.  dag
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Żychlin | Kwatera wojskowa na cmentarzu parafialnym

W 79. rocznicę napaści ZSRR na Polskę
Z inicjatywy Towarzystwa 
Miłośników Historii 
Żychlina przy współudziale 
Urzędu Gminy Żychlin  
i jednostki Strzelec z LO 
im. A. Mickiewicza,  
17 września na cmentarzu 
parafialnym w Żychlinie 
zorganizowano uroczysty 
Apel Pamięci bohaterom, 
którzy bronili Polski 
przed agresją Związku 
Radzieckiego we wrześniu 
1939 roku.

79. lat temu, 17 września 
1939 roku, Rosjanie zadali Pola-
kom cios w plecy, atakując naszą 
wschodnią granicę. W tym czasie 
większość polskich wojsk broni-
ło zachodniej granicy przed agre-
sją Niemiec. Hitler i Stalin zreali-

zowali tajny plan, podzieli Polskę 
pomiędzy siebie.

Uroczystości patriotyczne za-
częły się na kwaterze wojskowej  
o godz. 17.00. Uczestniczyło w 
nich pięć sztandarów z : ZS im. 
Bohaterów Września przy ul. Na-
rutowicza, LO im. Adama Mic-
kiewicza, Gimnazjum i Zespo-
łu Szkolno-Przedszkolnego im. 
Marii Kownackiej oraz sztandar 
Urzędu Gminy Żychlin. 

Przybyły delegacje młodzieży 
z żychlińskich szkół i ich opieku-
nowie, członkowie TMHZ oraz 
nieliczni mieszkańcy miasta. 
Wśród nich jak zwykle był Lu-
dwik Zalewski, honorowy oby-
watel miasta, który choć o ku-
lach, ale zawsze jest obecny na 
ważnych dla miasta uroczysto-
ściach patriotycznych. Nieste-
ty, w Apelu Pamięci zabrakło 
strażaków, zabrakło też sztanda-

ru Solidarności z Emitu. Na po-
czątek delegacje złożyły kwiaty 
i zapaliły znicze na żołnierskich 

kwaterach. Następnie Ewa Wy-
pych z TMHZ przypomniała tra-
giczną dla Polaków historię, któ-

rą większość z obecnych pamięta 
tylko z opowieści.

– 17 września 1939 roku, gdy 
Polacy na zachodzie walczyli z 
Niemcami, Rosjanie łamiąc pakt 
o nieagresji, uderzyli na Polskę 
od wschodu. Siła Armii Czerwo-
nej, którą zadysponowali Rosja-
nie była przytłaczająca – 1,5 mln 
żołnierzy, 6.000 czołgów, 1800 
samolotów – przypominała Ewa 
Wypych. – W starciach zginęło 
2.500 polskich żołnierzy, 20.000 
było rannych, 250.000 żołnierzy 
wzięto do niewoli. Rosjanie za-
jęli pół Polski; 190 tys km2, na 
których mieszkało 13 mln ludzi. 
Rosjanie zachowywali się równie 
bestialsko jak Niemcy, a nawet 
jeszcze okrutniej. Mówi się, że 
mieliśmy do czynienia z Golgotą 
Wschodu. Zamordowali kilka ty-
sięcy polskich oficerów w Katy-
niu, Miednoje, Charkowie, setki 
tysięcy ludności cywilnej zesła-
li na Syberię i do Kazachstanu. 
Wciąż nie znamy pełnej listy za-
mordowanych, ale szukamy i bę-
dziemy szukać.

Opiekun grupy Strzelców  
z LO im. A. Mickiewicza odczy-
tał Apel Pamięci tym, którzy wal-
czyli z okupantem, którzy zostali 
wywiezieni na zsyłkę w głąb Ro-
sji. Proboszcz parafii ks. Wiesław 
Frelek zapoczątkował modlitwę 
za wszystkich poległych w wojnie 
obronnej 1939 roku.

– Musimy pamiętać o boha-
terach, którzy zginęli, abyśmy 
my mogli żyć w wolnej Polsce 
– mówi Ludwik Zalewski, któ-
ry jako dziecko widział okrucień-
stwa wojny. – Cieszmy się, że nie 
ma wojny, że nie doświadcza-
my głodu, strachu i poniewierki. 
Obecność tak niewielu mieszkań-
ców w uroczystościach świadczy, 
że wielu z nas nie docenia tego, co 
ma teraz.

Ludwik Zalewski, który ma 
prawie 92 lata, jest jednym z ostat-
nich żyjących na naszym terenie 
przedstawicieli pokolenia dzieci 
wojny. Kolejne trzy, a nawet cztery 
pokolenia żyją w Polsce bez woj-
ny, ciesząc się wolnością i dobro-
bytem.  dag

Dobrzelin | Kampania cukrownicza

Buraki spadają 
z ciężarówek
Ledwie ruszyła 
kampania cukrownicza 
w Cukrowni Dobrzelin, 
a już pojawiły się 
problemy. Tym razem 
chodzi o spadające 
buraki z ciężarówek 
przewożących buraki.

– Znów zaczął się horror na na-
szej powiatowej drodze w Drze-
woszkach – mówi sołtys Ewa 
Bagnowska, sołtys sołectwa 
Drzewoszki. – Tylko patrzeć, jak 
dopiero co połatana droga powia-
towa znów się rozleci, a my bę-
dziemy jeździć po dziurach. 

Jak mówi sołtys jeszcze więk-
szym problemem są buraki spa-
dające z czubiasto załadowanych 

samochodów przewożących bu-
rak do cukrowni.

– Buraki lecą z samochodów 
i tylko patrzeć, jak burak uderzy 
w przejeżdżający samochód, albo 
trafi przechodnia i będzie nie-
szczęście – mówi nam pani sołtys 
prosząc o interwencję.

Dyrektor cukrowni Marek Gi-
żyński, przyznaje, że w pierw-
szych dniach kampanii, która 
zaczęła się 12 września, sam wi-
dział nieprzykryte składy trans-
portowanych buraków i sam już 
interweniował.

– W umowach przewoźnicy 
mają zapisane, że buraki trze-
ba przewodzić pod przykryciem  
i trzeba tego bezwzględnie pilno-
wać – wyjaśnia nam dyrektor. – 
Przypomniałem wszystkim prze-
woźnikom o ciążących na nich 

obowiązkach. Dla kierowcy to 5 
minut więcej czasu i pracy i jest 
bezpiecznie. 

Sytuację można poprawić od 
ręki. Każdy samochód ma za 
przednią szybą dwa numery, któ-
re należałoby zapamiętać, aby 
uwagi były bardziej precyzyjne, 
kierowane do konkretnego kie-
rowcy.

Na jednej tablicy jest numer 
grupy przewoźnika, a na drugiej 
numer kierowcy. To pozwala na 
faktyczne ustalenie sprawcy i jego 
zdyscyplinowanie. Na usługach 
cukrowni jeździ 6 grup pojazdów. 

Do policji należy dyscyplino-
wanie kierowców, by nie jeździli 
po drogach nieprzystosowanych 
do przewozu ciężkich składów 
ważących po kilkadziesiąt ton. Jak 
policja wywiązuje się z obowiąz-
ków – widzą mieszkańcy...

Początek kampanii należy do 
udanych. Aura sprzyja. Buraki 
mają zawartość cukru dużo po-
wyżej 17 proc., plon też jest bar-
dzo dobry, ok. 69 ton z hektara. 
Ponieważ buraki są suche to i za-
nieczyszczenie jest ich niewiel-
kie. Jak na razie kampania prze-
biega bez problemów.  dag

Młodzież z żychlińskich szkół składała kwiaty na grobach polskich 
żołnierzy.

Żychlin | dom Kultury

Oddaj krew potrzebującym
W piątek 21 września 
do Żychlińskiego Domu 
Kultury przyjedzie 
ambulans Regionalnego 
Centrum Krwiodawstwa  
w Łodzi. Krew będzie 
można oddawać w godz. 
11.00-13.00. Po wakacjach 
to pierwsza wizyta.

Krew mogą oddawać osoby  
w wieku 18-65 lat, z wagą cia-
ła co najmniej 50 kg. Na miejscu 
dawca wypełnia ankietę, a lekarz 
bada ciśnienie, wykonywane są 
też podstawowe badania krwi. 
Gdy wstępne badania są pozytyw-
ne, krew jest pobierana. Osoby, 
które chcą oddać krew powinny 
być po lekkim śniadaniu oraz wy-
pić wcześniej sporo płynów. Każ-

dy, kto odda krew dostaje pakiet 
8 czekolad, batona i soki regene-
rujące. Lekarz może też wypisać 
zwolnienie lekarskie, w dniu gdy 
krew jest oddawana. 

Wprawdzie medycyna zrobiła 
znaczące postępy, ale krwi nic jak 
na razie nie jest w stanie zastąpić. 
Wartość czerwonego lekarstwa 
doceniamy dopiero wówczas, gdy 
sami jej potrzebujemy lub gdy po-
trzebują jej nasi najbliżsi. Dlate-
go dziś my pomóżmy potrzebu-
jącym, bo kiedyś i my możemy 
potrzebować pomocy innych.  dag

Orłów | Uroczystości patriotyczne

W 79. rocznicę Bitwy nad Bzurą
W niedzielę, 30 września  
w Orłowie odbędą się 
gminne uroczystości 
patriotyczne z okazji  
79. rocznicy największej 
bitwy obronnej, nad Bzurą, 
stoczonej we wrześniu 
 1939 r. 

O godz. 12.00 w kościele 
w Orłowie rozpocznie się uroczy-
sta msza święta w intencji żoł-
nierzy poległych w obronie kra-
ju. Uczniowie z SP w Żeronicach 
zaprezentują montaż słowno-mu-
zyczny. 

W gminnych uroczystościach 
wezmą udział poczty sztanda-
rowe ze wszystkich szkół gmin-

nych. Uczestnicy mszy przejdą 
pod pobliski obelisk i złożą wią-
zanki kwiatów. Bitwa nad Bzurą, 
która przepływa w pobliżu, była 
największą bitwą obronną w 1939 
roku. Trwała od 9 września do 22 
września. Uczestniczyły w niej 
dwie armie polskie: Armia Pomo-
rze i Armia Poznań, które starły 
się z 8 i 10 armią niemiecką.  dag

Bezpieczeństwo
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Koncert zespołu „Zdążyć przed Północą”
W niedzielę,  
23 września,  
o godz. 19.00 na 
scenie Żychlińskiego 
Domu Kultury wystąpi 
zespół „Zdążyć przed 
Północą”. Artyści 
zaprezentują koncert 
muzyczno-poetycki. 
Wstęp wolny.

Zespół powstał w 2014 roku, 
jako formacja związana z nurtem 
twórczości poetyckiej i lirycznej. 
W skład zespołu wchodzą: Grze-
gorz Radtke – poeta, wokalista  
i gitarzysta z Malborka, który od 

wielu lat zajmuje się poezją śpie-
waną; Mariusz Wilke – znakomi-
ty trójmiejski gitarzysta, współ-
pracujący również z grupą „Bez 
Jacka” i zespołem Smugglersi 
oraz Tomasz Wiczyński – mu-
zyk, kontrabasista z wieloletnim 

doświadczeniem artystycznym  
i organizator wielu przedsięwzięć 
kulturalnych. 

Dorobek artystyczny grupy to 
album „Światło”, który ukazał 
się w październiku 2015 r. oraz 
płyta „Słowa”, której oficjalna 
premiera miała miejsce w stycz-
niu 2017 roku. 

Twórczość zespołu „Zdążyć 
przed Północą” skłania do reflek-
sji, może wzruszyć i poruszyć,  
a repertuar i stylistyka arty-
stycznego przekazu zespołu do-
tykają spraw uniwersalnych.  
W programie, oprócz autorskich 
tekstów i kompozycji, odnaleźć 
można również poezję Karola 
Wojtyły, która stała się inspiracją 
i literacką osnową kilku utwo-
rów.  dag

RZuT OKIEM | SiłowniA Koło doMU KUlTUry

Od kilkunastu dni  
w parku koło Żychlińskiego 
Domu Kultury ustawiono  
cztery urządzenia siłowni.  
Siłownia zewnętrzna to efekt 
realizacji zadania przez 
Stowarzyszenie rozwoju  
gmin centrum w Kutnie,  
które pozyskało pieniądze  
na organizację 20 takich siłowni. 
Jedna z nich stanęła koło żdK. 
Montaż 4 urządzeń to koszt 
18.000 zł. w żychlinie jest już 
jedna siłownia przy ulicy łąkowej, 
koło przystanku pKS.  
Mieszkańcy żychlina,  
którzy korzystają z siłowni, 
przyznają, że ta koło żdK  
jest zdecydowanie lepsza.  
dag

Aktualności
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Żychlin | rodzinny Klub Abstynenta 

Zaproszenie na zabawę, 
piknik rodzinny i bieg trzeźwościowy
W dniach 6-7 października Rodzinny Klub Abstynenta w Żychlinie  
już po raz trzeci organizuje imprezę integracyjną dla wszystkich 
mieszkańców gminy Żychlin. Ma ona udowodnić, że można wyjść z nałogu 
alkoholizmu i świetnie się bawić bez mocnych trunków.  
Wszystkie atrakcje dla dzieci będą za darmo.

– Zachęcam wszystkich miesz-
kańców miasta do wspólnej zaba-
wy bez alkoholu – mówi Miro-
sław Wasiak, prezes Rodzinnego 
Klubu Abstynenta. – W niedzielę 
można skorzystać z porad naszych 
specjalistów: prawnika, psycho-
loga i 2 terapeutów. Organizu-
jąc imprezę chcemy udowodnić, 
że można się świetnie bawić na 
trzeźwo. Dni Trzeźwości to rów-
nież okazja dla tych mieszkańców, 
którzy szukają pomocy, by zerwać 
z nałogiem lub dla ich rodzin, 
które chcą pomóc bliskiej osobie 
wyjść z nałogu alkoholizmu. Nasi 
specjaliści udzielą wielu cennych 
wskazówek. W Żychlinie istnie-
je problem alkoholowy. To wciąż 
wstydliwy temat, ale cieszy, że 
coraz więcej mieszkańców chce  
o nim mówić głośno, że coraz wię-
cej osób prosi o porady, jak wy-

rwać się z uzależnienia. W sobotę, 
6 października, członkowie AA  
i ich rodziny będą uczestniczyć 
we mszy świętej o godz. 18.30 od-
prawionej w kościele parafialnym 

pw. św. Apostołów Piotra i Pawła.  
O 20.00 w Żychlińskim Domu 
Kultury rozpocznie się część ofi-
cjalna rozpoczynająca III Żychliń-
skie Dni Trzeźwości połączone  
z 28. rocznicą powstania stowa-
rzyszenia. O 20.30 rozpocznie się 
zabawa taneczna. Opłata, tradycyj-
nie, „co łaska” – do kapelusza.

– W tym roku, dzięki hojności 
sponsorów, przygotowaliśmy dar-
mowy stół wiejski, bez alkoholu 
oczywiście. Będzie ciasto, kawa  
i herbata – podkreśla prezes. – Do 
tańca będzie przygrywać zespół 
Oxer.

W niedzielę, 7 października, od 
godz. 14.00 będzie piknik rodzin-
ny, zorganizowany w parku koło 
Żychlińskiego Domu Kultury. Dla 
dzieci przygotowano wiele atrak-
cji, wszystkie za darmo: dmucha-
ny pałac, zjeżdżalnię, malowanie 

twarzy i ściankę wspinaczkową 
OSP Żychlin. Zajęcia poprowadzi 
animator.

Rozstawione będą też namio-
ty, w których porad będą udzielać 
specjaliści. Dla wszystkich prze-
widziano darmową grochówkę.

Niedzielne popołudnie, o godz. 
14.00, rozpocznie Trzeźwościo-
wy Bieg Rodzinny, który wyru-
szy spod stadionu miejskiego przy 
ulicy Waryńskiego. Trasa biegu 
będzie prowadzi ulicami: Waryń-
skiego, Dąbrowskiego, Konopnic-
kiej, Okoniewskiego – do bramy 
stadionu.

Rywalizacja będzie odbywać 
się w trzech kategoriach: męż-
czyźni, kobiety oraz dzieci i mło-
dzież. Dla zdobywców trzech 
pierwszych miejsc będą statuetki, 
dla wszystkich uczestników biegu 
okolicznościowe medale. Rozda-
nie nagród będzie na scenie przed 
ŻDK. Tam też będzie przygrywać 
zespół Oxer, a niektóre osoby pu-
blicznie będą opowiadać jak uda-
ło się im wyjść z nałogu: jak żyły  
w pijanym świecie, a jak żyją teraz, 
gdy patrzą na świat trzeźwi. dag

To wciąż wstydliwy 
temat, ale cieszy, 
że coraz więcej 
mieszkańców chce 
o nim mówić głośno, 
że coraz więcej osób 
prosi o porady,  
jak wyrwać się  
z uzależnienia.
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Kukiełki w domu kultury
Żychliński Dom Kultury za-

prasza 26 września o godz. 9.00 
na spektakl teatralny pt. „Bajka  
o Królu Elegancie” w wykona-
niu aktorów z Teatru Lalki i Akto-
ra „Psikus” z Łodzi. Spektakl jest 
adresowany do przedszkolaków  
i dzieci z klas I-III.

Jest to zabawna, autorska wer-
sja „Nowych szat cesarza” wg H. 
Ch. Andersena. Dwaj psotni wę-
drowcy – Tomek i Romek – tra-
fiają do pewnego państwa, gdzie 
rządzi król Elegant i wszystko 
jest podporządkowane znalezie-
niu najpiękniejszego na świecie 
stroju królewskiego. Według króla 
problemem wagi państwowej jest 
wyszukanie takiego stroju „jakie-
go nie ma nikt na całym świecie”. 

Sprytni chłopcy obiecują utkać 
tkaninę, którą zobaczy tylko czło-
wiek mądry i uszyć z niej królew-
ską szatę. Oczywiście tkaniny nie 
widać, szaty nie ma, a król ukazu-
je się ludowi w śmiesznych panta-
lonach.  dag

Będzie widowisko teatralne dla 
przedszkolaków i uczniów klas i-iii.
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Żychlin | parking koło biedronki

Dziwny zakaz  
zatrzymywania się i postoju

Kilkanaście dni temu na par-
kingu koło Biedronki pojawił się 
znak zakazu zatrzymywania się 
i postoju oraz wymalowane dwa 
miejsca parkingowe. Można tyl-
ko sądzić, że dotyczy to miejsc 
dla osób sprzedających warzy-
wa i owoce pod Biedronką. Sam 
znak jednak o tym nie informuje. 
Poza znakiem nie ma żadnej in-
nej informacji, np. że są to miej-
sca zarezerwowane i wykupione 
przez sprzedających. Usytuowa-
nie znaku też jest niefortunne, 
bo, jak mówią kierowcy, zakaz 
obowiązuje za znakiem, czyli za 

skarpą parkingową. Miejsc par-
kingowych koło Biedronki jest 
zbyt mało, szczególnie teraz, gdy 
w ulicy Żeromskiego trwa mo-
dernizacja ulicy, a w ul. Konop-
nickiej obowiązuje prawdziwy 
znak zakazu zatrzymywania się  
i postoju. Za parkowanie tam gro-
żą mandaty. Nic więc dziwne-
go, że kierowcy ignorują niezro-
zumiały znak na parkingu i stają  
na miejscu parkingowym gdy nie 
ma sprzedających. 

Problem może się pojawić, gdy 
sprzedający towar nie będzie miał 
gdzie zaparkować.  dag 

Kierowcy ignorują źle ustawiony znak zakazu zatrzymywania się  
i postoju na parkingu koło biedronki.
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Zespół „Zdążyć przed Północą” 
wystąpi w niedzielę, 23 września, 
o godz. 19.00 na scenie 
żychlińskiego domu Kultury.
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Bedlno i Pacyna | brak list kandydatów

Komisje wciąż weryfikują
kandydatów
W gminie Pacyna wciąż 
nie ma opublikowanych 
list kandydatów na 
radnych do Rady Gminy. 

Jak informuje przewodniczą-
ca Gminnej Komisji Wyborczej 
Marzena Krysztofik. – Kandydaci 
wciąż są weryfikowani. Mamy na 
to 3 dni – mówi. W środę na stronie 
PKW zaczęli się pojawiać pierw-
si kandydaci. O godz. 14.20 było 
ich 13 z KWW Wspólna Gmina, 
Wspólna Sprawa – z komitetu wój-
ta Krzysztofa Woźniaka. 

W gminie Bedlno kandydaci 
są wrzucani na stronę internetową 
Państwowej Komisji Wyborczej 
sukcesywnie, co wszystkich wpro-
wadza w błąd. We wtorek koło po-
łudnia wprowadzono 7 kandyda-
tów wójta z PSL, 7 kandydatów 
KWW Józefa Ignaczewskiego  
i 4 kandydatów KW PiS. We wto-
rek po południu byli już wszyscy 
kandydaci wójta – w 15 okręgach,  
z pozostałych 2 komitetów PiS  
i Józefa Ignaczewskiego, nic się 
nie zmieniło do środy do godz. 
14.20, gdy zamykaliśmy numer.

Do redakcji rozdzwoniły się te-
lefony.

– To skandaliczne – mówią 
oburzeni mieszkańcy Bedlna. – 
Albo komisja wprowadza na stro-
nę wszystkich kandydatów, albo 
żadnych. Takie podawanie niekom-
pletnej informacji jest jawną mani-
pulacją, celowym wprowadzaniem 
ludzi w błąd. Inne komisje umiały 
sobie poradzić, choć kandydatów  
i komitetów mieli więcej.

Sprawdziliśmy czy gminne ko-
misje popełniły błąd.

Anna Błaszczyk z Krajowe-
go Biura Wyborczego w Łodzi 
potwierdza, że Gminna Komi-
sja Wyborcza ma 3 dni na wery-
fikację list kandydatów zgłoszo-
nych przez komitety. Dane może 
wprowadzać sukcesywnie, nie 
ma przepisu mówiącego, którzy 
kandydaci mają być wprowadza-
ni na stronę w pierwszej kolejno-
ści. Zatem wszystko jest zgodnie 
z prawem. Kompletnych list kan-
dydatów można się spodziewać  
w piątek, zaś najlepszą informacją 
będą obwieszczenia wywieszone 
w gminach.  Dorota Grąbczewska

Oporów | Kto kandyduje do rady gminy

W Szczycie powstała opozycja
W gminie Oporów jest 2.625 mieszkańców, z czego uprawnionych do głosowania 
jest 2.136 osób. O 15 mandatów radnych ubiega się 45 kandydatów. Likwidacja 
Gimnazjum w Szczycie wywołała falę oburzenia i krytyki wielu rodziców,  
którzy w wyrazie protestu na decyzje włodarzy gminy, przenieśli swoje dzieci  
do Gimnazjum w Krzyżanowie. Teraz utworzyli własny komitet  
KWW Czas na Zmiany i chcą do rady wprowadzić swoich przedstawicieli.

Nie ma okręgów, w których jest 
tylko jeden kandydat. W 2 okrę-
gach jest po 4 kandydatów. Za-
rejestrowało się aż 7 komitetów 
wyborczych, w tym KW PSL – 
wójta Roberta Pawlikowskiego, 
który wystawił 15 kandydatów 
we wszystkich okręgach, KW PiS 
wystawił 14 kandydatów, KWW 
Czas na Zmiany wystawił 8 kan-
dydatów, KWW Razem dla Opo-
rowa 3 osoby, oraz KKW SLD 
Lewica Razem, KWW Nasz Dom 
i KWW Ewy Wasilewskiej – po 1 
kandydacie.

 Okręg nr 1 – obejmuje 
część sołectwa Oporów, od nr 
4 do nr 11, od nr 13 do 15, nr 
17, nr 17/3 i od nr 25 do koń-
ca. Do głosowania uprawnio-
nych jest 178 osób.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Marcin Kraśkiewicz (lat 37)  
z Oporowa z KW PSL, Roman 
Redzej (lat 52) z Oporowa KW 
PiS oraz Arkadiusz Staliński (lat 
25) z Oporowa z KWW Czas na 
Zmiany.

 Okręg nr 2 – obejmuje 
część sołectwa Oporów od nr 
1 do nr 3, nr 12, nr 16 i od nr 
18 do nr 24, w tym miejsco-
wość Dobrzewy i sołectwo Ko-
lonia Oporów. uprawnione do 
głosowania są 182 osoby.

O mandat radnego zabiegają: 
Adrian Stępień (lat 25) z Oporo-

wa z KW PSL oraz Mariusz Tar-
czyński (lat 38) z Kolonii Oporów 
z KW PiS, Grzegorz Karczewski 
(lat 60) z Oporowa z KWW Czas 
na Zmiany.

 Okręg nr 3 – obejmuje so-
łectwo Janów. Uprawnionych 
do głosowania jest 114 osób.

O mandat radnego zabiegają: 
Bogumiła Laska (lat 60) z Łowi-
czówki z KW PSL oraz Arkadiusz 
Olejniczak (lat 35) ze Świechowa 
Parceli z KW PiS.

 Okręg nr 4 – obejmuje so-
łectwa Pobórz i Jaworzyna. 
Uprawnionych do głosowania jest 
149 osób.

O mandat radnego zabiega-
ją: Ewa Pruszkowska (lat 50) ze 
Skarżynka z KW PSL oraz Ma-
riusz Tomaszewski (lat 35) z Fe-
liksowa z KW PiS.

 Okręg nr 5 – obejmuje so-
łectwa: Skarżyn, Kurów Parcel. 
Uprawnionych do głosowania jest 
118 osób.

O mandat radnego zabiegają: 
Mirosław Bisiorek (lat 60) z Ku-
rowa-Parceli z KW PSL, Mate-
usz Kamiński (lat 22) ze Skarży-
na oraz Agnieszka Ratajczyk (lat 
40) ze Skarżyna z KWW Czas na 
Zmiany.

 Okręg nr 6 – obejmuje so-
łectwa: Jurków II, Kurów Wieś. 
Uprawnionych do głosowania jest 
131 osób.

O mandat radnego zabiegają: 
Grzegorz Kowalski (lat 37) z Ku-
rowa Wsi z KW PSL oraz Józef 
Traczyk (lat 50) z Jurkowa Dru-
giego z KW PiS.

 Okręg nr 7 – obejmuje so-
łectwa: Świechów i Jastrzębia. 
Uprawnionych do głosowania jest 
112 osób.

O mandat radnego zabiega-
ją: Agnieszka Matusiak-Wiwała 
(lat 38) z Jastrzębiej z KW PSL, 
Krzysztof Markus (lat 32) z Ja-
strzębiej z KKW SLD Lewica Ra-
zem oraz Waldemar Wojciechow-
ski (lat 49) ze Świechowa z KW 
PiS.

 Okręg nr 8 – obejmuje so-
łectwa: Jurków I i Wólka Lizi-
głódź. Uprawnionych do głoso-
wania jest 115 osób.

O mandat radnego zabiegają: 
Anita Workowska (lat 33) z Jur-
kowa Pierwszego z KWW Nasz 
Dom, Katarzyna Walburg (lat 28) 
z Jurkowa Pierwszego z KW PSL, 
Miłosz Tarka (lat 36) Wólka Lizi-
głódź z PiS i Marianna Oszczyk 
(lat 56) z Jurkowa Pierwszego  
z KWW Czas na Zmiany.

 Okręg nr 9 – obejmuje so-
łectwa: Wola Owsiana, Wola 
Prosperowa. Uprawnionych do 
głosowania jest 90 osób.

O mandat radnego zabiega-
ją: Andrzej Szczepaniak (lat 55)  
z Woli Owsianej z KW PSL, Mi-
lena Przytulska (lat 36) z Woli 
Owsianej z KW PiS, Anna Wila-
nowska (lat 54) z Woli Prospero-
wej z KWW Razem dla Oporo-
wa oraz Andrzej Fudała (lat 38)  
z Woli Owsianej z KWW Czas na 
Zmiany.

 Okręg nr 10 – obejmuje 
sołectwa: Golędzkie i Samo-
goszcz. Uprawnione do głosowa-
nia są 171 osoby.

O mandat radnego zabiegają: 
Malwina Radzka-Kapruziak (lat 

30) z Golędzkiego z KW PSL, 
Robert Jakubowski (lat 42) z Go-
lędzkiego z KW PiS oraz Michał 
Kawczyński (lat 39) z Samogosz-
czy z KWW Razem dla Oporowa.

 Okręg nr 11 – obejmuje so-
łectwo Mnich Południe. Upraw-
nione do głosowania są 152 osoby.

O mandat radnego zabiega-
ją: Daniel Wiśniewski (lat 33) 
z Mnicha-Południe z KW PSL, 
Krzysztof Świerczyński (lat 30)  
z Mnicha-Południe z KW PiS 
oraz Anna Kubiak (lat 36) z Gro-
towic z KWW Czas na Zmiany.

 Okręg nr 12 – obejmuje so-
łectwo Mnich Ośrodek. Upraw-
nione do głosowania są 132 osoby.

O mandat radnego zabiegają: 
Julian Maciejewski (lat 63) z Mni-
cha Ośrodek z KW PSL, Joanna 
Gajda (lat 41) z Mnicha Ośrodek 
z KW PiS oraz Bożena Adamkie-
wicz (lat 44) z Mnicha Probostwo 
z KWW Czas na Zmiany. 

 Okręg nr 13 – obejmuje 
sołectwa: Skórzewa i Stanisła-
wów. Do głosowania są upraw-
nione 182 osoby.

O mandat radnego zabiega-
ją: Michał Maruszewski (lat 31) z 
Raju, z KW PSL, Andrzej Trybul-
ski (lat 58) ze Stanisławowa z KW 
PiS oraz Daniel Szwejda (lat 40) 
z Raju z KWW czas na Zmiany.

 Okręg nr 14 – obejmuje 
sołectwo Podgajew. Upraw-
nionych do głosowania jest 158 
osób. O mandat radnego zabiega-
ją: Włodzimierz Kiełbasa (lat 80) 
z Podgajewa zgłoszony przez KW 
PSL, Ewa Wasilewska (lat 57) z 
Szymanówki z KWW Ewy Wa-
silewskiej, Marcin Kożuchowski 
(lat 41) z Szymanówki zgłoszony 
przez KW PiS oraz Jerzy Zajdel 
(lat 57) z Szymanówki, zgłoszo-
ny przez KWW Czas na Zmiany.

 Okręg nr 15 – obejmu-
je sołectwa: Szczyt i Kamien-
na. Uprawnione do głosowania 
są 152 osoby. O mandat radne-
go zabiegają: Paweł Szafran (lat 
32) z Kamiennej zgłoszony przez 
KW PSL, Bożena Frydrysiak (lat 
41) z Kamiennej zgłoszona przez 
KW PiS oraz Paweł Stasiak (lat 
35) z Kamiennej, zgłoszony przez 
KWW Czas na Zmiany.  dag

Żychlin | Kto kandyduje do rady Miejskiej?

Czterech kandydatów 
walczy o 1 mandat

 Okręg nr 10 – Żychlin, uli-
ce Traugutta od nr 11 do nr 
26, Pl. 29 Listopada, Łukasiń-
skiego od nr 1 do nr 5. Upraw-
nione do głosowania są 632 osoby.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Ewa Stańczak (lat 50) z Ży-
chlina z KWW Nowe Oblicze 
Gminy, Wiesława Ciechomska 
(lat 60) z Żychlina z KKW SLD 
Lewica Razem, Aleksandra Rusz-
kowska (lat 29) z Żychlina z KW 
PiS oraz Marek Furman (lat 54) 
z Żychlina z KWW Łączyć nie 
Dzielić.

 Okręg nr 11 – Żychlin, uli-
ce: Narutowicza od nr 1 do nr 
63, 1 Maja, Kilińskiego, Młyń-
ska, Zdrojowa, Złota, Barlic-
kiego, Kościuszki. Uprawnio-
nych do głosowania jest 676 osób.

O mandat radnego będą za-
biegać: Józef Kowalski (lat 59)  
z Żychlina z KWW Nowe Oblicze 
Gminy, Paulina Żurawik (lat 21)  
z Żychlina z KW PiS oraz Piotr 
Jóźwiak (lat 55) z Żychlina  
z KWW Łączyć nie Dzielić.

 Okręg nr 12 – Żychlin, 
ulice: Narutowicza od nr 64 
do końca, Cicha, Dobra, Do-
brzelińska, Dolna, Fabryczna, 
Graniczna, Kolejowa, Krótka, 
Mała, Nowa, Śląska, Spacero-
wa. Uprawnionych do głosowania 
jest 731 osób.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Włodzimierz Rzeźnicki (lat 
45) z Żychlina z KWW Nowe Ob-
licze Gminy, Marzena Łungowska 
(lat 47) z Żychlina z KKW SLD 
Lewica Razem, Piotr Kraszkie-
wicz (lat 54) z Żychlina z KW 
PiS oraz Ewa Wypych (lat 50)  
z KWW Łączyć nie Dzielić.

 Okręg nr 13 – Żychlin, uli-
ce Zygmunta Okoniewskiego, 

Waryńskiego od nr 1 do nr 3. 
Uprawnionych do głosowania jest 
680 osób.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Elżbieta Tarnowska (lat 61)  
z Żychlina z KWW Nowe Oblicze 
Gminy, Tomasz Olszański (lat 33) 
z Żychlina z KKW SLD Lewica 
Razem, Tomasz Ciołkowski (lat 
39) z Żychlina z KW PiS oraz Ra-
fał Zajączkowski (lat 53) z Żychli-
na z KWW Łączyć nie Dzielić.

 Okręg nr 14 – Żychlin, uli-
ce: Dąbrowskiego, Konopnic-
kiej i Żeromskiego 11a, 15a  
i 15b. Uprawnionych do głosowa-
nia jest 699 osób.

O mandat radnego będą za-
biegać: Rafał Klimczak (lat 46)  
z Żychlina z KWW Nowe Oblicze 
Gminy, Tomasz Rosiński (lat 35) 
z Żychlina z KKW SLD Lewica 
Razem, Anna Piotrowska (lat 31) 
z Dobrzelina z KW PiS oraz Jo-
anna Adamkiewicz-Pawlak (lat 
35) z Żychlina z KWW Łączyć 
nie Dzielić.

 Okręg nr 15 – Żychlin, uli-
ce: Ignacego Krasickiego, 
Mickiewicza, Sienkiewicza, 
Słowackiego, Waryńskiego od 
Nr 5 do końca, Mikołaja Reja, 
Tuwima, Żeromskiego 10 – 
20 parzyste, od nr 21 do koń-
ca, Prusa. Uprawnionych do gło-
sowania jest 726 osób.

O mandat radnego będą zabie-
gać: Leszek Kwiatkowski (lat 40) 
z Żychlina z KWW Nowe Obli-
cze Gminy, Błażej Kuras (lat 39) 
z Żychlina z KKW SLD Lewica 
Razem, Piotr Owczarek (lat 33) 
z Żychlina z KW PiS, Agnieszka 
Tomaszewska (lat 48) z Dobrze-
lina z KWW Łączyć nie Dzielić 
oraz Andrzej Kurzyński (lat 56)  
z Żychlina z KW PSL.  dag
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Żychlin | dom Kultury

Nowość: warsztaty szycia
i projektowania
Żychliński Dom Kultury 
ogłosił ofertę kulturalną 
dla mieszkańców 
gminy Żychlin na sezon 
2018/2019. 

W tym roku nowością będą 
warsztaty szycia i projektowania 
ubioru oraz warsztaty mozaiki na 
szkle. Kontynuowane będą zajęcia 
w sekcjach muzycznych, tanecz-
nych i sportowych. Po raz kolejny 
będzie funkcjonować Klub Krasna-
la. W sekretariacie ŻDK można się 
już zapisywać na zajęcia.

– W tym roku proponujemy 
nowe warsztaty z szycia – mówi 
Magdalena Rzeźnicka, dyrektor 
ŻDK. – Mamy trzy maszyny do 
szycia (jedną domu kultury i 2 pry-
watne). Zajęcia poprowadzi Joanna 
Cieniewska. Będziemy szyć torby, 
poduszki i literki. Po raz pierwszy 
będą tez warsztaty z projektowania 
ubioru. Te warsztaty również popro-
wadzi Joanna Cieniewska. W tym 
roku próbujemy jeszcze raz uru-
chomić Akademię Dziecięcej Pasji 
czyli „Kuźni talentów”. Odpłatność 
wynosiłaby 20 zł za 2 spotkania po 
180 minut.

Nowością będzie mozaika na 
szkole. Zajęcia będą prowadzone  
w grupie dorosłych, seniorów i mło-
dzieży. Po raz pierwszy w ZDK 
będą zajęcia teakwondo, które po-

prowadzi Kamil Sobol z Łowickiej 
Akademii Teakwondo. Za 4 go-
dzinne zajęcia trzeba będzie zapła-
cić 20 zł.

Tradycyjnie ruszają zapisy do 
sekcji muzycznych. Akordeon 25 zł 
za godzinę, gitara 40 zł za 45 min, 
pianino lub keybord po 25 zł za go-
dzinę, nauka śpiewu 20 zł za 4 zaję-
cia po 60 minut, ukulele 40 zł za 40 
minut. Zajęcia z perkusji za darmo.

Trwają zapisy do sekcji języko-
wych: angielskiego, niemieckiego 
i rosyjskiego. Za 60 minut trzeba 
zapłacić 30 zł, gdy lekcja jest indy-
widualna, 20 zł gdy w lekcji uczest-
niczy 2 dzieci i 15 zł, gdy w lekcji 
uczestniczy 3 lub więcej dzieci. 

Amatorzy tańca też mają szeroki 
wybór. Rytmika adresowana jest do 
dzieci w wieku 2-5 lat. Za 4 zajęcia 
po 60 min trzeba zapłacić 20 zł. Dla 
dzieci w wieku 6-7 lat i grupie 8 lat  
i więcej proponowany jest taniec no-
woczesny. Za 4 zajęcia po 60 minut 
trzeba zapłacić 30 zł. Trwają zapisy 
na breakdance. Za 4 godzinne zaję-
cia trzeba zapłacić 50 zł. Będzie też 
taniec towarzyski dla dzieci w wie-
ku 7-11 lat oraz dla młodzieży i do-
rosłych. Cztery godzinne zajęcia to 
wydatek 30 zł.

Bezpłatnie będą zajęcia Ludo-
wego Zespołu Tanecznego „Na 
Ludową Nutkę”. Przewidziane są 
4 zajęcia po 60 minut w miesiącu. 
Bezpłatne będą też zajęcia z hip-ho-

pu. Planuje się 4 zajęcia godzinne  
w miesiącu.

sekcje plastyczne
Zajęcia są bezpłatne i zawsze 

cieszą się ogromna popularnością 
wśród dzieci, młodzieży i doro-
słych. ŻDK planuje zorganizowanie 
zajęć w grupach wiekowych: 4, 5, 6, 
7 i więcej. Planuje się 4 zajęcia po 
godzinie w miesiącu. 

Bezpłatne będą też zajęcia Aka-
demii Rysunku i Malarstwa, papie-
roplastyki oraz warsztaty mozaiki 
szklanej.

sekcje sportowe
Obok nowych zajęć z teakwondo 

będzie aerobik dla dzieci i młodzie-
ży (5 zł za 60 min zajęć). Za aerobik 
z połączeniem zumby i gimnastyki 
trzeba będzie zapłacić po 10 zł za 60 
minut zajęć. Za udział w 60 minu-
towych zajęciach z aerofight trzeba 
zapłacić 8 zł, zaś za godzinne zaję-
cia perfect body – idealna sylwetka 
10 zł za 60 minut zajęć.

sekcja teatralna
Podobnie jak rok temu będzie 

bezpłatna. Zajęcia będą prowadzo-
ne w grupie dzieci 7-10 lat, junior 
11-13 lat i młodzież pow. 13 lat. 
Bezpłatne będą też rodzinne zajęcia 
teatralne. Kolejny rok będzie funk-
cjonować Klub Krasnala. Odpłat-
ność 10 zł za 12 spotkań po 2 godzi-
ny. Uzupełnieniem oferty ŻDK jest 
uczestnictwo w zajęciach Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku, z opłatą 50 
zł za semestr.  dag

Żychlin | MoS
Podopieczni 
wybrali 
rude auto

W tym tygodniu Ewa Rut-
kowska, dyrektor młodzieżo-
wego Ośrodka Socjoterapii 
w Żychlinie, podpisuje umo-
wę z firmą, która do 20 paź-
dziernika ma dostarczyć do 
placówki nowego busa, do 
przewozu 9 osób.

– Dotychczasowy Volks-
wagen służył podopiecznym 
ośrodka od 21 lat – przypo-
mina Ewa Rutkowska, dy-
rektor MOS. – Jest już moc-
no wyeksploatowany i rdza 
powoli zaczyna go „zjadać”, 
dlatego podjęłam działania, 
aby pozyskać nowe auto.

MOS zdecydował się za-
kupić Opla Vivaro Kombi 
za kwotę 127.500 zł. Zakup 
nowego busa do przewo-
zu 9 osób, w tym z jednym 
miejscem dla osoby niepeł-
nosprawnej, jest możliwy 
dzięki dofinansowaniu w wy-
sokości 80.000 zł z Państwo-
wego Funduszu Rehabilita-
cji Osób Niepełnosprawnych 
oraz wsparciu finansowemu 
ze Starostwa Powiatowego  
w Kutnie w wysokości 
47.500 zł.

W głosowaniu dzieci  
i młodzież z ośrodka wybrały 
kolor auta – mówi dyrektor. 
– Wybór padł na rudy. Za-
tem auto poruszające się po 
ulicach Żychlina i okolic bę-
dzie bardzo charakterystycz-
ne, widoczne z daleka.  dag

Samorząd
Masz prawo 
wiedzieć 
czy kandydat 
jest „czysty”

Wszyscy kandydaci na rad-
nych do samorządu gminnego, 
powiatowego i wojewódzkiego 
oraz kandydaci na wójtów, bur-
mistrzów i prezydentów, urodze-
ni przed 1 sierpnia 1972 r., muszą 
składać oświadczenia lustracyjne, 
w których wskazują czy współpra-
cowali ze służbami bezpieczeń-
stwa PRL. Oświadczenia powinny 
być złożone do komisarza wybor-
czego.

Ustawa o ujawnieniu informa-
cji o dokumentach organów bez-
pieczeństwa państwa z lat 1944-
1990, weszła w życie 14 września 
2007 roku. – Osoby, które już 
składały oświadczenie lustracyj-
ne, gdyż pełniły funkcje publicz-
ne w poprzednich latach, podczas 
rejestracji kandydata muszą zło-
żyć oświadczenie, że taki doku-
ment został już złożony, podając 
datę tego złożenia – dowiaduje-
my się w Biurze Państwowej Ko-
misji Wyborczej, oddział w Łodzi. 
– Oświadczenia lustracyjne są we-
ryfikowane. Jeśli osoba współpra-
cowała ze służbami bezpieczeń-
stwa, to taka informacja musi się 
znaleźć na papierowych obwiesz-
czeniach wyborczych, udostęp-
nianych mieszkańcom gmin. 

Wszystkie oświadczenia lustra-
cyjne z Biura Wyborczego Ko-
misarza trafiają do właściwego 
oddziału Instytutu Pamięci Naro-
dowej, który weryfikuje zawarte 
informacje. Podanie nieprawdzi-
wych informacji skutkuje utratą 
mandatu.  dag

Sanibud z Kutna robi nowy wodociąg.
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Żychlin | Ul. dolna, cicha, Śląska i Krótka

Trwa wymiana wodociągu
Firma Sanibud Jana Powie-

trzyńskiego z Kutna, która robi-
ła odwodnienie i przekładkę wo-
dociągu do hydrantów w SP2, 
od kilku dni pracuje przy układa-
niu nowego wodociagu w ulicach 
Dolna, Krótka, Cicha i Śląska.

Wodociąg w ulicy Dolnej, któ-
ra w tym roku ma być jeszcze po-
kryta asfaltem, układany był tzw. 
przewiertem sterowanym. Maj-
ster budowy wyjaśnił nam, że ta 
metoda polega na wprowadze-
niu w głąb ziemi sterowanej gło-
wicy, która jest wpychana za po-
mocą specjalnego urządzenia na 
odległość ok. 140-150 m. Głowi-
ca rozpycha ziemię na szerokość 
rury, w tym przypadku, by wpro-
wadzić rurę o średnicy 110 mm. 
Dlatego cała nawierzchnia drogi 
nie jest zrywana, a robione są je-
dynie wykopy o długości kilku 
metrów, co 150 m. W ten sposób 
nawierzchnia ulicy Dolnej, któ-
ra była wcześniej utwardzana, nie 

została zniszczona. Teraz trwają 
próby bakteriologiczne wybudo-
wanego odcinka wodociągu. 

W środę 12 września firma za-
częła modernizację wodociągu na 
długości ok. 30 m, na skrzyżowa-
niu ulic Dolnej, Krótkiej i Cichej. 
Teraz w ziemi jest ułożona żeliw-
na rura wodociągowa o średni-
cy 150 mm, która jest w osnowie 
rury o średnicy 500 mm. Teraz 
firma w istniejącą żeliwną rurę o 
średnicy 150 mm wprowadzi rurę 
110 mm. Prace w tej części skrzy-
żowania zakończono. Na realiza-
cję dodatkowego zadania radni 
podczas sesji rady Gminy Żychlin 
13 września dołożyli 28.300 zł. Na 
dniach rozpoczną się roboty w uli-
cy Cichej. 

Wymiana wodociągu ozna-
cza czasowe zakręcanie wody, ale 
mieszkańcy na razie ze zrozumie-
niem podchodzą do utrudnień, 
wierząc że wkrótce będzie beza-
awaryjnie.  dag
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Orłów | dożynki parafialne

Wóz przyciągnęły, konia darowały
W niedzielę, 15 września, w parafii Orłów w gminie Bedlno odbyły 
się parafialne dożynki. Mieszkańcy niewielkiej, 1100-osobowej parafii, 
przynieśli do kościoła aż 7 wspaniałych dożynkowych wieńców. Mieszkańcy 
Żeronic, którzy w tym roku odpowiadali za organizację parafialnej imprezy, 
zadbali, by wszyscy goście dobrze się bawili i byli najedzeni.

Parafianie z Orłowa z dumą 
podkreślali, że ich dożynki były 
bardziej bogate niż dożynki gmin-
ne. Nie było w tym przesady. Udo-
wodnili, że potrafią się zjednoczyć 
i współpracować.

Wystrój kościoła, przygoto-
wany w tym roku przez Żeroni-
ce, był rzeczywiście oryginalny. 
Obok ołtarza bocznego ustawio-
no wiejski płot zrobiony z połó-
wek brzozowych pni, z kamien-
nymi garnkami i naczyniami. 
Obok stali chłop i baba z kosami, 
drewnianymi grabiami i cepem, 
którego już młode pokolenie nie 
pamięta. Wokół wrzosy, owoce  
i warzywa. W tle wiejskiej zagro-
dy duże papierowe kwiaty pol-
skie. Całość uzupełniały kompo-
zycje kwiatowe przy ołtarzach,  
w kolorach białym, żółtym i brą-
zowym, z białymi mieczykami 
i lewkoniami, ze słonecznikami 
i brązowymi kolbami tataraku, 
zrobione przez Agnieszkę Szcze-
śniak.

Dożynkowy korowód z sied-
mioma wieńcami wprowadził do 
kościoła proboszcz ks. Stanisław 
Kosiacki, który nie krył wzrusze-
nia i podziwu widząc piękne do-
żynkowe arcydzieła.

– Wszystko było w tym 
roku owiane tajemnicą, patrząc  
na wieńce dożynkowe widzę 
ogrom pracy, czasu i zaangażowa-
nia włożonego przez wiele osób 
– mówił ks. Stanisław Kosiacki. 
– Cieszę się, że 270 rodzin naszej 
parafii potrafiło się zjednoczyć, by 
wspólnie świętować i dziękować 
Bogu za tegoroczne plony. Wa-
sza obecność i wspaniała organi-
zacja potwierdzają, że uroczystość 
dożynkowa zespala społeczność  
w jedną całość, że potrafimy być 
razem, razem świętować i cieszyć 
się.

Rzeczywiście wieńce były 
bardzo okazałe i oryginalne. Ja-
roszówka przyniosła wieniec  
w kształcie kielicha i hostii, wokół 
którego wysoko głowy trzymały 
kłosy zbóż. 

Orłów Kolonia i Dąbrówka 
przyniosły kosz z chlebem z tego-
rocznego zboża wraz z winogro-
nami. Wszystko ozdobione kwia-
tami i kolorowymi wstążkami.

Mieszkańcy Załusina zrobi-
li z kłosów zbóż i nasion stud-
nię, przykrytą dachem z owsa.  
Na studni leżał chleb, symbol do-
statku. Obydwa chleby trafiły póź-
niej na stół biesiadny.

Mieszkańcy Garbowa przy-
nieśli tradycyjny 4 ramienny wie-
niec zwieńczony białym orłem. 
Pod kopułą wieńca wisiał wieniec 
z czerwonej jarzębiny. W ramiona 
wieńca wpleciono czerwone jabł-
ka i zielono-żółte gruszki, z biało-
-czerwonymi wstążkami przy ra-
mionach.

Gospodarze tegorocznych 
dożynek z Żeronic przynieśli 
4-ramienny wieniec upleciony  
z kłosów zbóż, zielonych liści  
i kolorowych kwiatów. Miesz-
kańcy Konstantynowa przynie-
śli dwustronny wieniec. Z jednej 
strony był wizerunek Matki Bo-
skiej, opleciony kłosami zbóż,  
z drugiej biały orzeł polski zro-
biony z najeżonych pestek dyni, 
świetnie imitujących ptasie pióra, 
z napisem „Niepodległość 1918-
2018”. Wokół owoce i warzywa 
zmyślnie ułożone.

I wreszcie oryginalny wieniec 
zrobiony przez grupę rowerzy-
stek. Rok temu to one uwiły 

wspaniałego koguta. W tym roku 
przed ołtarz przyprowadziły konia 
z wozem i woźnicą w kapeluszu  
z napisem „Stanisław”. Wszy-
scy zrozumieli, że woźnicą wozu 
z płodami rolnymi jest proboszcz 
ks. Stanisław Kosiacki.

Koń wyglądał imponująco. 
Cały wyłożony ziarnami lnu,  
z białymi pęcinami i białym wzo-
rem na łbie i podbrzuszu, z ko-
pytami zrobionymi z kłosów 
pszenicy, z czerwoną elegancką 
uprzężą. 

Rowerzystki zadbały też o swój 
własny wizerunek: wszystkie  
w jednakowo uszytych strojach, 
obrobionych koronką (w kolo-
rze czerwieni, granatu i błękitu),  
w białych spodniach. Świetnie się 
prezentowały.

Dożynkowy kogut w ubiegłym 
roku długo stał w skansenie ma-
szyn rolniczych proboszcza. Teraz 
stać w nim będzie koń z wozem  
i woźnicą.

– Stawiacie panie sobie wysoko 
poprzeczkę. Kocham zwierzęta, 

ale za rok poproszę o samochód, 
bo ludzie się śmieją, że proboszcz 
jeździ starym autem – żartował ks. 
Stanisław Kosiacki.

Mszę zakończył wiersz wyra-
żający uwielbienie dla chleba, któ-
ry jest ozdobą każdego stołu.

– Zapraszam wszystkich przy-
byłych na uroczystość dożynko-
wą, byście państwo nie odjeżdżali 
do domów, zapraszam na wspólną 
zabawę i poczęstunek przygoto-
wany przez Żeroniczanki – zachę-
cał ksiądz proboszcz. – Zachęcam 
do bycia razem. Takie spotkania 
zespalają nas w jedno, abyśmy po-
czuli się jak w rodzinie.

Zanim goście udali się na po-
częstunek, w kościele była sesja 
zdjęciowa. Wielu parafian chciało 
sobie zrobić pamiątkowe zdjęcia 
przed wspaniałymi dożynkowymi 
wieńcami.

Obok kościoła na wszystkich 
czekał stół dożynkowy, pięknie 
przystrojony, z wiejskim jadłem: 
były wyroby wędliniarskie wła-
snej roboty, był chleb ze smalcem 
i skwarkami, ogórek kiszony oraz 
kilkanaście blach ciasta. Wpraw-
dzie gości było bardzo wielu, ale 
jadła nikomu nie zabrakło.

Tradycji stało się zadość. Rowe-
rzystki w autorskich piosenkach 
obśpiewały proboszcza. „Chcia-
łeś mieć przyśpiewki, myśmy za-
śpiewały, wóz ci przyciągnęłyśmy, 
konia darowały. U nas w Orłowie 
wszystko na bogato, dużo jest tu 
jadła, co ty proboszcz na to (…) 
Rowerzystki przyszły, wszystko 
zaśpiewały, teraz organista bawi 
Orłów cały” – śpiewały kobiety.

I organista Edwin Tarka ba-
wił zebranych. W rytm znanych 
przebojów parafianie ruszyli  
w tany. 

Dorota
GrąBCzewska

zychlin@lowiczanin.info

Grupa rowerzystek podczas parafialnych dożynek obśpiewała 
proboszcza ks. Stanisława Kosiackiego. 
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Stradzew | Jubileusz 100-lecia oSp 

Święto stradzewskiej
społeczności
W niedzielę, 9 września, w Stradzewie świętowano jubileusz 100-lecia istnienia OSP Stradzew. 
Uroczystość zbiegła się ze 100-leciem odzyskania niepodległości przez Polskę.  
Były życzenia dla strażaków i odznaczenia za wieloletnią służbę na rzecz społeczeństwa.

Uroczystość odbywała się 
przed pięknie odnowioną straż-
nicą. Rozpoczęła się mszą polo-
wą odprawioną przez proboszcza 
z Pleckiej Dąbrowy ks. Rober-
ta Lejwodę. Strażacy zrobili oł-
tarz z zabytkowego wozu strażac-
kiego. Po obu stronach strażnicy 
stanęli strażacy. Po jednej stronie  
6 sztandarów z jednostek OSP  
z terenu gminy, po drugiej druho-
wie z OSP Stradzew.

– Strażak to nietuzinkowy czło-
wiek – mówił ks. Robert Lejwoda. 
– 100 lat OSP Stradzew to efekt 
służby kilku pokoleń. Ileż dobra 
dokonali na przestrzeni tego cza-
su? Strażak to budowniczy dobra! 
Ogromne zaufanie Polaków do 
strażaków wynika z waszej służ-
by. Remiza strażacka jest bardzo 
ważna dla lokalnej społeczności. 
Tutaj zawiązują się więzy między-
ludzkie. Z OSP wychodzą dobrzy 
ludzie, którzy są gotowi nieść po-
moc potrzebującemu człowieko-
wi. Niech straż w Stradzewie się 
rozwija. Oby było tyle samo po-
wrotów, co wyjazdów.

Proboszcz podkreślał, że  
w obecnych czasach przestrzega-
nie wartości przekazanych przez 
rodziców, nauczycieli, kościół  
i strażaków często wymaga odwa-
gi, bowiem trzeba iść pod prąd.

osP w niepodległej 
Polsce
Prezes Obecnej OSP Stradzew, 

Jan Fijałkowski, przedstawił histo-
rię jednostki, którą w 1918 roku 
utworzyli pradziadowie: Michał 
Rosół, Jan Kotecki i Aleksander 
Kunikowski. W skład I zarządu 
wchodzili: Michał Rosół – prezes, 
Jan Kotecki – naczelnik i Józef 
Wudka – zastępca.

W 1935 roku ze składek oko-
licznych rolników kupiono dział-

kę pod budowę strażnicy. Budo-
wę w stanie surowym zakończono  
w 1939 roku, strażnicę wykończo-
no dopiero po wojnie. 

– 5 września 1937 roku prezes 
powiatowy OSP druh Pełczyń-
ski ufundował naszej jednostce 
dzwon, który do dziś znajduje się 
na wieży – przypominał Jan Fijał-
kowski, obecny prezes OSP Stra-
dzew. – W czasie wojny dzwon 
przechowywał Józef Rosół.  
W 1952 r. zakupiono motopompę 
M200, w 1954 r. wybudowano ga-
raż i pomieszczenia socjalne.

W 1957 r. mieszkańcy Stradze-
wa ufundowali jednostce sztandar. 
Za zajęcie I miejsca w zawodach 
w Kutnie jednostka otrzymała 
konny wóz strażacki oraz moto-
pompę M800.

W 1984 roku, dzięki fundu-
szom gminnym oraz własnym 
strażaków, rozpoczęto budowę 
obecnej strażnicy. Otwarcie na-
stąpiło po 8 latach, 10 maja 1992 
roku. Wtedy też strażacy z wła-
snych środków kupili Żuka. 

Od jesieni 2017 r. do wiosny 
2018 r., dzięki wsparciu finanso-
wemu gminy, przeprowadzono re-
mont świetlicy. Wymieniono starą 
podłogę, położono płytki. Na ścia-
nach ułożono gładzie, zakupiono 
nowe oświetlenie świetlicy, nowe 
karnisze i firany oraz zakupiono 
krzesła i stoły. Dzięki wsparciu fi-
nansowemu w wysokości 5.000 
zł z Urzędu Marszałkowskiego  
w Łodzi oraz środków własnych  
i gminnych strażnica zyskała 
nową, estetyczną elewację. 

Dziś w OSP Stradzew jest 23 
czynnych druhów. Jednostka po-
siada na wyposażeniu stary, ale 
sprawny średni samochód gaśni-
czy Magirus oraz lekki samochód 
pożarniczy marki Lublin.

Na przestrzeni lat prezesami 
OSP Stradzew byli: Michał Rosół, 
Marcin Kołach, Bolesław Medyń-
ski, Antoni Dudkiewicz, Kazi-
mierz Borkowski, Władysław Ma-
ciejewski, Henryk Gołębiewski, 
Kazimierz Borkowski, Mieczy-
sław Perka, Józef Rosół, Stanisław 

Dudkiewicz, Zdzisław Gołębiew-
ski i od 2006 r. Jan Fijałkowski.

Życzenia, odznaczenia, 
grawertony
Z okazji jubileuszu decyzją 

prezydium Zarządu Gminnego 
ZOSP RP w Bedlnie przyzna-
no strażakom ze Stradzewa od-
znaczenia za wieloletnią służ-
bę. Medale wszystkim strażakom 
wręczał wójt i prezes gminnego 
ZOSP Krzysztof Kołach.

 Medal 50-lecia służby w OSP 
Stradzew otrzymali: Zdzisław 
Gołębiewski, Ryszard Wudka,  
i Leszek Sałuda. Druh Mirosław 
Adamczyk otrzymał medal za 
45-letnią służbę, a obecny prezes 
OSP Stradzew Jan Fijałkowski do-
stał medal za 40 lat służby stra-
żackiej. Medale za 35 lat służby  
w OSP Stradzew otrzymali: Stani-
sław Kołach i Jan Domański. Ko-
lejni dwaj druhowie: Andrzej Dą-
browski i Wojciech Rosół dostali 
medale za 30 lat służby. Po 25 lat 
w OSP Stradzew służą: Waldemar 

Grawender, Bogusław Kaczor  
i Cyprian Ciąpała. 20 lat do OSP 
Stradzew należą: Dariusz Adam-
czyk i Sławomir Jędrachowicz, 
zaś 15 lat służą Grzegorz Gołę-
biewski i Sylwester Sieczkowski. 
Pierwszy medal za 5-letnią służ-
bę w OSP Stradzew odebrali naj-
młodsi strażacy: Kamil Kaczor, 
Adam Wudka i Adam Rosół.

Po odznaczeniach popłynę-
ły liczne życzenia i gratulacje dla 
obecnych strażaków. – Wasza jed-
nostka powstała w roku, gdy Pol-
ska odzyskiwała niepodległość,  
a wasi pradziadowie tworząc OSP 
czuli, że taka jest potrzeba w imię 
pomocy lokalnej społeczności  
– mówił Krzysztof Kolach, pre-
zes gminnego ZOSP. – Straż 
przetrwała tyle lat, wojnę i inne 
zawieruchy polityczne. Życzę na-
stępnych lat funkcjonowania na 
chwałę Bogu i pożytek ludzi.

Życzenia strażakom składał 
też wicestarosta Zdzisław Traw-
czyński, który dziękował za bez-
interesowną pomoc, gdy jest za-
grożenie. – Życzę, aby strażacy 
nadal cieszyli się ogromnym za-
ufaniem społecznym i niech ono 
będzie najlepszą dla was zapłatą 
za służbę – mówił wicestarosta, 
wręczając wraz z przewodniczą-
cym Rady Powiatu Kutnowskiego 
Markiem Jankowskim okoliczno-
ściowy grawerton.

– Lokalna społeczność dzięki 
wam może spać spokojnie, wie-
dząc, że w chwili zagrożenia nie 
zostanie bez pomocy – mówił Ro-

bert Baryła z Sejmiku Wojewódz-
twa Łódzkiego. – Życzę, by wam 
nie piał czerwony kur, niech świę-
ty Florian czuwa nad strażakami.

On też na ręce prezesa Fijał-
kowskiego przekazał okoliczno-
ściowy grawerton od posła Tade-
usza Woźniaka.

Wreszcie przyszedł kolejny 
ważny moment, który zapisze się 
w historii OSP Stradzew. Prezes 
powiatowy ZOSP Jakub Świt-
kiewicz odznaczył sztandar OSP 
Stradzew najwyższym odznacze-
niem – złotą odznaką związku ZG 
ZOSP w Warszawie.

Strażakom ze Stradzewa dzię-
kował też Marcin Adamiak, za-
stępca komendanta powiatowego 
PSP, który na co dzień współ-
pracuje ze strażakami. On też  
na ręce prezesa Jana Fijałkow-
skiego przekazał okolicznościo-
wy grawerton.

Były też okolicznościowe listy 
od Jana Rysia, prezesa wojewódz-
kiego ZOSP oraz posła Pawła 
Bejdy. Strażackie święto przypie-
czętował występ zespołu śpie-
waczego Wesołe Pleckowianki. 
Przypomniano kilka patriotycz-
nych i ludowych piosenek, które 
znali i śpiewali wspólnie uczest-
nicy uroczystości. Po części ofi-
cjalnej goście zostali zaprosze-
ni do odnowionej świetlicy, gdzie 
przygotowano suto zastawiony 
stół. Zabawa strażaków i ich ro-
dzin trwała kilka godzin. Do tań-
ca przygrywał Radosław Jędrzej-
czyk, dyrektor GOK w Bedlnie. 

Okolicznościowy grawerton od wojewódzkiego zoSp rp trzymają 
strażacy: bogusław Kaczor i wojciech rosół.
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Jednostka OSP Stradzew świętowała jubileusz 100-lecia istnienia. z okazji jubileuszu odnowiono elewację 
strażnicy.
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Gmina Zduny | Kandydaci do samorządu

33 chętnych do Rady Gminy, 
na wójta najpewniej dwóch
5 lokalnych komitetów wyborczych wyborców i 2 komitety 
ogólnopolskie, pod szyldami PSL i PiS, zarejestrowały  
w sumie 33 kandydatów do Rady Gminy Zduny.  
Wszystko wskazuje na to, że tylko dwie wspomniane partie 
wystawią kandydatów na wójta w tej gminie.

I o ile kandydatem PSL będzie 
obecny wójt Jarosław Kwiatkow-
ski, o tyle nazwisko kandydata 
PiS nie jest jeszcze znane. Wia-
domo na pewno, że nie będzie 
to pochodząca z Bąkowa Górne-
go Anna Gajek-Sarwa – dyrek-
tor Powiatowego Zarządu Dróg 
i Transportu w Łowiczu, która 
taką możliwość rozważała, ale 

ostatecznie z niej zrezygnowa-
ła. Natomiast żaden z lokalnych 
komitetów nie zarejestrował ta-
kiej liczby radnych, aby wystawić 
swojego kandydata na wójta. 

Największą ich liczbę – 5  
– zarejestrował KWW Cezare-
go Wielemborka, radnego obec-
nej kadencji, który jest prezesem 
Gminnej Spółdzielni Samopo-

moc Chłopska w Zdunach, a tak-
że wiceprezesem Zarządu Gmin-
nego Związku OSP RP. Pozostałe 
4 komitety zarejestrowały po jed-
nym kandydacie. 

Komitety partyjne zgłosiły  
w sumie aż 24 kandydatów – PiS 
zgromadził ich 11, PSL – 13. 

 Okręg nr 1 (Bąków Dol-
ny): Wiesław Dałek z KW PSL, 
lat 49, (obecny przewodniczący 
Rady Gminy) oraz Mateusz Dałek  
z KW PiS, lat 20. 

 Okręg nr 2 (Bąków Górny): 
Cezary Wielemborek z KWW 
Cezarego Wielemborka, lat 42. 

 Okręg nr 3 (Bogoria Dol-
na, Bogoria Górna, Bogo-
ria Pofolwarczna): Tomasz  
Jaros z KWW Cezarego Wielem-
borka, lat 33, Józef Warzywoda  
z KW PSL (radny), lat 64 oraz 
Dariusz Wróblewski z Kw PiS, 
lat 42. 

 Okręg nr 4 (Rząśno): Bar-
bara Woźniak z KW PSL, lat 51 
oraz Krzysztof Gajewski z KW 
PiS, lat 60. 

 Okręg nr 5 (Wiskienica 
Dolna, Wiskienica Górna): Iwo-
na Kołaczyk z KWW „Wspólno-
ta”, lat 34 oraz Andrzej Ledzion  

z KWW Wiskienica Dolna (rad-
ny), lat 52.

 Okręg nr 6 (Jackowice): 
Jolanta Perzyna z KW PSL (wi-
ceprzewodnicząca Rady Gmi-
ny Zduny, szefowa gminnej Rady 
Kobiet), lat 58 , Bożena Ewa Gło-
wacka z PW PiS, lat 64 oraz To-
masz Żaczek z KWW Cezarego 
Wielemborka, lat 41.

 Okręg nr 7 (Łaźniki, Zale-
sie): Adam Grzegory z KW PSL 
(radny), lat 53 oraz Grzegorz We-
sołowski z KW PiS, lat 34. 

 Okręg nr 8 (Nowe Zduny, 
Zduńska Dąbrowa, Dąbrowa): 
Tomasz Adamski z KW PSL (rad-
ny), lat 47 oraz Łukasz Jankowski 
KW PiS, lat 39. 

 Okręg nr 9 (Zduny): Bożena 
Cholewa z KW PSL, lat 58 oraz 
Dominik Golis z KWW Cezarego 
Wielemborka, lat 28. 

 Okręg nr 10 (Zduny, Pól-
ka i Retki): Marzena Wieczorek 
z KW PSL lat 47 oraz Edward 
Pierzchała z KW PiS, lat 67. 

 Okręg nr 11 (Maurzyce, 
Szymanowice): Witold Jabłoń-
ski z KW PSL (radny), lat 46, An-
drzej Węgierek z KWW Cezarego 
Wielemborka, lat 36 oraz Michał 
Łąpieś z KW PiS, lat 27. 

 Okręg nr 12 (Strugienice): 
Zbigniew Bończak z KW PSL 
(radny, prezes Zarządu Gminnego 
Związku OSP RP), lat 57, Renata 
Pędziejewska z KWW Igla, lat 51 
i Magdalena Ufa z KW PiS, lat 39. 

 Okręg nr 13 (urzecze, 
Wierznowice): Wioletta Mar-
kowska z KW PSL, lat 48 oraz 
Marek Sokół z KW PiS. lat 34. 

 Okręg nr 14 (Złaków Bo-
rowy): Andrzej Grzegory z KW 
PSL (radny), lat 56.

 Okręg nr 15 (Złaków Ko-
ścielny, Nowy Złaków): Konrad 
Dubiel z KW PSL (radny), lat 58, 
Marcin Stańczyk z KWW Marci-
na Stańczyka (prezes OSP w Zła-
kowie Kościelnym), lat 28 oraz 
Jan Wieteska z KW PiS, lat 66. 
 mwk

Gmina Kocierzew Płd. | wybory samorządowe 2018 

Kandydatów wystawiły dwa komitety
W gminie Kocierzew Płd. 
kandydaci na radnych 
zostali zgłoszeni  
przez KW PiS oraz lokalny 
KWW Zgoda w gminie 
Kocierzew Południowy.

Każdy z nich wystawi też swo-
jego kandydata na wójta tej gmi-
ny, a będą nimi: Maciej Kania  
z PiS oraz ubiegająca się o reelek-
cję Agnieszka Wojda, która wy-
startuje ze wspomnianego KWW 
Zgoda. 

Maciej Kania będzie startował 
w wyborach na wójta gminy Ko-
cierzew Płd., ale jego nazwisko 
znalazło się też na liście 11 kandy-
datów na radnych tej gminy z listy 
KW PiS.

Z komitetu obecnej wójt 
Agnieszki Wojdy o wejście do 
Rady Gminy będzie ubiegała się 
większość – bo aż 12 – radnych 
z obecnej kadencji 2014-2018. Ze 
starań o miejsce w radzie zrezy-
gnował tylko Waldemar Szacho-
głuchowicz. 

Dwóch radnych z obecnej Rady 
Gminy wystartuje w najbliższych 
wyborach z listy KW PiS, a będą 
to: Agnieszka Michalak – po-
przednio weszła do rady także  
z komitetu PiS, a także Marek 
Borkowski, który w poprzednich 
wyborach startował z własnego 
komitetu. Radny dalej deklaruje, 
że nie należy do żadnej partii, ale 

– jak mówi – otrzymał propozy-
cję, by kandydować z listy PiS i po 
namyśle przyjął ją. 

Komitet Wyborczy Wyborców 
Zgoda przedstawił listę 15 kandy-
datów do Rady Gminy, zaś KW 
PiS wystawi ich 11.

 Okręg nr 1 (Konstantynów, 
Wejsce, 329 wyborców): Tade-
usz Trakul (58 l.) KWW Zgoda  
w gminie Kocierzew Południowy 
– przewodniczący Rady Gminy  
w obecnej kadencji;

 Okręg nr 2 (Lipnice, 161 
wyborców): Sylwia Gładka (32 
l.) KWW Zgoda w gminie Kocie-
rzew Południowy – radna w obec-
nej kadencji i gminna przewodni-
cząca KGW w Kocierzewie Płd.; 

 Okręg nr 3 (Jeziorko, 208 
wyborców): Maciej Kania (42 
l.) KW Prawo i Sprawiedliwość  
– także kandydat na wójta tej gmi-
ny z PiS; Mirosław Bieguszew-
ski (47 l.) KWW Zgoda w gminie 
Kocierzew Południowy – radny  
w obecnej kadencji;

 Okręg nr 4 (Kocierzew Pół-
nocny, 221 wyborców): Krysty-
na Plichta (49 l.) z KW PiS; An-
drzej Siekiera (57 l.) KWW Zgoda 
w gminie Kocierzew Południowy 
– radny w obecnej kadencji; 

 Okręg nr 5 (Kocierzew 
Południowy, 313 wyborców): 
Agnieszka Michalak (41 l.) KW 
PiS – radna w obecnej kadencji  
i II wiceprzewodnicząca Rady 

Gminy, poprzednio też startowa-
ła z listy PiS; Jolanta Kowalik (57 
l.) KWW Zgoda w gm. Kocierzew 
Południowy – była dyrektor szko-
ły (do końca sierpnia br.) i nauczy-
cielka religii w Kocierzewie Płd.; 

 Okręg nr 6 (Osiek, 260 wy-
borców): Aleksy Kosmala (35 l.) 
KW PiS; Liliana Marzec (54 l.) 
KWW Zgoda w gminie Kocie-
rzew Południowy – radna w obec-
nej kadencji;

 Okręg nr 7 (Różyce, 258 
wyborców): Adam Woliński (26 
l.) KW KW PiS; Błażej Urbań-
ski (23 l.) KWW Zgoda w gminie 
Kocierzew Południowy;

 Okręg nr 8 (Różyce-Żura-
wieniec, 129 wyborów): Grze-
gorz Kupiec (25 l.) KW PiS; Ja-
nusz Staniszewski (58 l.) KWW 
Zgoda w gm. Kocierzew Południo-
wy – radny w obecnej kadencji; 

 Okręg nr 9 (Lenartów i Wi-
cie, 338 wyborców): Jadwiga 
Wróbel (43 l.) KW PiS; Józef Sie-
kiera (64 l.) KWW Zgoda w gmi-
nie Kocierzew Południowy – rad-
ny w obecnej kadencji; 

 Okręg nr 10 (Gągolin Pół-
nocny, Gągolin Zachodni, 
173 wyborców): Tadeusz Łu-
kawski (60 l.) KW PiS; Łukaw-
ski Wojciech (57 l.) KWW Zgoda 
w gminie Kocierzew Płd. – radny  
w obecnej kadencji;

 Okręg nr 11 (Gągolin Połu-
dniowy, 255 wyborców): Mo-

nika Kapusta (40 l.) KWW Zgoda 
w gminie Kocierzew Południowy;

 Okręg nr 12 (Boczki Cheł-
mońskie, 305 wyborców): Ma-
rek Borkowski (53 l.) KW PiS 
– radny w obecnej kadencji i I wi-
ceprzewodniczący Rady Gminy, 
w poprzednich wyborach starto-
wał ze swojego komitetu; Miro-
sław Nowak (59 l.) KWW Zgoda 
w gminie Kocierzew Południowy; 

 Okręg nr 13 (Sromów  
i Ostrowiec, 207 wyborców): 
Wojciech Milczarek (45 l.) KW 
PiS; Stanisław Wróbel (61 l.) KWW 
Zgoda w gm. Kocierzew Południo-
wy – radny w obecnej kadencji;

 Okręg nr 14 (Płaskocin, 
179 wyborców): Beata Gładka 
(47 l.) KW PiS; Waldemar Woliń-
ski (52 l.) KWW Zgoda w gminie 
Kocierzew Południowy – radny  
w obecnej kadencji;

 Okręg nr 15 (Łaguszew, 
172 wyborców): Henryk Gru-
ziel (57 l.) KWW Zgoda w gminie 
Kocierzew Południowy – radny  
w obecnej kadencji. 

Jak widać, w 4 okręgach wy-
borczych (o numerach 1, 2, 11  
i 15) zostało zgłoszonym tylko 
po 1 kandydacie, dlatego komisja 
Wyborcza wydała obwieszczenie 
o przedłużeniu terminu zgłasza-
nia kandydatów w tych okręgach 
do 23 września. Jeśli nie zostaną 
zgłoszeni, obsadzenie mandatu 
nastąpi bez głosowania.  aa 

Gmina Domaniewice | Kandydaci

Bardzo upolityczniona 
rywalizacja
Tylko dwa 
ogólnopolskie komitety 
wyborcze PiS i PSL 
zarejestrowały  
w sumie 27 kandydatów 
do Rady Gminy 
Domaniewice. 

Nie zarejestrował się ani jeden 
kandydat niezależny, ani jeden 
lokalny komitet. Walka wybor-
cza odbędzie się między dwiema 
partiami. Przy czym PSL wyda-
je się silniejsze: póki co, aż w 3 
okręgach może zdobyć mandaty 
bez wyborów, bo PiS dotychczas 
nie zdołał tam wystawić żadne-
go kontrkandydata. W okręgach,  
w których zgłoszono jednego kan-
dydata, termin rejestracji zostaje 
przedłużony o 5 dni od daty wy-
wieszenia plakatów o tym infor-
mujących. Jeśli żaden kandydat 
już nie zostanie zgłoszony, obsa-
dzenie mandatów nastąpi bez wy-
borów. 

Wszystko wskazuje na to, że 
każda z tych partii wystawi też 
swojego kandydata na wójta. 
Wiadomo już, że w wyborach  
z ramienia PSL startował będzie 
obecny wójt Paweł Kwiatkowski. 
Nazwisko ewentualnego drugie-
go kandydata nie jest jeszcze zna-

ne. Termin na zgłoszenie mija 23 
września.

A oto kandydatury na radnych: 
 Okręg nr 1 (Domaniewi-

ce): Sławomir Ziarnik (27 lat)  
z KW PiS oraz Hanna Jóźwicka 
(61) z KW PSL

 Okręg nr 2 (Domaniewi-
ce): Anna Maria Majewska (47)  
z KW PiS oraz Małgorzata Pawla-
ta (46) z KW PSL

 Okręg nr 3 (Domaniewi-
ce): Jacek Kuśmierek (55) z KW 
PiS oraz Małgorzata Ogonowska 
(51) z KW PSL

 Okręg nr 4 (Domaniewi-
ce): Jolanta Domińczak-Doryń 
(54) z KW PiS oraz Arkadiusz 
Stajuda (48) z KW PSL

 Okręg 5 (Stroniewice): Ire-
neusz Kuciński (51) z KW PSL  
– jedyny kandydat

 Okręg 6 (Strzebieszew): 
Zbigniew Kruk (58) z KW PiS oraz 
Bartłomiej Jurga (28) z KW PSL

 Okręg 7 (Sapy): Anna Loba 
(37) z KWW PiS oraz Grażyna 
Sałek (54) z KW PSL

 Okręg 8 (Skaratki): Piotr 
Kret (27) z KWW PiS oraz Jan 
Spychała (51) z KW PSL

 Okręg nr 9 (Skaratki pod 
Rogóźno, Skaratki pod las): 
Wiesław Mrzygłód (52) z KW 
PiS oraz Wiesława Wojda (52)  
z KW PSL  str. 10
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kredyt gotówkowy

Rzeczywista Roczna Stopa Oprocentowania (RRSO) wynosi 
8,21%. Całkowita kwota kredytu (bez kredytowanych kosztów) 
20.000,00 zł. Całkowita kwota do zapłaty 22.411,22 zł. Opro-
centowanie zmienne 6,85% (stopa WIBOR 12M powiększona 
o marżę 5 p.p.). Całkowity koszt kredytu 2.411,22 zł (w tym: 
prowizja 300,00 zł, odsetki 2.111,22 zł, ubezpieczenie 0,00 zł, 
usługi dodatkowe 0,00 zł). 36 miesięcznych rat malejących (wy-
sokość pierwszej raty 680,24 zł). Kalkulacja została sporządzo-
na na dzień 01-02-2018 r., na reprezentatywnym przykładzie. 
Zmienne oprocentowanie niesie ze sobą ryzyko zmiany wysoko-
ści odsetek przewidzianych do spłaty, a tym samym wysokości 
kwoty zadłużenia.

>>>  Zapraszamy do naszych Oddziałów | www.bszl.com.pl

» Dowolny cel
» Maksymalnie 255 550 zł 
» Okres kredytowania nawet 10 lat 
» RRSO 8,21%

Żychlin | Stowarzyszenie rozwoju

Uczyli się tolerancji
Przez tydzień, od 8 do 14 
sierpnia, grupa młodzieży 
w wieku 14-18 lat z 46 
osobami z czterech państw: 
Polski, Litwy, Portugalii  
i Włoch, uczyła się 
tolerancji w górach.

Wymiana była możliwa dzięki 
grantowi 22.528 euro, jakie Sto-
warzyszenie na Rzecz Rozwoju 
Gminy Żychlin z Agencji Naro-
dowej pozyskało w ramach pro-
gramu Erasmus+. Uczestnicy 

projektu gościli w Domu Wypo-
czynkowym „Halny” w Rybków-
ce, blisko Zakopanego. W pro-
jekcie uczestniczyło 8 uczniów  
z Żychlina z liderami projektu 
Agatą Pawłowską i Patrycją Jurek.

– Poprzez wspólne gotowanie 
uczyliśmy się tolerancji. Każdego 
dnia grupa z państwa partnerskie-
go przygotowywała regionalne 
potrawy, były też wieczory kultu-
rowe – mówi Agata Pawłowska.  
– Codziennie organizowaliśmy 
różnorodne warsztaty w miesza-
nych narodowościowo grupach.

Młodzież uczyła się jak być to-
lerancyjnym, uczyła się gotowości 
do kompromisu, z zaznaczeniem 
własnej tożsamości. Były wspólne 
zabawy, gry integracyjne i zajęcia 
interkulturowe. 

– Na koniec zorganizowaliśmy 
pokazowe gotowanie z udziałem 
lokalnej społeczności, po czym 
była wspólna degustacja oraz roz-
mowy – dodaje liderka. – Zwie-
dzaliśmy też Zakopane. Goście  
z zagranicy byli zauroczeni ta-
trzańskimi krajobrazami.

Bezpośrednim rezultatem pro-
jektu jest m.in. fanpage z mate-
riałami z projektu, blog, broszura  
z informacjami na temat projektu  
i wystawa fotograficzna.  dag

Pacyna 
Powstanie 
siłownia i strefa 
relaksu

Do 10 października koło pla-
cu zabaw w Pacynie ma powstać 
plenerowa siłownia z urządzenia-
mi do aktywności fizycznej. Koszt 
przedsięwzięcia to ok. 67.000 zł.

– Na realizację tej inwesty-
cji Urząd Gminy w Pacynie zy-
ska dofinansowanie w wysokości 
25.000 zł z Ministerstwa Sportu  
i Turystyki, z departamentu Infra-
struktury i Sportu – mówi Anna 
Marcinkowska z Urzędu Gminy 
Pacyna. Wykonawcą zadania bę-
dzie firma Herkules z okolic Ka-
towic, producent urządzeń. 

Przewidziano montaż sześciu 
urządzeń: biegacz z orbitrekiem, 
prasa wraz z wioślarzem, rower 
wraz z jeźdźcem, surfer wraz  
z twisterem, drabinka wraz z pod-
ciągiem do nóg. Ponadto montaż 
stołu do ping-ponga, stolika do gry 
w szachy i warcaby, dwóch stoja-
ów na rowery oraz 4 ławek i kosza 
na śmieci. Siłownia i strefa relaksu 
będą mieć wymiary 14,55x25,44 
m, o łącznej powierzchni 379 m2. 
Urządzenia będą posadowione na 
terenach zielonych. Wykonawca 
ma założyć nowy trawnik.  dag

Grabów| Szkoła podstawowa

Koszulki dla sportowców
Firma Złote Ręce, która wyko-

nywała remont w Szkole Podsta-
wowej w Grabowie, ufundowała 
koszulki dla sportowców ze szko-
ły, by na zawodach występowali 
w jednolitych strojach. 

– Dostaliśmy 12 błękitnych 
koszulek dla uczniów, plus  
2 czerwone koszulki dla bram-
karzy (jedną z długim rękawem, 

wzmacnianą na łokciach oraz 
drugą – na krótki rękaw), a także 
2 koszulki dla trenerów – mówi 
Włodzimierz Dziedzic, nauczy-
ciel wychowania fizycznego. – Ja 
poprosiłem, aby na mojej koszul-
ce było imię. 

Koszulki firmy Vigo są bar-
dzo dobrej jakości i długo posłu-
żą szkolnej społeczności.  dag

Bedlno | biblioteka włączyła się do akcji narodowego czytania

Mieszkańcy czytali „Przedwiośnie”
Po raz piąty z inicjatywy 
Katarzyny Krzewickiej, 
bibliotekarza z Bedlna, 
zorganizowano akcję 
wspólnego czytania lektury. 
Tym razem 7 września, 
od godz. 10.00, w sali 
widowiskowej Gminnego 
Ośrodka Kultury wspólnie 
czytano „Przedwiośnie” 
Stefana Żeromskiego.

Uczestnicy Narodowego Czy-
tania w Bedlnie zasiedli za stoła-
mi przykrytymi białym obrusem, 
ustawionymi w czworokąt.

– W akcji Narodowego Czy-
tania uczestniczymy po raz piąty  
i z roku na rok zainteresowanie 
jest coraz większe – przyznaje Ka-
tarzyna Krzewicka, bibliotekarka 
z Bedlna. – W tym roku powieść 
czytali dorośli mieszkańcy gminy, 
młodzież oraz dzieci.

Przedwiośnie czytali: Teresa 
Wasiak, Janina Vollenberg, Ja-
dwiga Walburg, Alina Gasik, Ja-
dwiga Jakubowska, Jolanta Mro-
wicka, Mieczysław Cichocki, 

Maciej Dzięgielewski, Małgorzata 
Roszewska, Aneta Jaros, Ewa Ko-
walska i Radosław Jędrzejczyk.

Czytali też uczniowie szkół.  
Z SP Pniewo czytali: Kamila Dud-
kiewicz, Julia Trusińska, Julia Pa-
sturczak i Arkadiusz Kopeć. Z SP 
w Pleckiej Dąbrowie czytali: Filip 
Kowalski, Zuzanna Szczapa i Kin-
ga Golisz. Z SP w Bedlnie czyta-
li: Maria Kalata, Dawid Tarczyń-
ski, Aleksandra Łuczak i Mateusz 
Tarczyński. Z SP w Szewcach 
Nadolnych czytali: Anna Kowal-
czyk, Julia Dołęga, Weronika Ko-
walska i Aleksandra Przytulska.  
Z SP w Żeronicach: Zuzanna 
Woźniak, Dorota Karpińska, Ju-
styna Kochanek i Martyna Mi-
chalak. Z Gimnazjum w Bedlnie 
czytali: Jakub Prośniewski, Klau-
dia Morga i Weronika Siurek.

Uczestnicy narodowego Czy-
tania w Bedlnie otrzymali pa-
miątkowe zakładki, a czytają-
cy egzemplarz „Przedwiośnia”  
z okazjonalnym stemplem i cer-
tyfikat.

Akcja Narodowego Czytania 
została zainicjowana w 2012 roku 
przez prezydenta RP. Pierwszą 

czytaną lekturą był „Pan Tadeusz” 
Adama Mickiewicza. Później 
czytano dzieła Aleksandra Fre-
dry, „Trylogię” Henryka Sienkie-
wicza, „Lalkę” Bolesława Prusa.  
W 2016 r. „Quo vadis” Henryka 
Sienkiewicza. W ubiegłym roku 
narodową lekturą było „Wesele” 
Stanisława Wyspiańskiego.

– Przedwiośnie to ostatnia 
powieść Stefana Żeromskie-
go, która została opublikowa-
na w 1924 roku. Pisarz dokonał  
w niej bilansu pierwszych lat 
niepodległości Polski, zwracając 
uwagę na entuzjazm, chęć odbu-
dowy państwa, ale także na błę-
dy i zaniechania – przypomina 

Katarzyna Krzewicka. – Książ-
ka stanowiła zachętę do wspól-
nej debaty nad kształtem II Rze-
czypospolitej.

Do tej pory ukazało się ok. 120 
polskich i ponad 10 zagranicznych 
wydań Przedwiośnia. Doczekało 
się też dwóch ekranizacji (1928, 
2001).  dag

Firma Złote Ręce przekazała SP w Grabowie koszulki dla sportowców 
i trenerów. nauczyciel wf włodzimierz dziedzic ma również swoją 
koszulkę z wydrukowanym imieniem.
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W piątek, 7 września, mieszkańcy i uczniowie z gminy bedlno czytali „przedwiośnie” Stefana żeromskiego.
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Gmina Domaniewice | Kandydaci

Upolityczniona rywalizacja
dokończenie ze str. 8
 Okręg nr 10 (Lisiewice 

Małe, Lisiewice Duże): Marcin 
Rolewski (27) z KW PSL – póki 
co, brak kontrkandydata

 Okręg nr 11 (Rogóźno): Pau-
lina Jabłońska (34) z KW PiS oraz 
Tomasz Dróżka (28) z KW PSL

 Okręg nr 12 (Krępa nr 
1-65): Dorota Lusztak (36) z KW 
PSL – także póki co jedyny kan-
dydat

 Okręg 13 (Krępa nr 66  
–do końca): Paweł Nitera (41)  
z KW PiS oraz Grzegorz Marczak 
(54) z KW PSL

 Okręg 14 (Reczyce nr 
1-45; 95-116): Grzegorz Foks 
(39) z KW PiS oraz Sławomir 
Karcz (55) z KW PSL

 Okręg 15 (Reczyce nr 46-
94; 117 – do końca): Rafał Góra 
(25) z KW PiS oraz Beata Fel-
czyńska (44) z KW PSL.  aw

Gmina Łyszkowice | 8 komitetów zarejestrowało 67 kandydatów na radnych

6 kandydatów na wójta
dokończenie ze str. 9
Jak ustaliliśmy, z możliwości 

takiej skorzysta też KWW Tak 
dla Łyszkowic, który ma zgło-
szonych kandydatów na radnych  
w 11 okręgach. Planuje on zgłosić 
na wójta przedsiębiorcę w branży 
projektowo-budowlanej, miesz-
kającego w Kalenicach Tade-
usza Markusa – który był radnym  
w I kadencji, ma też samorządowe 
doświadczenie zawodowe – praco-
wał w Biurze Ochrony Środowiska 
Miasta Stołecznego Warszawy.

kto kandyduje  
do rady Gminy
 Okręg nr 1 (część Łyszko-

wic, Kolonia Łyszkowice): Jan 
Kowalski (lat 57), z KW Łowic-
kie.pl, Waldemar Krzysztof Kolis 
(lat 43) z KWW Tak dla Łyszko-
wic, Dariusz Ostrowski (lat 41), 
KWW Razem dla Gminy Łyszko-

wice, Jarosław Kocemba (lat 31)  
z KWW Piotra Panaka, Anna Bo-
dek (lat 35) z KWW Agaty Ko-
siorek, Igor Dawid Wojciechow-
ski (lat 26) z KW PiS.

 Okręg nr 2 (Łyszkowice): 
Grażyna Rykała (lat 43), z KW 
Łowickie.pl, Grzegorz Szymajda 
(lat 29) z KWW Tak dla Łyszko-
wic, Anna Korzeniewska (lat 36) 
z KWW Razem dla Gminy Łysz-
kowice, Sebastian Strzelczyk (lat 
44) z KWW Piotra Panaka, Piotr 
Oraczewski (lat 32) z KWW Aga-
ty Kosiorek, Wiktor Kunat (lat 27) 
z KW PiS. 

 Okręg nr 3 (Łyszkowi-
ce): Ewelina Anna Wójt (lat 30),  
z KW Łowickie.pl, Anna Kwe-
starz (lat 66) KWW Razem dla 
Gminy Łyszkowice, Maria Jolan-
ta Dąbrowska (lat 59) z KWW 
Agaty Kosiorek i Rafał Graszka 
(lat 42) z KW PiS. 

 Okręg nr 4 (Wrzeczko): 
Andrzej Włodzimierz Sukiennik 
(lat 49) z KW Łowickie.pl, Woj-
ciech Sławomir Grabowicz (lat 
27) z KWW Piotra Panaka, Jaro-
sław Zagajewski (lat 53) z KWW 
Razem dla Gminy Łyszkowice, 
Joanna Wilk (lat 32) z KWW Tak 
dla Łyszkowic, Katarzyna Wy-
pych (lat 31) z KWW Agaty Ko-
siorek, Grzegorz Michał Zawadz-
ki (lat 47) z KW PiS. 

 Okręg nr 5 ( Bobiecko, Se-
ligów, Seroki): Krzysztof Stani-
sław Stokowski (lat 47) z KW Ło-
wickie.pl, Robert Jagieła (lat 40)  
z KWW Piotra Panaka, Marta Do-
rota Urbanek (36) KWW Razem 
dla Gminy Łyszkowice, Mariola 
Szczepańska (44) z KWW Tak dla 
Łyszkowic, Monika Ewa Gawroń-
ska (43) z KWW Agaty Kosiorek, 
Patrycja Krystyna Gąsecka-Fran-
kowska (lat 26) z KW PiS.

 Okręg nr 6 (Stachlew od nr 
1 do 102): Waldemar Kędzierski 
(lat 47) z KWW Razem dla Gmi-
ny Łyszkowice. 

 Okręg nr 7 (Stachlew od 
nr 103 do końca): Robert Ko-
złowski (lat 35) z KW Łowic-
kie.pl, Teresa Krawiec (lat 59)  
z KWW Razem dla Gminy Łysz-
kowice, Barbara Starzec (lat 57)  
z KW PiS. 

 Okręg nr 8 (Kalenice): 
Renata Elżbieta Kroc (lat 44)  
z KWW Strażak, Piotr Jan Nowak 
(lat 28) z KWW Tak dla Łysz-
kowic, Robert Miłosz (lat 42)  
z KWW Piotra Panaka, Marzena 
Tomanik (lat 40) KWW Razem 
dla Gminy Łyszkowice. 

 Okręg nr 9 (Bobrowa, 
Trzcianka, uchań Górny): Pa-
weł Wielec (lat 34) z KWW Tak 
dla Łyszkowic, Krystyna Reczul-
ska (lat 52) z KWW Agaty Ko-

siorek, Anna Jolanta Janczak (35)  
z KW PiS, Anna Polit (lat 31)  
z KWW Piotra Panaka, Lech Ka-
zimierz Szymański (62) z KWW 
Razem dla Gminy Łyszkowice. 

 Okręg nr 10 (Czatolin): 
Przemysław Łukasz Bartosie-
wicz (lat 35) z KW Łowickie.
pl, Damian Maszkowski (lat 23) 
 z KW PSL, Anna Graszka (lat 
28) z KWW Tak dla Łyszkowic, 
Piotr Michał Gajek (30) z KWW 
Razem dla Gminy Łyszkowice, 
Piotr Kowalski (40) z KWW Pio-
tra Panaka, Bogusława Anna Wa-
racka (39) z KW PiS. 

 Okręg nr 11 (Kolonia Łysz-
kowice II, Kuczków, Łagów, 
uchań Dolny, Zakulin): Małgo-
rzata Katarzyna Zielińska (lat 46) 
z KW Łowickie.pl, Henryka Ko-
cemba (lat 62) z KWW Razem 
dla Gminy Łyszkowice, Paweł 
Mikołaj Bojski (lat 57) z KWW 
Agaty Kosiorek, Marcin Pietra-
szewski (lat 27) z KW PiS, Ja-
cek Łukasz Bartosiewicz (lat 29)  
z KWW Tak dla Łyszkowic. 

 Okręg nr 12 (Gzinka, Nowe 
Grudze): Małgorzata Wolska (lat 
39) z KWW Razem dla Gminy 

Łyszkowice, Piotr Krzysztof Wy-
pych (lat 28) z KWW Agaty Ko-
siorek, Piotr Arkadiusz Marat (lat 
43) z KW PiS, Agnieszka Kunec-
ka (lat 29) z KWW Tak dla Łysz-
kowic. 

 Okręg nr 13 (Stare Gru-
dze): Dariusz Wawrzyńczak (lat 
50) KW Łowickie.pl, Tomasz Ka-
zimierz Panak (lat 42) z KWW 
Piotra Panaka, Andrzej Foks (lat 
53) z KW PiS, Grażyna Dańczak 
(lat 61) z KWW Razem dla Gmi-
ny Łyszkowice. 

 Okręg nr 14 (Polesie od nr 
1 do nr 85A): Jacek Tomasz Ko-
walski (lat 51) z KW PSL, Agata 
Kowalczyk (lat 34) z KWW Tak 
dla Łyszkowic, Waldemar Wy-
socki (lat 52) z KWW Razem dla 
Gminy Łyszkowice.

 Okręg nr 15 (Polesie od nr 
86 do końca): Tomasz Małkus 
(lat 41) z KWW Razem dla Gmi-
ny Łyszkowice, Paulina Katarzy-
na Szymańska (lat 22) z KWW 
Piotra Panaka, Piotr Maksymi-
lian Bojski (lat 27) z KWW Aga-
ty Kosiorek, Agata Karwat (lat 23) 
KWW Tak dla Łyszkowic.  

mwk

Łowicz i powiat łowicki | Kw Kukiz’15

Kto idzie do wyborów z Januszem Michalakiem
Kandydatów do Rady Miejskiej w Łowiczu, Rady Powiatu 
Łowickiego oraz sejmiku województwa łódzkiego  
w zbliżających się wyborach samorządowych będzie miał 
również KW Kukiz’15, którego pełnomocnikiem  
na naszym terenie został w tym roku Janusz Michalak  
– dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Łowiczu,  
radny powiatowy i były starosta łowicki.

Szczególnie na listach do po-
wiatu zgromadził on kilka na-
zwisk, które są dobrze znane i ko-
jarzone. O mandat stara się on sam, 
z okręgu nr 1, obejmującego Ło-
wicz. Na liście w tym okręgu znaj-
dziemy również: byłego dyrektora 
szpitala w Łowiczu, lekarza neo-
natologa Andrzeja Grabowskie-
go oraz Jolantę Kępkę – dyrek-
tor Przedszkola nr 7 „Wiosenka”  
w Łowiczu, niegdyś aktywną rad-
ną powiatową, będącą w opo-
zycji do rządzącego w powiecie 
PSL, jeszcze pod przywództwem 
Bohdana Cezarego Dzierżka. 

Na tej samej liście jest Robert 
Wilk – niegdyś piłkarz, trener  
i radny miejski, obecnie członek 
zarządu KS Pelikan i Joanna Wal-
czak – ginekolog-położnik.

Z okręgu nr 2 do RPŁ ma szan-
sę wrócić prezes UKS Błyskawica 
z Domaniewic Mieczysław Szy-
majda, który rozstał się z samo-
rządem przed 4 laty. Z okręgu nr 3 
kandydują m.in. radni z samorzą-
dów gminnych z Chąśna – Piotr 
Malczyk, znany z działalności  
w Łowickiej Akademii Sportu  
i z Kiernozi – Urszula Kapusta-
-Tymoshchuk – lekarz stomatolog. 
Na liście w okręgu nr 4 znanymi 
samorządowcami są Tadeusz Ko-
zioł – przewodniczący Rady Gmi-
ny Nieborów i prezes tamtejszej 
GS Samopomoc Chłopska oraz 
Ryszard Malesa z gminy Łyszko-
wice, który w radzie powiatu nie-
przerwanie zasiada od I kadencji. 

A oto pełna lista „kukizow-
ców”, choć wielu pewnie będzie 

wolało powiedzieć „tych od Mi-
chalaka”.

kandydaci  
do rady Powiatu 
 Okręg nr 1 m. Łowicz: Janusz 

Michalak (lat 59), Andrzej Gra-
bowski (lat 65), Jolanta Kępka (lat 
58), Robert Wilk (lat 49), Joanna 
Walczak (lat 52), Sebastian Cichal 
(lat 29), Rafał Antosik (lat 36) i Jo-
anna Chociłowska-Chołuj (lat 49).

 Okręg nr 2 (gminy Doma-
niewice, Zduny i Bielawy): Mie-
czysław Szymajda (lat 62), To-
masz Chądzyński (lat 38), Cecylia 
Dziedziela (lat 40), Elżbieta Maj-
chrzak (lat 45), Karolina Urbańska 
(lat 35) i Witold Wiechno (lat 43). 

 Okręg nr 3 (gminy Chąśno, 
Kiernozia i Kocierzew Płd., Ło-
wicz): Piotr Malczyk (lat 27), Ur-
szula Kapusta-Tymoshchuk (lat 
48), Jolanta Dąbrowska (lat 50), 
Miłosława White (lat 42), Michał 
Brzozowski (lat 31) i Dariusz Szy-
manik (lat 56). 

 Okręg nr 4 (gminy Łyszko-
wice i Nieborów): Tadeusz Ko-

zioł (lat 59), Ryszard Malesa (lat 
64), Teresa Duranowska (lat 62), 
Waldemar Wiercioch (lat 60), 
Magdalena Boczek (lat 36) i Da-
nuta Wiesiołek (lat 63). 

kandydaci  
do rady Miejskiej 
 Okręg nr 1 (Korabka, Za-

torze): Elżbieta Kołaczek, Jerzy 
Wiatr, Aleksandra Bugaj, Karo-
lina Pietrzak, Rafał Brzozowski  
i Wojciech Kunat.

 Okręg nr 2 (Stare Miasto, 
Przedmieście): Agnieszka Rze-
śna, Dominik Frątczak. Agniesz-
ka Leja, Beata Boryszewska, To-
masz Czapnik, Natalia Stadnik  
i Jarosław Sikora. 

 Okręg nr 3 (Nowe Miasto. 
os. Dąbrowskiego): Daniek 
Wielemborek, Marta Michalak, 
Daniel Duranowski, Anastazja 
Kunat, Jan Pikulski, Maciej Wój-
cik i Marzena Jarosz. 

 W okręgu nr 4 (Górki, Brat-
kowice) KW Kukiz’15 nie wysta-
wia listy kandydatów.  

mwk

Łowicz | Kww pawła Kolasa na burmistrza Miasta łowicza 

21 kandydatów na 21 mandatów
dokończenie ze str. 1
Krzysztof Michalak, przedsię-

biorca, lekarz ginekolog, współ-
właściciel przychodni lekarzy 
specjalistów Ars Medica, jeden ze 
współtwórców przed laty Resursy 
Obywatelskiej; Elżbieta Tarczyń-
ska, ekonomista, menedżer, pra-
cownik etatowy; Sławomira Brze-
zińska, pracownik ARS Medica; 
Marcin Bakalarski, prawnik, po-
litolog, w poprzednich wyborach 

zaangażowany w kampanię wy-
borczą Jarosława Śmigiery.

 Okręg nr 3 (Nowe Miasto 
– Dąbrowskiego): Paweł Kolas, 
przedsiębiorca, trener biznesu, do-
radca gospodarczy – również kan-
dydat w wyborach na burmistrza. 
Był m.in. zastępcą burmistrza Ło-
wicza (1998), radnym 3 kadencji 
Rady Miejskiej Łowicza, dyrek-
torem Departamentu Współpracy 
Regionalnej i Departamentu Ob-

sługi Inwestorów w Państwowej 
Agencji Inwestycji Zagranicznych 
S.A. (PAIZ/PAIIZ) w Warszawie. 
Od 12 lat zajmuje się konsultin-
giem gospodarczym jako właści-
ciel firmy konsultingowej JODKA 
Consulting Paweł Kolas; Marcin 
Drabik, przedsiębiorca, inż. geo-
deta; Walerian Warchałowski, hi-
storyk, były wieloletni dyrektor 
Muzeum w Łowiczu; Edyta Żak, 
filolog; Izabela Wójcik-Urbań-

ska, ekonomista, pracownik eta-
towy.

 Okręg nr 4 (Górki – Brat-
kowice): Piotr Pikulski, inż. ener-
getyk, dyr. Rejonu Energetycz-
nego łódzkiego oddziału PGE 
Dystrybucja Łowicz menadżer, 
pracownik etatowy, prezes Stowa-
rzyszenia Wychowanków Szkół 
Technicznych w Łowiczu; Wiolet-
ta Dołgoruki, przedsiębiorca, tech-
nik dentystyczny; Adam Bachura, 
przedsiębiorca, inż. projektant; Jan 
Jabłoński, inż. architekt; Bogumiła 
Trepto, przedsiębiorca, agent ubez-
pieczeniowy.  opr. mak 

Łowicz | prześwietlamy listy Kw piS 

PiS odsłania karty
dokończenie ze str. 1
kandydaci do rady 
Powiatu Łowickiego: 
 Okręg nr 1 miasto Łowicz: 

Marcin Kosiorek 43 l.  (Łowicz)  
– radny powiatowy w obecnej ka-
dencji i przewodniczący zarzą-
du powiatowego PiS w Łowiczu; 
Piotr Gołaszewski 43 l. (Łowicz) 
– radny powiatowy w obecnej 
kadencji, członek powiatowych 
struktur PiS w Łowiczu, były kie-
rownik placówki terenowej KRUS 
w Łowiczu; Karina Sędkowska-
-Staszewska 43 l. (Łowicz) – rad-
na miejska w obecnej kadencji; 
Anna Popławska 43 l. (Łowicz); 
Krzysztof Zieliński 64 l. (Łowicz); 
Beata Dudkowska 48 l. (Łowicz); 
Roman Rześny 57 l.; Marcin Wit-
czak 41 l. (Łowicz); Aleksandra 
Jaworska-Zielińska 38 l. (Łowicz). 

 Okręg nr 2 (gminy Doma-
niewice, Zduny i Bielawy): Ma-
rek Jędrzejczak 50 l. (Domaniewi-
ce) – radny powiatowy w obecnej 
kadencji, był dyrektor Gimnazjum 
w Domaniewicach; Gabriel Ję-
drachowicz 39 l. (Bogoria Dol-

na) – radny powiatowy w obec-
nej kadencji; Teresa Grabowicz 
59 l. (Domaniewice); Renata Rut-
kowska-Liberska 42 l. (Bielawy) 
– kierownik ARiMR w Łowiczu; 
Halina Miedzianowska 47 l. (Pio-
trowice); Aleksander Frankiewicz 
45 l. (Łowicz). 

 Okręg nr 3 (gminy Chąśno, 
Łowicz, Kiernozia i Kocierzew 
Płd.): Krzysztof Dąbrowski 56 l. 
(Osiek) – radny powiatowy w obec-
nej kadencji; Barbara Kołodziej-
czyk 54 l. (Kocierzew Południo-
wy); Jan Skomiał 65 l. (Łowicz); 
Robert Sobieszek 48 l. (Błędów); 
Irena Wróbel 45 l. (Lasocin); Mał-
gorzata Miazek 45 l. (Wygoda). 

 Okręg nr 4 (gminy Łyszko-
wice i Nieborów): Beata Sawic-
ka 48 l. (Mysłaków) – kierownik 
filii GOK w Bełchowie; Urszu-
la Kotynia-Markus 48 l. (Kaleni-
ce); Cezary Traut 39 l. (Zakulin); 
Klaudia Pająk 24 l. (Łyszkowice); 
Włodzimierz Gratys 51 l. (Jano-
wice) – dyrektor Gimnazjum nr 1  
w Kompinie; Waldemar Krajew-
ski 42 l. (Gzinka).  aa 
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Zdrowie | Krajowy rejestr fizjoterapeutów jest dostępny dla każdego 

Czy idąc do fizjoterapeuty masz pewność, 
że on naprawdę nim jest?
Od 1 czerwca br. osoby świadczące usługi z zakresu fizjoterapii  
nie mogą być zatrudnione ani nie mogą prowadzić działalności gospodarczej 
w tym kierunku, jeśli ich nazwiska nie figurują w Krajowym Rejestrze 
Fizjoterapeutów. Jest on jawny i ogólnie dostępny na stronie internetowej 
Krajowej Izby Fizjoterapeutów. Czy to pozwoliło na oczyszczenie 
środowiska fizjoterapeutów z osób niewykwalifikowanych?

O sprawie poinformował nas 
jeden z łowickich fizjoterapeutów, 
który chce pozostać anonimowy. 
Przekonuje, że nie ma nic prze-
ciwko wolnej konkurencji w tym 
obszarze, ale zależy mu, by odby-
wała się ona w sposób uczciwy  
i transparenty. To mówiąc tłuma-
czy, że w świetle aktualnie obo-
wiązującego prawa żadna osoba 
udzielająca świadczeń zdrowot-
nych z zakresu fizjoterapii nie 
może być zatrudniona ani prowa-
dzić działalności gospodarczej, je-
żeli nie będzie wpisana do Kra-
jowego Rejestru Fizjoterapeutów, 
czyli tym samym nie posiada pra-
wa do wykonywania zawodu fi-
zjoterapeuty. 

Jak to sprawdzić? 
Nadanie prawa wykonywa-

nia zawodu fizjoterapeuty nastę-
puje poprzez podjęcie stosownej 
uchwały przez Krajową Radę Fi-
zjoterapeutów. Wszystkie pozy-
tywne decyzje o przyznaniu tegoż 
prawa są ujęte w rejestrze fizjote-
rapeutów. Takie wymogi wprowa-
dziła ustawa z dnia 25 września 
2015 r. o zawodzie fizjoterapeu-
ty, której kolejny przepis wszedł 
w życie. Prawo wykonywania za-
wodu fizjoterapeuty oraz dostęp 
do jawnego rejestru ma wpłynąć 
na profesjonalizację fizjoterapeu-
tów w naszym kraju. „Do tej pory 
wszystkie osoby, które chciały, 
mogły nazywać się fizjoterapeu-
tą, nawet jeśli nie posiadały wy-
starczających kwalifikacji i umie-
jętności. Wśród nich byli m.in. 
masażyści, trenerzy, kosmetycz-
ki” – czytamy na stronie Krajowej 
Izby Fizjoterapeutów. Zaostrzenie 
regulacji w tym zakresie skutku-
je tym, że wykonywanie zawodu 

fizjoterapeuty i posługiwanie się 
tytułem fizjoterapeuty bez upraw-
nień podlega karze grzywny lub 
nawet ograniczenia wolności. 

Tymczasem – w ocenie oso-
by zgłaszającej nam temat  
– w samym Łowiczu i okolicach 
nawet połowa osób wykonujących 
tę profesję (zaznacza, że stosunki 
te mogą się zmieniać) nie figuru-
je w rejestrze, podczas gdy na ba-
nerach reklamowych i w interne-
cie reklamują się szumnie hasłami 
„rehabilitacja” i „fizjoterapia”. 

Dlatego mój rozmówca zachę-
ca do sprawdzania, czy dany fi-
zjoterapeuta posiada prawo do 
wykonywania zawodu, a moż-
na to zrobić na kilka sposobów: 
poszukać informacji o nadanym 
prawie, która bywa np. ekspono-
wana w jakiejś gablocie w ga-
binecie (mój rozmówca uważa, 
że jeśli ktoś je ma, to z pewno-
ścią się nimi pochwali), zapytać  
o nie swojego fizjoterapeuty 
(choć przyznaje, że to mało ele-
ganckie), albo skorzystać z no-
wych możliwości, jakie daje 
nam rejestr na stronie interneto-
wej Krajowej Izby Fizjoterapeu-
tów. Wystarczy wybrać z menu 
po lewej stronie zakładkę „re-
jestr fizjoterapeutów” i zostajemy 
przekierowani do wyszukiwarki, 

w której należy podać imię i na-
zwisko lub numer prawa wyko-
nywania zawodu fizjoterapeuty, 
a system przeszuka bazę i udzie-
li nam informacji. Znajdziemy  
w nim dane każdego fizjotera-
peuty tj. imię, nazwisko, miej-
sce pracy, stopień i tytuł naukowy  
– wszystkie te informacje są jaw-
ne. Jeśli jakaś osoba nie figuruje 
w rejestrze, pojawi się komunikat: 
„Nie odnaleziono fizjoterapeuty 
spełniającego podane kryteria”. 

większość osób się 
zarejestrowało 
Na dzień 29 maja br. w Polsce 

było 48.062 osób uprawnionych 
do wykonywania czynności fi-
zjoterapeuty. „Według szacunków  
i analiz Krajowej Izby Fizjotera-
peutów olbrzymia większość fi-
zjoterapeutów zdążyła złożyć do-
kumenty w wymaganym Ustawą 
o zawodzie fizjoterapeuty termi-
nie i spełniła konieczne warunki 
do kontynuowania pracy w zawo-
dzie” – czytamy na stronie KIF. 
Stamtąd również dowiadujemy 
się, że problem braku rejestracji 
czynnych zawodowo fizjoterapeu-
tów – już wtedy – dotyczył bardzo 
niewielkiej grupy osób. 

Zdaniem osoby, która zgłaszała 
nam temat, część osób nie złoży-
ło stosownych dokumentów z po-
wodów osobistych, albo dlatego, 
że nie chcą płacić składek i oba-
wiają się nadzoru merytoryczne-
go nad gabinetem. – Jest jednak 
dość duża grupa, która moim zda-
niem bezprawnie używa sformu-
łowania „rehabilitacja”, „terapia 
manualna”, która z pewnością nie 
posiada wystarczających kwalifi-
kacji do uzyskania prawa wykony-
wania zawodu, jednak wprowadza 
swoich pacjentów w błąd – mówi 
nam fizjoterapeuta z Łowicza.  
– Pomijając już ludzi, którzy nie 
mają żadnych kwalifikacji, tylko 
niby odziedziczyli te umiejętno-
ści po swoich ojcach, nie kończąc 

żadnych kierunków studiów – do-
daje. 

nie tytuł świadczy  
o umiejętnościach 
Inna osoba zajmująca się fizjo-

terapią na terenie Łowicza (też 
chce pozostać anonimowa) powie-
działa nam, że nowe prawo z zało-
żenia miało pomóc w oczyszcze-
niu środowiska z osób, które nie są 
po rehabilitacji, a ukończyły jedy-
nie kilkudniowe kursy. Miało, bo 
jej zdaniem – przynajmniej w Ło-
wiczu – nie jest ono egzekwowa-
ne, ponieważ nadal słyszy o oso-
bach, które przyjmują pacjentów 
bez prawa do wykonywania zawo-
du. Jej samej natomiast nigdy nie 
zdarzyło się, by pacjent zapytał ją  
o to, czy posiada prawo do wyko-
nywania zawodu, mimo że może 
się nim pochwalić. 

W jej ocenie nowe prawo może 
być skuteczne wobec osób niewy-
kwalifikowanych, które dopiero 
chciałyby założyć swoją działal-
ność, ale pozostaje bezsilne wo-
bec tych osób, które od lat prowa-
dzą prywatną praktykę, z której 
nie zrezygnowały, nawet mimo 
niedostosowania się do wymogów 
ustawy. 

Zdaniem mojej rozmówczyni, 
jest też grono osób, które mimo iż 
mają odpowiednie wykształcenie, 
nie starają się o wpis do rejestru, 
ponieważ wiązałoby się to z opła-

caniem składek, których nie chcą 
ponosić, ponieważ ukończyły już 
i tak kosztowne studia oraz pono-
szą koszty utrzymania swoich ga-
binetów. 

Fizjoterapeutka uważa też, że 
nie można „skreślać” osób, któ-
re mają wykształcenie technicz-
ne, ponieważ często bywa tak, że 
mają one umiejętności na wyż-
szym poziomie niż niektóre osoby 
z tytułem licencjata lub magistra. 

zabiegi świadczone 
zgodnie 
z uprawnieniami 
Krzysztof Selenta, specjali-

sta rehabilitacji i ratownictwa 
medycznego, który przyjmu-
je w podłowickim Mysłakowie  
i w Warszawie, powiedział nam, 
że nie starał się o wpis do reje-
stru, ponieważ świadczy on swo-
je usługi w oparciu o inne ustawy  
– o rzemiośle (egzamin państwo-
wy i dyplom mistrzowski w za-
wodzie bioterapeuty jako bioma-
sażysta/terapeuta) i Państwowym 

Ratownictwie Medycznym jako 
ratownik medyczny. Jest również 
absolwentem Akademii Wycho-
wania Fizycznego w Warszawie 
na Wydziale Rehabilitacji na kie-
runku fizjoprofilaktyka i korek-
tywa. – Mam tą przewagę nad fi-
zjoterapeutami, że mogę podawać 
leki na zlecenie i robić zastrzyki 
domięśniowe i dożylne, co wią-
że się z przerywaniem ciągłości 
skórnej, a fizjoterapeuta tej czyn-
ności w zakresie swojego zawo-
du nie może wykonywać – mówi 
dumnie Krzysztof Selenta. I prze-
konuje, że w jego ocenie na ryn-
ku usług medycznych znajdzie się 
miejsce dla wszystkich specjali-
stów, ale trzeba zachować przej-
rzystość działania i wykonywać 
tylko te zabiegi, na które ma się li-
cencję. On – jak sam mówi – za-
wsze podkreśla, że nie jest fizjo-
terapeutą i nie świadczy usług z 
zakresu fizjoterapii, zaś w swojej 
pracy korzysta z technik manual-
nych w systemie autoterapii pod 
nazwą Trening Medyczny. 

aGnieszka
antosiewiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

do tej pory wszystkie 
osoby, które chciały 
mogły nazywać się 
fizjoterapeutą, nawet 
jeśli nie posiadały 
wystarczających
kwalifikacji i umiejętności.
wśród nich byli m.in. 
masażyści, trenerzy, 
kosmetyczki.

Jest jednak dość duża 
grupa, która moim 
zdaniem bezprawnie 
używa sformułowania 
„rehabilitacja”, „terapia 
manualna”, która  
z pewnością nie posiada 
wystarczających 
kwalifikacji do uzyskania 
prawa wykonywania 
zawodu, jednak 
wprowadza swoich 
pacjentów w błąd.

Fizjoterapeuta, Łowicz



12  www.lowiczanin.info20 września 2018      nr 38

Aktualności
KRÓTKO I NA TEMAT | felieTon niezAleżny
KrzySzTof MiKlAS

Autor zamieszczanych tu felietonów zdecydował się kandydować w nadchodzących wyborach samorzą-
dowych do Sejmiku wojewódzkiego. w związku z tym zdecydował, że na czas kampanii wyborczej zawie-
sza pisanie felietonów. Takie rozwiązanie wydało nam się oczywiste, więc je zaakceptowaliśmy.   Redakcja

reKlAMA

Gmina Kocierzew Południowy | oświadczenia majątkowe za 2017 rok 

Co wykazali urzędnicy i radni  
w oświadczeniach majątkowych
Publikujemy kolejną część oświadczeń majątkowych naszych 
samorządowców. Tym razem zaglądamy „do kieszeni” najważniejszych 
urzędników, radnych i wójta gminy Kocierzew Płd.

 Wójt Agnieszka Wojda wy-
kazała oszczędności w kwocie 
30.000 zł zgromadzone w mał-
żeńskiej wspólności majątkowej, 
zaś w roku poprzednim 18.000 
zł. Również we współwłasno-
ści małżeńskiej posiada dom  
o powierzchni 219 m2 i wartości 
300.000 zł, działkę o powierzchni 
0,1533 ha i wartości 8.000 zł oraz 
gospodarstwo rolne o powierzch-
ni 5,83 ha i wartości 160.000 zł, 
z tytułu którego osiągnęła 27.000 
zł przychodu i 15.000 zł docho-
du. W 2017 r. uzyskała dochód  
z tytułu zawiązanych umów  
o pracę: 123.370,28 zł (poprzed-
nio 118.827,88 zł) w Urzędzie 
Gminy Kocierzew Płd. oraz 
3.577,31 zł w Związku Mię-
dzygminnym „Bzura” w Łowi-
czu, a także 366 zł diety w Lo-
kalnej Grupie Działania „Ziemia 
Łowicka” i 1.048,94 zł diety  
w Związku Gmin Wiejskich 
Rzeczpospolitej Polskiej. Wójt 
dalej posiada samochody Seat 
Ibiza z 2009 r. i Peugeot 508 z 
2011 r. 

 Elżbieta Gładka, skarb-
nik gminy (od marca 2017 roku), 
składała oświadczenie majątko-
we po raz pierwszy. Wykazała 
oszczędności w kwocie 42.000 zł 
oraz 92.034 jednostek uczestnic-
twa w funduszu Pioneer na kwo-
tę ok. 11.300 zł. We współwła-
sności majątkowej posiada dom 
o powierzchni 202 m2 i wartości 
350.000 zł, garaż o powierzchni 

40,5 m2 i wartości 25.000 zł oraz 
działkę o powierzchni 6.159 m2 i 
wartości 40.000 zł. 

W 2017 roku wykazała docho-
dy w postaci: 83.678,60 zł z tytu-
łu umowy o pracę oraz 1.499,98 
zł z tytułu umowy zlecenia. We 
współwłasności majątkowej po-
siada samochód osobowy Volvo 
S40 z 2011 roku. Spłaca kredyt 
w Banku Pekao S.A. na budo-
wę domu: zaciągnięty na kwotę 
70.000 zł w 2006 roku (do spłaty 
pozostało 16.105,20 zł, oprocen-
towanie 2,53%). 

 Zbigniew Żaczek, se-
kretarz gminy, zaoszczędził 
10.000 zł, podczas gdy rok temu 
nie deklarował zgromadzonych 
oszczędności. We współwła-
sności małżeńskiej posiada dom  
o powierzchni 230 m2 i warto-
ści – jak deklaruje – 98.000 zł 
oraz gospodarstwo rolne o po-
wierzchni 12,39 ha z zabudo-
wą zwartą murowaną o warto-
ści 374.300 zł, z którego uzyskał 
przychód 42.000 zł (poprzednio 
48.000 zł) i dochód 8.000 zł (po-
przednio 6.000 zł). W 2017 roku 
otrzymał 85.071,52 zł (poprzed-
nio 84.511,76 zł) jako wynagro-
dzenie za pracę w Urzędzie Gmi-
ny w Kocierzewie Płd., 2.400 zł  
z umowy zlecenie oraz 488 zł 
diety za działalność w LGD „Zie-
mia Łowicka”. Posiada samo-
chód osobowy Volkswagen Bora 
z 2001 roku oraz ciągnik rolniczy 
Ursus z 1996 roku. 

 Tadeusz Trakul, przewod-
niczący Rady Gminy, wykazał 
oszczędności w kwocie 32.000 zł 
(poprzednio 85.000 zł) na wspól-
nym koncie bankowym. We 
współwłasności małżeńskiej po-
siada dom o powierzchni 190 m2 
i wartości 420.000 zł oraz gospo-
darstwo rolne z zabudową zwar-
tą (w skład której wchodzą dom, 
budynki gospodarcze i składowe) 
o powierzchni 19,36 ha i warto-
ści 1.950.000 zł. W minionym 
roku z tytułu prowadzenia tegoż 
gospodarstwa uzyskał przychód 
420.000 zł (poprzednio 450.000 
zł) i dochód 90.000 zł (poprzednio 
150.000 zł). W 2017 roku uzyskał 
10.200 zł (rok wcześniej 10.100 
zł) ryczałtu należnego przewodni-
czącemu Rady Gminy Kocierzew 
Płd. oraz 2.470,58 zł (poprzednio 
1.663,15 zł) jako inkaso sołtysa w 
Wejscach oraz dietę za udział w 
komisji w BSZŁ oddział w Kocie-
rzewie (1.200 zł przychód brutto). 

Posiada ciągniki rolnicze Ur-
sus MF z 1988 roku i Ursus z 1970 
roku oraz New Holland z 2000 
roku, a także samochody osobowe 
Volkswagen Golf V z 2004 roku 
oraz Audi A4 z 2004 roku. Spłaca 
kredyt zaciągnięty na zakup użyt-
ków rolnych w Banku Spółdziel-
czym Ziemi Łowickiej oddział 
w Kocierzewie Płd. – do spłaty 
37.500 zł, a także kredyt inwesty-
cyjny „Nasza Ziemia” zaciągnię-
ty w BSZŁ odział w Kocierzewie 
Płd. – do spłaty 84.000 zł oraz kre-
dyt suszowy zaciągnięty w BSZŁ 

oddział w Kocierzewie – do spłaty 
36.000 zł. 

 Grzegorz Bartłoszewski, 
radny, zaoszczędził 25.000 zł, 
zaś w poprzednim oświadcze-
niu nie wykazał zgromadzonych 
środków pieniężnych. We współ-
własności małżeńskiej posiada 
dom o powierzchni 101,84 m2  
i wartości 350.000 zł. Jest współ-
właścicielem gospodarstwa rol-
nego o powierzchni 1.4344 m2  
o wartości 40.000 zł, w skład któ-
rego wchodzą grunty rolne i bu-
dynek jednorodzinny. W 1/8 jest 
współwłaścicielem kilku dzia-
łek o łącznej wartości 120.000 
zł. Prowadzi firmę budowlaną In-
-Bruk, z tytułu prowadzenia któ-
rej wykazał przychód 617.681,66 
zł (poprzednio 291.155,34 zł)  
i dochód 144.697,21 zł (poprzed-
nio 48.432,35 zł). W 2017 roku 
otrzymał 2.100 zł (poprzednio 
2.360 zł) diety radnego. Posiada 
samochody Volkswagen Trans-
porter T4 Doka z 2000 roku  
i BMW z 2008 roku oraz ukła-
darkę do kostki Rollmops. 

Spłaca kredyt hipoteczny za-
ciągnięty w banku BNP Pari-
bas w wysokości 231.329,14 zł  
na okres 243 rat. 

 Mirosław Bieguszewski, 
radny, wykazał oszczędności  
w wysokości 30.000 zł (poprzed-
nio 10.000 zł). Jest właścicielem 
domu o powierzchni 110 m2 i war-
tości 80.000 zł oraz gospodar-
stwa rolnego z zabudową zwar-
tą murowaną o powierzchni 9,7 
ha i wartości 300.000 zł, z które-
go w roku ubiegłym uzyskał przy-
chód 60.000 zł i dochód 20.000 

zł. Dzierżawi 1,93 ha o wartości 
60.000 zł. Wykazał w oświad-
czeniu dochód w kwocie 3.000 
zł (poprzednio 2.810 zł) diety rad-
nego oraz 1.100 zł diety za udział  
w radzie SKR. Posiada ciągniki 
Ursus C-330 z 1986 roku oraz Ur-
sus 3512 z 1994 roku. 

 Marek Borkowski, radny, 
wykazał oszczędności w kwocie 
5.500 zł (poprzednio 5.000 zł). Jest 
właścicielem domu o powierzchni 
130 m2 i wartości 112.000 zł oraz 
współwłaścicielem gospodarstwa 
rolnego z zabudową murowaną  
o powierzchni 3,335 ha o wartości 
ok. 230.000 zł, z którego uzyskał 
przychód w wysokości 40.000 zł  
i dochód 10.000 zł. 

W 2017 roku wykazał dochód  
z tytułu zawiązanej umowy o dzie-
ło 14.299 (poprzednio 13.405 zł)  
i 3.000 zł diety radnego (uprzed-
nio 2.660 zł). Posiada samochody 
Peugeot 206 CC z 2002 roku oraz 
Mercedesa Vaneo z 2004 roku. 

 Sylwia Gładka, radna, wy-
kazała oszczędności w kwocie 
3.500 zł (poprzednio 10.000 zł) 
oraz dochód w kwocie 3.150 zł 
(poprzednio 2.810 zł) diety radnej. 
Nie wykazała posiadania nieru-
chomości, składników mienia ru-
chomego ani zobowiązań finanso-
wych powyżej 10.000 zł. 

 Henryk Gruziel, radny, po-
dobnie jak rok wcześniej nie de-
klaruje gromadzonych oszczędno-
ści. Jest współwłaścicielem domu 
o powierzchni 65 m2 o wartości 
50.000 zł. W 2017 roku uzyskał 
dochód w wysokości 2.550 zł 
(poprzednio 2.510 zł). Nie wyka-

zał posiadania składników mienia 
ruchomego powyżej 10.000 zł. 

 Wojciech Łukawski, rad-
ny, podobnie jak rok wcześniej 
nie wykazał zgromadzonych 
oszczędności. Jest właścicie-
lem domu o powierzchni 240 m2  
i wartości 140.000 zł oraz gospo-
darstwa towarowego z zabudową 
murowaną o powierzchni 9,27 
ha i wartości 180.000 zł, z które-
go uzyskał 62.000 zł (poprzednio 
63.000 zł) przychodu i 23.000 zł 
(poprzednio 24.000 zł) docho-
du. W 2017 roku uzyskał 3.150 zł 
(poprzednio 2.660 zł) diety rad-
nego oraz 1.188,75 diety za udział 
w radzie SKR.

Posiada ciągnik rolniczy Ursus 
z 1990 roku i kombajn zbożowy 
z 1987 roku. 

 Liliana Marzec, radna, 
podobnie jak rok wcześniej 
nie wykazała zgromadzonych 
oszczędności. Mieszka w domu  
o powierzchni 267 m2 i wartości 
200.000 zł, który stanowi wła-
sność jej męża. W ubiegłym roku 
uzyskała dochód, na który złoży-
ło się 2.400 zł (poprzednio 2.200 
zł) diety radnej oraz 76.485,74 zł 
(poprzednio 76.954,96 zł) z tytu-
łu zatrudnienia. 

 Agnieszka Michalak, rad-
na, wykazała oszczędności  
w kwocie 14.000 zł, podczas gdy 
w roku ubiegłym miała odłożo-
ne 45.000 zł. Jest współwłaści-
cielką w 1/3 domu o powierzchni 
395 m2 (postanowienie spadko-
we) o wartości 300.000 zł oraz 
współwłaścicielką w 1/3 gospo-
darstwa rolnego zajmującego się 
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produkcją zwierzęcą i zbożową 
o powierzchni 21,02 ha (posta-
nowienie spadkowe) o wartości 
650.000 zł. W zabudowie znaj-
dują się stodoła, obora, chlewnia 
i budynek gospodarczy. W roku 
ubiegłym z tytułu prowadze-
nia tegoż gospodarstwa uzyska-
ła przychód 27.000 zł (poprzed-
nio 25.000 zł) i dochód 10.000 zł 
– tyle samo co w roku ubiegłym. 
Ponadto w 2017 roku otrzyma-
ła 2.400 zł (poprzednio 2.810 zł) 
diety radnej oraz 13.004,96 zł  
z tytułu pobierania renty na dzie-
ci z KRUS. 

 Andrzej Siekiera, rad-
ny, podobnie jak rok wcześniej 
nie deklaruje zgromadzonych 
oszczędności. Jest współwła-
ścicielem domu o powierzch-
ni 100 m2 i wartości 50.000 zł 
oraz gospodarstwa ogólnotowa-
rowego z zabudową murowaną 
o powierzchni 7,31 ha oraz lasu 
o powierzchni 0,004 ha – łącz-
na wartość 180.000 zł, z których  
w roku ubiegłym uzyskał przy-
chód 100.000 zł (poprzednio 
100.200 zł) i dochód 30.000 zł 
(poprzednio 38.000 zł). Prowadzi 
sklep ze środkami ochrony roślin, 
nawozów i nasion, z którego uzy-
skał przychód 292.040,42 zł i do-
chód 22.598,58 zł. W 2017 roku 
otrzymał 2.850 zł (poprzednio 
2.810 zł) diety radnego, 11.923,98 
zł (poprzednio 11.532,80 zł) z ty-
tułu pobierania renty, 12.012 zł 
(poprzednio 3.244 zł) płatności  
w ramach systemu wsparcia bez-
pośredniego. Posiada ciągnik 
Massey Ferguson 3125 z 1990 
roku. Spłaca kredyty zaciągnięte 
w związku z kupnem nierucho-
mości oraz na rozbudowę gospo-
darstwa w banku BGŻ oddział  
w Łowiczu. 

 Józef Siekiera, radny, 
odłożył w minionym roku 1.500 
zł (poprzednio 600 zł). Posiada 
w wieczystym użytkowaniu dom 
o powierzchni 23 m2 i wartości 
18.000 zł. W roku ubiegłym uzy-
skał dochód 3.000 zł (poprzednio 
2.660 zł) z tytułu pobierania die-
ty radnego oraz 11.107,08 zł (po-
przednio 10.196,50 zł) emerytury. 

 Janusz Staniszewski, 
radny, podobnie jak w roku 
ubiegłym nie deklaruje zgro-
madzonych oszczędności. Jest 
właścicielem domu o powierzch-
ni 110 m2 i wartości 97.000 zł 
oraz gospodarstwa rolnego z za-
budową murowaną o powierzch-
ni 5,24 ha i wartości 270.000 zł,  
z którego w roku ubiegłym uzy-
skał przychód 85.000 zł (po-
przednio 88.000 zł) i dochód 

15.000 zł – tak jak poprzednio.  
W 2017 roku uzyskał dochód: 
3.000 zł (poprzednio 2.810 zł) 
diety radnego i 400 zł diety rad-
nego Izby Rolniczej w Łowiczu. 
Posiada samochód osobowy Re-
nault Kangoo z 2001 roku i cią-
gnik rolniczy Ursus 3512 z 1996 
roku. 

Waldemar Szachogłucho-
wicz, radny, wykazał oszczęd-
ności w kwocie 90.000 zł (po-
przednio 120.000 zł). Jest 
właścicielem domu o po-
wierzchni 100 m2 i wartości 
60.000 zł oraz gospodarstwa 
rolnego z zabudową murowaną 
o powierzchni 15,56 ha i war-
tości 800.000 zł, z którego uzy-
skał w roku ubiegłym przychód 
69.000 zł (poprzednio 65.000 zł) 
i dochód 22.000 zł (poprzednio 
20.000 zł). Wśród innych docho-
dów uzyskanych w 2017 roku 
wykazał: 2.800 zł (rok wcześniej 
2.810 zł) oraz tak samo jak po-
przednio 20.000 zł z dopłat ob-
szarowych. Posiada ciągnik Ur-
sus C-360 z 1986 roku. 

 Waldemar Woliński, rad-
ny, podobnie jak w poprzed-
nim oświadczeniu majątkowym 
nie wykazał zgromadzonych 
oszczędności. Jest właścicie-
lem domu o powierzchni 100 m2  
i wartości - jak deklaru-
je - 79.500 zł oraz gospodar-
stwa rolnego ogólnoużytko-
wego z zabudową murowaną  
o powierzchni 11,52 ha, o war-
tości 356.000 zł, z którego w 
roku ubiegłym – tak samo jak 
poprzednio – uzyskał przychód 
17.000 zł i dochód 3.000 zł. 
Wykazał też dochód w kwocie 
3.150 zł (poprzednio 2.810 zł)  
z tytułu pobierania diety radne-
go. Posiada ciągnik rolniczy Ze-
tor z 1990 r. o wartości 20.000 zł. 

 Stanisław Wróbel, rad-
ny, zadeklarował oszczędności 
w kwocie 9.000 zł (poprzednio 
9.500 zł). Jest współwłaścicie-
lem domu o powierzchni 124 m2 
o wartości 162.000 zł oraz go-
spodarstwa rolnego ogólnoużyt-
kowego o powierzchni 7,78 ha 
o wartości 162.000 zł, z które-
go uzyskał – tak jak w roku po-
przednim – 20.000 zł przychodu 
i 5.000 zł dochodu. 

Wykazał też dochód w kwo-
cie 39.465,11 zł (poprzednio 
39.043,25 zł) z tytułu wynagro-
dzenia za pracę, 3.000 zł (po-
przednio 2.810 zł) diety radnego 
i 700 zł (poprzednio 685 zł) za 
udział w komisjach. Posiada sa-
mochód Ford Focus z 2009 roku 
o wartości 15.000 zł.  oprac. aa 
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Krępa | narodowy dzień Mlecznej farmy

Gospodarstwo Imiołka 
– fabryka mleka
4 września 
gospodarstwo rolno-
hodowlane Sylwestra  
i Wioletty Imiołek  
było gospodarzem  
III edycji Narodowego 
Dnia Mlecznej Farmy.

Do Krępy przyjechało około 
350 hodowców bydła mlecznego 
z terenu województwa łódzkiego 
oraz województw sąsiednich. Im-
preza ta składała się z części teore-
tycznej oraz praktycznej, podczas 
której goście mogli zwiedzić go-
spodarstwo, a także uczestniczyć 
w pokazach maszyn rolniczych. 
Na konferencje, czy też odwiedzić 
liczne stoiska firm związanych 
z hodowlą bydła oraz produkcją 
mleka, mógł przyjść każdy, nato-
miast obejrzeć gospodarstwo Syl-
westra Imiołka mogły już tylko 
osoby, które wcześniej się zareje-
strowały.

od 8 krów do 
dziewięciuset
Gospodarstwo Sylwestra Imioł-

ka położone jest w Krępie w gmi-
nie Domaniewice. Specjalizuje 
się w produkcji mleka. Sylwester 
Imiołek przejął gospodarstwo pro-
wadzone przez swego dziadka 
Edwarda w 1997 roku. To on za-
szczepił w swoim wnuku miłość  
i pasję do zwierząt. Sylwek już 
jako kilkuletni chłopiec miał ho-
dowlę królików. 

W skład gospodarstwa wcho-
dziło 20 ha ziemi oraz 8 krów. 
Było to takie przeciętne gospo-
darstwo rolne, z jakich pod ko-
niec ubiegłego wieku w większo-
ści składały się polskie wsie. Przez 
następne lata rodzina Imiołków 
cały czas pracowała na rozwojem 
i modernizacją swojej zagrody. Na 
chwilę obecną Sylwester Imiołek 
posiada ponad 900 sztuk bydła,  
w tym 520 krów o przeciętnej wy-
dajności 9.000 kg mleka rocznie. 

Struktura zasiewów na 300 
ha ziemi jest podporządkowana 
produkcji pasz objętościowych, 
na którą składa się głównie ku-
kurydza, trawy i lucerna. Pasze 
treściwe, oparte na takich kom-

ponentach jak soja, rzepak oraz 
specjalnie produkowana pod to 
gospodarstwo pasza mineralno-
-witaminowa, są przez rolnika  
z Krępy kupowane. 

Przy produkcji zwierzęcej pra-
cuje 8 osób. Obora jest wyposa-
żona w halę udojową typu „karu-
zela” na 22 stanowiska o średniej 
wydajności 100 krów na godzinę 
z komputerowym systemem za-
rządzania stada Alpro. System ten 
jest wyposażony w aktywometry, 
które pozwalają wykrywać ruję 
u krów. Pozwala to maksymalnie 

zoptymalizować proces zapład-
niania krów. Stado jest podzielo-
ne na 6 grup żywieniowych. Naj-
większa grupa ok. 100 krów jest 
ustawiona na średnio 48 litrów 
mleka. Są też 2 grupy krów zasu-
szonych: właściwie zasuszonych  
i około ocieleniowe. 

Bydło karmione jest za pomocą 
wozu paszowego samojezdnego, 
samozaładowczego, który jest ob-
sługiwany przez jednego operato-
ra. Jest nim brat Sylwestra Imiołka 
– Krystian, który świadczy usługi 
na rzecz swego brata. Jest także 
odpowiedzialny za dział żywienia. 
Proces nakarmienia wszystkich 
zwierząt zajmuje ok. 5-6 godzin. 
Drugi z braci, Piotr, świadczy usłu-
gi ładowarką teleskopową przy ob-
słudze zwierząt, przyrządzaniu ki-
szonek, a także nadzoruje dział 
techniczny w gospodarstwie. 

Do 2016 roku Sylwester Imio-
łek oddawał mleko do OSM Ło-
wicz. Był największym pry-
watnym dostawcą mleka dla tej 
spółdzielni. Przez dwie kaden-
cje zasiadał w radzie nadzorczej.  
W tymże roku ceny mleka zaczę-
ły drastycznie spadać, szczególnie 
było to widoczne w łowickiej mle-

czarni. Był to główny powód, dla 
którego hodowca z Krępy zmie-
nił odbiorcę mleka na firmę Mle-
koma.

Sylwester Imiołek jest wicepre-
zesem Łódzkiego Związku Ho-
dowców Bydła. Podczas spotka-
nia z rolnikami w imieniu prezesa 
zarządu oraz swoim zachęcał ho-
dowców z województwa łódzkie-
go do składania deklaracji przystą-
pienia do związku. Omawiał także 
czym zajmuje się ta organizacja  
i jakie korzyści można mieć  
z przynależności do niej.

W części konferencyjnej Syl-
wester Imiołek krótko przedsta-
wił najważniejsze informacje  
o swoim gospodarstwie. Następ-
nie głos zabrał wójt gminy Doma-
niewice Paweł Kwiatkowski, któ-
ry przywitał gości przybyłych na 
teren gminy Domaniewice, a tak-
że wspomniał, że wiele projektów 
wsparcia unijnego przygotowywał 
wspólnie z Sylwestrem Imiołkiem 
jeszcze przed tym jak objął stano-
wisko wójta, będąc pracownikiem 
WODR w Bratoszewicach. To on 
nakłonił go do tak dużego zaan-
gażowania się w hodowlę bydła  
i produkcję mleka.  str. 14

Sylwester Imiołek w największej oborze swego gospodarstwa.

na chwilę obecną 
Sylwester imiołek 
posiada ponad 
900 sztuk bydła 
w tym 520 krów 
o przeciętnej 
wydajności 9.000 kg 
mleka rocznie.
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dokończenie ze str. 13

analiza rynku skupu 
mleka i cen mleka
Dużym zainteresowaniem 

wśród słuchaczy cieszył się wy-
kład Waldemara Brosia, preze-
sa zarządu Krajowego Związku 
Spółdzielni Mleczarskich. 

Przedstawił on prognozy dla 
rynku skupu mleka na najbliż-
szy czas. Polska produkuje około 
13,5 mld ton mleka rocznie (Unia 
Europejska – 167 mld). Najwięk-
szy skup mleka w Polsce odno-
towany był w 1989 roku i wyno-
sił 11,5 mld ton. W naszym kraju 
było wtedy 1,6 mln dostawców 
mleka, z czego 1,4 mld dostaw-
ców stałych, całorocznych. Śred-
nio każdy dostawca oddawał  
5 tys. litrów mleka miesięcznie. 

Zmiany, które zaszły w Pol-
sce w ostatnich latach, a w szcze-
gólności wejście do Unii Europej-
skiej, spowodowały duże zmiany 
w produkcji i skupie mleka. Pro-
dukcja ta przez wiele lat spada-
ła. Szacuje się, że dopiero w tym 
roku skup mleka osiągnie poziom 
z rekordowego 1989 roku i wynie-
sie 11,55-11,6 mld ton. 

Znacznie zmniejszyła się za to 
liczba producentów mleka. Obec-
nie jest ich tylko 120 tys., ale 
produkują oni średnio 90 tys. li-
trów mleka miesięcznie. W ciągu 
ostatnich kilku lat najniższa śred-
nia cena skupu mleka była od-
notowana w 2016 r. – 1,11 zł/litr.  
W ubiegłym roku nastąpiła zna-
cząca poprawa na rynku sku-
pu mleka, w wyniku której cena 
wzrosła do 1,39 zł/litr. Od grud-
nia 2017 r. ceny skupu mleka spa-
dają z 1,54 zł/litr do 1,28 zł/litr  
w czerwcu. W lipcu bieżącego 
roku ceny skupu mleka zaczęły ro-
snąć. Średnia cena skupu mleka za 
7 miesięcy tego roku wynosi 1,32 

zł/litr i według Waldemara Brosia 
nie powinna już dalej spadać, przy 
założeniu że na rynek europejski, 
a tym bardziej polski, nie wejdzie 
duży kapitał spekulacyjny.

Następnie na konferencji zapre-
zentowali się Monika Cieniaw-
ska oraz Jerzy Koronczok z firmy 
tworzącej oprogramowanie dla 
rolników 365FarmNet. Programy 
tej firmy pozwalają na dokumen-
towanie i analizowanie danych do-
tyczących zarówno uprawy roślin, 
jak i hodowli zwierząt. 

W dalszej części słuchacze 
mogli dowiedzieć się od Toma-
sza Harciarka z firmy Agro-Sorb 
oraz dr inż. Adama Radkowskie-
go z UR w Krakowie o polskich 
aminokwasach powstałych z hy-
drolizy enzymatycznej. Słuchacze 
mieli okazję zapoznać się także  
z nowościami z dziedziny ży-
wienia oraz poprawy stanu zdro-
wia bydła. Krzysztof Dembowski  
z firmy DeLaval omówił jak rytu-
ał doju przekłada się na zdrowie 
wymienia, a dr Zbigniew Lach  
z Ośrodka Hodowli Zarodowej  

w Osięcinach przedstawił temat 
dotyczący rozrodu krów. 

Po części teoretycznej rolni-
cy mogli obejrzeć pokaz najnow-
szych maszyn rolniczych, m.in. 
kombajnu i przyczepy do zbio-
ru kukurydzy czy szerokiej na 12 
metrów glebogryzarki dostosowa-
nej do uprawy pól po kukurydzy. 
Do dyspozycji gości było wiele 
stoisk firm i organizacji związa-
nych z hodowlą bydła, produkcją 
i przetwórstwem mleka.

sąsiad nie krył 
zdumienia
Dla większości osób najcie-

kawszą częścią imprezy była 
możliwość obejrzenia „od środ-
ka” gospodarstwa państwa Imio-
łek. Rolnicy w czterech grupach 
po prawie 100 osób każda przez 
30 min zwiedzali gospodarstwo. 
Podczas tego obchodu zadawa-
li wiele pytań dotyczących niu-
ansów hodowli bydła i produkcji 
mleka. 

Wśród tłumu zwiedzających 
farmę mleczną w Krępie znalazł 

się Jan Kołowacki wraz ze swoim 
wnukiem Radosławem Krukiem, 
którzy zamieszkują nieopodal  
w Reczycach. Jan Kołowacki to 
dobry znajomy Edwarda Imioł-
ka. Często bywał w tym gospo-
darstwie w latach 80-tych czy 
90-tych ubiegłego wieku. Po 
przejęciu gospodarstwa przez 
Sylwka Imiołka nie miał okazji 
już tu być. Po obejrzeniu farmy 
był w szoku, że w tak krótkim 
czasie, tj. ok. 20 lat, gospodar-
stwo tak się rozrosło, powstało 
tyle nowych budynków, zakupio-
no wiele nowoczesnych maszyn. 
Był pełen podziwu dla właścicie-
li za ogrom pracy i nakładów fi-
nansowych, które musiały zostać 
poniesione aby osiągnąć taki po-
ziom jak obecnie.

tworzenie paszy  
w praktyce
Dzień Mlecznej Farmy w Krę-

pie kończył pokaz pracy wozów 
paszowych, w którym wzięły 
udział maszyny z firmy Celikel, 
SaMasz, Euromilk oraz Minos 
Agri. W każdym z nich przez 
20 min przygotowano TMR,  
w skład którego wchodziła sło-
ma, kiszonka z lucerny, śruta rze-
pakowa i sojowa, CCM oraz ki-
szonka z kukurydzy. Następnie 
dr Zbigniew Lach za pomocą sit 
pensylwańskich ocenił uzyskaną 
w ten sposób uzyskaną paszę. Po-
kaz ten cieszył się dużym zainte-
resowaniem. Jego zadaniem było 
przedstawienie hodowcom by-
dła sposobu oceny pracy wozów 
paszowych. Za pomocą zestawu  
4 sit z uzyskanej paszy po proce-
sie przesiewania ustalano procen-
towy skład wagowy paszy z każ-
dego sita.

Uzyskane wyniki mieściły 
się w normach, ale dla każdego 
z wozu były inne. Aby najlepiej 
wykorzystać dany wóz paszowy, 
trzeba wykonać wiele takich po-
miarów dla różnych czasów mie-
szania paszy. Test nie wskazał 
zwycięzcy, ale pokazał hodow-
com, w jaki sposób mogą najle-
piej wykorzystać parametry swo-
ich wozów paszowych aby bydło 
było optymalnie i zdrowo żywio-
ne. Radosław Tafliński

Krępa | narodowy dzień Mlecznej farmy

Gospodarstwo Imiołka 
– fabryka mleka

reKlAMA

Zaproszeni goście oglądają miejsce hodowli małych cielaków.

Łowicz | drużyna Sp 2 najlepsza 

Z mapą i kompasem 
rozwiązywali zadania
Do mety dobiegli jako 
ostatni, ale po drodze 
zaliczyli wszystkie punkty 
kontrolne i zgromadzili 
największą ilość punktów za 
wykonanie zadań. Drużyna 
ze Szkoły Podstawowej  
nr 2 w Łowiczu zajęła  
I miejsce w grze terenowej  
z okazji 100-lecia odzyskania 
niepodległości przez Polskę, 
która została rozegrana 7 
września w Lasku Miejskim.

Na kolejnych miejscach znala-
zły się drużyny ze szkół: II miej-
sce – SP nr 3 i III miejsce – SP 
nr 4. Grę terenową wymyśliła  
i zrealizowała nauczycielka geo-
grafii Aneta Kędziora. – Pomysł 
wyszedł od młodzieży. Od tam-
tego roku prowadzę kółko w SP 
2 i uczniowie mówili mi, że nie 
ma takiej integracji między inny-
mi szkołami, dlatego zgłosiłam się 
do Małych Grantów – mówi nam 
nauczycielka. Podczas wykony-
wania zadań uczestnicy musieli 
skorzystać z wiedzy zdobytej na 
lekcjach historii, geografii, języka 
polskiego, muzyki, plastyki, mate-
matyki i wychowania fizycznego. 

– Nauczyliśmy się dzisiaj 
szczegółowego czytania mapy, 

wyznaczania trasy i jak rozkładać 
swoje siły, żeby wszędzie dotrzeć 
na czas – mówili nam członkowie 
zwycięskiej drużyny z SP 2: Zosia 
Domańska, Szymon Trauth, Ju-
lianna Gudaj i Bartłomiej Krysiak. 

Do zmagań przystąpiło łącz-
nie 5 drużyn ze szkół podstawo-
wych nr 2, 3, 4, 7 i ze szkoły pi-
jarskiej. Zadaniem liczących po 4 
uczniów składów było dostanie się 
przy pomocy m.in. mapy i kompa-
su do jak największej ilości punk-
tów kontrolnych (łącznie było ich 
9), od stojących przy nich opieku-
nów odebranie kopert z zadaniami 
i wykonanie ich w możliwie naj-
krótszym czasie. 

Wśród zadań było np. odna-
lezienie najgrubszej sosny w le-
sie oraz – przy użyciu sznurka  
i linijki – zmierzenia jej obwodu  
w trzech miejscach, odnalezienie 
leśniczówki i rozwiązanie zagad-
ki przygotowanej przez leśnicze-
go oraz mogiły upamiętniającej 
stracenie trzech działaczy PPS  
– Frakcji Rewolucyjnej w 1907 r., 
przy której należało policzyć po-
wierzchnię płyty nagrobnej i ilość 
betonu potrzebną do jej wylania.  
Podczas gry każdej drużynie to-
warzyszył nauczyciel z innej szko-
ły – przed rozpoczęciem zabawy 
zostali wymieszani, by nie było 
podpowiadania.  aa 

Najlepsze szkolne drużyny cieszą się z pucharów za zajęte miejsca. 
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Łowicz | bazylika katedralna

Kolejne ciekawe znaleziska archeologiczne
Trwają prace 
archeologiczne w kryptach 
bazyliki katedralnej  
w Łowiczu, obecnie 
w zachodniej części  
nawy głównej. Posadzkę  
w środkowej nawie świątyni 
zdjęto 16 sierpnia,  
dziś już można wymienić 
kilka ciekawych 
wykopalisk.

Zespół archeologiczny, kiero-
wany przez archeolog i historyk 
sztuki Monikę Kamińską, odna-
lazł na głębokości około 30 cm 
poniżej poziomu obecnej posadz-
ki, starą posadzkę ceglaną, praw-
dopodobnie z XVII i XVIII wie-
ku. Niestety jej stan był zły, więc 
konserwator zabytków wyraził 
zgodę na rozebranie. Lepiej za-
chowane fragmenty zostaną wy-

korzystane przy konstrukcji no-
wej krypty w nawie zachodniej.

Badana teraz część podziemi 
w całości była zajęta pochówka-
mi. Wszystkie szczątki, odnale-
zione jak dotąd, były pogrzebane 
w trumnach. Dużo jest pochów-
ków dziecięcych, poza tym wy-
raźną przewagę liczebną mają 
męskie nad żeńskimi. Przynaj-
mniej dwa z nich to szczątki du-
chownych, bo znajdowały się  
w nich fragmenty stuł. 

Bardzo ciekawym znalezi-
skiem jest duży fragment fry-

zu, który kiedyś wieńczył górną 
część kaplicy prymasa Tarnow-
skiego. Na fragmencie tym widać 
oryginalne polichromie, przed-
stawiające motywy roślinne. Ka-
plica ta powstawała w latach 1609 
– 1611. 

Znaleziono też, będącą  
w złym stanie kryptę, której inny 
fragment był odkryty już w 2015 
roku, wolutę narożną z ok. 1600 
roku czy polichromowane frag-
menty tynków. 

Drobne przedmioty, jakie zo-
stały znalezione, to dużo monet, 
wśród których są nie tylko mie-
dziane boratynki, a także szpilki 
różnej długości i grubości, bardzo 
przypominające szpilki współ-
czesne.

Badania georadarowe nie wy-
kazały obecności w tej części po-
zostałości architektonicznych. 

Jak przyznaje Monika Kamiń-
ska – zespół przyjął to z pewnym 
rozczarowaniem, bardzo bowiem 
liczono na odkrycie fragmen-
tów zabudowań starego kościoła,  
na które natrafiono w 2015 roku. 
– Nie tracimy jeszcze nadziei, ale 
na ten moment szanse, że je tu 
znajdziemy, można określić jako 
niewielkie – mówi.

Trudno powiedzieć ile jesz-
cze potrwają prace archeologicz-
ne, wszystko tak naprawdę za-
leży od tego, co uda się odkryć.  
Na zasadzie analogii do poprzed-
nio eksplorowanych części bazy-
liki, można się spodziewać, że  
na głębokości ok. 2 metrów moż-
na się spodziewać dużo starszych 
wykopalisk. 

Wiadomo jedynie, że ten etap 
prac musi się zakończyć w tym 
roku kalendarzowym.   tm

Zespół archeologiczny podczas prac pod środkową nawą bazyliki katedralnej. 
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Duży fragment fryzu z kaplicy prymasa Jana Tarnowskiego z początków XVii wieku.

Podczas prac archeologicznych znaleziono starą posadzkę kościoła.
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Bielawy | Ułańskie biegi Szkół podstawowych

300 uczniów biegło 
po zwycięstwo
Szkoła Podstawowa im. 17 Pułku Ułanów Wielkopolskich w Bielawach zorganizowała 
8 września na gminnym boisku w Bielawach XIV edycję Ułańskich Biegów Szkół 
Podstawowych. W wydarzeniu o charakterze sportowym, ale z patriotycznym akcentem  
– bo jego celem jest uczczenie patrona szkoły – udział wzięło około 300 uczniów 
szkół podstawowych z terenu gminy: z Bielaw, Oszkowic, Starego Waliszewa i Soboty.

Na gościnne występy przyje-
chali też uczniowie i nauczycie-
le z Rydzyny w Wielkopolsce. 
Tamtejsza Szkoła Podstawowa, 
tak samo jak placówka w Biela-
wach, ma za patrona 17 Pułk Uła-
nów Wielkopolskich.

Rozegrano w sumie 17 biegów 
(8 dla dziewcząt i 9 dla chłop-
ców) w różnych kategoriach wie-
kowych na dystansie od 100 do 
600 m, wręczono 51 nagród i sta-
tuetek zawodnikom, którzy zaję-
li za miejsca na podium. Nie za-
brakło medali i nagród za udział 
– a tych było prawie 300. Szkołę 
wspomogła w organizacji impre-
zy gmina, powiat łowicki oraz lo-
kalni sponsorzy. 

Po rywalizacji uczniów na linii 
startowej stanęli rodzice, nauczy-
ciele i absolwenci (w wieku od 18 
lat wzwyż) – dla których zorga-
nizowano bieg open na dystansie 
400 m. Na koniec odbył się bieg 
zwycięzców z biało-czerwoną 
flagą. Do udziału w nim zapro-
szono wszystkich, którzy zajęli 
miejsca I-III.   mwk

Wyniki dziewcząt: 
 Klasa i (100 m): miejsce i – Julia 
Milczarek, ii – paulina Siniarska,  
iii – beata grenik – wszystkie z Sp 
w Sobocie. 
 Klasa ii (200 m): miejsce i  
– Amelia widawska – Sp w biela-
wach, ii – roksana Kociak – Sp 
bielawy, iii – Julia niedzielska  
– Sp rydzyna. 
 Klasa iii (200 m): miejsce i  
– Maja legęncka – Sp bielawy, ii – 

roksana Ulisiak – Sp oszkowice, 
iii – zofia pawelec – Sp bielawy. 
 Klasa iV (300 m): miejsce i  
– patrycja drabik – Sp Sobota, ii 
– zofia zacharska – Sp rydzyna, 
iii – Julia Kacela – Sp oszkowice. 
 Klasa V (300 m): miejsce i  
– Anna wagner – Sp bielawy, 
ii – Julia piecuch – Sp rydzyna, 
iii – roksana Śniegucka – Sp ry-
dzyna. 
 Klasa Vi (400 m): miejsce i  
– Julia Kacela – Sp oszkowice, ii  
– Malwina Starzyńska – Sp bielawy, 
iii – emilia Macków – Sp rydzyna. 
 Klasa Vi (600 m): miejsce i  
– Maja Ankowiak – Sp rydzyna, 
ii – zuzanna bryk – Sp bielawy, 
iii – Julia iwanucha – Sp rydzyna. 
 Klasa Viii (600 m), miejsce i  

– Kamila ignasiak, ii – Aleksandra 
bańkowiak, iii – Marianna łata  
– wszystkie z Sp rydzyna. 

Wyniki chłopców
Klasa i (100 m): miejsce i – błażej 
Siniarski – Sp Sobota, ii – Adam 

rychlik – Sp bielawy, iii – iwo Ma-
jewski – Sp rydzyna. 
 Klasa ii (200 m): miejsce i – Ma-
ciej bryk – Sp bielawy, ii – Jan 
Sobieszek – Sp bielawy, iii – Mau-
rycy ceglarek – Sp rydzyna. 
 Klasa iii (200 m): miejsce i – Ma-
teusz gołębiowski – Sp bielawy,  
ii – nikodem Adamiak – Sp bie-
lawy, iii – Krystian Jabłoński – Sp 
Stary waliszew. 
 Klasa iV (300 metrów): Michał 
pawłowski – Sp oszkowice, ii – filip 
wielkopolan – Sp bielawy, iii – Ma-
ciej Jankowski – Sp rydzyna. 
 Klasa V (300 metrów): miejsce 
i – eryk Maciszewski – Sp Stary 
waliszew, miejsce ii – Kacper 
Adamiak – Sp bielawy, miejsce 
iii – Mateusz Sobieszek – Sp bie-
lawy. 
 Klasa Vi (400 m): miejsce i  
– Tomasz gluma, ii – eryk lasik,  
iii – Maksymilian pełszyk – wszy-
scy z Sp rydzyna.
 Klasa Vii (600 m): miejsce i  
– Adam Szcześniak, ii – Szymon 
cygiera, iii – hubert wojciechowski.
 Klasa Viii (600 m): miejsce i  
– Michał Skrzypczak – Sp rydzy-
na, ii – bartosz podkowski – Sp 
rydzyna, iii – dominik walczak  
– Sp bielawy. 
 gimnazjum (600 m): Jakub lu-
dwiczak, ii – Tobiasz winiecki,  
iii – Michał wajda – wszyscy  
z gimnazjum w rydzynie. 
 bieg open (400 m): i – Kacper 
Tokarski, ii – robert widawski,  
iii – Krzysztof nikodemiak. 

 Klasyfikacja szkolna: 
i – Sp bielawy – 155 pkt.
ii – Sp rydzyna – 150 pkt.
iii – Sp oszkowice – 75 pkt.
iV – Sp Sobota – 64 pkt.
V – Sp Stary waliszew – 26 pkt. 

Walewice | Uroczystości patriotyczne

Pamiętając o wrześniu ’39
Mieszkańcy gminy Biela-

wy licznie przybyli w niedzielę,  
9 września, do Walewic na obcho-
dy 79. rocznicy bitwy nad Bzu-
rą. Były na niej obecne delegacje  
z pocztami sztandarowym ze szkół 
podstawowych w Bielawach i Ry-
dzynie – których patronem jest 17 
Pułk Ułanów Wielkopolskich, de-
legacje z Ochotniczych Straży Po-
żarnych – również ze sztandarami, 
przedstawiciele władz gminy Bie-
lawy oraz zaproszeni goście.

Podobnie jak w latach poprzed-
nich, uroczystości patriotyczne 
rozpoczęto od złożenia kwiatów 
pod pomnikiem upamiętniającym 
żołnierzy 17 Pułku Ułanów Wiel-
kopolskich, którzy walczyli w bi-
twie nad Bzurą. Przy pomniku 
ustawiono ołtarz polowy, na któ-
rym mszę św. odprawił przez bi-
skup Wojciech Osial.

Po liturgii przedstawiciele 
działającego na terenie powiatu 
kutnowskiego Polskiego Klubu 
Kawaleryjskiego, Oddziału Te-
renowego w Barwach 17 Pułku 
Ułanów Wielkopolskich otrzy-
mali z rąk starosty kutnowskiego 
Krzysztofa Debicha medal „Za-
służony dla Powiatu Kutnowskie-
go”. 

Oficjalną uroczystość pod po-
mnikiem zakończył koncert pie-
śni patriotycznych w wykona-
niu Arlety Lemańskiej. Po nim  
na przybyłych czekały jeszcze 
inne atrakcje. Na stoisku Klubu 
Kawaleryjskiego można było na-
być pamiątkowe, dedykowane 
pocztówki Polowej Poczty, prze-
konać się jak nawiązywano łącz-
ność poprzez telefony polowe. Na 
koniec można było się pożywić 
iście wojskową grochówką.  mwk

Gmina Łowicz | 100-lecie odzyskania niepodległości 

Rajd pieszy do Ostrowa 
Na sobotę, 29 września, został 

zaplanowany Rajd „Szlakiem nie-
podległości w gminie Łowicz” 
dla uczczenia 100-lecia odzyska-
nia niepodległości przez Polskę. 
Uczestnicy pokonają pieszo ok.  

16 kilometrów z Łowicza  
do Ostrowa. 

Rajd wystartuje o godz. 9.00 
spod Urzędu Gminy Łowicz przy 
ul. Długiej, zaś zapisy grup zor-
ganizowanych i osób indywidu-

alnych rozpoczną się pół godziny 
wcześniej. Uczestnicy przejdą tra-
sę do Pilaszkowa, Dąbkowic, Bo-
chenia i Ostrowa. W programie 
rajdu przewidziano m.in.: zwie-
dzanie Izby Pamięci ZNP i Izby 

Pamięci Wsi Bocheń, ognisko 
z kiełbaskami i poczęstunek na 
mecie rajdu w Ostrowie, nagrody 
dla najmłodszego i najstarszego 
uczestnika rajdu oraz nagrody dla 
zwycięzców konkursu wiedzy re-
gionalnej o gminie Łowicz. 

Rajd jest bezpłatny. Organizują 
go wspólnie Urząd Gminy Łowicz 
i łowicki oddział PTTK.  aa 

Najmłodsi zawodnicy na linii mety przedstawiają się piotrowi Kociakowi 
(z mikrofonem), który na bieżąco podaje wyniki biegu. 

W czasie uroczystości koncert pieśni patriotycznych wykonała Arleta 
lemańska. 
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Gmina Bielawy | Kandydaci do samorządu

31 chętnych do Rady Gminy 
Łącznie 31 osób – tylu kandydatów zgłosiło swoją 
chęć startowania w wyborach do Rady Gminy  
Bielawy 21 października br. W większości kandydaci 
pochodzą z dwóch ogólnopolskich komitetów 
wyborczych: PSL oraz PiS, jednak kilku  
z nich startuje z komitetów lokalnych: KWW 
Łowickie.pl oraz KWW Oszkowic, Starych Orenic  
i Piask Starych.

Nie wiadomo dotychczas, czy 
każdy z tych komitetów wystawi 
swojego kandydata na wójta. Wia-
domo, że w wyborach z ramienia 
PSL startował będzie obecny wójt 
gminy Sylwester Kubiński. Na-
zwiska ewentualnych kontrkan-
dydatów nie są jeszcze znane. 
Termin na ich zgłoszenie mija 23 
września.

Poniżej prezentujemy listę kan-
dydatów do Rady Gminy Biela-
wy. 

 Okręg 1 (Bielawy): Piotr Ko-
ciak (37 lat) z KW PSL oraz Ry-
szard Burzyński (52) z KW PiS. 

 Okręg 2 (Bielawy nr 1-75, 
Rulice, Zgoda): Andrzej Zimiń-

ski (55) z KW PSL oraz Maria 
Wojciechowska (61) z KW PiS.

 Okręg 3 (Bielawska Wieś, 
Brzozów, Helin, Marywil): Miro-
sław Bryk (61) z KW PSL, Doro-
ta Gawrysiak (53) z KW PiS oraz 
Wojciech Stasiak (57) z KWW 
Oszkowic, Starych Orenic i Piask 
Starych. 

 Okręg 4 (Walewice): Syl-
wia Łuczak (44) z KW PSL oraz 
Michał Kostrzewa (17) z KW PiS.

 Okręg 5 (Leśniczówka, So-
bocka Wieś): Barbara Wieteska 
(59) z KW PSL oraz Łukasz Li-
wiarski (36) z KW PiS.

 Okręg 6 (Sobota): Woj-
ciech Szcześniak (40) z KW PSL 

oraz Władysław Pietrzak (75)  
z KW PiS.

 Okręg 7 (Przezwiska, Za-
krzew): Krzysztof Kędzierski 
(52) z KW PSL oraz Krzysztof 
Racewicz (55) z KW PiS. 

 Okręg 8 (Chruślin, Traby): 
Przemysław Boczek (27) z KW 
Łowickie.pl oraz Ireneusz Gralak 
(55) z KW PSL.

 Okręg 9 (Gaj, Piotrowi-
ce, Wojewodza): Jarosław 
Pałka (54) z KW Łowickie.pl,  
Mariola Czajkowska (53) z KW 
PSL oraz Mariusz Janiak (29)  
z KW PiS.

 Okręg 10 (Bogumin, Jani-
nów, Waliszew Dworski, Wola 
Gosławska): Witold Popławski 
(62) z KW PSL oraz Renata Ru-
bin (52) z KW PiS.

 Okręg 11 (Gosławice, Ma-
rianów, Psary, Skubiki, Stary 
Waliszew): Adam Krysicki (47) 
z KW Łowickie.pl oraz Leszek 
Rożniata (56) z KW PSL.

 Okręg 12 (Borów, Łazin): 
Henryk Tyrko (54) z KW PSL  
– jedyny kandydat.

 Okręg 13 (Borówek, Emi-
lianów, Seligi): Aleksander Wło-
darczyk (45) z KW PSL – także 
jedyny kandydat.

 Okręg 14 (Drogusza, Pia-
ski Bankowe, Trzaskowice, 
Żdżary): Krzysztof Antczak (40) 
z KW Łowickie.pl, Adam Ciom-
pała (41) z KW PSL oraz Anna 
Stawińska (44) z KW PiS.

 Okręg 15 (Oszkowice, Sta-
re Orenice, Stare Piaski): Józef 
Sobierajski (70) z KWW Oszko-
wic, Starych Orenic i Piask Sta-
rych oraz Bogdan Andrzejczak 
(54) z KW PiS. 

Dodajmy, że w okręgach,  
w których dotychczas zgłoszo-
no jednego kandydata, termin 
rejestracji został przedłużony  
o 5 dni, od momentu opubliko-
wania informacji o tym na pla-
katach. Jeżeli w ciągu tych dni 
żaden kandydat nie zostanie 
zgłoszony, obsadzenie manda-
tów nastąpi bez wyborów.

aw
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Gmina Bolimów | będą zmiany

Tylko czterech obecnych 
radnych kandyduje
Choć do wyborów 
samorządowych jeszcze 
ponad cztery tygodnie, 
to już wiadomo, że nowa 
Rada Gminy Bolimów 
znacząco się zmieni. Wśród 
kandydatów nie ma aż  
11 radnych z obecnej Rady.

Nie kandydują Aleksandra Ko-
łosowska – przewodnicząca RG, 
jej zastępca Michał Plichta oraz 
Mariusz Bogusiewicz, Katarzyna 
Figat, Janusz Łukawski, Magda-
lena Stokowska, Katarzyna Szale-
wicz-Zduńczyk, Karol Urbański, 
Aleksandra Wiernikowska, Bo-
żena Związek i Artur Zwoliński. 
Ale na przykład w przypadku rad-
nego Mariusza Bogusiewicza do-
chodzi do zamiany – w wyborach 
wystartuje jego żona Małgorzata. 
W sumie na listach w 15 okręgach 
wyborczych znalazło się na dzień  
17 września 27 osób.

Oprócz tego, w przypadku pię-
ciu okręgów wyborczych zare-

jestrował się tylko jeden radny.  
I tak kandydatami tymi są w okrę-
gu wyborczym nr 7 (sołectwo Ja-
sionna) – Jan Muszyński (67 l.), 
nr 8 (sol. Łasieczniki) – Tadeusz 
Ambroziak (62 l.), nr 9 (soł. Sierz-
chów) – Wiktor Tarmanowski 
(56 l.), nr 10 (soł. Nowe Kęszyce)  
– Agnieszka Kurczak (46 l.) oraz 
nr 12 (soł. Ziąbki) – Grzegorz 
Plich (42 l.). Wszyscy z KWW 
Pozytywni. W przypadku tych 
okręgów wyborczych komitety 
wyborcze mają wydłużony czas 
na zgłoszenie drugiego kandydata 
do 22 września, inaczej kandyda-
ci automatycznie zostaną radnymi 
bez potrzeby głosowania.

Na terenie gminy swoich kan-
dydatów do Rady Gminy zgła-
szają trzy komitety wyborcze. 
Dwa z nich: KWW Ziemi Boli-
mowskiej oraz KWW Pozytyw-
ni, zgłosiły kandydatów w ponad 
połowie okręgach wyborczych 
i wystawia swoich kandydatów. 
I tak jak pisaliśmy w poprzed-

nim wydaniu NŁ, pierwszym 
z nich będzie Patryk Kołosow-
ski, syn obecnej przewodniczą-
cej Rady Gminy, drugim obecny 
wójt Stanisław Linart. Brany do-
tąd pod uwagę trzeci kandydat na 
wójta Łukasz Rzepecki z KWW 
Wspólnota Samorządowa Bo-
limowa nie będzie kandydował  
w wyborach na wójta. Późnym 
wieczorem 17 września zareje-
strował on tylko dwóch kandyda-
tów (w tym siebie) do Rady.

Poniżej przedstawiamy listę 
radnych do Rady Gminy, na któ-
rych głosować będą mieszkańcy 
w tegorocznych wyborach.

 Okręg wyborczy nr 1 
(część Bolimowa) – Patryk Ko-
łosowski (38 l.) z KWW Ziemi 
Bolimowskiej, Witold Miśta (52 
l.) z KWW Pozytywni.

 Okręg wyborczy nr 2 
(część Bolimowa) – Anna Gło-
wacka-Tarczyk (48 l.) z KWW 
Ziemi Bolimowskiej, Michał Ko-
nopczyński (25 l.) z KWW Pozy-
tywni.

 Ok. wyb. nr 3 (część Boli-
mowa) – Krzysztof Figat ( 49 l.) 
z KWW Ziemi Bolimowskiej, Jan 
Hubert (72 l.) z KWW Pozytyw-
ni.  str. 29

Gmina i Miasto Sanniki | Kto kandyduje na wójta i radnych? 

4 kandydatów na burmistrza i 49 do rady
Cztery lata temu wójt 
(obecnie burmistrz) Sannik 
Gabriel Wieczorek był 
jedynym kandydatem na to 
stanowisko. W tegorocznych 
wyborach kandydatów 
na stanowisko burmistrza 
będzie czworo.

Gabriel Wieczorek w tym roku 
będzie kandydował nie z komite-
tu wyborczego Polskiego Stron-
nictwa Ludowego, ale z komitetu 
własnego. Lokalne struktury PSL, 
w których „na pierwszych skrzyp-
cach gra” radna powiatowa Maria 
Wróblewska, nie zarekomendowa-
ły Wieczorka jako kandydata na 
burmistrza Sannik. Rekomendację 
PSL-u otrzymał dyrektor Gimna-
zjum im. Książąt Mazowieckich 
w Sannikach, będący jednocze-
śnie radnym powiatu gostynińskie-
go, Dariusz Wachowicz. 

Decyzję o kandydowaniu po-
twierdził w rozmowie z nami rów-
nież Grzegorz Geisler – przedsię-
biorca działający m.in. na terenie 
gminy. W 2014 roku kandydował 
on do Rady Powiatu Gostyniń-
skiego z pierwszej pozycji na li-

ście Komitetu Wyborczego Sie-
mowit IV. Był też – jeszcze przed 
poprzedniczką obecnego burmi-
strza/wójta Marią Fudałą – wój-
tem gminy Sanniki przez dwie ka-
dencje, w latach 1990-98. 

Z Komitetu Wyborczego 
PiS wystartuje natomiast mło-
da, 26-letnia Joanna Milczarska 
z Sannik. Najmłodsza kandydat-
ka z KW PiS w tej gminie ma 25 
lat, a najstarsza spośród kandyda-
tów jest 40-latka. Łącznie jest to 
9 kandydatów. Najwięcej wysta-
wił komitet PSL (komplet 15 kan-
dydatów), 11 jest „od wójta”, 10 
reprezentuje KW Siemowit IV,  
3 – KW Inicjatywa dla Gostynina 
i 1 – KKW SLS Lewica Razem. 

W gminie Sanniki nie ma sytu-
acji, żeby w którymś spośród 15 
okręgów było mniej niż 2 kandy-
datów na mandat. W dwóch z nich 
jest nawet po pięciu kandydatów. 

 W okręgu nr 1 (sołectwa 
Brzezia i Lasek) z listy KW Sie-
mowit IV kandyduje 56-letnia 
Danuta Kobierecka, z KW PSL 
dotychczasowy radny 59-letni An-
drzej Tadeusz Serwach, z KW PiS 
32-letnia Agnieszka Dylik. 

 W okręgu nr 2 (sołectwa 
Brzeziny i Sielce) kandydu-
ją: 44-letni Tomasz Sikora z KW 
PSL, 30-letnia Magdalena Ka-
lińska z KW Inicjatywa dla Go-
stynina, 45-letni Paweł Gaworski  
z KWW Gabriela Wieczorka.

 W okręgu nr 3 (Działy, Lu-
bików, Staropol): 37-letnia Bogu-
miła Anna Cichosz, 51-letni Stani-
sław Drozdowski z KW Inicjatywa 
dla Gostynina, 49-letni obecny rad-
ny Roman Grochowski z komitetu 
wójta, 64-letni Jan Michał Roskosz 
z KW Siemowit IV oraz 25-letnia 
Sylwia Busler z KW PiS. 

 Okręg nr 4 (Osmolin, ulice: 
ul. Luszyńska, ul. Kiernozka, ul. 
Kościelna, ul. Rynek, ul. San-
nicka, ul. Wiatraczna): Jan To-
masz Wrzesiński (obecny radny) 
z KW Siemowit IV oraz 31-letni 
Wojciech Gładoch z KW PSL.

 Okręg nr 5 (Osmólsk Gór-
ny, Szkarada): 39-letni Adam 
Cieślak z KW Siemowit IV, 
42-letnia Małgorzata Aldona 
Szymczak z KW PSL, 60-letnia 
Bogumiła Sokołowska z KWW 
Gabriela Wieczorka oraz 40-letnia 
Małgorzata Idzik z KW PiS.

 Okręg nr 6 (Sanniki  
– wszystkie numery domów 
położonych przy: ul. Krótka, ul. 
Lotników, ul. Łowicka, ul. Po-
lna, ul. Topolowa, ul. Wiejska, 
ul. Żychlińska oraz ul. War-
szawska numery nieparzyste 
od 121 do 191): dotychczaso-
wy 38-letni radny Sławomir Paweł 
Bujakowski z KWW wójta oraz 
34-letnia Marika Cichalewska  
z KW PiS.

 Okręg nr 7 (Sanniki 
wszystkie numery parzyste 
oraz numery nieparzyste od 1 
do 119 przy ul. Warszawskiej): 
50-letni Grzegorz Świątkowski  
z KW Siemowit IV, 69-letnia była 
radna Teresa Maria Tyszka z KW 
PSL, 68-letni Marek Arkadiusz 
Olczak z KWW Gabriela Wie-
czorka, 26-letnia Joanna Julia Mil-
czarska z KW PiS (kandyduje też 
na burmistrza).

 Okręg nr 8 (Sanniki, 
wszystkie numery domów po-
łożonych przy: ul. Bankowa, 
ul. Bohaterów Ludowych, ul. 
Firmowa, ul. Jaśminowa, ul. 
Poprzeczna, ul. Północna, ul. 
Skrajna, ul. Wincentego Wi-

tosa, ul. Wschodnia, ul. Za-
chodnia, ul. Żabia, ul. Żytnia): 
72-letni Franciszek Kamiński (do-
tychczasowy radny) z KKW SLD 
Lewica Razem, 48-letnia Anna 
Gałus z KW Siemowit IV, 58-let-
ni Andrzej Tadeusz Kaczmarczyk  
z KW PSL, 28-letnia Karolina 
Kaźmierczak z KW PiS. 

 Okręg nr 9 (Sanniki, 
wszystkie numery domów 
położonych przy: ul. Frydery-
ka Chopina, ul. Fabryczna, ul. 
Parkowa, ul. Tkacka): 57-let-
ni obecny radny Witold Buła  
z KW Siemowit IV, 44-letnia Iwo-
na Małgorzata Pawłowska z KW 
PSL, 32-letni Łukasz Wawrzyń-
czak z KW PiS.

 Okręg nr 10 (Sanniki, 
wszystkie numery domów po-
łożonych przy: ul. Młynarska, 
ul. Wólczyńska): 67-letnia Ma-
rianna Witkowska (obecna radna 
opozycyjna w stosunku do wójta) 
z KW PSL, 61-letni Jerzy Grze-
gorz Janeczek z KWW Gabriela 
Wieczorka, 36-letnia Joanna Zie-
lińska z KW PiS. 

 Okręg nr 11 (Wólka, miej-
scowości: Wólka Niska, Wólka 

Wysoka, Mocarzewo): 61-letni 
Krzysztof Grzegorz Kłys (dotych-
czasowy radny) z KW Siemowit 
IV, 57-letnia Jadwiga Płudowska 
z KW PSL, 61-letni Roman Zbi-
gniew Kucharski z KW Inicjaty-
wa dla Gostynina, 42-letnia Gra-
żyna Lucyna Kowalczyk (córka 
sołtysa z Wólki) z KWW Gabrie-
la Wieczorka, 38-letni Ariel Jerzy 
Durmaj z KW PiS. 

 Okręg nr 12 (Aleksan-
drów, Krubin): 23-letnia Aneta 
Iza Borzęcka z KW Siemowit IV, 
64-letni obecny radny Augustyn 
Wróblewski z KW PSL, 48-letni 
Jarosław Molka z KWW Gabrie-
la Wieczorka.

 Okręg nr 13 (Czyżew): 
61-letnia obecna przewodniczą-
ca rady Wanda Milczarek z KW 
PSL oraz 26-letni Damian Emil  
Dolniak z KWW Gabriela Wie-
czorka. 

 Okręg nr 14 (Lwówek): 
44-letnia Wioletta Bembenista 
(obecna radna) z KW PSL, 43-let-
nia Mariola Elżbieta Domżało-
wicz z KWW Gabriela Wieczor-
ka.

 Okręg nr 15 (Nowy Barcik, 
Stary Barcik): 53-letnia Tere-
sa Winnicka z KW PSL, 57-letni 
Marian Dzierbicki (obecny radny) 
z KW Gabriela Wieczorka oraz 
39-letnia Anna Wioletta Sapińska 
z KW Siemowit IV.  opr. mak 
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Gmina Bielawy | dofinansowanie nowych źródeł ciepła 

„Czyste Powietrze”  
w Bielawach
Mieszkańcy gminy Bielawy będą mogli niebawem 
skorzystać z możliwości dofinansowania nowych 
źródeł ciepła i termomodernizacji budynków 
jednorodzinnych. Gmina dołączyła do programu 
„Czyste Powietrze”. Spotkanie w tej sprawie odbyło się 
w środę, 12 września, w czasie Sesji Rady Gminy.

Szczegóły programu przed-
stawił zainteresowanym miesz-
kańcom prezes Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Łodzi  
– Wojciech Miedzianowski. Opo-
wiedział on zgromadzonym o ne-
gatywnych skutkach zanieczysz-
czenia powietrza, niskiej emisji 
oraz smogu. 

– To, czym palimy w piecu, 
wpływa na nasze zdrowie i samo-
poczucie. W naszym wojewódz-
twie jest aż 7 miast, w których 
zaobserwowano przekroczenie 
norm zanieczyszczenia powietrza. 

Głównie są one wynikiem skład-
ników trujących, pochodzących ze 
spalania w piecach śmieci – prze-
konywał prelegent. 

Przypomnijmy, że w 2017 roku 
sejmik województwa łódzkie-
go zwrócił uwagę na to, iż prze-
pisy unijne wymagają wymiany 
starych urządzeń grzewczych na 
piece piątej generacji. Od maja 
br. wszystkie montowane ko-
tły muszą spełniać unijne normy 
efektywności i emisji. Kotły po-
zaklasowe trzeba wymienić do  
1 stycznia 2023 r., zaś kotły klasy 
czwartej i piątej mogą działać naj-

dłużej do 1 stycznia 2027 r. Zakup 
nowoczesnych pieców na groszek 
i ekogroszek wiąże się jednak  
z wyższymi kosztami.

– Żeby obniżyć koszty eksplo-
atacji, a zarazem zmniejszyć po-
bór energii, dom powinien być 
termoizolowany, dlatego program 
obejmuje nie tylko dofinansowa-
nie wymiany pieca, lecz także 

centralnego ogrzewania czy ca-
łościową termoizolację budynku: 
okien, drzwi, przegród budynku, 
stropu nad piwnicą. Te wszystkie 
zabiegi wpłyną na podniesienie 
energetyczności budynków jed-
norodzinnych, obniżą koszt ich 
ogrzewania i pozytywnie wpłyną 
na środowisko – zapewniał Woj-
ciech Miedzianowski. 

Program „Czyste Powietrze” 
przewiduje dofinansowanie w wy-
sokości maksymalnie 53 tysięcy 
złotych, jednak by je otrzymać, 
należy zainwestować 7 tysięcy 
złotych. Istnieje również możli-
wość zaciągnięcia niskooprocen-
towanej pożyczki na instalację 
odnawialnych źródeł energii (ko-
lektorów słonecznych, instalacji 
fotowoltaicznej). Okres jej spłaty 
wynosi 15 lat. Program realizo-
wany będzie do 30 czerwca 2029 
roku, jednak do końca 2027 roku 
należy podpisać stosowną umo-
wę. 

– Wydaje się, że to dużo czasu, 
jednak warto się już dziś zaintere-
sować możliwościami finansowe-
go wsparcia termomodernizacji 
domu, by konieczne zmiany prze-
prowadzić jak najniższym kosz-
tem i ze wszystkim zdążyć na czas 
– uważa prezes Miedzianowski. 
 aw
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Mobilny punkt edukacyjno-informacyjny Urzędu Miasta łodzi.

Podczas posiedzenia Rady 
Gminy Bielawy prezes Wojciech 
Miedzianowski przekonywał 
o zaletach termomodernizacji 
budynków mieszkalnych. 
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Łowicz | punkt edukacyjno-informacyjny

Mobilna Łódź odwiedziła Łowicz
Na Starym Rynku w Łowiczu 

przez dwa dni (10 i 11 września) 
stał mobilny punkt edukacyjno-
-informacyjny Urzędu Miasta Ło-
dzi, promujący to miasto, zarówno 
pod kątem turystycznych atrakcji, 
jak i miejsca pracy. W dużym au-
tobusie można było na przykład 
poszukać pracy w Łodzi z wyko-
rzystaniem specjalnej aplikacji na 
telefon, wziąć udział w quizie na 
temat Łodzi. Ciekawe były też na-

grania wypowiedzi 20 osób, któ-
re w pewnym momencie swojego 
życia przeprowadziły się do Łodzi 
i są z tego zadowolone, a wśród 
nich pochodzącej z Łowicza Ka-
roliny Majcherek, która realizuje 
się zawodowo w łódzkim oddziale 
Infosys. Mobilna Łódź ma w cią-
gu 3 miesięcy objechać 30 róż-
nych miast w Polsce, z Łowicza 
udała się do Brzezin, a następnie 
do Skierniewic.  tm

Kiernozia | Kiedy ruszy remont boiska? 

Nowe siedziska i parking
Do końca września powinien 

zostać przeprowadzony remont 
boiska piłkarskiego w Kiernozi. 

Modernizacja ma polegać na 
zamontowaniu w sąsiedztwie 

płyty boiska 100 nowych siedzisk 
plastikowych, piłkochwytów na 
obydwóch końcach boiska (o dłu-
gości 25 metrów każdy) oraz wy-
konaniu ogrodzenia panelowego 

wraz z 3 furtkami i bramą prze-
suwną. 

Ponadto ma zostać wykonane 
utwardzenie z tłucznia kamien-
nego ograniczonego krawężni-
kami w północnej części działki. 
Powstaną tam miejsca parkingo-
we. Roboty mają kosztować pra-
wie 248 tys. zł.  mak 

Sobota
Zbiórka krwi  
dla Adasia Buczka  
– zebrano ponad  
12 litrów krwi

Z dużym odzewem ze strony 
ludzi wielkich serc spotkała się 
zbiórka krwi dla Adasia Buczka 
– chorego na białaczkę, 10-let-
niego ucznia Szkoły Podstawowej 
w Sobocie. Akcja odbyła się we 
wtorek, 18 września, w autobusie 
krwiodawstwa przy szkole. Dzię-
ki zaangażowaniu wielu osób uda-
ło się zebrać ponad 12 litrów krwi. 
Łącznie krew oddało 55 osób.

– Jesteśmy ogromnie wdzięcz-
ni za okazaną pomoc zarówno 
tym, którzy tego dnia pojawili się 
w autobusie krwiodawstwa, jak  
i tym, którzy w jakikolwiek spo-
sób przyczynili się do sukcesu 
zbiórki. Czasem brakuje nam wia-
ry w dobro, jednak ta akcja udo-
wodniła, że warto wierzyć w lu-
dzi – powiedziała nam dyrektor 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
w Sobocie Barbara Pawlaczyk. 

Jak zauważa nasza rozmówczy-
ni, ze względu na duże zaintereso-
wanie akcją, niebawem zorganizo-
wana zostanie ponowna zbiórka. 
Krew dla chorego chłopca można 
również oddać w innym punkcie 
krwiodawstwa. Wystarczy w nim 
podać następujące dane: Central-
ny Szpital Kliniczny, Uniwersyte-
tu Medycznego w Łodzi, Ośrodek 
Pediatryczny im. Marii Konop-
nickiej, ul. Sporna 36/50 Łódź, 
Oddział 6 Onkologiczny, z dopi-
skiem: Adam Buczek. aw

Sprostowanie
W poprzednim numerze NŁ, 

wymieniając kandydatów na sta-
nowisko wójta gminy Łyszkowi-
ce błędnie napisałem imię jednej 
z kandydatek. Powinno być Aga-
ta Kosiorek, a nie Małgorzata.  
Za błąd przepraszam wszystkich 
czytelników, szczególnie samą pa-
nią Agatę. Zwraca ona też uwagę, 
że nazwę banku, w którym pra-
cuje, zapisuje się „Pekao S.A.”, a 
nie – jakby to sugerowały obowią-
zujące w języku polskim zasady 
tworzenia skrótów – „PKO S.A.”.

Tomasz Matusiak

Łowicz | Słowackiego, norwida i Szkolna

Wykonawca ma problem  
z zakupem materiału

Jeden z mieszkańców ul. Sło-
wackiego zwrócił się do nas, ża-
ląc się na kutnowską firmę Trakt, 
która realizuje zlecenie miasta na 
przebudowę tej ulicy oraz ulic 
Norwida i Szkolnej. 

– Od momentu, gdy zaczęły się 
roboty pracownicy firmy po raz 
drugi zeszli z placu budowy. Prze-
rwa trwa już dwa tygodnie. Ulica 
na odcinku wiodącym do skweru 
Ofiar Katastrofy Smoleńskiej jest 
rozkopana i zasypana tłuczniem, 
starsi mieszkańcy mają problem, 
aby się po niej poruszać, ciężko 
jest też wjechać samochodem na 
posesję, bo krawężniki są wysokie 
– powiedział nam.

Kierownik robót na tych uli-
cach z ramienia traktu Mirosław 
Galiński tłumaczy nam, że zaist-

niała sytuacja nie powstała z winy 
wykonawcy. 

– Przerwa spowodowana jest 
naszymi kłopotami w kupie-
niu kostki brukowej. Kontrahenci  
z którymi mamy umowy na jej 
dostawy nie są w stanie się z nich 
wywiązać, szukamy jej kierując 
się już nie ceną, a po prostu do-
stępnością, na razie bez rezultatu 
– powiedział nam, zapewniając, 
że do końca września zostanie po-
łożony asfalt na odcinku, który zo-
stał zasypany tłuczniem. 

Prace na chodnikach i parkin-
gu wzdłuż ulicy ruszą wtedy, gdy 
zostanie kupiony materiał. Zanim 
to się stanie, firma będzie sukce-
sywnie prowadzić prace przygoto-
wawcze na pozostałych odcinkach 
objętych umową.  tb

ulica Słowackiego na odcinku wiodącym do Skweru ofiar Katastrofy 
Smoleńskiej od ponad dwóch tygodni zasypana jest tłuczniem.
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Nieborów | Mądre głowy wymyśliły, prosty człowiek będzie się męczył

Nawet budowę szamba muszą
uzgodnić z konserwatorem
Około 100 osób z Nieborowa, Arkadii i Mysłakowa 
wzięło 14 września udział w zebraniu, dotyczącym 
trwającej już procedury wpisania do rejestru zabytków 
fragmentów obszarów tych miejscowości, wzdłuż ciągu 
komunikacyjnego wiodącego od Arkadii przez Nieborów 
do Bolimowa, realizowanej przez Konserwatora Zabytków 
w Łodzi. Było gorąco, bo nikt nie chce być zmuszanym 
do uzgadniania każdego przedsięwzięcia budowlanego 
z Ochroną Zabytków. Wnioskodawcy tego pomysłu, 
członkowie Stowarzyszenia Dziedzictwo Nieborowa,  
nie pojawili się napotkaniu, co rozsierdziło zebranych.

– To są ludzie, którzy spędza-
jąc czas w Nieborowie, w niedzie-
lę chodzą do tego samego kościo-
ła co my, szanujemy ich, mówimy 
im dzień dobry, a oni tak nam się 
odwdzięczają, chcą nam coś na-
rzucać, nie pytając nas o zdanie  
i nie rozmawiając z nami! Tak się 
nie robi – mówiła jedna z kobiet  
o członkach stowarzyszenia. Obec-
ny na zebraniu mężczyzna sko-
mentował nieobecność autorów 
wniosku, że wygląda to tak, jakby 
powód skierował sprawę do sądu,  
a sam nie przyszedł na rozprawę.

konserwator nie działa 
tam gdzie powinien
Radny z Arkadii Grzegorz 

Szkup zwrócił uwagę, że ochro-
na konserwatorska chce wchodzić 
z ograniczeniami na tereny pry-

watne, które są pozbawione za-
bytkowej zabudowy, podczas gdy 
obiekty zabytkowe, które napraw-
dę wymagają ochrony i remon-
tu, na terenie Muzeum w Niebo-
rowie i w Arkadii, są w fatalnym 
stanie. Zwrócił uwagę na nie ko-
szoną trawę w parkach, czy rozsy-
pujący się drewniany płot wokół 
pałacu, który turyści widzą jako 
pierwszy wjeżdżając do Nieboro-
wa. – Nasze tereny prywatne są le-
piej utrzymane niż to, co należy do 
muzeum – ocenił.

W podobnym tonie wypowie-
działa się inna z dyskutantek. Po-
służyła się przykładem nie pod-
jęcia stanowczych działań, gdy 
niszczały zabudowania pofol-
warczne w Nieborowie, będące 
w posiadaniu Gminnej Spółdziel-
ni Samopomoc Chłopska. Dziś 
większości tej zabudowy już nie 
ma. Inny z mieszkańców wytykał 
brak działań konserwatora w za-
bytkowej alei lipowej przy Drodze 
Krajowej nr 70, gdzie przewróco-
ne przez wiatr drzewa leżą nawet 
kilka lat. Tak się dba o zabytki?  
– pytali zebrani.

w interesie 
społecznym?
Radny powiatowy Jarosław Pa-

puga podkreślił, że zdecydowana 
większość osób, których posesje 
zostaną ujęte we wpisie do rejestru 
zabytków, pomysłu tego nie ak-
ceptuje i jest mu stanowczo prze-
ciwna. Z kolei radny powiatowy 
Dariusz Kosmatka zwrócił się do 
pracowników Konserwatora Za-
bytków, aby wyjaśnili, skoro dzia-
łają w interesie społecznym, o ja-
kie społeczeństwo chodzi? – Gdyż 
społeczeństwo najbardziej zainte-
resowane tematem sprzeciwia się 
ich działaniom.

Mieszkańcy mieli też uwagi do 
Urzędu Gminy, który o wszczę-
ciu procedury wiedział na począt-
ku obecnego roku – kilka tygo-
dni od momentu, gdy to się stało, 
jednak nie zainteresował się bliżej 
procedurą, nie podjął inicjatywy, 
aby na zebraniu poinformować  
o tym mieszkańców. W rozmo-
wie z nami mieszkańcy mówili, 
że sprawę chciano zamieść pod 
dywan, aby nie robić sobie proble-
mów pod koniec kadencji. Osta-
tecznie ich twarde stanowisko i ini-
cjatywa zmusiły gminę do reakcji. 

Wójt Andrzej Werle powiedział 
mieszkańcom, że gmina nie go-
dzi się na działania podjęte przez 
Konserwatora Zabytków, wysłała 
pismo w tej sprawie do KZ, zwra-
cając się o udział w spotkaniu  
z mieszkańcami, ale zrobiła to do-
piero 23 lipca. Jak przyznał była to 
jedyna korespondencja w sprawie. 
Faktycznie wymuszona rosnącym 
niezadowoleniem społecznym. – 
Spodziewaliśmy, że otrzymamy 
pełną dokumentację, aby móc się 
odnieść do wprowadzenia tych 
obszarów, nic takiego nie nastąpi-
ło – tłumaczy w rozmowie z nami 
bierność urzędu wójt. 

Na spotkaniu powiedział, że 
zdziwiony jest formą prowadzonej 
procedury, która zmierza do wpro-
wadzenia nowego prawa, sądził, 
że będzie ona przypominała wpro-
wadzenie miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego, 
gdzie po opracowaniu dokumen-
tu następuje jego wyłożenie, dys-
kusja i przyjmowanie uwag oraz 
wniosków. Tu nic takiego nie bę-
dzie, sprawa zdaje się być przesą-
dzona, choć wiele zależy od ak-
tywności zainteresowanych. 

Ludzie konserwatora: 
od tego nie ma odwrotu
Do większości zarzutów miesz-

kańców urzędnicy z Wojewódz-
kiego Urzędu Ochrony Zabytków 
w Łodzi z się nie odnieśli, odpo-
wiadali wyłącznie na pytania doty-
czące tematu spotkania. Naczelnik 
Wydziału Zabytków Ruchomych 
i Rejestru Zabytków Grzegorz 

Dębski oraz główny prelegent 
Piotr Ugorowicz główny specja-
lista ds. rejestru i ewidencji za-
bytków rozwiali jednak nadzieje, 
że urząd konserwatora zrezygnu-
je z wszczętej procedury. Zazna-
czyli, że obszar obejmujący frag-
menty tych trzech miejscowości 
zostanie niemal na pewno wpisa-
ny do rejestru zabytków i procesu 
tego nie da się zatrzymać. Dysku-
towane mogą być jedynie grani-
ce obszaru zabytkowego i obsza-
ru ochronnego. Urząd opiera się  
na opracowaniu wykonanym 
przez Narodowy Instytut Dzie-
dzictwa Oddział Terenowy  
w Łodzi „Dziedzictwo i krajobraz 
kulturowy zespołu Arkadia-Nie-

borów. Propozycje wniosków kon-
serwatorskich”.

Już teraz muszą się 
podporządkować
Niestety, już samo wszczęcie 

procedury wpisu do rejestru na-
kłada na właścicieli nieruchomo-
ści, objętych zarówno obszarem 
proponowanego wpisu, jak i ob-
szarem ochronnym, takie ograni-
czenia, jak gdyby obszary te już 
zostały zatwierdzone. Mieszkań-
cy muszą już dokonywać uzgod-
nień z konserwatorem zabytków 
w przypadku każdej inwesty-
cji budowlanej. Piotr Ugorowicz 
przyznał, że uzgadniać trzeba na-
wet budowę szamba, choć w ta-
kim przypadku decyzja będzie 
pozytywna, bo nijak nie naruszy 
to walorów, które mają być chro-
nione nowym prawem.

Ale już jego wywody, że kon-
serwator, uzgadniając budowę 
domu, czy nawet ogrodzenia, 
może wnieść swoje uwagi i naka-
zać np. kolor czy kształt, spotkały 
się ze złośliwymi komentarzami 
na sali. Zaprzeczył, aby właści-
ciele posesji objętych obszarem 
ochronnym mieli obowiązek zle-
cać prace inwestycyjne firmom, 
które posiadają uprawnienia do 
prac na obiektach zabytkowych 
– takie wymogi dotyczą bowiem 
tylko obiektów zabytkowych, nie 
obszarów. 

Choć urzędnik mówił o uzgod-
nieniach, jakby nie było to nic 
uciążliwego, to głosy z sali temu 
przeczyły. Osoby, które musia-
ły już coś uzgadniać z konserwa-

torem, mówiły o tym, że trwa to 
kilka miesięcy, wydłuża proces 
przygotowania inwestycji i jest 
kłopotliwe, bo w Skierniewicach 
nie ma już delegatury Urzędu 
Ochrony Zabytków, trzeba jechać 
do Łodzi.

Jak to wpłynie 
na wartość 
nieruchomości?
Piotr Ugorowicz zapewnił 

mieszkańców, że informacja o 
tym, iż nieruchomości znajdą się 
na obszarze zabytkowym lub w 
jego otoczeniu, nie będzie wpisa-
na do ich ksiąg wieczystych, jako 
obciążenie. Poddał przy tym pod 
wątpliwość, czy na pewno nieru-
chomości te stracą na wartości po 
dokonaniu wpisu. Często dzieje 
się wręcz odwrotnie, a ma na to 
wpływ np. atrakcyjność lokaliza-
cji.

Podkreślił, że w jego przeko-
naniu konieczność uzgadniania  
z konserwatorem zamiarów inwe-
storskich leży w interesie miesz-
kańców, bowiem konserwator 
może nie dopuścić do powstania 
obiektów dla nich szkodliwych 
czy uciążliwych.

skala protestu
Piotr Ugorowicz przyznał na 

zebraniu, że KZ w Łodzi prowa-
dzi kilka podobnych postępowań 
jak te w gminie Nieborów, ale tyl-
ko mieszkańcy Nieborowa, Ar-
kadii i Mysłakowa wręcz zasy-
pali urząd konserwatora pismami  
w tej sprawie, doprowadzając nie-
mal do paraliżu wydział, który 
zajmuje się tematem. Nadesłano 
jeden, wspólny wniosek ze 101 
podpisami oraz około 150 pism 
indywidualnych, w których do-
magają się uznania ich za strony 
w postępowaniu i wykreślenia ich 
posesji z zakresu objętego wpisem 
do rejestru zabytków.

Piotr Ugorowicz zaznaczył, że 
radca prawny KZ zajmuje się roz-
strzygnięciem tego, czy miesz-
kańcy winni być informowani o 
kolejnych etapach postępowania 
indywidualnie, czy też przez ogól-
nie dostępne obwieszczenia. A za-
sadność przyjętych na początku 
opracowania przebiegu granic bę-
dzie tematem wnikliwej analizy. 
W październiku i listopadzie 
urzędnicy z Łodzi wyruszą w te-
ren, aby przeprowadzić lustrację. 
Dlatego przebieg tych granic nie 
jest przesądzony.

Niestety, ewentualne odwołania 
przysługiwać mieszkańcom będą 
dopiero po decyzji KZ i wpisie do 
rejestru zabytków, a potem czeka 
ich prawdopodobnie dalsza dro-
ga odwoławcza aż do Naczelnego 
Sądu Administracyjnego. 

Punkt zapalny

obejmujący 
fragmenty tych trzech 
miejscowości zostanie 
niemal na pewno 
wpisany do rejestru 
zabytków i procesu tego 
nie da się zatrzymać. 
dyskutowane mogą być 
jedynie granice obszaru 
zabytkowego  
i obszaru ochronnego.

Co to za stowarzyszenie naMieszaŁo w GMinie
Stowarzyszenie „dziedzictwo 
nieborowa” tworzą osoby 
świata nauki, sztuki i kultury 
związane z Muzeum  
w nieborowie i Arkadii,  
głównie przez swoje pobyty  
w działającym w nim ośrodku 
pracy Twórczej. na stronie 
organizacji czytamy o kulisach 
jego powstania w kwietniu 
2012 roku – „po obiedzie  
w Sali weneckiej kilkunastu 
gości tradycyjnie spędzających 
Święta w nieborowskim 
pałacu spotkało się w palarni. 
„doszliśmy do wniosku, że 

dobrze by było, gdyby istniała 
opiniotwórcza organizacja 
funkcjonująca poza samą 
instytucją Muzeum...”.  
w wyniku tego spotkania 
powołano komitet założycielski, 
który zajął się rejestracją 
organizacji. „po dłuższych 
dyskusjach postanowiono,  
że Stowarzyszenie zajmie  
się nie tylko sprawami  
samego pałacu,  
ale szeroko pojmowanym 
historyczno-kulturowym 
dziedzictwem nieborowa  
i Arkadii...” – czytamy. na czele 

Stowarzyszenia stoi prof. dr 
hab. n. med. edward Towpik  
– chirurg, były ordynator  
w centrum onkologii  
– instytucie im. Marii 
Skłodowskiej-curie w warszawie, 
wiceprezesem jest dr hab., prof. 
Uniwersytetu warszawskiego 
iwona Jakubowska-branicka, 
która wykłada w instytucie 
Stosowanych nauk 
Społecznych Uw – katedra 
Socjologii i Antropologii 
obyczajów i prawa.  
na liście członków znaleźć 
można ponad 50 nazwisk. tb

toMasz 
Bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Zmiany, które chce wprowadzić Konserwator Zabytków dotyczą nie 
tylko mieszkańców gminy, ale też przedsiębiorców  
np. Gospodarstwa Rybackiego w Łyszkowicach, które ma stawy  
w Arkadii. na zdjęciu prezes firmy grzegorz Kwasigroch oraz radny 
powiatowy Jarosław papuga z Mysłakowa.

Chwilę po spotkaniu mieszkańcy rozmawiali o zmianach z grzegorzem 
dębskim z Urzędu ochrony zabytków w łodzi i wójtem Andrzejem werle 
– stoją po lewej i prawej stronie na pierwszym planie.

Linią ciągłą zaznaczony jest obszar, który ma być wpisany do 
rejestru zabytków, zaś przerywaną linią otocznie tego obszaru, które 
ma stanowić jego strefę ochronną. Ten ostatni obszar rozszerza się na 
zachodzie obejmując swym zasięgiem całą wieś Arkadię.

Faust Goethego
i Radziwiłła
– udany spektakl w Nieborowie. str. 30-31

Muzeum
w Nieborowie

Park
w Arkadii

DK 70
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Łowicz | nowy przetarg na odbiór odpadów nie przyniósł niższej ceny

Za odpady zapłacimy 16 zł, 
ale jeszcze nie teraz?
Mieszkańcy Łowicza od 1 września płacą za odbiór 
odpadów więcej. Stawka najpopularniejsza,  
za odpady posegregowane wzrosła z 8,7 zł do 10 zł, 
zaś za odpady zmieszane z 16 zł na 18 zł.  
To prawdopodobnie nie koniec podwyżek w tym roku.

11 września otwarty został 
przetarg, zgodnie z którym najpo-
pularniejsza stawka powinna osią-
gnąć aż 16,41 zł, czyli podobnie 
jak np. w Łęczycy.

Jedyną ofertę w przetargu zło-
żył Zakład Oczyszczania Miasta  
z Łowicza, który chce miesięcznie 
otrzymywać za tę usługę 408 tys. 
zł. Umowa ma obowiązywać od 
października 2018 roku do końca 
2019 roku. Całkowity jej koszt wy-
liczony przez ZOM to 6 mln 120 
tys. zł, podczas, gdy ratusz plano-
wał na ten cel 5,4 mln zł. Stawkę 
ponad 16 zł wyliczyliśmy dzieląc 
tę kwotę przez liczbę mieszkań-
ców miasta objętych programem 
odbioru odpadów ujętą w specy-
fikacji, w lipcu było ich 24.859.

Warto też zauważyć, że mie-
sięczna opłata, po raz drugi,  
w krótkim czasie wzrosła. Miasto 
płaciło ZOM do końca czerwca 
lipca miesięcznie 244 tys. zł, po-
tem przez lipiec, sierpień i wrze-
sień po 355 tys. zł. Nowa cena jest 
znacznie wyższa. Janusz Igielski  
z ZOM powiedział nam, że jej 
kreowanie było niezależne od fir-
my, która jak zastrzega, przez lata 
– gdy była gospodarzem składo-

wiska w Jastrzębi – starała się nie 
podnosić znacząco cen za odpady.

Od lipca spółka nie może skła-
dować odpadów na składowisku 
w Jastrzębi, wozi je do Zakła-
du Zagospodarowania Odpadów  
w Krzyżanówku pod Kutnem, 
którego właścicielem jest spółka 
o niemieckim kapitale Tönsmeier. 
Zgodnie z Wojewódzkim Planem 
Gospodarki Odpadami jest to je-
dyne miejsce, gdzie odpady mogą 
trafiać z naszego rejonu.

Jak podkreśla Janusz Igielski, 
od września opłaty za przyjmo-
wanie odpadów w zakładzie pod 
Kutnem wzrosły, dla dostawców 
spoza firmy. Za odbiór najpopu-
larniejszej grupy odpadów ko-
munalnych – zmieszanych firma 
chce 378 zł za 1 tonę (wcześniej 
było to 345,60 zł), za odpady bio-
degradowalne 216 zł za tonę (było 
151,2 zł). Są to jednak tylko opła-
ty zakładu, nie uwzględniają-
ce kosztów przewozu odpadów  
w 10-tonowych kontenerach na 
ciężarówkach, ze składowiska w 
Jastrzębi pod Kutno.

W 2019 roku, zgodnie z zapo-
wiedziami, ma wzrosnąć opłata 
środowiskowa za składowanie od-
padów, to z kolej spowoduje praw-
dopodobnie podniesienie opłat za 
przyjmowane odpady. – Musieli-
śmy to także uwzględnić w przy-
gotowywaniu oferty dla miasta 

oraz fakt, że będziemy świadczyć 
tę usługę do końca 2019 roku– 
powiedział nam Janusz Igielski. 
Podał, że firma nie jest w stanie 
przewidzieć, jak w drugiej poło-
wie tego roku będą kształtowa-
ły się koszty. Nie może też zało-
żyć, że wypowie umowę miastu, 
jak prywatnej firmie, bo narazi-
łaby się konsekwencje finansowe 
w związku z karami umowny-
mi. Trudne do zrealizowania jest 
też podniesienie stawek opłat dla 
mieszkańców w trakcie obowią-
zywania umowy. Igielski podkre-
śla, że firma już taką sytuację mia-
ła w od stycznia do końca czerwca 
tego roku, gdy faktycznie dokła-
dała do odbioru odpadów, tym ra-
zem chciałaby tego uniknąć.

Skarbnik miasta Arkadiusz 
Podsędek potwierdził nam, że 
wpływy z opłat od mieszkańców 
za odbiór odpadów nie bilansu-
ją się z kosztami ponoszonymi na 
ten cel naliczanymi przez ZOM. 
Podniesienie stawki z 8,7 zł do 10 
zł nie poprawia sytuacji. Jak łatwo 
policzyć, tylko za wrzesień mie-
sięczne wpływy wniosą około 250 
tys. zł przy wydatku 355 tys. zł. 
Miasto dołoży więc około 100 tys. 

zł. Potwierdził przy tym, że prawo 
się nie zmieniło, nadal obowiązuje 
zapis, który mówi o tym,że mia-
sto nie może dokładać pieniędzy,  
a koszty odbioru odpadów mają 
być pokryte z opłat. 

– Miasto jest po dużej Kontro-
li Regionalnej Izby Obrachunko-
wej za 2017 roku, gdy też dokła-
daliśmy do opadów, czekamy na 
wynik kontroli i tego jak RIO po-
dejdzie do tematu. Nasz samorząd 
nie jest jedynym, który dokłada 
do śmieci – powiedziała nam, do-
dając, że należy się spodziewać 
wezwania do naprawy nieprawi-
dłowości, co oznacza przyjęcie 
właściwych stawek umożliwiają-
cych bilansowanie się systemu od-
bioru odpadów. Kiedy to nastąpi? 
Prawdopodobnie po wyborach.

Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroński 
powiedział nam, że trwają prace 
nad nowym Wojewódzkim Pla-
nem Gospodarki Odpadami. Ło-
wicz ale także inne samorządy 
zwróciły się do jego twórców, aby 
dopuścili możliwość korzystania  
z innych składowisk, bowiem  
w innym przypadku są one skaza-
ne na monopolistów, którzy mogą 
dowolnie dyktować ceny.

Burmistrz do czasu zamknię-
cia tego wydania NŁ nie podjął 
decyzji, czy miesięczna opłata 
zaproponowana przez ZOM zo-
stanie przyjęta. Prawdopodobnie 
stanie się to po sesji 27 września, 
gdy wprowadzone zostaną zmia-
ny do Wieloletniego Programu Fi-
nansowego miasta, które wynikają  
sz konieczności zaplanowania 
wyższych wydatków na ten cel. 

Łowicz | U progu ważnych rozstrzygnięć 

Kluczowe decyzje zapadną 
w październiku
Za utrzymaniem 
samodzielności Okręgowej 
Spółdzielni Mleczarskiej 
w Łowiczu głosuje 
zdecydowana większość 
rolników na wszystkich 
zebraniach rejonowych, 
które do tej pory odbyły się.

Poprzedzają one planowane na 
październik walne zgromadze-
nie OSM. – Na tym zebraniu mu-
szą zapaść decyzje rozstrzygające,  
w którym kierunku będzie zmie-
rzać łowicka mleczarnia – uważa 
wiceprzewodniczący Rady Nad-
zorczej OSM Łowicz Krzysztof 
Kucharczyk. 

Informowaliśmy już naszych 
czytelników, że na dwóch pierw-
szych zebraniach rejonowych za 
samodzielnością mleczarni opo-
wiedziało się 100% obecnych na 
nich rolników. Obydwa odbyły 
się 5 września w budynku OSP w 
Łowiczu. W dwóch turach wzięło 
w nich udział 35 i 56 przedstawi-
cieli rejonów, obejmujących część 
powiatu łowickiego. Nie były to 
jednak jeszcze wszystkie zebra-
nia na naszym terenie. Z naszych 
informacji wynika, że na zebraniu  
w rejonie kutnowskim tylko 3 oso-
by były niezdecydowane, reszta 
głosowała za samodzielnością. 

W Domaniewicach spośród 59 
osób wszyscy byli za samodziel-
nością, w Łyszkowicach innego 
zdania były 3 osoby z 63 obec-
nych, a na zebraniu dostawców  
z okolic Torunia na 190 osób tyl-
ko 15 było za ewentualnym połą-
czeniem z innym podmiotem. –  
Z tego, co wiem, to rolnicy z oko-
lic Kalisza też w zdecydowanej 
większości byli za zachowaniem 
samodzielności – powiedział nam 
Waldemar Wojciechowski – czło-
nek OSM Łowicz, delegat na 

walne zgromadzenie oraz jedna  
z bardziej aktywnych osób wśród 
zdeklarowanych przeciwników łą-
czenia OSM z innym podmiotem. 
Sygnał wysyłany przez członków 
spółdzielni do delegatów na walne 
wydaje się być coraz mocniejszy. 

Kolejne zebranie – przeznaczo-
ne dla członków spółdzielni z oko-
lic Konina – odbywało się w mo-
mencie oddawania do druku tego 
numeru NŁ, w środę 19 września. 
To jednak nie koniec zebrań rejo-
nowych. Takie muszą się jeszcze 
odbyć m.in. w Woli Kałkowej (za-
planowane w najbliższy piątek, 21 
września), Kocierzewie Południo-
wym, Zdunach, Kiernozi czy So-
chaczewie. 

Kiedy odbędzie się walne zgro-
madzenie? – Najpierw muszą od-
być się wszystkie spotkania rejo-
nowe, a później jest konieczność 
zachowania 14-dniowego termi-
nu zawiadomienia. Tutaj wszelkie 
procedury muszą być zachowane  
i nie może być od nich odstępstwa 
– uważa wiceprzewodniczący Ku-
charczyk. 

– Trzeba zrobić wszystko, żeby 
zachować samodzielność. Do tej 
pory bardzo ładnie to wychodzi 
na zebraniach – uważa Wojcie-
chowski. Dodajmy, że jest on jed-
nym z inicjatorów zawiązania się 
nieformalnego „Komitetu Obrony 
OSM Łowicz”. Wśród osób, któ-
re znalazły się wśród założycie-
li komitetu są też m.in. Radosław 
Pruk, Janusz Wasilewski, Leszek 
Żaczek, Tadeusz Rzetelski i Jan 
Wałachowski. – Być może w paź-
dzierniku będziemy jeszcze chcie-
li zorganizować jakąś manifesta-
cję poparcia dla OSM Łowicz, ale 
jest jeszcze zbyt wcześnie by mó-
wić o szczegółach – zapowiedział 
w rozmowie z Nowym Łowicza-
ninem.  mak 

Gmina Bielawy | wokół przebudowy dw 703

Drogi gminne i gruntowe będą naprawione
1000 ton destruktu asfaltowe-

go przeznaczy gmina na naprawę 
dróg gruntowych oraz gminnych, 
uszkodzonych w trakcie prac 
związanych z przebudową dro-
gi wojewódzkiej 703 na odcinku 
Bielawy – Chruślin. 

Dzięki takim działaniom, wy-
brane drogi gruntowe zostaną po-
prawione na całej szerokości, zaś 

w przypadku dróg asfaltowych 
utwardzone zostaną pobocza. 

Destrukt pochodzi ze wspo-
mnianego odcinka, z którego 
przed przystąpieniem do moder-
nizacji został zerwany asfalt. De-
cyzję o przeznaczeniu tego ma-
teriału na naprawę powstałych 
szkód podjął Urząd Marszałkow-
ski w Łodzi po zapoznaniu się 

ze stosowaną opinią, wystawioną 
w tej sprawie przez Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Łodzi. Dodaj-
my, że łącznie do dyspozycji było 
1500 ton materiału, z czego zgod-
nie z postanowieniem 500 ton 
otrzymało Starostwo Powiatowe 
z możliwością przeznaczenia go 
na poprawę jakości dróg powia-
towych na terenie gminy Biela-

wy, zaś wspomniane 1000 ton – 
Urząd Gminy. Jak zapewnia wójt 
Sylwester Kubiński nie są to je-
dyne zmiany, jakie wprowadzono 
po sierpniowym spotkaniu przed-
stawicieli ZDW z mieszkańcami 
gminy, oburzonymi fatalną orga-
nizacją prac remontowych oraz 
wynikającymi z niej utrudnienia-
mi. 

– Nie jestem usatysfakcjonowa-
ny tempem prowadzonych na tym 
odcinku prac, jednak w porów-
naniu do niedawnych kłopotów, 
wiele się zmieniło. Roboty w tym 
miejscu trwają przez cały czas, nie 
ma przestojów, których się oba-
wialiśmy. Na bieżąco mamy rów-
nież kontakt z kierownikiem bu-
dowy. Przez cały czas staramy się 
także rozwiązywać problemy, ja-
kie w związku z tą modernizacją 
zgłaszają nam mieszkańcy. Jest 
nieźle, a wierzymy, że będzie jesz-
cze lepiej – zauważa wójt. 

Prowadzona inwestycja to nie 
jedyna zmiana w kwestii popra-
wy jakości dróg na terenie gmi-
ny. Wybrane z pozostałych dróg 
gminnych i gruntowych zostały 
niedawno utwardzone za pomo-
cą 1000 ton tłucznia drogowego, 
który został tam nawieziony, zaś 
obecnie trwają prace nad utwar-
dzeniem innych odcinków. Na ten 
cel wykorzystane zostanie 1000 
ton destruktu asfaltowego. Oba 
materiały sfinansowane zostały ze 
środków pozyskanych z funduszu 
sołeckiego.  aw

toMasz 
Bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Miasto nie może 
dokładać pieniędzy, 
a koszty odbioru 
odpadów mają być 
pokryte z opłat. 
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Przed 100-leciem odzyskania niepodległości | rozmowy nł, rozmowa 46

Skutki mrzonek o maturze
dla każdego (cz. II)
Kontynuujemy 
rozmowę o problemach 
polskiej edukacji. 
Naszym rozmówcą jest 
Przemysław Jabłoński, 
dyrektor szkół 
pijarskich w Łowiczu.

 Wróćmy do katalogu pro-
blemów oświaty w Polsce. Czy 
sfeminizowanie kadry nauczy-
cielskiej w naszych szkołach oce-
nia Pan jako problem?

– To jest ciekawe zagadnienie, 
bo na przykład w przypadku wy-
borów, komitety muszą wystawiać 
na listach kandydatów określony 
odsetek kobiet. W szkolnictwie nie 
jest to brane pod uwagę. No cóż, ja 
jestem już z tego pokolenia, które 
także nie pamięta szkoły nie sfe-
minizowanej, a przecież dawniej 
większość nauczycieli w szkołach 
stanowili mężczyźni. Dlatego nie 
mogę odnieść się do żadnych wła-
snych wspomnień, co najwyżej 
do literatury. W swoich czasach 
szkolnych spotkałem kilka nauczy-
cielek, którym dużo zawdzięczam 
i bardzo dobrze je wspominam, 
mam nadzieję, że z wzajemnością. 

 Zdarzają się w ogóle młodzi, 
nowi nauczyciele mężczyźni?

– Bardzo, bardzo rzadko.

 A kwestia wpływu rodziców 
na to, co się dzieje w szkole: czy 
podziela Pan opinię, że nauczy-
ciele często boją się rodziców, 
że ci drudzy mają wobec szko-
ły ogromne wymagania – i tylko 
wymagania?

– Przez wiele lat pracowałem 
w szkole samorządowej, teraz  
w szkole prowadzonej przez za-
kon, mam więc możliwość po-
równania specyfiki obu szkół. Ze 
szkoły nr 3 bardzo pozytywnie 
wspominam współpracę z rodzi-
cami, zarówno jako wychowawca, 
jak i nauczyciel przedmiotu. Za-
wsze była konkretna, otwarta roz-
mowa, choć dla młodego człowie-
ka, jakim wtedy byłem, nie było 
to łatwe. A teraz? W naszej szkole 
nie było zbyt wiele takich proble-
mów, aczkolwiek w ostatnich la-

tach zauważamy takie zachowania 
rodziców. Na spotkaniach dyrek-
torów z całej Polski zwraca się 
uwagę na narastanie postaw rosz-
czeniowych wśród rodziców, któ-
rzy zbyt wiele oczekują od szkoły, 
a za mało od siebie.

 Z jakimi uwagami nauczy-
ciele najczęściej się spotykają?

– Dotyczącymi sposobów  
i efektów nauczania: dlaczego 
jest taka ocena, a nie inna. Bo na 
przykład dany uczeń zawsze miał 
z czegoś bardzo dobrą ocenę,  
a teraz nie ma. Bardzo trudno jest 
przekonać rodziców, że to może 
być normalne, że ktoś w poprzed-
nich klasach był dobrym uczniem, 
teraz nie jest, ale że to może być 
okres przejściowy, że to mija, choć 
czasem może trwać rok czy dwa.

 Jakie główne zasady współ-
pracy z rodzicami określacie?

– W naszej szkole na pierw-
szych spotkaniach opowiadamy 
dokładnie jak szkoła funkcjonuje, 
jak chcemy, by wyglądała współ-
praca z rodzicami i potem staramy 
się to realizować.

Przede wszystkim rodzice 
wiedzą, do jakiej szkoły posyła-
ją dziecko. Potem, w formie żar-
tu, mówimy, że „rodzice będą  
z dziećmi chodzić do szkoły”. Po-
lega to na tym, że jeśli nie ma ści-
słej współpracy i określenia wspól-
nych celów, to potem jest potężny 
kłopot. Natomiast jeżeli rodzice są 
przekonani co do tego – a więk-
szość naszych rodziców jest – że 
pomysł, jaki na tę szkołę mają pi-
jarzy, jest dobry, tak w katego-
riach wykształcenia młodego czło-
wieka, jak i dobrego wychowania  
– to jest dużo łatwiej. Nasze meto-
dy są zweryfikowane przez wiele 
lat funkcjonowania szkoły i kolej-
ne roczniki uczniów. Bardzo licz-
na grupa naszych rodziców poma-
ga szkole i aktywnie angażuje się 
w jej życie. Myślę, że jest to cechą 
charakterystyczną naszych szkół, 
na co zwraca uwagę wiele osób.

Istotne jest też to, że w radzie 
rodziców reprezentowana jest każ-
da klasa. Spotykamy się regular-
nie w gronie ponad 20 osób i gros 
problemów, jakie się pojawiają, 

natychmiast omawiamy i stara-
my się je rozwiązywać. Buduje to 
zaufanie między nami i poczucie 
wspólnej odpowiedzialności za 
szkołę.

 Chyba nie ma powodu, dla 
którego normalna szkoła samo-
rządowa nie mogłaby podobnie 
pracować z rodzicami?

– To już musi określić samo-
dzielnie każda szkoła samorządo-
wa. Dyrektor szkoły samorządo-
wej, w której pracowałem tuż po 
studiach, Pan Wacław Witwicki, 
robił to bardzo dobrze i to procen-
towało w relacjach z rodzicami. 
Rodzice darzyli dużym zaufaniem 
nauczycieli i choć problemów nie 
brakowało, udawało się je pomyśl-
nie rozwiązywać. 

 A czy uczniowie dziś darzą 
nauczyciela szacunkiem?

– To jest sprawa indywidualna. 
Pewnie w jednych szkołach bar-

dziej, a w innych mniej. Wiele za-
leży od przyjętych w szkole zasad 
oraz postawy samych nauczycieli.

 Nie podpisałby się Pan więc 
pod stwierdzeniem, że zasadni-
czo uczniowie w Polsce szanują 
teraz nauczyciela mniej niż 25 
lat temu?

– Nie chciałbym się na ten te-
mat wypowiadać jednoznacznie, 
ponieważ nie prowadziłem takich 
badań, mówię tylko o tym, co ob-
serwuję. Przy czym rozróżniaj-
my dwie rzeczy: respekt, którego 
dawniej na pewno było w szko-
le więcej niż teraz, od szacunku. 
Dzisiaj respektu jest dużo mniej, 
ale rzeczywisty autorytet nauczy-
ciel może sobie wciąż zbudować. 
Nauczycieli, którzy to potrafią, jest 
niemała grupa.

 A czy szkoła w ogóle powin-
na brać na siebie zadanie wy-
chowania młodego człowieka? 
Na ile to jest ważne dla szkoły? 
Czy starczy, że się ograniczy  
do uczenia?

– Myślę, że jest to poza deba-
tą. Bo czy chcemy czy nie, od-
działujemy na ucznia. W szkole 
są dziesiątki sytuacji, w których 
trudno, by nauczyciel nie reagował 
– i to już jest element wychowania. 
Aczkolwiek absolutnie kluczową 
sprawą jest jak on sam postępuje. 
Wszystkie badania na to wskazują: 
ważne jest nie tylko to, co mówi-
my, ale jak się zachowujemy.

Kiedyś był bardzo silny wpływ 
najbliższego otoczenia na mło-
dego człowieka, gros osób pra-
cowało blisko swojego miejsca 
zamieszkania, wzrastano w rodzi-
nach wielopokoleniowych, gdzie 
opieka, troska o dziecko, była ła-

twiejsza. Dziś z wielu powodów, 
np. dlatego, że ktoś dojeżdża do 
pracy, wyjeżdża za granicę za pra-
cą, wygląda to inaczej. Ale nie ma 
takiej sytuacji, że nikt nie wycho-
wuje: zawsze ktoś wychowuje, za-
wsze jest oddziaływanie, pytanie 
tylko czy właściwe?

Dziś trudniej jest uchronić 
dziecko przed złym wpływem 
niż dawniej, bo istnieje świat me-
dialny, którego dawniej nie było. 
Trudniej nie znaczy, że jest to nie-
możliwe, ale jak z różnych badań 
wynika, często sobie strzelamy 
samobóje. Jeśli w bardzo mło-
dym wieku kupuje się dzieciom 
smartfony i umożliwia nieograni-
czony dostęp do Internetu, to nie 
można się dziwić, że takie dziecko 
ma dziwne kontakty i zaczyna się 
izolować od realnego świata. Ale 
nie da się uciec od świata jaki jest, 
trzeba czuwać nad młodym czło-
wiekiem i uczyć go w nim żyć. 
Szczególną uwagę zwracali na to 
wszyscy prelegenci zapraszani do 
szkoły, potwierdzając to własnymi 
obserwacjami i badaniami.

 Ale można doń później 
wprowadzać.

– O tym właśnie mówię: Bill 
Gates powiedział, że przed 14 czy 
16 rokiem życia nie da swemu 
dziecku nieograniczonego dostę-
pu do komputera – bo zdaje so-

bie sprawę z zagrożenia, jakie on 
niesie. 

 Czy rodzice dostrzegają 
problem zbyt szybkiego zanu-
rzania się ich dzieci w świat in-
ternetowy?

– Niektórzy tak, niektórzy nie. 
Rodzice nie są głusi na argumenty, 
szczególnie gdy się je poprze kon-
kretnymi danymi.

 Czy nauczyciele w Pol-
sce nadążają dziś za postępem  
w dziedzinie nowych technolo-
gii? Czy często w szkole docho-
dzi do sytuacji, że nauczyciel zo-
staje zawstydzony przez ucznia, 
bo ten już wie i umie od niego 
więcej? 

– Zdarza się, ale dotyczy głów-
nie zagadnień związanych z infor-
matyką. Jeśli chodzi o inne przed-
mioty, to nie sądzę.

 Czy nauczyciele dużo się 
dokształcają w trakcie pracy?

– Jest zasadnicza różnica mię-
dzy dniem dzisiejszym, a tym, jak 
było kiedyś. Obecnie są już tylko 
pojedyncze osoby, które nauczają 
tylko jednego przedmiotu. Bardzo 
wielu nauczycieli ma przygotowa-
nie do nauczania dwóch, a nieraz 
i trzech przedmiotów. Nie ma co 
ukrywać, że są też dwa inne czyn-
niki zewnętrzne wymuszające na 

1918-2018
100 lat odzyskania Niepodległości

Co tyDzień o PoLsCe
od listopada ubiegłego roku, 
poprzedzając  
100. rocznicę odzyskania 
niepodległości przez polskę,  
prowadzimy na naszych 
łamach cykl cotygodniowych 
rozmów z ludźmi różnych 
zawodów, zaangażowań, 
odpowiedzialności, 
zamiłowań, których 
pytamy o to, jaka jest 
nasza niepodległa polska. 
wyróżnikiem jest to, że 
każda z osób, którą prosimy 
o rozmowę, jest albo 
mieszkańcem naszego 
miasta lub okolicy, albo stąd 

pochodzi, tu rozpoczynała 
naukę, emocjonalnie bądź 
rodzinnie czy towarzysko jest 
nadal z tą ziemią związana. 
nasze wywiady (obecny 
jest kolejnym) mają na celu 
pokazać nam polskę jaką 
jest obecnie i jacy są polacy  
– jak wygląda nasze życie  
A.d. 2018. 
Każdego z naszych 
rozmówców pytamy 
o inny wycinek naszej 
rzeczywistości, by całość 
stworzyła, widziany
z łowickiej perspektywy, 
obraz naszego kraju. 
Redakcja

Do teJ Pory rozMawiaLiśMy z:
 burmistrzem Krzysztofem 
Kalińskim, historykiem, 
o dorobku i klęsce 
międzywojennego XX-lecia;
 Krzysztofem Górskim,  
byłym naczelnikiem miasta,  
o obchodach 11 listopada 
w roku 1988 i o schyłkowym 
okresie prl w łowiczu;
 Januszem Kukiełą  
o dużych rodzinach i o tym, 
co wnoszą do społeczeństwa;
 położną Małgorzatą 
Grzegorczyk o tym, co 
zmieniło się na oddziałach 
położniczych;
 ginekologiem Adamem 
Skonecznym o tym, dlaczego 
tyle kobiet rodzi przez  
cesarskie cięcie;
 biskupem seniorem 
Józefem Zawitkowskim  
o świętach bożego 
narodzenia w łowiczu;
 Krzysztofem Miklasem  
o specyfice polskich świąt  
bożego narodzenia na tle 
innych krajów;
 archiwistą Markiem 
Wojtylakiem o tym, jak polacy 

poszukują swoich korzeni;
 wolontariuszką Agnieszką 
Kołaczek o tym, dlaczego 
warto angażować się  
w pomaganie innym;
 Cezarym Gawrońskim  
o tym, jak polacy piją  
i co robić, by pili mniej;
 psychologiem, terapeutą 
Hanną Wojciechowską  
o uzależnieniu od narkotyków;
 Wojciechem Czubatką  
– o emigracji z polski i jak 
można się odnaleźć – lub nie  
– na obczyźnie;
 Adamem Rogowskim-
Tylman, specjalistą  
onkologiem, o tym, że rak 
przestaje być tabu;
 Jakubem Petelewiczem,  
o uwikłaniu polaków w 
zagładę 
polskich żydów i ich ratowanie;
 podinspektorem 
Grzegorzem Radzikowskim, 
o kondycji polskiej policji;
 Beatą Jeziorowską, 
polonistką w pijarskim lo,  
o tym, jakim językiem mówią 
licealiści;

 ks. Romanem Batorskim 
o wierze polaków;
 Justyną Tufalską, o tym,  
jak polacy organizują wesela  
i jak się na nich bawią;
 dr Anną Leszczyńską, 
doradcą podatkowym, 
o podatniku w gąszczu 
przepisów;
 Witoldem Kosińskim, 
właścicielem dwóch  
sklepów spożywczych,  
o szansach polskiego 
drobnego handlu;
 Alicją Chojecką, 
właścicielką biura podróży, 
o zagranicznych wyjazdach 
polaków;
 Arturem Rożniatą, 
animatorem kółka 
fotograficznego w Sp 1, o tym, 
czemu może służyć rodzinna 
fotografia;
 Marianną Sierotą, 
właścicielką domów 
weselnych, o tym, jak obecnie 
świętuje się dzień 
i Komunii Świętej;
 psychoterapeutą Karoliną 
Margraf-Obudzińską, 
o cechach psychicznych 

współczesnych polaków 
i ich uwarunkowaniach;
 dr Michałem Grzymałą-
Kazłowskim, o polskiej 
architekturze, o wyglądzie 
polskich miast i wsi;
 Ireneuszem Znykiem, 
prezesem zrzeszenia 
plantatorów owoców  
i warzyw w łowiczu,  
o kondycji polskiego rolnictwa;
 Jarosławem Kosińskim, 
rolnikiem, o tym, co sprawia,  
że młody człowiek decyduje 
się przejąć gospodarstwo 
rolne;
 wójtem gminy chąśno 
Dariuszem Reczulskim,  
o wyludnianiu się polskiej wsi  
i o tym, co może ten proces 
powstrzymać;
 Komendantem hufca 
zhp w łowiczu Michałem 
Kordeckim, o zagrożeniach  
i szansach stojących  
przed harcerstwem;
 Krzesimirem Dębskim, 
kompozytorem, związanym 
rodzinnie z wołyniem,  
o tym, co mówi o człowieku 
tragedia wołyńska; 

Przemysław Jabłoński, dyrektor szkół pijarskich w łowiczu. 
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czy chcemy czy nie, 
oddziałujemy na 
ucznia. w szkole są 
dziesiątki sytuacji, 
w których trudno, 
by nauczyciel nie 
reagował – i to już jest 
element wychowania. 
Aczkolwiek absolutnie 
kluczową sprawą jest 
jak on sam postępuje.
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Istota podległości
Dziś 37. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie 
Niepodległa”, realizowanego przy współpracy  
z niezależnym ośrodkiem dokumentacji  
i najnowszych dziejów Polski „Karta”.  
Piszemy w nim o ponurym końcu lat 60.  
i krwawym stłumieniu robotniczych protestów  
w grudniu roku 1970 na Wybrzeżu.

Wielka Improwizacja, mó-
wiona przez Gustawa Holoubka  
w Dziadach Adama Mickiewicza, 
staje się w środku „małej stabiliza-
cji” głosem wolności. 

Partia komunistyczna rusza 
wobec kolejnych wyzwań: zdusza 
spektakl romantycznego poety, 
pacyfikuje studentów broniących 
wieszcza, definiuje „wywrotową, 
piątą kolumnę Żydów”, mobilizu-
je Sowietów do zdławienia demo-
kratyzującej się Czechosłowacji, 
miażdży bunt robotników, prote-
stujących nie tylko przeciw pod-
wyżce cen.

Lata 1968-70 pozwalają społe-
czeństwu zrozumieć istotę Peere-
lu. PZPR, opierająca swą władzę 
na powszechnym konformizmie, 
objawia poprzez swoje brutalne 
reakcje charakter systemu. Szok 
Marca i Sierpnia '68 oraz Grudnia 
'70 definiuje kraj jako policyjno-
-militarną dyktaturę. Komuniści 
na razie konserwują swą władzę, 
lecz obywatele zaczynają rozu-
mieć, na czym polega bezruch 
państwa.

 30 stycznia 1968 – po 
ostatnim spektaklu „Dziadów” 
w reżyserii Kazimierza Dejm-
ka w warszawskim Teatrze Na-
rodowym kilkuset studentów 
przechodzi pod pomnik Adama 
Mickiewicza, protestując prze-
ciwko cenzurze. Interweniuje mi-
licja, rozpędza studentów pałka-
mi i aresztuje kilkadziesiąt osób. 
Dwóch studentów Uniwersytetu 
Warszawskiego (Adam Michnik 
i Henryk Szlajfer) zostaje usunię-
tych z uczelni.

 Jerzy Zawieyski (pisarz)  
w dzienniku, o ostatnim 
przedstawieniu Dziadów: 

Salę zapełniło ponad 600 osób 
powyżej normalnej ilości miejsc. 
Manifestacje w czasie przedsta-
wienia w różnych miejscach tek-
stu. Po przedstawieniu długie 
owacje i okrzyki: „Chcemy Dzia-
dów! Precz z cenzurą!”. Manife-
stacja przedostała się na ulicę. Stu-
denci nieśli transparent z napisem: 
„Żądamy Dziadów!” [w rzeczywi-
stości: „Żądamy dalszych przed-

stawień”]. Przed pomnikiem Mic-
kiewicza złożyli ten transparent. 
Gdy manifestanci szli dalej w kie-
runku Nowego Światu, wozy mili-

cyjne zagrodziły drogę – wiele osób 
zaaresztowano, ale po kilku godzi-
nach wypuszczono.

Warszawa, 30 stycznia 1968

 8 marca 1968 – początek 
Marca '68: na dziedzińcu Uni-
wersytetu Warszawskiego odby-
wa się demonstracja studentów  
w obronie kolegów relegowanych 
z uczelni. Wiec zostaje zaatako-
wany przez ZOMO. W następ-
nych dniach demonstracje odby-
wają się na kolejnych uczelniach, 
a później w innych miastach  
(15 marca w Gdańsku dochodzi 
do kilkugodzinnej walki). Mani-
festacjom młodzieży władze ko-
munistyczne próbują przeciw-
stawić masowe wiece partyjne,  
na których nazywają demon-
strantów „wichrzycielami” i sze-
rzą antysemicką propagandę.  
Z PZPR zostaje wyrzuconych 

ponad 8 tysięcy członków, osoby 
oskarżone o syjonizm usuwane 
są także z SB, milicji, urzędów, 
wojska. W efekcie propagandy 
nienawiści z Polski wyjeżdża po-
nad 13 tysięcy obywateli pocho-
dzenia żydowskiego.

 Władysław Gomułka  
w przemówieniu do warszaw-
skiego aktywu partyjnego: Nie 
można […] pozwolić na to, aby  
w imię jakiejś abstrakcyjnej wol-
ności i inscenizacyjnej dowolności 
przekształcać antycarskie ostrze 
Dziadów w oręż antyradziecki. 
[…] W wydarzeniach, jakie mia-
ły miejsce, aktywny udział wzię-
ła część młodzieży akademickiej 
pochodzenia lub narodowości ży-
dowskiej. […] Otworzyliśmy sze-
roko nasze granice dla wszystkich, 
którzy nie chcieli być obywatela-
mi naszego państwa i postano-
wili udać się do Izraela. Również 
dziś tym, którzy uważają Izrael 

za swoją ojczyznę, gotowi jesteśmy 
wydać emigracyjne paszporty.

Warszawa, 19 marca 1968

20 sierpnia 1968 – ZSRR 
i inni członkowie Układu War-
szawskiego (Polska, Węgry, 
NRD i Bułgaria) dokonują inwa-
zji na Czechosłowację. Interwen-
cja jest reakcją na Praską Wiosnę, 
czyli liberalizację systemu poli-
tycznego w Czechosłowacji.

 Ryszard Siwiec (księgowy) 
przed samospaleniem pod-
czas dożynek na Stadionie 
Dziesięciolecia w Warszawie, 
w nagranym Posłaniu: Dzisiaj 
Wy wysyłacie czołgi na Czecho-
słowację za to tylko, że jej cały na-
ród domaga się, o zgrozo, o hańbo 
wieczna dla XX wieku i dla Was 
– wolności słowa […]. Hańba tego 
czynu pada czarnym cieniem na 
całą ludzkość.  8.09.1968

 14 grudnia 1970 – strajk 
robotników Stoczni Gdańskiej 
rozpoczyna falę protestów na Wy-
brzeżu znaną jako Grudzień '70. 
Manifestanci domagają się znie-
sienia podwyżek cen podstawo-
wych produktów i zmian perso-
nalnych w kierownictwie partii. 
Władze nie podejmują rozmów  
z reprezentacją strajkujących. De-
monstracje zostają krwawo stłu-
mione przez milicję i wojsko, 
Gomułka nakazuje użycie bro-
ni palnej. Ponad 40 osób zostaje 
zabitych, ponad 1000 – rannych, 
3 tysiące – pobitych i aresztowa-
nych. Kryzys powoduje zmianę 
na stanowisku I sekretarza PZPR 
(Władysława Gomułkę zastępuje 
Edward Gierek).

 Jerzy Giedroyc w liście do 
Leszka Kołakowskiego (filo-
zofa): 

Sytuacja w kraju napełnia mnie 
coraz większym niepokojem, spe-
cjalnie jeśli idzie o inteligencję:  
w rezultacie tragicznego wstrząsu 
nie powstają żadne zalążki akcji. 
[…] Okazja niewykorzystana prze-
radza się nieuchronnie w klęskę.

Paryż, 14 kwietnia 1971

 prof. dr. hab. nauk med. 
Michałem Ciurzyńskim,  
kardiologiem, o chorobach 
serca, leczeniu  
i zapobieganiu;
 Martą Wróbel,  
właścicielką sieci sklepów 
folkstar, o atrakcyjności 
polskiego folkloru;
 Jolantą Perzyną, 
przewodniczącą gminnej  
rady Kgw w gminie zduny, 
o fenomenie ponownego 
rozkwitu Kół gospodyń 
wiejskich;
 Łukaszem Kazłowskim, 
mediatorem sądowym,  
a w latach 1990-91 
burmistrzem łowicza, 
o konfliktach w polskich 
domach i o ich źródłach;.
 Karoliną Gajdą,  
dietetykiem, o odżywianiu 
się polaków;
 Jolantą Karczewską, 
katechetką z zespołu  
Szkół ponadgimnazjalnych 
nr 4 w łowiczu, o tym, 
dlaczego tak wielu młodych 
polaków mieszka ze sobą 
bez ślubu.

Warszawa, marzec 1968. Tłum studentów przed wejściem do gmachu politechniki 
warszawskiej. 
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Praga, 21-28 sierpnia 1968. Ulica w dniach inwazji wojsk Układu warszawskiego. 

Szczecin, 17 grudnia 1970. czołgi pacyfikujące demonstrantów przed płonącym gmachem Komitetu 
wojewódzkiego pzpr. widoczne napisy na transparentach: „popieramy stoczniowców gdańska (...) Stocznia 
remontowa”, „Klasa robotnicza całej polski z nami”. 

Lata 60. Portret Ryszarda 
Siwca, który 8 września 1968 roku 
dokonał samospalenia  
w proteście przeciwko interwencji 
wojsk Układu warszawskiego 
w czechosłowacji.

Warszawa, marzec 1968. Student podczas wydarzeń marcowych.

nauczycielach, żeby się dokształ-
cali. Pierwszy to egzaminy ze-
wnętrzne, do których muszą przy-
gotować siebie i uczniów, a drugi 
to praca z wybitnymi uczniami. 
Oni stawiają poprzeczkę dużo 
wyżej niż średni uczeń, to jest 
wielka radość, ale bardzo wiel-
kie wyzwanie. W wyjątkowych 
sytuacjach, przy wybitnie uzdol-
nionych uczniach, zdarza się, że 
uczeń prześciga mistrza. Mądrość 
nauczyciela polega wtedy na szu-
kaniu wsparcia na przykład u pra-
cowników naukowych. Mówimy 
o wyjątkowych uczniach, któ-
rzy reprezentują potem Polskę na 
olimpiadach międzynarodowych. 
Ich opiekunami są profesorowie 
i ci uczniowie są dla nich partne-
rami do rozmowy. W informatyce 
tak to często dziś wygląda, dystans 
między uczniem a nauczycielem 
jest w tej dziedzinie dużo mniej-
szy niż w innych przedmiotach. 
Jak widać więc z przytoczonych 
przykładów, dokształcanie się jest 
obecnie nieodłącznym atrybutem 
dobrego nauczyciela.

 Wspomniał Pan o egza-
minach zewnętrznych. Mimo 
zmiany systemu z trzystopnio-
wego na dwustopniowy, egza-
miny po szkole podstawowej 
jednak mają zostać. To chyba 
znak, że w powszechnym odczu-
ciu one się sprawdzają?

– Uważam, że tak. W każ-
dym systemie nauczania w Eu-
ropie funkcjonują. Przed 1990 ro-
kiem wprowadzano je nieśmiało, 
bo w pewnych okresach były eg-
zaminy do szkoły średniej, w in-
nych ich nie było. Kilkanaście lat 
temu podjęto ostatecznie decyzję 
o wprowadzeniu egzaminów ze-
wnętrznych i wydaje mi się, że 
słuszną. Możemy dyskutować 
jak je przeprowadzać, jaki ma być 
ich zakres – ale co do istoty, są na 
pewno potrzebne. Ich wyniki to 
bardzo ważna informacja zwrot-
na dla państwa, które odpowia-
da za system oświaty – a potem 
dla gmin, dla szkoły, dla rodzica, 
wreszcie dla samego dziecka: jak 
wygląda jego wiedza i umiejętno-
ści na tle najbliższego otoczenia  
i całej Polski. Dzięki egzaminom 
wiemy na przykład, że kompe-
tencje matematyczne uczniów są 
słabe, głównie w klasach I-III, ale 
dzięki temu rusza teraz wiele pro-
gramów, które mają to poprawić.

Rozmawiał 
Wojciech Waligórski



Okruchy życia
26  www.lowiczanin.info20 września 2018      nr 38

WSPOMNIENIA | pozoSTAną w nASzeJ pAMięciODESZLI OD NAS | 27.08.2018 – 15.09.2018
  27 sierpnia: genowefa 

Markiewicz, l.85; Tomasz 
dratkowicz, l.45, łowicz.

  4 września:  
wojciech lis, l.59, warszawa

  8 września: waleria 
Mikorenda, l.84; henryk 
zagawa, l.69.

  9 września: piotr Król, 
l.54, głowno; henryk Marian 
Klimczak, l.71.

  8 września: waleria 
Mikorenda, l.84.

  10 września: robert Sokół, 
l.49, łowicz; danuta wiatr, 
l.93; Marianna Sakosik, l.85, 

głowno; zdzisław oraczyński, 
l.72, głowno.

  11 września: Teresa 
Senderska, l.62; barbara 
Sękalska, l.83, głowno; 
henryk guzek, l.62.

  12 września: Michał 
Jeziorski, l.58.

  13 września: Józefa 
Sobierajska, l.82, Kolonia 
Koźle.

  14 września:  
zofia Skwarna, l.79. 
15 września: Stefan ledzion, 
l.59; elżbieta Jurecka, l.61, 
Stryków.

reKlAMA

Stanisław Kaźmierczak urodził 
się 10 grudnia 1953 roku w Nie-
dzieliskach, zmarł po ciężkiej cho-
robie, w wieku 65 lat, w niedzielę, 
17 czerwca 2018 roku. Przez całe 
życie mieszkał na podkiernozkiej 
wsi, ciężko pracował w wielohek-
tarowym gospodarstwie rolnym,  
a także z dużym zaangażowaniem 
oraz pasją udzielał się społecznie. 
Był osobą powszechnie lubianą  
i szanowaną. 

Był nie tylko wieloletnim rad-
nym gminy Kiernozia przez kilka 
kadencji, „od zawsze” aktywnym 
członkiem Ochotniczej Straży Po-
żarnej i wieloletnim prezesem jed-
nostki OSP w Niedzieliskach oraz 
wiceprezesem Zarządu Oddziału 
Gminnego ZOSP RP w Kiernozi, 
ale przede wszystkim bardzo mi-
łym i ciepłym człowiekiem. 

– Ludzie mieli do niego zaufa-
nie, inaczej by go nie wybierali  
na radnego. To był bardzo dobry  
i pracowity człowiek – wspomi-
nają Stanisława Kaźmierczaka  
w Urzędzie Gminy w Kiernozi. 

Wraz z kilka lat od niego młod-
szą żoną Katarzyną wychował  
i wykształcił dwie, obecnie już 
dorosłe córki: Martynę i Monikę. 
Swoje dorosłe życie córki zwią-
zały z Sochaczewem i Warszawą. 
Niestety ś.p. Stanisław zmagał się 
od wielu lat z chorobą nowotworo-
wą – zaczęło się od węzłów chłon-
nych, później doszło do przerzu-
tów. 

Był wieloletnim członkiem 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Niedzieliskach. Wstąpił w jej 
szeregi w wieku 12 lat, w 1965 
roku, jako członek istniejącej wte-
dy przy OSP w Niedzieliskach 

Młodzieżowej Drużyny Pożarni-
czej. Nie tylko szkolił się, ale też 
wielokrotnie brał udział w zawo-
dach sportowo-pożarniczych. Bę-
dąc już pełnoletnim strażakiem 
brał też udział w akcjach gaszenia 
pożarów, usuwaniu skutków wi-
chury czy ulewy itp. 

Pełnił odpowiedzialne funkcje 
w strukturach straży, a mianowi-
cie kilka kadencji był członkiem 
Zarządu Oddziału Powiatowego 
Związku OSP RP w Łowiczu, 
był też Komendantem Gminnym 
Związku Ochotniczej Straży Po-
żarnej RP w Kiernozi. 

Oczywiście cały czas – przez 
30 lat – pełnił funkcję preze-
sa Ochotniczej Straży Pożarnej  
w jego rodzinnych Niedzieliskach. 
Z funkcji tej sam zrezygnował,  
a stało się to na zebraniu sprawoz-
dawczym w lutym tego roku – ze 
względu na pogarszający się stan 
zdrowia. Walne zebranie straża-
ków wtedy jednogłośnie podjęło 
uchwałę o przyznaniu mu tytułu 
Prezesa Honorowego Ochotniczej 
Straży Pożarnej. Pisaliśmy o tym 
również na łamach Nowego Ło-
wiczanina. 

Oprócz działalności w struk-
turach straży ochotniczej, anga-
żował się w działalność społecz-
no-samorządową. Przez kilka 
kadencji był przecież radnym gmi-
ny Kiernozia. Przed laty aktywnie 
też działał w ruchu spółdzielczym 
na terenie gminy: Gminnej Spół-
dzielni oraz Spółdzielni Kółek 
Rolniczych. 

Za swoją działalność był wie-
lokrotnie odznaczany i docenia-
ny. Sam podchodził do owych 
wyróżnień w sposób bardzo 

skromny. Uważał „że tak trzeba, 
że nie żyje się wyłącznie dla sie-
bie”. Został odznaczony wielo-
ma odznaczeniami, w tym rów-
nież najwyższym odznaczeniem 
organizacji, czyli Złotym Zna-
kiem Związku OSP RP nadanym 
przez prezydium Zarządu Głów-
nego OSP RP. Odznaczony też 
został: Medalem Honorowym 
im. Bolesława Chomicza, zło-
tym, srebrnym oraz brązowym 
medalem resortowym „Za za-
sługi dla pożarnictwa”, srebrnym  
i brązowym Krzyżem Zasługi, 
odznaką „Zasłużony dla rolnic-
twa” czy też odznaką „Zasłu-
żony dla województwa płockie-
go”. Należy bowiem wyjaśnić, że 
Kiernozia do 1999 roku była czę-
ścią województwa płockiego. 

Mimo że ś.p. Stanisław Kaź-
mierczak był ciężko chory, nie po-
rzucił swojej działalności społecz-
nej i w straży. Dopiero w ostatniej 
fazie choroby postanowił, że zre-
zygnuje z prezesowania w straży. 

W ostatniej drodze zmarłemu 
towarzyszyło bardzo dużo osób, 
nie tylko byli to członkowie rodzi-
ny, ale też wielu strażaków z te-
renu gminy oraz powiatu, przed-
stawiciele władz samorządowych 
powiatu i gminy Kiernozia, pocz-
ty sztandarowe. 

– Druh Stanisław Kaźmier-
czak był przykładem życzliwości 
wobec wszystkich strażaków, jak 
i mieszkańców gminy. Swym ży-
ciem zasłużył sobie na wieczną 
pamięć u nas wszystkich. Cześć 
Jego pamięci! – wspomina zajmu-
jący się koordynowaniem „spraw 
strażackich” w gminie Kiernozia 
Mirosław Pawlina.  mak 

Stanisław Kaźmierczak (1953-2018) 

 Stanisław Kaźmierczak 
(1953-2018)

przez całe życie  
ciężko pracował  
w gospodarstwie rolnym,  
a także z zaangażowaniem 
oraz pasją udzielał się 
społecznie. był osobą 
lubianą i szanowaną.  
był też wieloletnim 
radnym gminy Kiernozia, 
„od zawsze” aktywnym 
członkiem ochotniczej 
Straży pożarnej  
i wieloletnim prezesem 
jednostki oSp  
w niedzieliskach  
oraz wiceprezesem 
zarządu oddziału 
gminnego zoSp rp  
w Kiernozi. 

Sprostowanie 
Związki zawodowe nie opiniują 
kandydata na komendanta PSP

W poprzednim numerze NŁ, 
w artykule na temat zmian kadro-
wych, które wkrótce zajdą w ko-
mendzie powiatowej Państwo-
wej Straży Pożarnej w Łowicz pt.: 
„Kto po Jacku Szeligowskim?” 
napisałem, że komendant woje-
wódzki straży występuje między 
innymi do związków zawodo-
wych działających w straży o za-

opiniowanie kandydatury przy-
szłego komendanta. Informował 
nas o tym rzecznik prasowy ko-
mendy wojewódzkiej. Działacze 
związkowi pospieszyli natomiast 
z wyjaśnieniami, że związki – 
zgodnie ze strażackimi procedu-
rami – nie opiniują takich kandy-
datur. 

Marcin Kucharski 

A2 | dwie osoby ranne w wypadku 

Ford Focus dachował 
Samochód osobowy mar-

ki Ford Focus dachował na auto-
stradzie A2 w okolicach Woli Lu-
biankowskiej na pasie w kierunku 
Warszawy. Dwie osoby zostały 
ranne, kierowca poważnie. 

Do wypadku doszło w sobotę, 
15 września o godz. 12.22 na 380 
km A2. Z ustaleń policji wynika, 
że 78-letni kierowca z wojewódz-
twa lubelskiego zjechał na pas zie-
leni, po czym jego auto dachowa-
ło. Zablokowana została jezdnia  

w kierunku na Warszawę, a na 
miejsce został wezwany śmigło-
wiec Lotniczego Pogotowia Ra-
tunkowego. 78-latek został za-
brany śmigłowcem do szpitala  
w Zgierzu, natomiast 76-letnia 
pasażerka, która odniosła mniej 
poważne obrażenia, do szpitala  
w Skierniewicach. Utrudnienia na 
drodze trwały ok. 2 godziny. Od 
kierowcy została pobrana krew do 
badań pod kątem ewentualnej za-
wartości alkoholu.  mak 

Powiat łowicki | Akcja „prędkość” 

Dwa zatrzymane prawa jazdy 
W środę 12 września policjan-

ci z łowickiej drogówki prowadzi-
li działania w ramach krajowej ak-
cji „Prędkość”, w czasie których 
ujawnili 26 przypadków przekro-
czenia prędkości. Dwoje kierują-
cych jechało tak szybko, że stracili 
prawa jazdy. 

O godz. 16.30 na drodze krajo-
wej nr 92 w Jackowicach kierują-

ca Skodą 44-letnia mieszkanka 
powiatu wołomińskiego prze-
kroczyła prędkość o 66 km/h. Po 
godz. 18 na drodze krajowej nr 
70 w Bełchowie Fordem jechał 
28-letni skierniewiczanin, który 
przekroczył prędkość o 58km/h. 

Oboje kierujący uprawnienia 
do kierowania i zostali ukarani 
mandatami karnymi.  aa
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Gmina Bielawy | potrójny jubileusz w oszkowicach

OSP w Oszkowicach ma już sto lat
W potrójnej uroczystości jubileuszowej 
uczestniczyli mieszkańcy Oszkowic  
w sobotę, 15 września. Tego dnia odbyły się 
obchody stulecia Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Oszkowicach, połączone ze świętowaniem 
110-lecia powstania tamtejszego Koła Gospodyń 
Wiejskich oraz 110-lecia powstania Kółka 
Rolniczego w Oszkowicach. 

Uroczystość rozpoczęła się 
mszą świętą w intencji jubilatów 
w kościele św. Marcina w Oszko-
wicach. Po nabożeństwie uczest-
nicy wzięli udział w przemarszu 
pododdziałów przed salę OSP, 
gdzie miały miejsce dalsze uro-
czystości: odsłonięcie i poświę-
cenie pamiątkowej tablicy, a na-
stępnie wręczenie zasłużonym 
strażakom medali za zasługi dla 
pożarnictwa oraz odznaki za wy-
sługę lat. Listę nagrodzonych pre-
zentujemy poniżej (patrz: ramka). 

– Bardzo się cieszymy, że 
przypadło nam w udziale świę-
towanie tak ważnej i doniosłej 
rocznicy. Jesteśmy dumni z na-
szej jednostki OSP, a także z jej 
wspaniałego jubileuszu. Mamy 
nadzieję, że przetrwa ona kolej-

ne stulecia, a nasi druhowie za-
wsze będą gotowi służyć lokal-
nej społeczności oraz pomagać 
potrzebującym – powiedział na-
szemu reporterowi prezes OSP  
w Oszkowicach Paweł Sobieraj-
ski. 

Przypomnijmy, że początki 
OSP w Oszkowicach sięgają koń-
ca I Wojny Światowej. Powstała 
ona – jako pierwsza w okolicy jed-
nostka – w 1918 roku, z inicjatywy 
księdza Franciszka Marciniaka. 
W latach 20-tych ubiegłego stule-
cia, dzięki wysiłkom gospodarzy  
i pomocy okolicznych folwarków, 
powstała na tym terenie drewnia-
na remiza, służąca lokalnej spo-
łeczności przez pół wieku. Obec-
ną zbudowano w jej miejscu  
w 1969 roku. Ważnym momen-

tem w życiu jednostki okaza-
ło się podarowanie jednostce za-
bytkowego Forda Transita przez 
przyjaciół-strażaków z Austrii. 
Samochód strażacki przyjechał  
z miejscowości Maria Ellend, za-

stępując wysłużonego od lat 70-
tych Żuka. Podarowane auto po 
dziś dzień służy oszkowickim 
strażakom. 

Podobnie jak w innych wsiach, 
remiza strażacka stała się elemen-

tem kulturalnego życia wsi: odby-
wają się w niej występy artystycz-
ne, zebrania wiejskie oraz imprezy 
okolicznościowe. Jednostka OSP 
Oszkowice liczy obecnie 41 człon-
ków.  aw

WITAMY 
WŚRÓD NAS
w tej rubryce zamieszczamy 
fotografie noworodków, które  
w dniach poprzedzających wydanie 
tego numeru tygodnika urodziły się 
w szpitalach w łowiczu i w głownie, 
wraz z datą i godziną tej szczęśliwej 
dla rodziców chwili. A jeśli wasze 
dziecko urodziło się w tych dniach 
w jakimś innym szpitalu – prosimy, 
przyślijcie nam fotografię i dane 
(redakcja@lowiczanin.info) – także 
z przyjemnością je zamieścimy. 
Redakcja

Łowicz | Klub Seniora

Pożegnanie lata i podziękowania za „Czar Jesieni” 
11 września członkowie 
Klubu Seniora Radość 
w Łowiczu bawili się 
na imprezie z okazji 
pożegnania lata. 
Uczestniczyło w niej 
około 75 osób – seniorów 
i przyjaciół klubu.

Zanim rozpoczęła się impre-
za, szefowa klubu Anna Biegu-
szewska dziękowała i gratulowa-
ła klubowiczom sukcesów, jakie 
odnieśli czasie XI Artystycznych 
Spotkania Seniorów „Czar Jesie-
ni”, które odbyły się 8 września 

w MOK w Głownie. Do gratu-
lacji przyłączyli się burmistrz 
Krzysztof Kaliński i przewod-
niczący Rady Miejskiej Michał 
Trzoska. 

W przeglądzie tym chór łowic-
kiego Klubu Seniora zajął I miej-
sce w kategorii zespołów, jego 
kierowniczka Maria Nierobisz  
– miejsce III w kategorii solistów. 
Piosenki przez nich śpiewane  
w Głownie zostały przedstawione 
podczas pożegnania lata. W kon-
kursie literackim Piórem Seniora 
miejsce II zajął wiersz Stanisła-
wa Żaka, wyróżnienia – utwory 
Ewy Tomczak oraz Krystyny Ku-
nikowskiej.

Zabawa przy muzyce granej 
na żywo przez zespół Szymona 
Mońki trwała do 21. W jej trakcie 
przeprowadzono konkurs tańca. 

Już dzisiaj, 20 września, w klu-
bie kolejne wydarzenie – Dzień 
Seniora w muzeum. Rozpocznie 
się on o godz. 14. prelekcją Da-
niela Artymowskiego (syna zna-
nych plastyków Zofii i Romana 
Artymowskich, związanych rów-
nież z Łowiczem, który sam zaj-
muje się malarstwem, rysunkiem 
i grafiką artystyczną). 

Wykład odbędzie się w ra-
mach projektu Funduszu Inicja-
tyw Obywatelskich, który łowic-
ki Klub Seniora realizuje z forum 
4 czerwca.

Po prelekcji będzie czas na bal-
ladę na 11-lecie klubu i życzenia 
dla 80-latków. Kolejnym punktem 
spotkania będzie promocja książki 
Stanisława Żaka „Żyłem w Ska-
ratkach” – o której już w NŁ pisa-
liśmy.  mwk

Impreza była okazją do podziękowania chórzystom za sukces odniesiony podczas Artystycznych Spotkań 
Seniorów w głownie. 

W trakcie uroczystości odznaczono najbardziej zasłużonych dla jednostki strażaków. 

naGroDzeni 
z okazji stulecia jednostki 
oSp w oszkowicach strażacy 
najbardziej zasłużeni dla 
jednostki odznaczeni zostali 
złotym medalem. należą 
do nich: Janusz Staszewski, 
Krzysztof grzelak, Jan 
leśniewski, Jerzy rybus 
oraz ireneusz grzelak. 
Srebrny medal za zasługi dla 
pożarnictwa otrzymali tego dnia: 
Krystyna Sobierajska, bożena 
Staszewska, emilia grzelak, 
elżbieta czubatka, beata 
leśniewska, Anna Szymańska, 
Jarosław czubatka, zbigniew 
Szymański, ireneusz wacławiak, 
Jan grzelak, Sylwester garus, 
piotr filipczak, a także Krzysztof 
Sapiński. brązowy medalem 
zostali z kolei wyróżnieni: paweł 
Sobierajski, Mariusz Staszewski, 
elżbieta walczak, edyta garus, 
dariusz walczak i Józef grzelak. 
odznaka „wzorowego Strażaka” 
trafiła w ręce ośmiu strażaków: 
Adama grzelaka, Karola 
grzelaka, roberta Kołowacika, 
Kamila leśniewskiego, 
Michała białkowskiego, Kamila 
białkowskiego, łukasza 
borowiaka oraz Marcina 
Szadkowskiego.
przy okazji obchodów 
stulecia przyznano również 
okolicznościowe odznaki  
za wysługę lat. 60-lecie pracy 
na rzecz oSp świętowali 
tego dnia wiesław rogala i 
Józef czerwiński. za 55-letnią 
wysługę nagrodzeni zostali 
Józef Sobierajski oraz Jerzy 
rybus, zaś za 45-letnią: 
ireneusz grzelak, Jan grzelak, 
a także Józef grzelak. odznaki 
przyznano również innym 
osobom, które angażują się  
w życie jednostki: Krzysztofowi 
grzelakowi, Januszowi 
Staszewskiemu i zbigniewowi 
Szymańskiemu – za 40 
lat wysługi; ireneuszowi 
wacławiakowi – za 30 lat; 
Sylwestrowi garusowi, 
Krzysztofowi Sapińskiemu, 
piotrowi filipczakowi, 
Jarosławowi czubatce – za 25 
lat, zaś pawłowi Sobierajskiemu 
i Mariuszowi Staszewskiemu 
– za 20 lat wysługi. z okazji 
15-lecia swojej działalności 
odznakę otrzymali Kamil 
leśniewski, robert Kołowacik, 
Michał białkowski, Kamil 
białkowski, Adam grzelak, Karol 
grzelak, ks. Michał ciećwierz. 
doceniono również osoby, 
które na rzecz jednostki w 
oszkowicach pracują od 10 i 5 
lat. do wyróżnionych odznaką 
należą: Sławomir bala, Marcin 
Szadkowski – za 10 lat, a także 
elżbieta czubatka i łukasz 
borowiak – za 5 lat. aw

Liliana Bielecka, 
ur. 24.08.2018 r., godz. 10.09, 
waga 2.500 g, dł. 51 cm, córka 
Marty i łukasza, zam. goleńsko.

Julia Godosz, ur. 11.09.2018 r., 
godz. 13.15, dł. 52 cm,  
waga 3.300 g, córka Michaliny  
i emila, zam. łowicz.

Franek Boczkowski,  
ur. 13.09.2018 r., godz. 13.30,  
dł. 55 cm, waga 3.400 g,  
syn doroty i pawła, zam. łowicz.

Szymon Kapusta,  
ur. 13.09.2018 r., godz. 18.15,  
dł. 57 cm, waga 3.700 g, syn 
beaty i Jacka, zam. domaniewice.

Filip Przybylski, ur. 15.09.2018 r., 
godz. 23.55, dł. 53 cm, waga 
3.380 g, syn Marzeny i łukasza, 
zam. Skowroda północna.

Mateusz Szymajda, 
ur. 15.09.2018 r., godz. 9.30,  
dł. 57 cm, waga 3.590 g, syn natalii  
i daniela, zam. domaniewice.

Nadia Sukiennik, ur. 15.09.2018 r., 
godz. 13.45, dł. 54 cm,  
waga 3.440 g, córka Katarzyny  
i roberta, zam. wrzeczko.

Milena Wielemborek  
ur. 14.09.2018 r., godz. 9:45, 
dł. 52 cm, waga: 3.650 g., córka 
Justyna i Mariusza, zam. łowicz

Aneta Kubas  
ur. 19.09.2018 r., godz. 11:00,  
dł. 51 cm, waga: 3.100 g., córka 
ewy i dariusza, zam. bednary
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Aktualności
Łowicz | Koncert w szkole pijarskiej 

Arka Noego zagrała dla młodszej publiczności
Sala gimnastyczna Pijarskich 

Szkół Królowej Pokoju w Łowi-
czu zamieniła się w sobotę, 15 
września, w salę koncertową pod-
czas występu wykonującego pio-
senki o tematyce religijnej zespołu 
Arka Noego.

Publiczność w zdecydowanej 
większości stanowiły dzieci, ale 
byli też dorośli pamiętający Ro-

berta „Litzę” Friedricha z kon-
certów w zespołach Luxtorpeda, 
2Tm2,3, Flapjack czy Acid Drin-
kers. 

Koncert został zorganizowa-
ny przez Stowarzyszenie Tradycja  
i Pamięć w ramach obchodów 
100. rocznicy odzyskania nie-
podległości. Uczestnicy koncertu 
otrzymali bezpłatnie wyjątkową 

publikację – śpiewnik patriotycz-
ny, w którym można odnaleźć 
najważniejsze polskie pieśni, wraz  
z krótką historią powstania i in-
nymi ciekawostkami. Pod koniec 

koncertu była możliwość zaśpie-
wania kilku pieśni patriotycznych 
razem z zespołem. 

Stowarzyszenie Tradycja i Pa-
mięć to organizacja mająca na 

swoim koncie m.in. dwukrotne 
zorganizowanie Biegu Pamięci 
„Tropem Wilczym” – taki bieg 
odbywa się też i w Łowiczu – oraz 
czterokrotne przeprowadzenie Fe-

stiwalu Historycznego „Tradycja  
i Pamięć”, który swym zasięgiem 
obejmuje województwa łódzkie  
i kujawsko-pomorskie. 

Arka Noego jednak przyjechała 
do Łowicza z repertuarem głów-
nie dla dzieci. Koncert rozpo-
czął się znaną pewnie większości 
osób piosenką „Sieje je” wydaną 
na płycie „A gu gu” z 2000 roku, 
później zespół przeplatał starsze 
z nowszymi utworami. Arka No-
ego nieoficjalnie powstała rok 
wcześniej, nagrywając piosenkę 
„Tato”, zaczynającą się słowami 
„Nie boję się, gdy ciemno jest...” 
dla programu katolickiego „Ziar-
no”. Piosenka ta powstała z okazji 
pielgrzymki papieża Jana Pawła 
II. Utwór szybko stał się przebo-
jem i zespół zaczął tworzyć kolej-
ne. Kilkanaście z nich można było 
usłyszeć w Łowiczu.  mak

Zapraszamy do obejrzenia 
galerii zdjęć i filmów na stronie 
www.lowiczanin.infoNa koncert Arki Noego dotarła głównie młodsza publiczność.

Arka Noego to zespół kilkunastoosobowy, w którym większość stanowią dzieci. 

Łowicz | wyższe Seminarium duchowne 

Chętnych dwukrotnie więcej niż przed rokiem
Czterech kandydatów zgłosi-

ło swoją chęć nauki w Wyższym 
Seminarium Duchownym w Ło-
wiczu. Rekrutację zakończono 15 
września. Mimo że wspomniana 
liczba wydaje się niewielka, zda-
niem rektora seminarium, ks. dra 
Piotra Kaczmarka, jest to duże 
osiągnięcie – w ubiegłym roku 
chętnych było dwóch. – Biorąc pod 
uwagę statystyki, zarówno naszej 
uczelni, jak i te ogólnopolskie, to 

naprawdę niezły wynik. Od pew-
nego czasu obserwujemy w tym 
zakresie pewien wzrost i stanowi 
on powód do zadowolenia. Uwa-
żam, że taka wiadomość cieszy 
nie tylko władze seminarium, lecz 
także alumnów. Warto dodać, że 
osobom rekrutowanym łatwiej bę-
dzie wejść w środowisko oraz przy-
wyknąć do nowych zasad. Wszy-
scy czują się lepiej, gdy grupa jest 
większa – zauważa. W opinii na-

szego rozmówcy, w statystykach 
można zaobserwować wzrost po-
wołań, jednak fakt, że zaintereso-
wanych nauką w seminarium jest 
więcej, nie zawsze jest tożsamy ze 
wzrostem liczby późniejszych księ-
ży. Wedle szacunków, jedynie po-
łowa ukończy seminarium. 

– Wciąż modlimy się o powoła-
nia, w nadziei, że z każdym rokiem 
będzie ich coraz więcej – dodaje 
rektor.  aw

Łowicz | ii diecezjalne Spotkanie Młodych na błoniach 

Rapujący ewangelizatorzy
Nieco mniejszym zainteresowaniem od ubiegłorocznych 
cieszyły się odbywające się w sobotę, 15 września,  
na łowickich Błoniach II Diecezjalne Spotkanie Młodych 
pod hasłem „Ku wolności…”. Mniejszym – nie znaczy,  
że małym: organizatorzy szacują bowiem,  
że uczestniczyło w nich ok. 200 osób.

Spotkanie rozpoczęło się  
o godzinie 10.00 zawiązaniem 
wspólnoty. Później była okazja 
do wysłuchania ciekawych kon-
certów: z Seminarium Duchow-
nego w Łowiczu z zespołu „Spes 
Nostra” oraz koncertu ewange-
lizacyjnego grupy „Wyrwani  
z Niewoli”. Pierwszy z zespo-
łów stworzyli trzej księża z die-
cezji łowickiej: ks. Paweł Ol-
szewski, ks. Marcin Moks, ks. 
Michał Szkupiński oraz Maciej 
Miklaszewski i Maciej Czapnik. 
Choć muzycznie nie było ideal-
nie, to na pewno nie można po-
wiedzieć, że członkom zespołu 

zabrakło charyzmy, chęci do gra-
nia i ewangelizowania. 

Muzycy pamiętali jednak, że 
występują w roli supportu przed 
występem WzN. Wyrwani z Nie-
woli, czyli Jacek „Heres” Zaj-
kowski i Piotr Zalewski, od kilku 
już lat rapując próbują prowadzić 
ewangelizację. Opierają się przede 
wszystkim na doświadczeniach 
swojego życia. 

Kolejnym punktem programu 
była konferencja „Wolność w re-
lacjach”, którą poprowadził rapu-
jący ksiądz Jakub Bartczak. – Od 
szerokich spodni, od łysej głowy, 
od rapu… nie myślałem, że moż-

na być księdzem, a jednak – mó-
wił na Błoniach. Opowiadał m.in. 
o tym, że podczas modlitwy od-
krywał kim tak naprawdę jest,  
o tym, że rozważał dylematy czy 
chce zostać księdzem, czy nie. 
Impulsem do podjęcia decyzji  
o zostaniu księdzem była rozmo-
wa ze spowiednikiem. Wstąpił do 
seminarium w 2000 roku, 6 lat 
później ukończył je i został wi-
kariuszem w parafii pw. Św. Elż-
biety we Wrocławiu. W 2013 na 
swoim profilu na Youtubie opubli-
kował piosenkę „Pismo Święte”, 
później płytę „Powołanie”, kolej-
na nosiła tytuł „Po prostu wierzę”. 
Młodzież mogła posłuchać części 
z nich na Błoniach. 

Eucharystii na zakończenie spo-
tkania przewodniczył ordynariusz 
łowicki bp Andrzej Dziuba, mszę 
koncelebrował z biskupem pomoc-
niczym Wojciechem Osialem. mak

Mimo, iż tłumów nie było, zabawa pod sceną była wyśmienita. 
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PTTK Łowicz | XV rajd „Szlakiem bojowym 10 pułku piechoty” 

Szli, jechali oraz płynęli
Rowerzyści, piechurzy 
i kajakarze – łącznie 
około 120 osób – wzięło 
udział w sobotnim,  
15 września, XV rajdzie 
„Szlakiem bojowym 
10 Pułku Piechoty”. 

Rajd rowerowy i pieszy wyru-
szył około godz. 10.00 z łowickie-
go Starego Rynku. Kajakarze na-
tomiast spotkali się nad Bzurą. 

Trasa rowerowa miała długość 
ok. 30 km, przebiegała m.in. przez 
Arkadię, Nieborów, Bednary, 
Kompinę i Zabostów. Trasa prze-
znaczona dla pieszych uczestni-
ków rajdu była trzy razy krótsza. 
Uczestnicy spływu kajakowego 
wsiedli w kajaki w Łowiczu, a za-
kończyli spływ w Kompinie. Po 
zakończeniu rajdu uczestników 
spływu i trasy pieszej zabrał do 
Łowicza autobus. 

Jeszcze przed rozpoczęciem 
rajdu, na cmentarzu katedral-
nym w Łowiczu delegacja PTTK, 
przedstawiciele Stowarzyszenia 
Historycznego im. 10 Pułku Pie-
choty w Łowiczu i turyści złożyli 
kwiaty i zapalili znicze na grobie 
dowódcy 10 pp. Mariana Krudow-
skiego oraz na grobach żołnierzy 
poległych we wrześniu 1939 roku. 
Uczestnicy odwiedzili też żoł-
nierskie mogiły w Nieborowie  
i Bednarach. W każdym z miejsc 

pamięci oraz ze Starego Rynku 
„Dziesiątacy” wypuszczali gołę-
bia pocztowego. Hoduje je jeden  
z „Dziesiątaków” – Adrian Po-
lak – a stowarzyszenie zrekonstru-
owało przenośne skrzynki na go-
łębie, które przewozili na plecach 
dwaj ubrani w mundury 10 pp. 
członkowie stowarzyszenia. 

Podsumowująca spływ kajako-
wy uroczystość złożenia kwiatów 

odbyła się na cmentarzu wojen-
nym w Kompinie, gdzie spoczy-
wa najwięcej żołnierzy „Dzie-
siątki”. 

Podobnie jak w ubiegłym 
roku, na tę część – zaplanowaną 
na godz. 13.00 (co też było zapi-
sane w rajdowym regulaminie), 
nie zdążyła dotrzeć grupa kajaka-
rzy, mimo iż uroczystość została 
opóźniona o około pół godziny. 

Było też ognisko z kiełbaskami 
i wojskowa grochówka. Wręczo-
ne zostały też nagrody dla najstar-
szego (Stanisław Krasnodębski) 
i najmłodszego (Alicja Mucha) 
uczestnika oraz dla najliczniejszej 
grupy zorganizowanej, którą oka-
zali się tym razem uczniowie ze 
Szkoły Podstawowej w Mastkach. 
Wszyscy uczestnicy otrzymali 
okolicznościowy znaczek.  mak 

Łowicz | narodowe czytanie 

„Przedwiośnie”  
w Al. Sienkiewicza
Przede wszystkim 
uczniowie z łowickich 
szkół, ale też i kilka innych 
osób przysłuchiwało się 
w ostatni piątek,  
14 września, fragmentom 
„Przedwiośnia” Stefana 
Żeromskiego czytanym 
na głos przed budynkiem 
szkoły w Alejach 
Sienkiewicza w Łowiczu.

Była to kolejna, łowicka odsło-
na ogólnopolskiej akcji „Narodo-
wego Czytania”. 

Wzorem poprzednich edy-
cji akcja została zorganizowana 
w południe na schodach przed 
wejściem do budynku Gimna-
zjum Nr 1 w Łowiczu, w którym 
w przyszłości ma powstać nowo-
czesna biblioteka miejska. 

Fragmenty „Przedwiośnia” 
Stefana Żeromskiego czyta-
li: przedstawiciele samorządu  
(w tym obydwaj burmistrzo-
wie oraz przewodniczący Rady 
Miejskiej), nauczyciele, seniorzy 
oraz zaproszeni goście, m.in.le-

karz-poeta Zbigniew Kostrzewa. 
Książka wydana w 1925 roku 
opisuje życie w młodym pań-
stwie polskim, które po 123 la-
tach odzyskało niepodległość. 

Były też konkursy dla słucha-
czy oraz możliwość obejrzenia 
przygotowanych przez uczniów 
prezentacji poświęconych Stefa-
nowi Żeromskiemu. Na stolikach 
przy budynku odbywały się też 
konkursy dla uczniów, tematycz-
nie związane z akcją. W prze-
rwach pomiędzy fragmentami 
lektury zorganizowany też został 
konkurs dla całej publiczności. 
Organizatorzy pokazywali rysun-
ki, bądź też rysunki i rekwizyty,  
a zadaniem publiczności było od-
gadnięcie przysłowia z nimi zwią-
zanego. 

Wydarzenie organizowała 
Szkoła Podstawowa Nr 1 w Łowi-
czu, we współpracy z Miejską Bi-
blioteką im. A. K. Cebrowskiego 
z Bratkowic. Odbywa się co roku 
pod honorowym patronatem Pary 
Prezydenckiej.  mak

Zachęcamy do obejrzenia 
filmu i galerii zdjęć na stronie 
www.lowiczanin.info

Łowicz | Tematem była „niepodległość dla wszystkich” 

Warsztaty, spacer i prelekcja
Pod znakiem kolejnej edycji Europejskich Dni 
Dziedzictwa upłynęła w Muzeum w Łowiczu ostatnia 
niedziela, 16 września. Tematem tegorocznych 
obchodów była „Niepodległość dla wszystkich” 
i nawiązania do rocznicy 100-lecia odzyskania  
przez Polskę niepodległości. Warto było odwiedzić 
muzeum, ale skorzystało z tego niezbyt dużo osób.

W ramach programu pt: „Ło-
wickie drogi do Niepodległo-
ści” muzeum przygotowało m.in. 
około dwugodzinne „Rodzinne 
warsztaty niepodległościowe”. 
Była to zabawa plastyczno-hi-
storyczna dla rodziców i dzie-
ci, będąca czymś w rodzaju „po-
dróży w przeszłość Łowicza”. 
Tomasz Romanowicz oraz dyrek-
tor muzeum Marzena Kozanecka-
-Zwierz przedstawili na slajdach 

zestawienia kilkunastu miejsc  
z Łowicza sfotografowanych kie-
dyś i obecnie. 

Była to też okazja do nieco 
luźniejszych, ale bardzo sympa-
tycznych wspomnień sprzed lat. 
– Pamiętacie Państwo, gdzie były 
najlepsze bułki z pieczarkami? 
Albo gdzie były charakterystycz-
ne arkady w okolicach Nowego 
Rynku? Jak się nazywał kiedyś 
Nowy Rynek? Gdzie była ulica 

Dzięgielewskiego, a gdzie Bieru-
ta? – zadawali sobie nawzajem py-
tania uczestnicy warsztatów. 

Później odbył się spacer histo-
ryczny „Śladami legionowych tra-
dycji w Łowiczu”. Poprowadził 
go Tomasz Romanowicz, uczest-
niczyło tylko kilka osób. Wy-
kład Konrada Czernielewskie-
go o godz. 16.00 pt. „Uzbrojenie 
polskich formacji w latach I woj-
ny światowej” też nie przyciągnął 
zbyt wielu osób. Prelegentowi, 
który omawiał m.in. uzbrojenie 
Legionów Polskich, Legionu Pu-
ławskiego, Korpusów Polskich 
na Wschodzie, Armii Polskiej we 
Francji, przysłuchiwało się kil-
kanaście osób. Konrad A. Czer-
nielewski jest m.in. starszym 
kustoszem Muzeum Tradycji Nie-
podległościowych w Łodzi.  mak 

Na rajdzie nie mogło zabraknąć „Dziesiątaków” na odrestaurowanych rowerach, w pełnym 
umundurowaniu, z atrapami broni, a nawet skrzynek na gołębie. 

Rodzinne warsztaty niepodległościowe były zabawą plastyczno-historyczną dla rodziców i dzieci  
– czymś w rodzaju „podróży w przeszłość łowicza”. 

Narodowe czytanie po raz kolejny zostało zorganizowane  
przed wejściem do dawnego gimnazjum nr 1 w Al. Sienkiewicza. 
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Gmina Bolimów 
Tylko czterech 
obecnych radnych 
kandyduje

dokończenie ze str. 18
 Ok. wyb. nr 4 (sołectwa: 

Bolimowska Wieś i Kolonia 
Bolimowska Wieś) – Włady-
sław Chojecki (39 l.) z KWW Zie-
mi Bolimowskiej, Jarosław Moń-
ko (57 l.) z KWW Pozytywni.

 Ok. wyb. nr 5 (sołectwa: 
Ziemiary,Wólka Łasiecka, Jo-
achimów Wieś) – Sławomir 
Skrzypowski (40 l.) z KWW Zie-
mi Bolimowskiej, Adam Czapiga 
(34 l.) z KWW Pozytywni.

 Ok. wyb. nr 6 (soł. Podso-
kołów i Sokołów) – Małgorzata 
Bogusiewicz (23 l.) z KWW Zie-
mi Bolimowskiej, Wojciech Ci-
szewski (65 l.) z KWW Pozytyw-
ni, Michał Buczek (23 l.) z KWW 
Wspólnota Samorządowa Boli-
mowa.

 Ok. wyb. nr 11 (soł. Kę-
szyce Wieś) – Przemysław Ma-
rek (26 l.)z KWW Ziemi Boli-
mowskiej, Krzysztof Gala (57 l.)  
z KWW Pozytywni.

 Ok. wyb. nr 13 (sołectwa: 
Kurabka, Humin Dobra Ziem-
skie) – Arkadiusz Jerzak (22 l.) z 
KWW Ziemi Bolimowskiej, Ma-
rianna Strożek (64 l.) z KWW Po-
zytywni.

 Ok. wyb. nr 14 ( soł. Hu-
min) – Michał Grefkowicz (30 
l.) z KWW Ziemi Bolimow-
skiej, Stanisław Grzegorek (53 l.)  
z KWW Pozytywni.

 Ok. wyb. nr 15 (sołectwa: 
Józefów, Kolonia Wola Szy-
dłowiecka, Wola Szydłowiec-
ka) – Łukasz Dmuchowski (25 l.)  
z KWW Ziemi Bolimowskiej, Ar-
kadiusz Żukowski (28 l.) z KWW 
Pozytywni, Łukasz Rzepecki (32 
l.) z KWW Wspólnota Samorzą-
dowa Bolimowa.  tb
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Nieborów | „faust” Johanna wolfganga goethego przed pałacem 

Mroczny dramat
przyciągnął tłumy
Dramat „Faust” Johanna Wolfganga Goethego, 
przedstawiony w nocnej scenerii przed pałacem, 
przyciągnął do Nieborowa tłumy melomanów. 
Takiego muzycznego wydarzenia nie można  
było przegapić. Po raz pierwszy opera zabrzmiała 
w rodzinnym, nieborowskim domu księcia 
Antoniego Radziwiłła.

Ze względu na silne powiąza-
nia Księcia Antoniego Henryka  
z pałacem Radziwiłłów w Niebo-
rowie, wystawienie opery Faust 
na dziedzińcu muzealnym było 
ważnym wydarzeniem ukazują-
cym nieznany szerzej publiczno-
ści rozdział historii polskiej mu-
zyki. Żyjący na przełomie XVIII 
i XIX wieku książę jako pierw-
szy skomponował operę do dra-
matu Johanna Wolfganga von 

Goethego. Zajęło mu to ponad 
dwadzieścia lat. 

Antoni Henryk Radziwiłł prze-
czytał pierwszą część Fausta od 
razu po tym, jak została wydana  
i od razu, pod wpływem lektury  
– zaczął komponować operę, tekst 
Goethego traktując jako gotowe li-
bretto. Pierwsze fragmenty opery 
Radziwiłł wystawił w 1810 roku 
w Berlinie, a poeta usłyszał je po 
raz pierwszy rok później, a spotkał 

się z kompozytorem w roku 1814 
w Weimarze. Co więcej, pewne 
fragmenty dramatu Goethe zaczął 
przerabiać pod wpływem opery, 
którą usłyszał. 

Spektakl zaprezentowany  
w Nieborowie wyreżyserowała 
Jitka Stokalska, związana z War-
szawską Operą Kameralną. Część 
prób odbywała się w Warszawie, 
ale te najważniejsze próby – na kil-
ka dni przed koncertem – musiały 
odbyć się w Nieborowie. I odby-
wały się. – To niesamowici ludzie, 
żyjący jakby trochę w innym 
świecie, dla których jakość przed-
stawienia była najważniejsza, na 
pierwszym miejscu – opowiadał 
nam jeden z „technicznych”, przy-
gotowujący scenę i nagłośnienie 
spektaklu. – Na przykład podczas 
jednej z prób mówi: tutaj muszą 
być jutro dodatkowe schody... i nie 
było ważne, że to będą już trzecie 
czy czwarte schody prowadzą-
ce na scenę. Musiały być i koniec  
– opowiada o podejściu pani reży-

ser. Nie było łatwo, ale „technicz-
ni” sprostali stawianym przed nim 
zadaniom. 

Aktorom towarzyszyła orkie-
stra oraz chór La Scoperta, a sce-
nerię dramatu uzupełniały sceny z 

reKlAMA

reKlAMA

poeta spotkał się  
z kompozytorem  
w roku 1814  
w weimarze. pewne 
fragmenty dramatu 
goethe zaczął 
przerabiać pod 
wpływem opery,  
którą usłyszał. 

Między innymi i tak wyglądał pałac w Nieborowie podczas spektaklu. Jedna z kluczowych scen w trwającym blisko 2 godziny spektaklu.

W postać Mephistophelesa wcielili się bogdan ferenc i Antoni 
olszewski.
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obrazów Hieronima Boscha, wy-
świetlane na frontowej ścianie 
pałacu ze specjalnego rzutnika  
o wyjątkowo dużej mocy, wypo-
życzonego z jednego z warszaw-
skich teatrów. To robiło wrażenie. 
W postać Mephistophelesa wcieli-
li się Bogdan Ferenc i Antoni Ol-
szewski. 

Współorganizatorami, oprócz 
nieborowskiego muzeum, była 
Fundacja Trzy Trąby oraz Stowa-
rzyszenie Polskich Artystów Mu-
zyków Oddział Warszawski. Pa-
tronat honorowy nad spektaklem 
objęła natomiast ambasada Nie-
miec i przedstawiciele tejże amba-
sady obejrzeli spektakl. 

Do Nieborowa można było do-
jechać na własną rękę lub bez-
płatnym autobusem miejskim ze 
Starego Rynku. Chętnych jed-
nak na skorzystanie z autobusów 
nie było wielu. Frekwencja była  
jednak w Nieborowie wyśmie-
nita. Organizatorzy przygotowa-
li 700 miejsc siedzących, a i tak 
wiele osób – niemal drugie tyle 
– stało lub siedziało na własnych, 
przywiezionych ze sobą siedzi-
skach. 

Opinie i komentarze po spekta-
klu mogły być tylko pozytywne:  
– To było niezwykłe przedsię-
wzięcie. Zaczarowaliście Nie-

borów... Księżna Helena uśmie-
cha się do nieborowskiej „załogi” 
gdzieś tam... z góry. Gratuluję! 
– napisała w komentarzu pod 
wydarzeniem na stronie niebo-
rowskiego muzeum profesor Uni-
wersytetu Warszawskiego Elżbie-
ta Wichrowska. Trzeba przyznać, 

że nie spotkaliśmy się z negatyw-
nymi opiniami. Wręcz przeciw-
nie: nasi rozmówcy byli wręcz za-
chwyceni wydarzeniem: „Bardzo 
udany spektakl i oczywiście wie-
czór, kto nie widział niech żałuję.” 
„Magiczne. Wyjątkowi artyści. 
Brak słów żeby opisać to co wyda-

rzyło się w Muzeum w Nieboro-
wie.” „Zaparło dech w piersiach!” 
„Niezwykłe przeżycie.” – tak ko-
mentowali spektakl.  mak

Zachęcamy do obejrzenia na-
szej relacji filmowej i fotogra-
ficznej na www.lowiczanin.info

reKlAMA

W spektaklu wystąpiło łącznie kilkudziesięciu aktorów. Momentami na scenie występowało w tym samym czasie nawet i ponad 20 z nich.

Gra świateł czarowała widzów od samego początku spektaklu.

Nieborowski pałac w płomieniach, objawił się Mephistopheles… 

Faust poznał Małgorzatę, uwiódł ją i został ojcem jej dziecka. 
później ją jednak porzucił w pogoni za nowymi wrażeniami.
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Historia | z łowicza nad piękny i modry Adriatyk

Mieszkał na Podrzecznej, 
komponował już w Dubrowniku
Wspomnienie o Ludomirze Rogowskim, 
dyrygencie i kompozytorze, a także o jego 
bracie Władysławie, dyrektorze Seminarium 
Nauczycielskiego w Łowiczu.

W zakończonych niedawno mi-
strzostwach świata w piłce nożnej 
wicemistrzostwo zdobyła Chor-
wacja, przegrywając w finale  
z Francją. Reprezentanci cztero-
milionowego narodu bili po dro-
dze piłkarskie potęgi, czym za-
skarbili sobie sympatię Polaków, 
którzy od dawna podziwiali kra-
jobrazy wybrzeża adriatyckiego  
i wspaniałą architekturę, sięgającą 
jeszcze czasów rzymskich.

Chorwacją zachwycona była 
Maria Dąbrowska, która spędziła 
w Dubrowniku, perle Adriatyku, 
dwa miesiące w 1934 i 1936 roku. 
Po powrocie do kraju pisała, że 
„miasta i wybrzeże zdają się być 
nie częścią globu ziemskiego, lecz 
dziwną wyspą rozpostartą w nie-
biosach”. Krajobraz zaś był, jak  
u Conrada, „intrygujący i tajemni-
czy”. Oczarowana była też pobli-
ską wyspą Lokren, „miejscem jak 
raj”. Wyspa należała do nieszczę-
snego Maksymiliana Habsburga  
i była obsadzona mnóstwem ro-
ślinności przywiezionej z Meksy-
ku, która zachwyca do dziś.

W tym przepięknym mieście 
większość życia spędził też Ludo-
mir Rogowski /1881-1954/, wybit-
ny polski kompozytor i dyrygent. 
Wcześniej, tuż po zakończeniu 
pierwszej wojny światowej, kilka 
lat spędził w Łowiczu, mieszka-
jąc wraz z bratem Władysławem  
i matką Karoliną w kamienicy 
przy ulicy Podrzecznej 26. 

Władysław Rogowski (1881-
1945), doktor nauk przyrodni-
czych uniwersytetu we Frybur-
gu szwajcarskim, jest uznawany 
za jednego z wynalazców anali-
zy chromatograficznej. W 1918 
r. został dyrektorem Państwowe-
go Seminarium Nauczycielskie-
go w Łowiczu, wprowadzając 
nowoczesne metody kształcenia 
uczniów, wzorowane na filozofii 
Eduarda Clapareda. W 1920 roku 

wraz ze swoimi uczniami walczył 
w szeregach Armii Ochotniczej  
z najazdem bolszewickim. W cza-
sie II wojny światowej organizo-
wał tajne nauczanie, a wraz z pro-
fesorem Stanisławem Lorenzem 
ratował dobra kultury narodowej. 
W styczniu 1945 r. został areszto-
wany i wywieziony za Ural, gdzie 
zmarł wkrótce z wycieńczenia  
w obozie pracy.

W pracy pedagogicznej po-
magał mu brat Ludomir, który 
prowadził szkolną orkiestrę i ze-
spół mandolinistów oraz semi-
naryjny chór. Orkiestra była wte-
dy bardzo popularna w Łowiczu, 
uświetniała nie tylko szkolne, ale 
też państwowe uroczystości. Kon-
certowała z reguły na Nowym 
Rynku i w Ogrodzie Saskim.  
O jego roli w kształtowaniu kul-
tury muzycznej seminarzystów 
wspominał po latach Teodor Goź-
dzikiewicz, który później prowa-
dził w Bocheniu chór, występujący 
nawet przed mikrofonami Polskie-
go Radia. Wiele zawdzięczał mu 
też inny absolwent łowickiego se-
minarium, Wincenty Kazimier-
czak, też uzdolniony muzycznie. 

Ludomir Rogowski zbierał też 
i zapisywał melodie księżackich 
pieśni ludowych, podobnie jak 
wcześniej białoruskich. Wyko-
rzystywał je później we własnych 
kompozycjach, podobnie jak to 
czynił Karol Szymanowski z mu-
zyką ludową Podhala. Mieszkanie 
przy Podrzecznej było wtedy swo-
istym domem kultury. Pełne było 
muzyki i… książek. Dyrektor 
Władysław Rogowski zgromadził 
tam 10 000 książek, które poży-
czał nie tylko seminarzystom, ale 
też mieszkańcom Łowicza. 

Ludomir Rogowski ukończył  
w 1906 r. Warszawski Instytut 
Muzyczny. Studiował pod kie-
runkiem Romana Statkowskiego 
i Emila Młynarskiego /dyrygentu-
rę/ oraz Zygmunta Noskowskiego 
/kompozycję/. Wykształcenie mu-
zyczne uzupełnił za granicą, m.in. 
w Lipsku, Monachium, Rzymie  

i Paryżu. Jeszcze w czasach szkol-
nych powstały jego pierwsze kom-
pozycje, m.in. obrazy symfo-
niczne, pieśni na fortepian i chór,  
a nawet opera. Przed wybuchem 
pierwszej wojny światowej wyje-
chał do Francji i przebywał tam aż 
do 1918 roku, skąd wrócił do Pol-
ski i zatrzymał się właśnie w Ło-
wiczu, u brata Władysława, dys-
ponującego dużym mieszkaniem 
służbowym. 

W latach paryskich, jak pisał 
we „Wspomnieniach”, był „bar-
dzo wziętym kompozytorem  
w salonach burżuazji i sfer arty-
stycznych”. Wygrywał ponoć ol-
brzymie sumy w ruletkę w Mon-
te Carlo, „miał też przyjaciół 
spomiędzy największych współ-
czesnych”. Wśród nich byli m.in. 
Ignacy Paderewski, Anatol France, 
Isadora Duncan, a nawet Ilja Eren-
burg. Skomponował nawet „Koły-
sankę” do słów autora „Burzliwe-
go życia Lejzorka Rojtszwańca”. 

We Francji powstały też liczne 
utwory na fortepian, flet i orkie-
strę, pieśni na różne instrumenty,  
a także opera „Tamara”, która 
miała być wystawiona w Brukse-
li. Napisał też esej „Muzyka przy-
szłości”, wydany jednak dopiero 
w 1922 r. w Lublinie.

Pod koniec 1922 roku wyjechał 
na stałe do Warszawy. Tam w peł-
ni rozwinął działalność kompo-
zytorską i dyrygencką, pisał też 
recenzje muzyczne do „Kuriera 
Polskiego”. Głównie jednak kom-
ponował, z reguły większe formy, 
jak balet „Kupała”, opera „Serena-
da”, pieśni, a także „Suita polska” 
na skrzypce i orkiestrę. Stopniowo 
dojrzewała w kompozytorze de-
cyzja opuszczenia kraju. Jakkol-
wiek oficjalną przyczyną wyjazdu 
do Dubrownika był stan zdrowia, 
to w dużym stopniu wpłynęły na 
to trudności w znalezieniu wspól-
nego języka ze swoim środowi-
skiem. 

Wynikało to też z chęci uzyska-
nia lepszych warunków do konty-
nuowania coraz bardziej oriental-
no-impresjonistycznej twórczości. 
Ale zawsze marzył o zamieszka-
niu na południu Europy. Pisał, że 
„jest fanatykiem słońca, do które-
go wiecznie dąży spod nieba pół-
nocnego Polski, wskutek czego 
życie układa mi się nieprawdo-
podobne fantastycznie”. Nic też 
dziwnego, że w jego twórczości 
zawsze jest obecna „słoneczna po-
tęga słońca i ognia”.

Po koncertach w Pradze i Bel-
gradzie, w grudniu 1926 r. osiadł 

w Dubrowniku i pozostał tam do 
końca życia. Tylko kilkakrotnie 
wyjeżdżał stamtąd, m.in. dwukrot-
nie był z koncertami w Belgradzie 
i Warszawie. W czasie drugiej byt-
ności w kraju, w 1938 r., otrzymał 
nagrodę państwową za całokształt 
twórczości muzycznej oraz eme-
ryturę, którą pobierał do wybuchu 
II wojny. Po jej wybuchu władze 
miejskie Dubrownika przyznały 
mu bezpłatny pokój-celę w klasz-
torze św. Jakuba, który wznieśli  
w 1211 r. Bernardyni. 

Nad stosem walizek umieścił 
stary łowicki fartuch, „który śmiał 
się jaskrawością barw. Na ścianie 
płonęła lampka bizantyńska, kuta 
w srebrze, a pod nią prosty krzy-
żyk-relikwiarz, „popularny z da-
wien dawna w Czarnogórze”.  
W Dubrowniku czuł, że „jest 
wśród swoich, którzy mnie lubią, 
pewnie dlatego, że ja ich lubię,  
a ich lubię, bo mówią językiem 
zbliżonym do polskiego, których 
rozumiem, gdyż są bardzo po-
dobni do słowiańskiego mojego 
szczepu”.

Klasztor był jego, tak jak jego 
był oddalony o dwa kilometry Du-
brownik. Tu znalazł wewnętrzny 
spokój i radość, które miały cha-
rakter głębokiego doświadczenia 
metafizycznego. Żył skromnie, 
godzinami pływał w Adriatyku, 
medytował i komponował, od-
wołując się do historii Chorwacji 
i piękna jej krajobrazu. Zawsze 
podkreślał, „że żyje poza cza-
sem, w ciszy, bez gonitwy za wła-
snym cieniem”. Tylko w niedzielę 
przyjmował oficjalnie przyjaciół, 
którzy tytułowali go maestro. Fa-
scynowała go filozofia Wschodu, 
buddyzm i myśl perska. Z nich 
czerpał pomysły muzyczne, tam 
też skrystalizowały się jego dąże-
nia. Znalazł bowiem gamy, na któ-
rych budował melodie, fascynują-
ce go przez cale życie. 

Nie był jednak ateistą. Nie na-
pisałby bowiem „Symfonii Ofiar-
nej”, „Żałobnego nabożeństwa 
prawosławnego”, „Cudo św. Bła-
żeja”, patrona Dubrownika, czy 
też muzyki do polskich kolęd, 
gdyby nie czuł więzi z Bogiem. 

Po zakończeniu II wojny świa-
towej wyszło rozporządzenie no-
wych władz komunistycznych, że 

cudzoziemcy /głównie Niemcy  
i Włosi/ muszą opuścić Dubrow-
nik. Przyjaciele i tym razem przy-
szli z pomocą maestro Rogow-
skiemu. Zapisali go po prostu… 
do partii, czyli Związku Komu-
nistów Jugosławii /ZKJ/. W ge-
ście wdzięczności skomponował 
też kilka utworów poświęconych 
marszałkowi Tito, choć sam nigdy 
nie był komunistą! 

Na początku 1945 r. dowie-
dział się, że jego brat Władysław 
został wywieziony na Syberię. 
Próby interwencji w tej sprawie, 
jakie podejmował przez swego 
ex-przyjaciela Ilię Erenburga, nie 
przyniosły żadnych konkretnych 
rezultatów. Pisane przez niego li-
sty pozostawały bez odpowiedzi. 

Zmarł w nocy z 13 na 14 mar-
ca 1954 r. i został pochowany na 
cmentarzu Boninovo, odprowa-
dzany przez tłumy mieszkańców 
Dubrownika. Grobowiec ufundo-
wali jego przyjaciele, Zofia i Jani-
sław Kamińscy z Toronto.

W 1960 r. w klasztornej celi, 
która była jego ostatnim mieszka-
niem, wmurowano tablicę pamiąt-
kową z tekstem:

„Tu mieszkał i pracował
Polski kompozytor  
Ludomir Rogowski

1881-1954
od swego pobytu w Dubrowniku  

w 1926 roku do śmierci.”
W 1998 r. z inicjatywy amba-

sady RP w Zagrzebiu podobną 
tablicę umieszczono na budynku 
klasztoru św. Jakuba. Odnowiony 
też został jego grób na cmentarzu 
Boninovo. Natomiast w atrium 
Pałacu Sponza po raz pierwszy 
na widok publiczny wystawione 
zostały jego rękopisy, przecho-
wywane w Archiwum Dubrow-
nickim.

Tylko w Łowiczu próżno by 
szukać tablicy pamiątkowej czy 
też innej formy upamiętnienia ży-
cia i działalności tych wybitnych 
Polaków, którzy na trwale zapi-
sali się w kulturze i nauce pol-
skiej. Za to przez lata władzom 
miejskim nie przeszkadzały tabli-
ce gloryfikujące Komunistyczną 
Partię Polski i Polską Zjednoczo-
ną Partię Robotnicza, a także ich 
działaczy. Jedna z nich, jak na urą-
gowisko, „zdobi” fasadę łowickie-
go muzeum. Jest to szczególnie 
przykre w roku, w którym świę-
tujemy setną rocznicę odzyskania 
niepodległości. Obowiązkiem ło-
wickich instytucji, takich jak wła-
śnie Muzeum czy też Dom Kul-
tury, jest przypominanie postaci, 
które walczyły o niepodległość,  
a później budowały jej zręby spo-
łeczne i kulturalne. Takich właśnie 
jak Władysław i Ludomir Rogow-
scy. 

DoBiesŁaw 
JęDrzeJCzyk

Ludomir Michał Rogowski (1881-1954)
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Nieborów | wystawa w bibliotece

„Metamorfozy” Owidiusza  
w rycinach Hendrika Goltziusa
Do 7 października 
Biblioteka w Nieborowie 
(od poniedziałku do piątku 
w godz. 8-15) zaprasza 
do obejrzenia wystawy 
„Metamorfozy” Owidiusza 
w rycinach Hendrika 
Goltziusa z kolekcji 
Wojciecha Jakubczyka. 
Wernisaż tej wystawy  
miał miejsce 7 września.

Wojciech Jakubczyk mówił  
w czasie otwarcia wystawy  
o Owidiuszu, o historii powstania 
„Metamorfoz”, ale też o Hendriku 
Goltziusie i jego grafikach. Zachę-
cał do uważnego oglądania grafik, 
z których każda przedstawia od-
rębną historię. Podkreślał, że Owi-
diusz jeszcze za życia cieszył się 
wielką estymą, na jego dziełach 
uczono się łaciny. Był inspiracją 
dla wielu pokoleń malarzy i ar-
tystów, przez co jego twórczość  
w dużej mierze ukształtowała kul-
turę europejską. Już w XVI w. tek-
sty Owidiusza były tłumaczone  
na wiele języków narodowych. 

Grafiki Hendrika Goltziusa 
(1558-1617) były formą ilustracji. 
Następnie przez wielu malarzy  
w późniejszych wiekach tratowa-
ne były jako pierwowzór. Woj-
ciech Jakubczyk pokazywał tego 
przykłady. 

W późniejszej rozmowie  
z nami Jakubczyk powiedział  
o sobie, że jest absolwentem hi-
storii sztuki na Uniwersytecie 

Łódzkim i pracuje w Muzeum 
Farmacji w Łodzi. Na pytanie, 
czy nazwałby siebie kolekcjone-
rem, opowiedział, że ma dopiero 
34 lata, więc zaczyna swoją przy-
godę z kolekcjonerstwem. 

Na nasze pytanie, czy w Nie-
borowie pokazuje oryginalne ry-
ciny, przyznał, że nie ma tu od-
powiednich zabezpieczeń, więc 
pokazuje tylko kopie. – Doło-
żę wszelkich starań, aby kiedyś 
pokazać oryginały – powiedział 
nam. 

Młody kolekcjoner nabył 34 ry-
ciny Hendrika Goltziusa od Alek-
sieja Rodinowa – antykwariusza 
z Petersburga – poprzez akcję in-
ternetową. Nie miał obaw doty-
czących oryginalności, ponieważ 
wszystkie wykonane są na pa-
pierze z paryskiej wytwórni (ma 
on znak w postaci winogrona)  
i mają charakterystyczną nume-
rację. Jak mieliśmy się okazję 
przekonać, Wojciech Jakubczyk 
wiele może o rycinach powie-
dzieć. W sumie powstało ich 52. 
Zostały one wykonane w trzech 
turach: w 1589 roku powstało ich 
20, w 1890 roku – również 20,  
w 1615 – 12. Praca nad ilustracja-
mi nigdy nie została dokończona  
i nigdy nie wydano „Metamor-
foz” Owidiusza z tymi rysunkami. 
Jednak były one znane, ponieważ 
ich autor miał własną drukarnię, 
drukował je w niej i sprzedawał 
jako samodzielne prace. 

Naszego rozmówcę te rysun-
ki zafascynowały, ponieważ ma 
świadomość, że Hendrik Golt-
zius był przełomowym twórcą, 
który umiał zilustrować scenę. 
Wcześniej rysunki pojawiały się 
jedynie na okładkach, w środku 
stosowano ornamenty. Ilustracje 
XVI-wiecznego twórcy to auto-
nomiczne obrazy, które, zdaniem 

kolekcjonera, „wykraczają poza 
granice materii” i to jest w nich 
niezwykłe.  mwk

Wojciech Jakubczyk (pierwszy z lewej) podczas otwarcia wystawy chętnie odpowiadał na pytania  
i przyjmował gratulacje po wygłoszeniu ciekawej prelekcji. 

Prezentowane w Nieborowie grafiki są reprodukcjami oryginałów, 
które młody kolekcjoner posiada i chciałby kiedyś publicznie pokazać. 

reKlAMA

Łowicz | Muzeum

Wystawa makatek
„Nowe szycie makatki” – to ty-

tuł zakończonego już konkursu, 
którego efekty będziemy mogli 
oglądać w Muzeum w Łowiczu.

Makatka to niewielka tkanina 
dekoracyjna, służąca do zawiesza-
nia na ścianach, bądź rozkładania 
na meblach. Szczególnie popu-
larna była w Holandii i w Niem-
czech, w polskich domach cieszy-
ła się popularnością w czasach po 
I wojnie światowej do lat 70. ubie-
głego wieku. Teraz można zaob-
serwować renesans jej popular-
ności. 

Na wystawie czasowej w Ło-
wiczu prezentowanych będzie 
158 makatek autorstwa 82 osób. 
Są to nowe prace, wszystkie po-
wstały na konkurs organizowany 
przez Łódzki Dom Kultury oraz 
Muzeum Archeologiczne i Etno-
graficzne w Łodzi, we współpra-
cy z muzeami lokalnymi z woje-
wództwa łódzkiego (w Łowiczu, 
Sieradzu, Opocznie, Tomaszowie 
Maz., Łęczycy i Brzezinach).

Wernisaż wystawy w piątek, 28 
września, o godzinie 12. Wystawa 
będzie czynna do 30 grudnia.   tm

Sanniki | dyskusyjny Klub Książki

Dla młodszych czytelników
Wrześniowe spotkanie Dys-

kusyjnego Klubu Książki, któ-
ry działa w pałacu w Sannikach, 
tym razem przeznaczone będzie 
dla dzieci. W piątek, 21 września, 
o godz. 17 DKK zaprasza na spo-
tkanie autorskie z Dorotą Gellner, 
która pisze wiersze i książki, a tak-
że piosenki, słuchowiska radiowe  
i bajki muzyczne przeznaczone 
dla dzieci. Wstęp wolny. 

Dorota Gellner (ur. w War-
szawie, 1961 r.) debiutowała  
w 1982 w dwutygodniku 
„Świerszczyk”. Później współ-

pracowała lub współpracuje  
z wieloma różnymi czasopismami 
dziecięcymi. Napisała ponad sto 
książek i prawie dwieście tekstów 
piosenek dla dzieci. Jest autorką 
słuchowisk radiowych, bajek mu-
zycznych, scenariuszy dla TVP,  
a także sztuki „Diabliki, figli-
ki”. Jej utwory znajdują się m.in. 
w podręcznikach, przewodni-
kach metodycznych, antologiach, 
a książki na Liście Skarbów Mu-
zeum Książki Dziecięcej. Była 
wielokrotnie nagradzana za swą 
twórczość.  opr. mak

Bełchów | zaprasza kapelmistrz i goK

Orkiestra czeka na dzieci
Ruszył kolejny nabór do Stra-

żackiej Orkiestry Dętej działającej 
przy filii Gminnego Ośrodka Kul-
tury w Bełchowie. Kapelmistrz 
Mirosław Murgrabia zachęca 
dzieci i rodziców, podkreślając, że 
tak jak w jego przypadku, może to 
być początek przygody z muzyką, 
który trwa do dziś.

Jak przekonuje Murgrabia, gra 
w orkiestrze niesie dla młodych 
ludzi wiele pożytku: poznają mu-
zykę i zasady jakie nią kierują 
– granie w zespole uczy współ-
pracy, zależności od kolegów i ko-
leżanek, odpowiedzialności i roz-
wija w wielu kierunkach.

Zaproszenie do orkiestry skie-
rowane jest do dzieci w przedziale 
wiekowym od 9 do 13 lat, najle-
piej mieszkających w Bełchowie 
i miejscowościach sąsiedzkich, 
zdradzających talent muzycz-
ny i szukających sposobu aby go 
rozwijać. Tu, jak powiedział nam 

Murgrabia, ważna jest rola rodzi-
ca, który powinien dziecko „po-
pchnąć” do takiego wysiłku. – Za-
zwyczaj po latach tego kroku się 
nie żałuje – przekonuje.

Orkiestra zapewnia darmo-
we lekcje raz w tygodniu, stroje, 
nuty oraz instrumenty. Orkiestra 
wyjeżdża także na koncerty poza 

teren gminy Nieborów – w cią-
gu roku występuje ona przeszło 
20 razy. Raz w roku, w wakacje,  
w nagrodę za całoroczną pracę. jej 
członkowie będą jeździć na wy-
cieczkę – w sierpniu byli na Li-
twie, zwiedzili Wilno i Troki.

Obecnie orkiestra liczy 25 
osób, z czego około 16 to dzieci. 
Mirosław Murgrabia powiedział 
nam, że może się jeszcze rozro-
snąć o kilkanaście młodych osób.  
 tb
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Orkiestra Dęta z Bełchowa w czasie jednej z uroczystości, na przedzie 
kapelmistrz Mirosław Murgrabia.
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Sąd Administracyjny | rozprawa zM „bzura” kontra wojewoda – jeszcze bez wyroku

„Nowy Łowiczanin” dowodem 
w sądowej batalii
Wojewódzki Sąd Administracyjny w Łodzi rozpatrzył 
14 września sprzeciw Związku Międzygminnego 
„Bzura” złożony od kwietniowej decyzji kasatoryjnej 
Wojewody Łódzkiego, który po raz kolejny uchylił 
pozwolenie na budowę Regionalnego Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów Komunalnych 
w Piaskach Bankowych w gminie Bielawy.

Ze względu na skomplikowany 
charakter sprawy, ogłoszenie orze-
czenia odroczono do 26 września. 
Jednym z dowodów, przedłożo-
nych sądowi przez stronę skarżą-
cą, na potwierdzenie, że Starostwo 
Powiatowe w Łowiczu dopełniło 
obowiązku publikacyjnego doty-
czącego wszczęcia postępowania 
ws. udzielenia pozwolenia na bu-
dowę zakładu oraz wydania de-
cyzji, były archiwalne numery 
„Nowego Łowiczanina” z paź-
dziernika i grudnia 2014 r. z ogło-
szeniami zawierającymi obwiesz-
czenia starosty. 

Stronę sprzeciwiającą się de-
cyzji wojewody, na rozprawie 14 
września reprezentowali prezes 
Zarządu ZM „Bzura” Ryszard 
Nowakowski wraz z pełnomoc-
nikiem Małgorzatą Żurawik-Szy-
chowską, a wojewodę reprezen-
towała pełnomocnik Magdalena 

Paczesna-Gozdek. Składowi orze-
kającemu przewodniczyła Mag-
dalena Sieniuć. Na sali obecni byli 
także przedstawiciele gmin człon-
kowskich związku, m.in. Stryko-
wa i Piątku. 

zaczęło się  
od odwołania ze strony 
jednego rolnika
Przypominamy, że Wojewoda 

Łódzki Zbigniew Rau w kwietniu 

br. już po raz drugi uchylił wydane 
przez starostę łowickiego pozwo-
lenie na budowę inwestycji w gmi-
nie Bielawy. Decyzja ta jest kon-
sekwencją odwołania się przez 
Józefa Błaszczyka, mieszkańca 
Woli Gosławskiej, od decyzji sta-
rosty łowickiego z 2013 roku, za-

twierdzającej projekt budowlany  
i udzielającej ZM „Bzura” pozwo-
lenia na budowę zakładu w Pia-
skach Bankowych. 

Wojewoda tłumaczył swoją de-
cyzję błędami proceduralnymi 
organu I instancji w przeprowa-
dzonym postępowaniu admini-

stracyjnym. Uchybienia te miały 
polegać na tym, że starosta nie za-
pewnił właściwego udziału społe-
czeństwa w postępowaniu w spra-
wie oceny oddziaływań zakładu 
na środowisko. Zgodnie w wcze-
śniejszymi zapowiedziami, ZM 
„Bzura” wniósł do WSA sprzeciw 

na decyzję wojewody, a ten ostat-
ni wniósł o oddalenie sprzeciwu. 

sprawa ważna 
dla ponad 20 gmin
Na rozprawie 14 września peł-

nomocnicy stron potwierdzili 
ich wcześniejsze stanowiska. Re-
prezentująca „Bzurę” Małgorza-
ta Żurawik-Szychowska mówiła  
o tym, że oczekująca na realizację 
inwestycja jest decyzją prioryteto-
wą dla 20 gmin członkowskich, 
które od ponad 5 lat walczą o to, 
by RZZOK mógł powstać, że oko-
ło 150 tys. mieszkańców chce de-
cydować o wysokości opłat i spo-
sobie zagospodarowania odpadów 
przez nich wytwarzanych. 

– Do dzisiaj, poprzez działania 
organu administracyjnego, jakim 
jest Wojewoda Łódzki, nie jest 
możliwe kontynuowanie tej inwe-
stycji, poprzez ciągłe jej uchylanie 
bez rozpoznania merytorycznego 
odwołania złożonego 14 grudnia 
2013 roku, to jest 5 dni po wyda-
niu pozwolenia na budowę. Wo-
jewoda Łódzki (...) po raz kolejny 
niestety nie rozpoznał tego odwo-
łania, tylko uchylił pozwolenie na 
budowę – mówiła prawniczka.

Wykazywała dalej, że przesłan-
ki, jakimi wojewoda się kierował, 
były niewystarczające w jej oce-
nie do uchylenia decyzji staro-
sty łowickiego, ponieważ nie wy-

Z sali sądowej

eLŻBieta woLDan 
-roManowiCz

ela.woldan@lowiczanin.info

po otrzymaniu wycinków 
z nł zawierających 
opublikowane 
obwieszczenie nie uznał 
ich za wystarczające 
dowody, twierdząc,  
że nie może 
zidentyfikować  
jaka to gazeta i kiedy 
nastąpiła publikacja.

w swoim odwołaniu 
od decyzji starosty 
rolnik ten wskazywał,  
że m.in. hałas z zakładu 
będzie zakłócał 
gospodarowanie  
jego nieruchomością,

Po rozprawie, przed wyrokiem. przed gmachem wojewódzkiego Sądu Administracyjnego stoją przemysław 
Milczarek i ryszard nowakowski z zarządu zM „bzura”, 14 września 2018 r. 

e
lż

b
ie

TA
 w

o
ld

A
n

-r
o

M
A

n
o

w
ic

z



35www.lowiczanin.info     nr 38      20 września 2018

kazano, że została ona wydana  
z naruszeniem przepisów prawa,  
a konieczny do wyjaśnienia zakres 
spraw ma istotny wpływ na jej roz-
strzygnięcie. 

wycinek z gazety 
to za mało
Wojewoda utrzymywał, że sta-

rosta nie dopełnił obowiązku pu-
blikacyjnego, dotyczącego po-
informowania społeczeństwa  
o wszczynanym postępowaniu  
i wydanej w jego następstwie de-
cyzji, a po otrzymaniu wycinków 
z NŁ, zawierających opublikowa-
ne obwieszczenie, nie uznał ich za 
wystarczające dowody, twierdząc, 
że nie może zidentyfikować jaka 
to gazeta i kiedy nastąpiła publi-
kacja. Niestety zaniechał wyja-
śnienia wątpliwości, tylko uchy-
lił pozwolenie na budowę i cofnął 
sprawę do ponownego rozpatrze-
nia. 

Tym samym wojewoda, w oce-
nie strony skarżącej, nie dopełnił 
nałożonych na niego obowiązków 
z zakresu wyjaśnienia wątpliwo-
ści w ocenie dostarczonego przez 
starostwo materiału oraz w zakre-
sie merytorycznego rozpatrzenia 
odwołania złożonego przez Józefa 
Błaszczyka prawie 5 lat temu. 

Pełnomocniczka strony skar-
żącej okazała przed sądem ory-
ginały gazet, a także wydruki ob-
wieszczeń starosty z Biuletynu 
Informacji Publicznej. Ponadto, 
co się tyczy udziału społeczeństwa  
w postępowaniu, prawniczka 
wykazała, że osoby (mieszkań-
cy okolic projektowanego zakła-
du), odwołujące się od wyda-
nego przez starostę pozwolenia 
na budowę, brały czynny udział  
w postępowaniu, chociaż, zgodnie 
z decyzją środowiskową, ich nie-
ruchomości nie znajdują się w ob-
szarze oddziaływania inwestycji.

Jeden wyrok już był. 
i co z tego?
Sąd przypomniał wcześniejszy 

swój wyrok dotyczący ZM „Bzu-
ra” z grudnia 2017 r., w którym za-
warta była ocena prawna i wska-
zanie, że nie ma przesłanek do 
decyzji kasacyjnej. Niemniej Wo-
jewoda Łódzki do tej oceny praw-
nej się nie dostosował, dlatego do 
jego pełnomocnika skierowano 
pytanie o to, czy nie ma tu do czy-
nienia z obejściem oceny prawnej 
zawartej w prawomocnym wyro-
ku WSA? 

Pełnomocniczka wojewody 
odpowiedziała, że w jego oce-
nie – nie. Później dodała jesz-
cze, że WSA we wspomnianym 
wyroku wskazał na konieczność 
przeprowadzenia postępowania  
w zakresie oceny dopuszczalnych 

poziomów hałasu w środowisku 
i wyznaczenia obszaru oddziały-
wania przedmiotowej inwestycji,  
a poczynienie ustaleń w tym za-
kresie nie jest możliwe w toku 
procedury odwoławczej. 

Ponadto wojewoda wskazywał, 
że niezapewnienie udziału spo-
łeczeństwa w postępowaniu ws. 
udzielenia pozwolenia na budowę 
skutkowało wydaniem wadliwe-
go postanowienia Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska  
w Łodzi, a dodatkowo – nie zo-
stały rozpatrzone poruszane  
w odwołaniu Józefa Błaszczyka 
kwestie dotyczące ochrony życia  
i zdrowia, co powinien zrobić zro-
bić organ I instancji. 

Ad vocem pełnomocniczka 
„Bzury” powiedziała, że woje-
woda łódzki przede wszystkim 
powinien zbadać na podstawie 
decyzji środowiskowej, czy Jó-
zef Błaszczyk w ogóle jest stro-
ną w sprawie, a jeżeli byłby nią 
– to wówczas merytorycznie roz-
patrzyć jego odwołanie, zamiast 
uchylać pozwolenie na budowę 
z przyczyn formalnych. W swo-
im odwołaniu od decyzji starosty 
rolnik ten wskazywał, że m.in. 
hałas z zakładu będzie zakłócał 
gospodarowanie jego nierucho-
mością, ale Związek podnosił już 
wcześniej kwestię niepodlega-
nia oddziaływaniu akustycznemu 
niezabudowanych nieruchomości 
rolnych.

Co dalej z ponad  
40 milionami ? 
Na publikację wyroku w tej 

skomplikowanej sprawie czeka 
nie tylko ZM „Bzura”, ale i Wo-
jewódzki Fundusz Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej  
w Łodzi, który przyznał związ-
kowi ponad 21 milionów zł do-
tacji i 23 miliony pożyczki na 
realizację inwestycji. Czas na roz-
liczenie się z wykorzystania tych 
środków mija z końcem listopa-
da, a WFOŚ do czasu wydania 
wyroku w sporze beneficjenta  
z wojewodą nie chce aneksować 
umowy, przedłużając ten termin. 
Oczywiście przy braku pozwo-
lenia na budowę i przy braku za-
bezpieczenia finansowania inwe-
stycji związek nie może nawet 
ogłosić przetargu, po tym jak od 
realizacji budowy odstąpił pierw-
szy wykonawca, czyli Strabag. 

Prezes zarządu ZM „Bzu-
ra” Ryszard Nowakowski po 
ubiegłotygodniowej rozprawie  
w WSA powiedział nam, że 
związek czekał już na rozstrzy-
gnięcie tak długo, że te kilka dni 
odroczenia orzeczenia nie czyni 
większej różnicy. Myśli, że za-
rzuty wymienione w skardze, do-
tyczące szeregu naruszeń prawa 
procesowego i prawa material-
nego, zostaną ocenione na ko-
rzyść związku i że będzie miał on 
możliwość realizacji planowanej  
od lat inwestycji. 

Bobrowniki | czy policjant przekroczył swoje uprawnienia? 

Obecny narzeczony zatrzymywał byłego
Na początku stycznia  
w Bobrownikach dziewczyna 
wezwała policjantów na 
interwencję, gdyż jej były 
chłopak, Marius K., dobijał  
się do drzwi jej domu.  
W skierowanym  
na miejsce patrolu przyjechał 
funkcjonariusz, który obecnie 
jest jej narzeczonym.

Interwencja budziła wątpliwo-
ści – pisaliśmy o niej obszernie 
na łamach Nowego Łowiczanina, 
sprawę badał komendant policji, 
łódzkie Biuro Spraw Wewnętrz-
nych policji oraz skierniewic-
ka prokuratura. Sprawa trafiła 
również do sądu: Marius K. jest 
oskarżony o znieważenie policjan-
tów na służbie oraz próbę wymu-
szenia zaniechania prawnej czyn-
ności służbowej. Mówiąc wprost:  
o szarpanie i odpychanie policjan-
tów oraz znieważanie ich wulgar-
nymi słowami. Sąd będzie też zaj-
mował się sprawą z powództwa 
Mariusa K., który oskarża poli-
cjantów o przekroczenie upraw-
nień. Najbliższy termin w paź-
dzierniku. 

1.400 kilometrów 
po sprawiedliwość? 
33-letni Marius K. jest pocho-

dzącym z Polski obywatelem 
Niemiec, który obecnie mieszka 
w Szwajcarii. Żeby przyjechać 
na rozprawę w Łowiczu, musiał 
wziąć wolne i pokonać ok. 1.400 
kilometrów. Składając przed są-
dem w Łowiczu wyjaśnienia, mó-
wił, że będąc na początku stycznia 
w Polsce pojechał do Bobrownik 
z zamiarem porozmawiania z byłą 
dziewczyną. Mówił, że już po roz-
staniu wiele razy z nią korespon-
dował sms-owo, chciał ją po pro-
stu odwiedzić. 

Wyjaśniał, że zatrzymał się 
ok. 50 m od jej domu, podszedł  
i zapukał do drzwi – nie było tam 
dzwonka. – Odszedłem, bo nikt 
nie otwierał, ale zauważyłem, że  
w oknie u Marleny (byłej narze-
czonej – przyp. red.) świeci się 
światło – wyjaśniał. Twierdził, że 
to właśnie dlatego podszedł do 
domu jeszcze raz i ponownie pu-
kał do drzwi. Nieopodal przy bra-
mie stała jego niedoszła teścio-
wa – matka Marleny O. Mówiła, 
że córki nie ma w domu. Marius 
miał odejść w stronę remizy OSP  
w Bobrownikach. Mówił w są-
dzie, że zamierzał odjechać. Wte-
dy zobaczył nadjeżdżający radio-
wóz, a jednym z wysiadających  

z niego policjantów był Krzysztof 
R., o którym wiedział, że jest obec-
nym narzeczonym dziewczyny. 

W tym procesie policjant ów 
(tak samo, jak jego partner ze 
służby) występuje w podwójnym 
charakterze: świadka oraz po-
szkodowanego. Właśnie wtedy 
bowiem miało dojść do spornej 
interwencji. Oskarżony zapew-
niał sąd, że nie był agresywny czy 
wulgarny. – Cały czas mówiłem 
mu „na pan” i nie nie byłem wul-
garny, bo wiem, że tak nie można 
– wyjaśniał. Oskarżony twierdził, 
że został przez policjanta rzucony 
na ziemię, założono mu kajdan-
ki oraz potraktowano gazem łza-
wiącym prosto w oczy z niedu-
żej odległości. Później miał zostać 
wrzucony do radiowozu – Fiata 
Ducato – i tam jeden z policjan-
tów miał mu przeszukać kieszenie 
i przejrzeć telefon, po wyjęciu go 
w kieszeni, pod pretekstem spraw-
dzania numeru IMEI (unikalnego 
numeru identyfikacyjnego urzą-
dzenia). – Bałem się, że zrobią mi 
krzywdę – mówił oskarżony. 

Później wyjaśniał, że został 
zawieziony na komendę policji,  
z niej do szpitala na badanie czy 
będzie mógł zostać osadzony  
w izbie zatrzymań i ponownie „na 
dołek” do KPP. – Byłem w szoku, 
nie pomyślałem, żeby zrobić ob-
dukcję. Miałem sińce na ramio-
nach, rękach i oczy po gazie – wy-
jaśniał. Mówił też o tym, że się bał 
– między innymi dlatego, że cały 
czas w czynnościach uczestniczył 
obecny narzeczony Marleny O.  
– policjant na służbie Krzysztof 
R. – Mój problem jest taki, że nie 
mam obdukcji i świadków – nie 
ukrywał oskarżony. 

Będzie ciąg dalszy 
Na pierwszej rozprawie zezna-

wać mieli też dwaj policjanci, któ-
rzy interweniowali w Bobrowni-
kach, wspomniana Marlena O. 
oraz jej matka. Sąd jednak zdą-
żył przesłuchać tylko jednego po-
licjanta – tego, który do momen-
tu interwencji nie znał Mariusa K. 
– Według zgłoszenia jakiś męż-
czyzna miał się dobijać do drzwi 
domu w Bobrownikach. Kolega 
skojarzył, że to numer domu jego 
dziewczyny – zeznawał policjant 
Zenon B. Twierdził, że zauważył 
mężczyznę odchodzącego od po-
sesji ze zgłoszenia. Było ciemno. 
Mężczyzna ów szedł od strony 
kierowcy radiowozu i w jego kie-
runku. – Zatrzymując radiowóz 
powiedziałem mu, żeby się za-
trzymał. Otrzymałem kilka wul-

garyzmów i pan szedł dalej. Do-
kładnych słów nie pamiętam, ale 
sens był taki, że mam się odczepić 
– zeznawał. 

Mówił, że wyszedł wtedy  
z radiowozu, chwycił oddalające-
go się mężczyznę za przedramię  
i polecił, żeby się zatrzymał i pod-
szedł z nim do radiowozu. Zeznał, 
że wtedy usłyszał kolejne wulga-
ryzmy i wywiązała się pomiędzy 
nimi szarpanina. Wtedy miał też 
wyjść z drugiej strony radiowo-
zu jego partner z patrolu. Ponie-
waż według świadka mężczyzna 
stawiał coraz większy opór, jego 
partner ze służby – widząc co się 
dzieje – użył ręcznego miotacza 
gazu. Później wspólnie przewró-
cili mężczyznę na ziemię i obez-
władnili, zakładając kajdanki.

Po chwili – już z Mariusem 
K. w kajdankach w radiowozie  
– podjechali pod dom Marleny O. 
Zenon B. wyszedł do zgłaszającej 
rozpytać co się stało. Kobieta mia-
ła mu powiedzieć, że nie wiedzia-
ła kto dobijał się do drzwi i wystra-
szyła się. Była sama w domu, na 
tamtą chwilę nie chciała składać 
zawiadomienia o tzw. naruszeniu 
miru domowego. 

Na kolejnych rozprawach zezna-
wać ma m.in. Krzysztof R. – dru-
gi policjant z patrolu, Marlena O.  
i jej matka. Ponadto adwokat 
oskarżonego mec. Tomasz Mur-
grabia wnioskował o przesłucha-
nie dyżurnego policji, który wy-
syłał patrol do Bobrownik po 
zgłoszeniu oraz o wystąpienie do 
jednej z sieci telefonii komórkowej 
o dostarczenie szczegółowego bi-
lingu rozmów i sms-ów z telefonu 
należącego do Krzysztofa R. – na 
okoliczność ewentualnego kontak-
towania się policjanta z narzeczo-
ną. Ciąg dalszy nastąpi.  mak 

ryszarD 
nowakowski
prezes Zarządu  
ZM „Bzura”

liczymy na to, że jeżeli 
zapadnie wyrok korzystny 
dla związku, te relacje  
z wojewódzkim 
funduszem poukładają 
się, ta ważna inwestycja 
dla wszystkich 
mieszkańców naszego 
regionu będzie 
kontynuowana, będzie 
również dofinansowana 
przez wfoŚ. Mam 
nadzieję, że również  
i z panem wojewodą po 
tym wyroku też te relacje 
poukładają się. patrzymy 
na te pożary (składowisk 
– dop. red.), a instalacje 
takie jak nasza mają 
służyć temu, żeby była 
kontrola nad gospodarką 
odpadami. (...)  
w gospodarce  
odpadami jest bardzo 
dużo do zrobienia  
w całym kraju i każda taka 
inwestycja, która służy 
prawidłowej gospodarce, 
powinna być realizowana. 
(...) Mieliśmy ponad 21 
mln dotacji i ponad 23 
miliony pożyczki. Kłopot 
polega na tym, że niestety 
w ciągu tego straconego 
czasu ceny drastycznie 
wzrosły, także powinniśmy 
wszyscy współpracować: 
i wojewódzki fundusz, 
i związek, i wszystkie 
gminy, i wojewoda, żeby 
doszło do realizacji 
tej inwestycji, bo bez 
wsparcia zewnętrznego 
samodzielnie nie 
będziemy w stanie tego 
zrobić. Szkoda by było, 
żebyśmy przez te decyzje, 
które opóźniły budowę, 
stracili dofinansowanie. 
byłoby to ze szkodą dla 
wszystkich mieszkańców. 

reKlAMA

cały czas mówiłem mu 
„na pan” i nie nie byłem 
wulgarny, bo wiem,  
że tak nie można.

oskarżony Marius K.

zatrzymując radiowóz 
powiedziałem mu, 
żeby się zatrzymał. 
otrzymałem kilka 
wulgaryzmów 
i pan szedł dalej.

świadek Zenon B.
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WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAM OPuBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 uSTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auta każde kupię, najlepsze ceny, 
tel. kom. 786-263-059.

 �Każdego dostawczego, tel. kom. 
725-562-998.

 �Każdego Mercedesa, Toyotę, tel. 
kom. 725-361-836.

 �Kupię każde auto, całe i rozbite, tel. 
kom. 518-461-010.

 �Kupimy każdą Toyotę, Mercedesa, 
stan obojętny, tel. kom. 798-602-197.

 �Kupimy każdego busa, stan obojętny, 
tel. kom. 798-602-197.

 �Skup aut, tel. kom. 690-694-705.

 �Skup aut rozbitych, skolizjowanych, 
stan obojętny, tel. kom. 510-100-449.

 �złomowanie pojazdów- 
zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �AlfA roMeo 156, 2.0  

benzyna, 2003 rok, tel. kom. 
509-837-633.

 �AUdi A4 kombi, 1.9 Tdi 130 KM, 
2002 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �AUdi A4 kombi, 1.9 Tdi 130 KM, 
2002 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �AUdi A4 kombi, 2.0 benzyna, 2002 
rok, tel. kom. 509-837-633.

 �AUdi A6 c7, 2.0 Tdi 177 kM, polski 
salon, pierwsza rejestracja 2013, 
stan idealny, od nowości w łowiczu, 
bogate wyposażenie, cena 89.000 
zł do niewielkiej negocjacji, tel. kom. 
605-723-334.

 �bMw 1 e87, 2005 rok, tel. kom. 
607-403-281.

 �bMw X1, 2013 rok, tel. kom. 
660-408-769.

 �bUS, w dobrym stanie, tel. kom. 
513-327-672.

 �ciTroËn berlingo, 1.9 diesel,  
2004 rok, 7.700 zł,  
tel. kom. 511-381-992.

 �ciTroËn berlingo, 1.6 benzyna, 
2001 rok, stan bdb, tel. kom. 
609-459-539.

 �ciTroËn c4, 1.6 hdi, 2012 rok,  
po serwisie, tel. kom. 668-853-912.

 �fiAT 126p, 1994 rok, tel. kom. 
660-408-769.

 �fiAT 126p, 1999 rok, stan dobry, tel. 
kom. 609-459-539.

 �fiAT ducato, 3.0, 2009 rok, plandeka, 
8 palet, tel. kom. 500-333-660.

 �fiAT panda iii, 1.2, 2012 
rok, i właściciel, salon polska, 
bezwypadkowy, tel. kom. 695-323-452.

 �fiAT panda, 1.1, 2004 rok, 169.000 
km, lpg nowa butla, bezwypadkowy, 
polski salon, tel. kom. 505-577-682.

 �fiAT punto, 2000 rok, 116.000 km, 
tel. kom. 660-541-172.

 �fiAT Seicento, 1.1, 2002 rok, tel. kom. 
577-366-389.

 �fiAT Seicento, 1999 rok, tel. kom. 
503-569-473.

 �ford focus, 1.6 Tdci, 2008 rok, tel. 
kom. 608-482-193.

 �ford focus c Max, 1.8 benzyna/
gaz, 2004 rok, tel. kom. 513-170-753.

 �hondA civic Vii, 1.4 benzyna/gaz, 
2001 rok, tel. kom. 502-712-484.

 �hondA civic, 1.4, 2006 rok, w 
oryginale, tel. kom. 503-830-181.

 �hyUndAi i30 benzyna/gaz, 2007 
rok, tel. kom. 514-530-282.

 �KiA, 2004 rok, mały przebieg, tel. 
kom. 693-066-560.

 �MAzdA 6, 2.0 diesel, 2002 rok, 
sedan, tel. kom. 603-207-420.

 �MercedeS benz klasa c, w 
203, Avangarole, 2,7 diesel, kombi, 
2004, granatowy metalik, bogate 
wyposażenie, tel. kom. 660-405-414.

 �niSSAn Micra K12, 1.2 benzyna, 
2010 rok, 97.000 km, czarny, 15.500 zł, 
tel. kom. 600-342-196.

 �opel Antara, 2.0 cdT, 2007 rok, tel. 
kom. 603-741-475.

 �opel Astra 3, 1.6 benzyna/gaz, 
2005 rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
tel. kom. 604-706-309.

 �opel Astra f, 1.6 benzyna+gaz, 1999 
rok, sedan, 196.000 km, i właściciel, tel. 
kom. 519-596-646.

 �opel Astra g, 1.4, 2005 rok, 220.000 
km, tel. kom. 665-949-365.

 �opel Astra, 1.4 benzyna/gaz,  
2005 rok, klimatyzacja, tel. kom. 
604-706-309.

 �opel combo, 1.3 cdTi, 2004 rok, 
75KM, 6.900 zł, tel. kom. 798-526-505.

 �opel corsa, 1.7 diesel, 2001 
rok, 3.500 zł, tel. kom. 724-521-860, 
693-515-687.

 �opel corsa, 1.0 benzyna,  
2001 rok, 5-drzwiowy,  
tel. kom. 509-837-633.

 �opel corsa, 1.2, 2011/2012 rok, 
salon polska, i właściciel, tel. kom. 
600-944-728.

 �opel Meriva, 1.3 diesel, 2006 rok, 
zadbany, tel. kom. 500-308-011.

 �opel Signum, 2.2 dTi, 2003 rok, tel. 
kom. 516-084-162.

 �opel Vectra benzyna/gaz, 1998 rok, 
i właściciel w kraju od 12 lat, tel. kom. 
607-271-719.

 �opel zafira, 2007 rok, tel. kom. 
504-019-557.

 �opel zafira, 2.0 diesel, 2003 rok, tel. 
kom. 509-837-633.

 �peUgeoT 206, 1.4 gaz, 2003 rok, 
bordowy metalik, tel. kom. 537-200-181, 
513-375-786.

 �peUgeoT 207 Sw, 1.4 benzyna, 
2009 rok, 70.000 km, tel. kom. 
509-837-633.

 �peUgeoT 207, 1.6 hdi, 2007 
rok, 121.000 km, 12.200 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 �peUgeoT 307 Sw, 1.6 benzyna, 
2007 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �peUgeoT partner diesel, 2000 rok, 
2.000 zł, tel. kom. 695-197-672.

 �renAUlT laguna, 2.0 16V, 2002 
rok, 135 KM, kombi, 235.000 km 
przebie. bogate wyposażenie, tel. kom. 
785-435-812.

 �renAUlT Mascott, 3.0, 2005 rok, 
kontener, widna, tel. kom. 512-397-156.

 �renAUlT Megane, 1.5 dci, 2012 
rok, tel. kom. 693-143-499.

 �renAUlT Megane kombi, 1.9 
diesel 130 KM, 2007 rok, tel. kom. 
509-837-633.

 �SeAT ibiza, 1996 rok, tel. kom. 
693-552-221.

 �SeAT leon, 1.9 Tdi, 2005 rok, 
rzeczywisty przebieg 152.000 
km, bogate wyposażenie, cena 
konkurencyjna, tel. kom. 604-706-309.

 �ToyoTA corolla e12, 2003 rok, 
10.500 zł, tel. kom. 601-663-428.

 �ToyoTA corolla Verso, 2.2 diesel, 
2005 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �ToyoTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 11.900 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 �VolVo S40, 1.8 benzyna, 2001 rok, 
tel. kom. 509-837-633.

 �VolVo V40, 1.9 dTdi, 2000 rok, 
2.700 zł do negocjacji, tel. kom. 
691-532-301.

 �Vw bora, 1.6 16V benzyna/gaz,  
2001 rok, stan bdb., tel. kom. 
604-825-723.

 �Vw golf, 1.4 benzyna, 2005 rok, tel. 
kom. 509-020-872.

 �Vw Jetta, 1.9 diesel,  
2006 rok, 214.000 km, tel. kom. 
605-634-804.

 �Vw passat, 1.8T +gaz, 2000 rok, tel. 
kom. 604-811-546.

 �Vw passat b5, 1.9 Tdi, 1996 rok, tel. 
kom. 783-797-922.

 �Vw passat kombi, 1.8 Turbo benzyna, 
2004 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �Vw passat sedan, 1.9 Tdi, 2000 rok, 
tel. kom. 509-837-633.

 �Vw passat, 1.9 Tdi, 2004 rok,  
bogate wyposażenie,  
stan rewelacyjny, 10.900 zł, 
tel. kom. 604-706-309.

 �Vw passat, 1.9 Tdi, 1999 rok, bordo 
metalik, stan rewelacyjny, tel. kom. 
513-375-786.

 �Vw polo, 2004 rok, tel. kom. 
505-319-895.

 �Vw polo, 1997 rok, tel. kom. 
665-737-435.

 �Vw Tiguan, 2.0 TSi, 2012 rok, 
SUV, full opcja, skóra, automat, 
sprowadzony z Ameryki, czarny, fVAT, 
cena do uzgodnienia,  
tel. kom. 603-653-030.

inne
 �Sprzedam opony zimowe używane 

bridgestone 185/60r14, stan bdb., tel. 
kom. 668-821-684.

 �Sprzedam części do forda Tranzyta, 
tel. kom. 691-033-754.

 �opony dębica 145/70r13, 2012 rok, 
tel. kom. 664-752-643.

 �felgi „15”, koła „13”, tel. kom. 
693-054-784.

motorowe

kupno
 �Stare motocykle, motorowery, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 �Kupię stare motocykle: wSK, Mz, 
Shl, Junak, Motorynka, Komarek itp., 
tel. kom. 609-942-407.

 �Kupię motorynkę, tel. 603-444-431.

 �Kupię stare motocykle oraz części, 
tel. kom. 603-444-431.

sprzedaż
 �Sprzedam motorower Simson, stan 

idealny, tel. kom. 606-937-538.

 �Sprzedam skuter i rower góral, tel. 
kom. 722-342-605.

 �MzTS 150, tel. kom. 660-408-769.

 �Skuter router, tel. kom. 789-097-186, 
po 15.00.

garaże

wynajem
 �wynajmę garaż os. Starzyńskiego, tel. 

kom. 609-111-509.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię, gm. łyszkowice, 

okolice, tel. kom. 502-602-463.

 �Kupię ziemię w okolicach łowicza, 
tel. kom. 724-561-618.

 �Kupię ziemię, przyjmę  
w dzierżawę -łyszkowice,  
okolice, tel. kom. 792-387-788.

 �Kupię małe mieszkanie w głownie, 
tel. kom. 721-036-791.

sprzedaż
 �działki budowlane, nieborów, tel. 

kom. 607-328-032.

 �Sprzedam 1/6 udziału w domu, tel. 
kom. 531-217-794.

 �Sprzedam dom ocieplony, piętrowy z 
podpiwniczeniem, działka 560 mkw, tel. 
kom. 606-281-756.

 �działka budowlana 2200 
mkw., Mysłaków, media, tel. kom. 
665-981-200.

 �dom 160 m2 przy ul. Katarzynów, 
działka 740 m2, tel. kom. 723-798-953.

 �zduny, dom 120 mkw., zabudowania 
gospodarcze, działka 0.97ha , tel. kom. 
694-182-993.

 �działka 715 m2 nad Jeziorem 
Skrzyneckim, z prawem zabudowy, tel. 
kom. 604-107-760.

 �budowlana, 1.155 mkw., media, 
bełchów, ul. polna, tel. kom. 
517-640-507.

 �dom wolnostojący, łowicz-
przedmieście, tel. kom. 534-767-923.

 �Sprzedam działkę, okolice głowna, 
+4915217697397.

 �Sprzedam działkę 1.500 mkw, górki, 
tel. kom. 538-438-518.

 �działka budowlana uzbrojona, 
ogrodzona, łowicz, wschodnia (przy 
bolimowskiej), 745 m2, tel. kom. 
602-615-399.

 �Sprzedam 2 ha ziemi rolnej w 
bogorii górnej gm. zduny i 6.500 m2 
ziemi rolno-leśnej (Małszyce), tel. kom. 
604-902-486.

 �Sprzedam działki przy ul. Małszyce, 
tel. kom. 604-282-998.

 �ziemia rolna 2,7 ha, bąków górny, tel. 
kom. 888-761-255.

 �ziemia 1,5 ha, klasa ii, iV, działka 
wąska, długa, tel. kom. 602-519-741, 
boczki.

 �działka budowlana, głowno, 
graniczna 17, tel. kom. 694-903-240.

 �ziemia rolno-budowlana 2,86 
ha, lutynek, gm. Kocierzew, droga 
asfaltowa, 158.000 zł, tel. kom. 
693-351-078.

 �działka budowlana 3300 mkw. z 
możliwością działalności gospodarczej 
w stodole 198 mkw i oborze 172 mkw 
w łagowie (możliwość podłączenia 
wszystkich mediów), tel. kom. 
604-497-153.

 �Sprzedam ziemię orną 2 ha  
i łąkę 1,7 ha łęki górne  
gm. Krzyżanów, tel. kom. 697-671-695.

 �Sprzedam działkę w nieborowie, tel. 
kom. 692-368-494.

 �Sprzedam posesję łowicz, 
Katarzynów 42, tel. kom. 603-879-720.

 �M-3 sprzedam lub zamienię  
na mniejsze, tel. kom. 727-758-820.

 �łowicz, parter, 3-pokojowe, tel. kom. 
506-214-763.

 �Sprzedam lub zamienię dom 
pod łowiczem na bloki, tel. kom. 
606-967-338.

 �Sprzedam 3 ha ziemi borki  
koło głowna, tel. kom.  
507-325-487.
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DO WYNAJĘCIA
lokal gastronomiczny z ogródkiem letnim

w centrum Łowicza, ul. Pijarska 3a
(ul. Pijarska, d. kawiarnia „U Dziennikarzy”)

Informacje: tel. 531 525 347

 �grunty orne 10 ha, gmina bielawy, tel. 
kom. 697-094-770.

 �Sprzedam mieszkanie TbS 64 mkw., 
wyremontowane, Stryków, tel. kom. 
575-309-937.

 �Sprzedam lub wydzierżawię 13 
ha Klotyldów-zosinów, tel. kom. 
535-201-784.

 �działki budowlane: 2.280 oraz 1.060 
m2, zielkowice, tel. kom. 607-343-411, 
po 15:00.

 �Sprzedam ziemię 4 ha, z 
zabudowaniami lub oddzielnie, wejsce, 
tel. kom. 791-502-101.

 �Sprzedam ziemię 3,5 ha, Jeziorko, tel. 
kom. 791-502-101.

 �działka 2.300 m2, Małszyce 63a, tel. 
kom. 504-475-567.

 �Sprzedam działkę 3.000 mkw w 
łowiczu, tel. kom. 691-033-754.

 �Sprzedam działkę budowlaną 
400 mkw, os. Jastrzębia, tel. kom. 
691-610-713.

 �Sprzedam mieszkanie o pow. 36 
mkw, na parterze, os. dąbrowskiego, 
tel. kom. 602-479-334.

 �zdecydowanie sprzedam działkę 
1.25 ha przy ul. poznańskiej  
w łowiczu. działka w studium 
zagospodarowania przestrzennego 
produkcyjno-usługowa. energia, woda, 
gaz w bezpośrednim sąsiedztwie granic 
działki. Atrakcyjna cena 700.000 zł, tel. 
kom. 509-551-203.

 �działka budowlana, nieborów, tel. 
kom. 502-346-069.

 �rolno-budowlana położona przy lesie 
w gm. Stryków, tel. kom. 505-583-091.

 �dom, łowicz, tel. kom. 880-651-700.

 �dom 293 m2, stan surowy otwarty, 
działka 1900 m2, wszystkie media, 
łowicz, grunwaldzka, tel. kom. 
501-932-818.

 �M-3, tel. kom. 695-778-924.

 �Mieszkanie 72 mkw, iV piętro, 
os. Marii Konopnickiej, tel. kom. 
668-843-714.

 �Sprzedam dom wolnostojący w 
łowiczu oraz 1,23 ha ziemi wraz z 
budynkami w zielkowicach, tel. kom. 
784-279-632.

 �Sprzedam współwłasność 
lub dam w dzierżawę ziemię, tel. kom. 
665-316-153.

 �Sprzedam lub wynajmę lokal 
użytkowy o pow. 70 mkw. w centrum 
łowicza, tel. kom. 608-471-880.

 �ziemia o powierzchni 4 ha  
w miejscowości lasek  
koło brzezin gmina Sanniki, 
tel. kom. 694-200-136.

 �Sprzedam dom w łowiczu na żwirki 
i wigury 7A, 250.000 zł, tel. kom. 
500-287-713.

 �Kawalerka +garaż, nowy blok z 
windą, centrum łowicza, tel. kom. 
601-283-421.

 �Sprzedam działkę 2.000 mkw., 
Janowice, tel. kom. 502-768-210.

 �Sprzedam działkę budowlaną 
uzbrojoną pow. 1 ha w bielawach, tel. 
kom. 784-843-470.

 �działka 340 m2, domek  
murowany, prąd, ul. łódzka,  
tel. kom. 661-692-840.

wynajem
 �wynajmę 2-pokojowe mieszkanie, tel. 

kom. 604-218-150.

 �gminna Spółdzielnia w dmosinie 
wynajmie lokal 60 mkw., wszystkie 
media, centrum gminy, możliwa każda 
działalność, tel. (46) 874-74-60, 8.00-
15.00, tel. kom. 605-587-016.

 �do wynajęcia 2 pokoje z kuchnią w 
domu prywatnym, głowno, tel. kom. 
503-830-181.

 �wynajmę kawalerkę w łowiczu, tel. 
kom. 795-410-608.

 �Mieszkanie do wynajęcia 40 mkw., 
łowicz, tel. kom. 510-177-041.

 �do wynajęcia mieszkanie 37 mkw., 
os. Sikorskiego, głowno, tel. kom. 
603-607-617.

 �wynajmę lokal nad apteką 
Słoneczko, ul. Krakowska, tel. kom. 
607-809-288.

 �Mieszkanie 2-pokojowe, os. 
Konopnickiej, tel. kom. 577-028-979.

 �do wynajęcia kawalerka 20 m2, 
warszawa, przy Uniwersytecie 
Medycznym, 1.800 zł/msc. (w tym 
opłaty), tel. kom. 606-332-652.

 �lokal do wynajęcia, zduńska, tel. 
kom. 883-201-761.

 �na działalność gospodarczą 
400 mkw. z dużym placem, łowicz, 
bolimowska 63, tel. (46) 837-42-46, tel. 
kom. 605-578-502.

 �róg warszawskiej i dworcowej w 
łowiczu 40 m2. lub 160 m2 lub 200 m2 
na działalność, tel. (46) 837-42-46, tel. 
kom. 605-578-502.

 �wynajmę lokale handlowo-usługowe 
w centrum miasta. łowicz, ul. 
Stanisławskiego, ul. długa. wszystkie 
media, klimatyzacja, do 700 m2,  
tel. kom. 534-500-595.

 �wynajmę warsztat 500 m2, 4 kanały, 
wysokość 5m, ogrzewany, duży plac 
parkingowy, łowicz ul. Armii Krajowej, 
tel. kom. 601-888-400.

 �do wynajęcie lokal restauracji 
w centrum głowna przy zalewie, 
wiadomość pSS „nadzieja”,  
tel. kom. 600-286-212, 668-195-016.

 �wynajmę lokal użytkowy 22 mkw.,  
po remoncie, zduńska,  
tel. kom. 607-442-383.

 �wynajmę mieszkanie 50 mkw, os. 
Starzyńskiego, tel. kom. 609-111-509.

kupno różne
 �Monety, starocie, tel. kom. 

606-941-752.

 �Kupię samochód dobrej ziemi do 
ogrodu, tel. kom. 605-249-075.

 �Kupię złom, odbieram makulaturę, 
przyjmujemy folię, wywozimy odpady 
budowlane, tel. kom. 695-416-747, 
530-566-601.

 �Kupię orzechy włoskie, tel. kom. 
574-827-824.

 �Kupię kasztany, tel. kom. 574-827-824.

sprzedaż różne
 �drewno kominkowe, opałowe 

(workowane). Skrzynki uniwersalne. 
Trociny., tel. kom. 501-658-261.

 �drewno kominkowe, opałowe, tel. 
kom. 504-257-615.

 �Piasek płukany, pospółka,  
żwiry, podsyp, tel. kom. 
600-895-026.

 �Skrzynki plastikowe nowe, polskie,  
15 kg i mniejsze, tel. kom. 601-286-499.

 �Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorach, tel. kom. 
531-467-981.

 �Pianina, fortepiany, tel. kom. 
604-443-118.

 �budy ocieplane dla psów, tel. kom. 
885-459-698.

 �Akordeon weltmaister, stół 
bilardowy, domek letniskowy, tel. kom. 
791-776-110.

 �Krajzega, szlifierka taśmowa, tel. kom. 
503-830-451.

 �płyty paździeżowe, tel. kom. 
885-459-698.

 �wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 �piec c.o., 17kw z sterownikiem i 
nadmuchem, tel. kom. 668-405-964.

 �Drewno opałowe, tel. kom. 
690-468-321.

 �betoniarka, tel. kom. 504-507-730.

 �drewno opałowe, kominkowe, suche, 
tel. kom. 602-733-249.

 �wyprzedaż garażowa: Jasieniec 
23/k.rybna, tel. kom. 609-491-588.

 �Spółdzielnia tanio sprzeda regały 
sklepowe, wagi i inne urządzenia 
sklepowe, tel. (46) 874-74-60, 8.00-
15.00, tel. kom. 605-587-016.

 �Meble pokojowe. Tanio!, tel. kom. 
660-914-401.

 �Sprzedam tanio tuje, łowicz 
bolimowska 61, tel. (46) 837-85-84.

 �Sprzedam jaja świeże, ekologiczne, 
tel. kom. 668-708-583.

 �Sprzedam 6 topoli ściętych, tel. kom. 
607-324-089.

 �Sprzedam skrzynki uniwersalki, tel. 
kom. 880-586-735.

 �rury stalowe plastikowe fi 200-500, 
tel. kom. 603-809-795.

 �overlock, renderkę, stębnówkę, tel. 
kom. 602-234-522.

 �plandeki siatkowe używane, tel. kom. 
603-809-795.

 �Komplet naczyń firmy philipiak, 
tel. (46) 837-20-20.

 �perkusja Stagg (niemcy), tel. kom. 
694-019-963.

 �Tanio sprzedam: regał, meble 
kuchenne w dobrym stanie, tel. kom. 
500-025-262.

 �Meble, kuchnia, telewizor, tel. kom. 
695-778-924.

 �zestaw meblowy bleck red white 
7-częściowy, kolor jasny dąb, tel. kom. 
791-502-691.

 �pianino, tel. kom. 577-014-868.

 �Tunel foliowy 7x30 m, 
tel. (46) 839-10-43.

 �betoniarka 250l, cegła biała  
potrójna 1000 szt, 1 zł/szt., tel. kom. 
723-938-111.

 �Kuchnia gazowa, kuchnia 
elektrzcyna, piec c.o. (używane), tel. 
kom. 509-323-342.

 �dwa fotele +szafka rTV, stan bdb, tel. 
kom. 510-413-232, po 15:00.

 �domek dziecinny ze zjeżdżalnią, 
zbiorniki na zboże, stemple budowlane, 
tel. kom. 788-870-752.

 �Sprzedam tanio wiele własnych 
używanych urządzeń, narzędzi i 
produktów jak: kocioł miałowy, olejowy, 
meble, itp., łowicz Klickiego 66.

 �Sprzedam biurko młodzieżowe, tel. 
kom. 531-778-136.

 �oddam kamienie polne, tel. kom. 
730-602-302.

 �Silnik elektryczny o mocy 11 kw mało 
używany, tel. kom. 780-098-430.

 �Sprzedam meble (komoda, rTV, 
biurko, ława), tel. kom. 660-541-668.

 �lodówka beko 85 cm, tel. kom. 
725-445-907.

 �piec 24 kw, tel. kom. 796-969-290.

 �Sprzedam nowy narożnik bez funkcji 
spania, tanio, tel. kom. 604-698-335.

 �Meblościanka (biurko), tel. kom. 
530-350-251.

 �Sprzedam piec defro duo 15 kw na 
ekogroszek, tel. kom. 606-908-346.

 �Sprzedam tanio: regał pokojowy, 
szafę, tel. kom. 605-636-212.

 �oddam korzenie (śliwa), tel. kom. 
501-680-662.

praca

dam pracę
 �firma transportowa zatrudni 

kierowców kat.c+e w transporcie 
międzynarodowym (kierunek włochy). 
oferujemy: umowę o pracę, terminową 
wypłatę, praca na tacho, nowoczesny 
tabor, tel. kom. 602-275-001, lub 
606-666-683.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e w ruchu 
międzynarodowym, kółka na niemcy, 
tel. kom. 601-720-805.

 �pracowników do produkcji ogrodzeń 
betonowych (praca akordowa), osobę 
z uprawnieniami palacza, pracowników 
do obsługi skupu złomu, tel. kom. 606-
238-181, 509-345- 234.

 �pracowników do produkcji ogrodzeń 
betonowych (praca akordowa), osobę 
z uprawnieniami palacza, pracowników 
do obsługi skupu złomu, tel. kom. 606-
238-181, 509-345- 234.

 �zatrudnię montażystę, tel. kom. 
602-504-924.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
Głowno, tel. kom. 509-852-909.

 �Zatrudnię pomocnika  
dziewiarza, Głowno, tel. kom. 
509-852-909.

 �Firma zatrudni pracowników 
fizycznych do pracy  
na budowie. Wynagrodzenie  
15-19 zł na rękę, tel. kom. 
601-593-011.

 �zatrudnię hydraulików, tel. kom. 
603-673-948.

 �praca przy kostce brukowej, chętnych 
z głowna i okolic proszę o kontakt, tel. 
kom. 606-796-698.

 �przyjmę do pracy przy budowie dróg 
kolejowych, praca na wyjazdach, min. 
13 zł/h, tel. kom. 668-391-722.

 �zatrudnię operatora koparki, praca 
przy budowie dróg kolejowych, wysokie 
zarobki, umowa o pracę., tel. kom. 
668-391-722.

 �zatrudnię szwaczki na dwuigłówkę, 
overlock i stębnówkę, tel. kom. 
665-217-483.

 �Zatrudnię do formowania skarpet 
Łowicz, Strzelcew, tel. kom. 
668-479-265.

 �zatrudnię kierowcę c+e, chłodnia/ 
izoterma, tel. kom. 602-354-612.

 �zatrudnię spedytora, tel. kom. 
602-354-612.

 �zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych i naczep, tel. kom. 
602-354-612.

 �Zatrudnię murarza, pomocnika 
murarza, do elewacji, tynkarza, 
pomocnika do tynków 
maszynowych, tel. kom. 
513-985-412.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, tel. kom. 
601-297-797.

 �zatrudnię doświadczonych brukarzy, 
pomocników. Mile widziane prawo jazdy 
kat. b, tel. kom. 508-286-519.

 �zatrudnię pracowników do 
docieplania elewacji, tel. kom. 
539-335-695.

 �zatrudnię kierowcę c+e, polska-
niemcy, tel. kom. 605-993-107.

 �Salon-Serwis KIA-Fiat Łowicz 
zatrudni pracowników: obsługi 
klienta, części zamiennych, 
likwidacji szkód, doradców 
serwisowych, handlowców, 
recepcjonistów, mechaników, 
stażystów. CV: recepcja.mgt@
kiamotors.pl.

 �zatrudnię kierowców c, c+e, tel. 
kom. 691-621-098.

 �przyjmę pracowników. wykończenia, 
elewacje, tel. kom. 663-211-953.

 �Zatrudnię szwaczkę i 
prasowaczkę, tel. kom. 
509-571-801.

 �zatrudnię do pracy w gospodarstwie, 
tel. kom. 602-558-294, 692-370-686.

 �Zatrudnię do sklepu z alkoholami, 
Łowicz, tel. kom. 501-788-231.

 �zatrudnię ekspedientkę, sklep 
spożywczo-warzywny, ul. 11 listopada, 
tel. kom. 691-715-550.

 �Hurtownia budowlana w 
Strykowie zatrudni kierowców C+E. 
Dobre wynagrodzenie, tel. kom. 
601-153-348.

 �zatrudnię pracowników do zbioru 
jabłek okolice brzozowa, możliwość 
zakwaterowania, tel. kom. 660-719-389.

 �ApT randstad (47) zatrudni do lekkiej 
pracy na produkcji, 3 zmiany, Stryków, 
darmowy dojazd, wysoka stawka   , tel. 
kom. 603-207-005, 501-327-839.

 �Monterów stolarki meblowej z 
doświadczeniem, tel. kom. 696-086-527.

 �zatrudnię pracownika na myjnię, tel. 
kom. 608-394-596.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e w 
transporcie krajowym, izoterma, tel. 
kom. 608-394-596.

 �zatrudnię mężczyzn do zbioru 
kapusty, tel. kom. 660-096-000.

 �przyjmę do pracy szwaczki szyjące 
na overlocku i stebnówce, tel. kom. 
668-008-211.

 �przyjmę do pracy kierowcę z kat. c, 
praca od poniedziałku do piątku, wolne 
weekendy, tel. kom. 666-308-980.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, tel. kom. 
607-343-338.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin, tel. 
kom. 608-067-847.

 �zatrudnię kierowcę kat.c+e w 
transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, dobre zarobki, tel. kom. 
608-067-847.

 �Kierowca kat. c+e, transport 
międzynarodowy lub krajowy, mile 
widziane doświadczenie, tel. kom. 
691-200-608.

 �pracownik biurowy ze znajomością 
angielskiego, tel. kom. 691-200-608.

 �zatrudnię traktorzystę do pomocy w 
gospodarstwie, tel. kom. 792-387-788, 
gmina łyszkowice.

 �zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, tel. kom. 
783-997-688.

 �przyjmę do zbioru jabłek, okolice 
łowicza, tel. kom. 669-356-370.

 �zatrudnię kierowcę c+e, kraj, tel. 
kom. 605-680-709.

 �Mała masarnia okolice Strykowa 
zatrudni mężczyznę na produkcję, tel. 
kom. 601-231-082.

 �przyjmę do pracy szwaczki oraz 
chałupniczki do szycia biustonoszy, 
głowno, zabrzeźnia, tel. kom. 
698-399-684.

 �Autoryzowany Serwis Sprzętu 
gospodarstwa domowego w łowiczu 
zatrudni pracownika na stanowisko: 
technik serwisu. praca na warsztacie i 
w terenie.Mile widziane doświadczenie: 
cV na: serwisagd_lowicz@o2.pl, 
tel. (46) 830-23-27.

 �zatrudnię ekspedientki do pracy w 
sklepie spożywczym w łowiczu, tel. 
kom. 512-088-422.

 �dam pracę paniom z Ukrainy, tel. 
kom. 512-088-422.

 �pomoc w pracach domowych 1-2 
razy w tygodniu, łowicz, Korabka, tel. 
kom. 664-135-662.

 �Firma zatrudni od zaraz 
pracowników do kostki brukowej 
z Łowicza i okolic, tel. kom. 
601-593-011.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek na 
Rosso, tel. kom. 668-479-265.

 �zatrudnimy kierowców c+e, transport 
międzynarodowy, krajowy. 
weekendy wolne, tel. kom. 
605-094-166.

 �zatrudnimy mechaników na warsztat 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
605-094-165.

 �zatrudnię kierowcę c+e (kontenery 
-stałe trasy), tel. kom. 693-441-700.

 �Firma RAFANN zatrudni ślusarzy 
i spawaczy do pracy na terenie 
Łowicza; także do przyuczenia. 
Wysokie zarobki, tel. kom. 
793-065-376.
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 �zatrudnię kierowcę c+e z 
doświadczeniem, kraj, tel. kom. 
699-902-211.

 �zatrudnię pomocnika mechanika 
samochodów osobowych, tel. kom. 
694-841-996.

 �zatrudnię mechanika  
samochodów osobowych,  
tel. kom. 694-841-996.

 �zatrudnię piaskarza, Kołacin, tel. 
kom. 698-286-502.

 �zatrudnię piaskarza, Kołacin, tel. 
kom. 698-286-502.

 �pracownik budowlany do 
dociepleń domków jednorodzinnych, 
obowiązkowe prawo jazdy kat. b, tel. 
kom. 726-005-701.

 �przyjmę do pracy spawacza, 
możliwość przyuczenia zawodu, wyślę 
na kurs, tel. kom. 605-370-015.

 �przyjmę tokarza do pracy, tel. kom. 
605-370-015.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e Stryków, 
tel. kom. 504-985-644.

 �przyjmę szwaczkę chałupniczo lub 
do zakładu, cykcak - wykończenia 
(biustonosze), głowno, tel. kom. 
667-674-394.

 �zatrudnię murarza i tynkarza, okolice 
łowicza, tel. kom. 692-382-852.

 �zatrudnię cukiernika/osobę 
z umiejętnościami składania i 
dekorowania tortów. praca od 
poniedziałku do piątku. cukiernia 
Milczarek, dmosin drugi, tel. kom. 
606-799-177.

 �zatrudnię mężczyznę na  
stanowisko cukiernika/pomoc 
cukiernika. praca od poniedziałku  
do piątku w godzinach od 18.00  
do 2.00 cukiernia Milczarek, dmosin 
drugi, tel. kom. 606-799-177.

 �zatrudnię ekspedientkę do sklepu 
spożywczego w łowiczu, tel. kom. 
607-090-369.

 �zatrudnię kierowców kat. c+e  
w transporcie międzynarodowym, 
bardzo dobre zarobki,  
3x weekendy wolne,  
tel. kom. 604-237-423.

 �firma zatrudni pracowników do 
produkcji ogrodzeń betonowych 
oraz ślusarzy, spawaczy do produkcji 
ogrodzeń stalowych, tel. kom. 
508-382-120.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, transport 
międzynarodowy. Wysokie zarobki, 
wyjazdy tygodniowe, tel. kom. 
502-605-719.

 �Do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa + 
premia, tel. kom. 502-136-701.

 �poszukujemy kelnera/kelnerki do 
pracy, restauracja na poddaszu, tel. 
kom. 690-030-614.

 �zatrudnię kierowcę c+e, 
firanka, transport krajowy, tel. kom. 
661-185-979.

 �Zatrudnię pracowników  
do firmy budowlanej, tel. kom. 
605-051-991.

 �przyjmę do prac wykończeniowych, 
tel. kom. 665-678-474.

 �Kierowca c+e, kraj, izoterma, praca 
poniedziałek-piątek, wolne weekendy, 
tel. kom. 500-333-660.

 �Zatrudnię mężczyznę do 
zakładu kamieniarskiego, Stryków, 
tel. (42) 719-81-66.

 �rozwijająca się firma budowlana 
spod Kutna przyjmie inżyniera budowy 
lub majstra, tel. kom. 603-452-605.

 �przedszkole w Sochaczewie 
poszukuje nauczyciela grupy 
przedszkolnej, cV na adres: praca@
lesneskrzaty.info.pl.

 �zatrudnię kierowcę kat. c z 
kartą. praca w godz. 8-16, tel. kom. 
577-497-339.

 �zatrudnię do zbioru jabłek, okolice 
łowicza, tel. kom. 577-497-339.

 �zatrudnię kierowcę kat. b  
w ruchu międzynarodowym,  
wymagane doświadczenie, praca  
w systemie pl-Ue -pl, wyjazdy  
wt/śr, powrót w piątki,  
dobre warunki pracy, auto 2-letnie, 
 tel. kom. 536-450-010.

 �zatrudnię pracowników na 
betoniarnię. wysokie zarobki. witusza 
k/Kiernozi, tel. kom. 602-398-944.

 �Apteka w Łowiczu zatrudni 
technika farmacji na 1/2 etatu, tel. 
kom. 576-855-779.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. kom. 
731-316-332.

 �zatrudnię kierowcę c+e, tel. kom. 
537-180-085.

 �zatrudnię mechanika 
samochodowego z możliwością 
przyuczenia, tel. kom. 537-180-085, 
bednary.

 �zatrudnię pracownika fizycznego  
do sadu, tel. kom. 509-637-752, 
bednary.

 �Monter instalacji przeciwpożarowych, 
hydraulik, pracownik fizyczny,  
praca dla mężczyzn, na pełny etat,  
dowóz, w delegacji z zakwaterowaniem, 
tel. kom. 609-135-497, 609-275-497.

szukam pracy
 �wokalista szuka zespołu, tel. kom. 

795-131-463.

usługi wideo
 �wideofilmowanie. fotografia,  

tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

 �cyklinowanie, polerowanie,  
układanie parkietu,  
tel. kom. 501-249-461.

 �Układanie kostki brukowej,  
tel. kom. 667-837-817.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �docieplanie budynków, 
stropodachów granulatem 
styropianowym; kondygnacja: 1200 zł, 
tel. kom. 602-570-424.

 �usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

 �Kruszywa, piasek, żwir, ziemia 
ogrodowa. roboty ziemne, 
wyburzeniowe, transport maszyn 
budowlanych, rolniczych, usługi 
kruszarką, tel. kom. 693-565-564.

 �Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
697-725-830.

 �Schody, tel. kom. 607-789-345.

 �ogrodzenia, wiaty - montaż, tel. kom. 
606-303-471.

 �wykończenia wnętrz, glazura, 
terakota, gipsowanie, murowanie, tel. 
kom. 535-868-376, 600-934-964.

 �docieplenia budynków, tel. kom. 
666-152-315.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 �docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVAT, tel. kom. 606-737-576.

 �budowanie kominów z klinkieru, 
przeróbki budynków gospodarczych, 
pokrycia dachowe, tel. kom. 
723-917-819.

 �grzanie papy termozgrzewalnej 
i pokrycia dachowe, tel. kom. 
507-542-210.

 �Montaż pokryć dachowych, przeróbki 
budynków, murowanie kominów z 
klinkieru, itp., tel. kom. 507-542-210.

 �cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 �podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody: 
renowacja. profesjonalnie, solidnie, tel. 
kom. 733-552-113, 601-378-677.

 �Krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. Tanio, solidnie!, tel. kom. 
608-677-525.

 �Krycie papą, tanio, solidnie!, tel. kom. 
608-677-525.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Struktury agregatem, krótkie terminy, 
tel. kom. 607-612-176.

 �Budowa budynków, ocieplenia, 
tynki maszynowe, wykańczanie 
wnętrz, płyty K/G, tel. kom. 
513-985-412.

 �docieplanie budynków, wykańczanie 
wnętrz, poddasza, gipsy, www.remonty-
lowicz.pl, tel. kom. 511-735-802.

 �Malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 �płytki, gładzie, malowanie, remonty, 
tel. kom. 729-403-698.

 �Rozbiorę budynki, garaże, 
wywiozę gruz, tel. kom. 
607-809-288.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady, tel. kom. 
506-771-822.

 �gładzie gipsowe, zabudowy k/g, tel. 
kom. 796-689-987.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 �Malowanie, gipsowanie,  
tapetowanie, panele, płyta g/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. kom. 
535-466-501.

 �wykończenia poddaszy, tanio  
i solidnie, tel. kom. 726-395-426.

 �parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 �Docieplenia, wykończenia 
wnętrz. budowa od podstaw, 
10 lat doświadczenia, tel. kom. 
605-051-991.

 �Wykończenie wnętrz, 
podwieszane sufity, malowanie, 
glazura i terakota, tel. kom. 
605-051-991.

sprzedaż
 �producent siatki ogrodzeniowej, 

Mysłaków, tel. kom. 886-562-223.

 �piec c.o. hef, tel. kom.  
603-709-279.

 �pustak keramzytowy, tel. kom. 
609-473-490.

 �Sprzedam stemple budowlane, tel. 
kom. 695-911-432.

 �piec węglowy galmet 17 kw,  
używany 3 sezony, tel. kom. 
782-865-398.

 �piec eko-groszek 25 kw, 2009 rok, 
tel. kom. 603-568-487.

usługi 
instalacyjne

 �hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 � instalacje elektryczne, dokumentacja, 
tel. kom. 723-125-777.

 �Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
785-543-610.

 �drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

usługi inne
 �rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 

wycinka drzew, zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �wycinka drzew, usługi  
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 668-591-725.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru, ziemi, 
tel. kom. 601-630-882.

 �wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 �przeprowadzki, transport, tel. kom. 
695-885-953.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 �pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

 �wycinka drzew zagrażających, 
pielęgnacja ogrodów, usługi 
alpinistyczne, tel. kom. 693-552-240.

 �profesjonalne cięcie drzew 
niebezpiecznych, pielęgnacja zieleni i 
ogrodów, tel. kom. 782-718-483.

 �Mycie i czyszczenie kostki brukowej, 
tel. kom. 607-612-176.

 �Usługi szklarskie. grafika, lustra, 
kabiny, tel. kom. 536-363-000.

 �Szwalnicze naprawy, tel. kom. 
602-234-522.

 �zrobię ogrodzenia oraz bramy 
do stodoły, garażu, obory, tel. kom. 
505-928-735.

 �usługi koparko-ładowarką, tel. 
kom. 726-005-701.

 �wycinka drzew, tel. kom. 
510-052-908.

 �Mycie dachów, elewacji, kostki, tel. 
kom. 510-052-908.

 �pranie tapicerki meblowej i 
samochodowej, dywanów, wykładzin 
i kosmetyka wnętrza auta, tel. kom. 
572-188-128.

 �dJ, wodzirej poprowadzi 
niezapomniane: wesela, poprawiny, 
18-nastki, imprezy firmowe, 
okolicznościowe, tel. kom. 503-399-196.

matrymonialne
 �poznam kobietę do 58 lat sms o 

sobie, tel. kom. 608-029-088.

 �Mężczyzna pozna kobietę do 35 lat, 
tel. kom. 735-585-399.

 �Mężczyzna z łowicza poszukuje 
kobiety z łowicza lub okolic, 45-56 lat, 
tel. kom. 695-589-819.

nauka
 �nauczyciel języka niemieckiego, 

lekcje, tel. kom. 505-256-528.

 �Angielski, profesjonalnie, tel. kom. 
694-515-130.

 �Angielski, mgr filologii angielskiej, 
nauczyciel, doświadczenie, lekcje, tel. 
kom. 501-475-100.
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 �Angielski, niemiecki. więcej na 
facebook.com/lingvistauczy, tel. kom. 
693-833-062.

 �Język angielski, niemiecki, tel. kom. 
663-684-178.

 �Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �niemiecki korepetycje, tel. kom. 
795-819-558.

 �Korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, tel. kom. 
604-449-538.

 �Angielski, tel. kom. 889-999-312.

 �Kanadyjczyk polskiego pochodzenia: 
nauka języka angielskiego i 
francuskiego, wszystkie poziomy, tel. 
kom. 604-621-125.

 �nauka i korepetycje z angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjum i średnich, 
tel. kom. 604-621-125.

 �Angielski, nauczyciel, egzaminator 
maturalny, tel. kom. 662-611-189.

 �Matematyka kl. i-Vi, tel. kom. 
696-740-690.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �nauka Języka Angielskiego Jacek 
romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �nauczyciel języka niemieckiego 
udzieli korepetycji, tel. kom. 
691-715-557.

 �Korepetycje matematyka, tel. kom. 
798-356-247.

 �Matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 �Korepetycje: język niemiecki, tel. kom. 
690-354-196.

 �Matematyka: gimnazjum, średnie, 
wyższe, przygotowanie do matury, tel. 
kom. 660-781-884.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Skup zboża, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię każde zboże,  
odbiór własnym transportem,  
tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 �zboże, tel. kom. 603-945-983.

 �Skup zbóż paszowych: jęczmień  
700 zł, pszenżyto 700 zł,  
pszenica 800 zł, transport/załadunek, 
leśniczówka k./Soboty,  
tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię zboże, tel. kom. 693-157-117.

 �Kupię owies, żyto i pszenżyto, tel. 
kom. 733-067-051.

 �Kupię żyto z dostawą na skład 
opału w Teresinie przy trasie numer 
704, łyszkowice-Kołacin, tel. kom. 
604-634-249.

 �Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

 �Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
726-721-037.

 �Skup kukurydzy mokrej, tel. kom. 
600-323-947.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 �Kupię cielaki do dalszego chowu, tel. 
kom. 609-562-159.

maszyny
 �Każdego władymirca, Ursusa, tel. 

kom. 725-361-836.

 �Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MTz, Mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

 �Kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
515-710-848.

 �Kupię kopaczkę, talerzówkę, 
glebogryzarkę Troll, Motyl, kosiarkę, 
agregat, tel. kom. 797-513-264.

 �Kupię Ursus 912, przyczepę d-47 i 
d-55, tel. kom. 515-710-848.

 �Kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, tel. 
kom. 602-522-478.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Zboża ozime - siewne, inne 

nasiona rolnicze. Firma Nasienna 
GRANuM, Łowicz, ul. Katarzynów 
46, tel. (46) 837-23-05, (46) 
837-23-01.

 �pszenicę, jęczmień, pszenżyto, tel. 
kom. 697-638-898.

 �Sprzedam żyto, sadzonki truskawek, 
tel. kom. 606-218-403.

 �Sprzedam pszenżyto ozime, tel. kom. 
664-724-850.

 �dynia, tel. kom. 669-419-342.

 �Żyto paszowe, Strugienice, tel. 
kom. 668-380-714.

 �pszenżyto ozime Awokado po 
centrali na słabe gleby, okolice Sannik, 
tel. kom. 692-240-157.

 �żyto rostockie, ładne, czyste, tel. 
kom. 603-877-390.

 �Wytłoki jabłkowe, przywóz, tel. 
kom. 664-532-700.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

 �pszenica ozima, pszenżyto, żyto z 
odnowy, tel. kom. 693-830-160.

 �Sprzedam jęczmień 1 tona, bednary 
Kolonia 20, tel. kom. 696-465-492.

 �Sprzedam żyto, pszenicę, jęczmień 
ozimy, owies, tel. (46) 838-98-66.

 �Siano (baloty, kostka), sianokiszonka; 
okolice Sochaczewa, tel. kom. 
730-722-069.

 �Sprzedaż zbóż ozimych Hodowla 
Strzelce Danko KWS, ceny 
zakładowe, Bielawy, ul. Rynek 14, 
tel. kom. 607-189-155.

 �bele słomy 120, tel. kom. 
694-157-527.

 �żyto pierwszy odsiew, tel. kom. 
692-199-767.

 �pszenica ozima hondia, i odsiew, tel. 
kom. 781-779-640.

 �żyto, pszenżyto, mieszanka, boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 �Sadzonki truskawek Azja, 
roxana,Vibrant, tel. kom. 663-428-181.

 �Sprzedam wytłoki jabłkowe, 
FVAT, dostawa do klienta, tel. kom. 
693-025-909.

 �Sadzonki truskawek, tel. kom. 
724-977-665.

 �Sprzedam owies, tel. kom. 
696-796-696.

 �pszenica Tonacja po centrali, tel. 
kom. 692-365-635.

 �Sprzedam owies, tel. kom. 
785-567-451.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 600-323-947.

 �Słoma w balotach 120, tel. kom. 
501-713-862.

 �Sprzedam żyto rostockie, tel. kom. 
511-318-490.

 �Sprzedam ok. 20 t. pszenżyta, tel. 
kom. 664-759-319.

 �Sadzonki truskawek, tel. kom. 
790-365-746.

 �Sprzedam żyto rubin po centrali, tel. 
kom. 728-268-325.

 �Siano kostka, tel. kom. 695-304-897.

 �owies, tel. kom. 600-916-962.

 �Sprzedam słomę i siano ze 
stodoły w małych kostkach, tel. kom. 
787-436-230.

 �Sprzedam mieszankę zbożową, tel. 
kom. 883-842-795.

 �Słoma ze stodoły, okrągłe bele 
120/120 oraz w kostkach, tel. kom. 
660-260-131.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. kom. 
726-721-037.

 �Sprzedam mieszankę, tel. kom. 
505-933-179.

 �Sprzedam pszenżyto ozime, tel. kom. 
606-939-170.

 �pszenżyto, tel. kom. 880-263-930.

 �Sprzedam 10 t żyta z wywozem 
kupującego, tel. kom. 511-320-599.

 �pszenica ozima, odczyszczona, 
Sierżniki, tel. kom. 602-686-518.

 �Sprzedam pszenżyto, pszenicę, 
mieszankę (pszenica+jęczmień), tel. 
kom. 510-516-101.

 �Sprzedam pszenicę Arkadię, 
pszenżyto borwo, tel. kom. 
782-650-798.

 �Sprzedam jęczmień ozimy, tel. kom. 
512-544-708.

 �Sadzonki truskawek, tel. kom. 
605-725-688.

 �Sprzedam słomę w balotach, tel. 
kom. 514-642-411.

 �pszenżyto ozime preludio 1 tona, tel. 
kom. 887-545-192.

 �Sprzedam słomę w balotach 100 
sztuk, tel. kom. 795-123-003.

 �Sadzonki truskawek, tel. kom. 
508-373-168.

 �baloty słoma, ziemniaki odpadowe, 
tel. kom. 665-725-790.

 �pszenżyto siewne, tel. (46) 838-13-81.

 �pszenżyto, tel. kom. 606-188-034.

 �pszenżyto, Sanniki, tel. kom. 
660-180-544.

 �pszenżyto Meloman, tel. kom. 
660-180-544.

 �Mieszanka, pszenżyto, okolice 
Kiernozi, tel. kom. 669-078-614.

 �pszenica ozima, opcja, Jantarka, 
linus, Kierozia, tel. kom. 605-278-719.

 �pszenżyto 10 ton, tel. kom. 
697-567-944.

 �dynia, pszenica, tel. kom. 
507-531-109.

 �pszenżyto, tel. kom. 795-629-994.

 �pszenżyto Meloman, tel. kom. 
504-832-533.

 �Siano, zboże, tel. kom. 692-101-976.

 �pszenica - zboże, tel. kom. 
501-850-017.

 �zboże i słomę, tel. kom. 723-983-960.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
724-130-244.

 �Kukurydzę na ziarno 1 ha, tel. kom. 
509-838-266.

 �Wysłodki buraczane, jabłkowe, tel. 
kom. 691-174-194.

 �Sadzonki truskawek honeoye, 
nawadniane, tel. kom. 724-551-112.

 �Sprzedam pszenżyto borwo drugi 
rok po centrali na słabe gleby, tel. kom. 
692-240-157.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, okolice 
iłowa, tel. kom. 602-712-741.

 �pszenżyto, tel. kom. 723-585-201, 
różyce.

 �Siano, tel. kom. 791-785-230.

 �zboże po centrali: jęczmień ozimy, 
pszenżyto, tel. kom. 785-240-260.

 �Sprzedam banie, tel. kom. 
666-832-408.

 �Sprzedam burak i dynię pastewne, 
tel. kom. 607-065-145.

 �żyto rubin, tel. kom. 663-491-197.

 �owies, tel. kom. 880-352-340.

 �Sianokiszonka i słoma w balotach, 
tel. kom. 607-231-803.

 �pszenica zimowa po centrali,  
tel. kom. 663-256-947.

 �Kukurydza sucha, mokra,  
tel. kom. 506-115-015.

 �żyto, owies, pszenżyto, pszenica, 
mieszanka, sianokiszonka, słoma, tel. 
kom. 506-115-015.

 �Sprzedam omłynkowane pszenżyto, 
pszenicę z badaniami, tel. kom. 
509-704-349.

 �pszenżyto palermo, rok  
po wymianie, 90% schodów,  
tel. kom. 733-174-409.

 �żyto do siewu,  
tel. kom. 781-995-103.

hodowlane
 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 

kom. 728-121-674.

 �Sprzedam 4 jałówki cielne, tel. kom. 
500-803-757.

 �prosiaki, tel. kom. 606-575-640.

 �Sprzedam 4 jałówki cielne, tel. kom. 
665-281-739, 665-941-224.

 �Sprzedam jałówkę cielną, termin 
wycielenia koniec września, tel. kom. 
514-999-832.

 �Sprzedam 3 krowy na ocieleniu, tel. 
kom. 782-282-046.

 �prosiaki, tel. kom. 515-291-402.

 �prosięta, tel. kom. 607-150-316.

 �prosiaki, 5 szt., tel. kom. 725-368-799.

 �Kozy, tel. kom. 733-630-382.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 508-586-263.

 �Sprzedam prosięta 13 szt., tel. kom. 
536-602-532.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
570-513-525.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 27 
września 2018 r., tel. kom. 795-114-198.

 �Sprzedam krowę, tel. kom. 
607-065-145.

 �Sprzedam byczki, tel. kom. 
511-611-296.

 �prosiaki, tel. kom. 732-797-792.

 �dojenie krów,  
tel. kom. 726-811-028.

 �Sprzedam prosiaki 24 sztuki, tel. kom. 
696-312-242.

 �Sprzedam 2 jałówki hodowlane na 
wycieleniu, tel. kom. 603-945-944.

 �dwie krowy z mlekiem, tel. kom. 
793-051-461.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 782-787-291.

 �dwa byczki 300-kilogramowe,  
dwie jałoszki 250-kg, tel. kom. 
693-088-990.

 �Sprzedam jałówkę cielną z 
dokumentami, tel. kom. 570-929-073.

 �Krowę, wycielenie 21.10.2018 i 2 
cielaki, tel. kom. 518-360-010.

 �prosięta: 16 szt po 30 kg, tel. kom. 
782-583-272.

 �Sprzedam elegancką jałówkę na 
wycieleniu, rasa mięsna, Sierzchów 46, 
tel. kom. 781-193-900.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie: 
październik, tel. kom. 696-531-274.

 �Sprzedam cielaki: byczka, cieliczkę, 
tel. kom. 513-170-880.

 �Jałówki hodowlane, wysokocielne, tel. 
kom. 660-712-670.

 �Sprzedam prosiaki 12 sztuk, tel. kom. 
690-620-606.

 �Sprzedam kaczki rosołowe, 
tel. (46) 838-13-59.

 �Sprzedam byczki 2-tygodniowego, 
tel. (46) 838-25-79.
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 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
691-639-756.

 �dwie jałówki około 300 kg hf, 
2.000zł/sztuka, tel. kom. 665-878-902.

 �Sprzedam 10 krów, likwidacja stada, 
tel. kom. 729-304-322.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
663-790-575.

 �Sprzedam 8 prosiąt, tel. kom. 511-112-
553, 606-371-074.

 �prosiaki, tel. kom. 501-220-604.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 
605-350-355.

 �Sprzedam 2 małe byczki, tel. kom. 
792-858-895.

 �Sprzedam jałówki do zacielania, tel. 
kom. 783-561-065.

 �Sprzedam krowę cielną, tel. kom. 
662-146-536.

 �dwie jałówki, wycielenie 20.10; krowa 
cielna, wycielenie 20.10; gmina zduny, 
tel. kom. 508-309-423.

 �dwa byczki czerwone, tel. kom. 
604-245-140.

 �Sprzedam 5 krów wysokocielnych, 
likwidacja, tel. kom. 507-974-779.

 �Jałówki po wycieleniu, siewnik, tel. 
kom. 517-914-085.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
663-491-197.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
2.10.2018, tel. kom. 509-639-301.

 �Krowa na wycieleniu, tel. kom. 697-
693-625, 695-793-838.

 �Jałówka na wycieleniu, termin 
14.01.2019 r., cena 4300 zł, tel. kom. 
793-622-777.

maszyny
 �Agregat ścierniskowy rolmako, 2009 

rok, zabezpieczenie sprężynowe, 5 łap, 
stan bdb, tel. kom. 609-541-340.

 �ciągnik Ursus c-360, opryskiwacz, 
kosiarka rotacyjna, rozrzutnik, siewka 
do nawozu, pług 3-skibowy, brony 
5, kultywator, siewka, sadzarka do 
ziemniaków, tel. kom. 662-046-407.

 �Sprzedam kombajn ziemniaczany 
Anna, tel. (46) 838-73-77.

 �Sadzarka dwukołowa rotacyjna, 
brony 3, wał do 330 i 3p, tel. kom. 
605-485-261.

 �części używane do c-328, c-330, 
c-360, c-380, c-355, MTz, T-25 
władimirec, tel. kom. 880-353-819.

 �Sprzedam siewnik poznaniak, stan 
dobry, tel. kom. 888-761-255.

 �Siewnik poznaniak, tel. kom. 
697-753-819.

 �Kombajn bolko, tel. kom. 
660-266-355.

 �pług 4-skibowy Unia grudziądz, 
odkładnice „40”,  
tel. kom. 664-748-795.

 �Sieczkarnia 1-rzędowa, tel. kom. 
507-429-601.

 �naprawa ciągników rolniczych 
Mąkolice, tel. kom. 667-123-465.

 �Mulczer do niszczenia badyli 
kukurydzy szer. 4,5 m, tel. kom. 
509-282-300.

 �Agregaty bierne 3 m. rau,  
z hydropakiem, tel. kom. 509-282-300.

 �ciągnik fendt 515 z ładowaczem 
czołowym, tel. kom. 509-282-300.

 �Agregat podorywkowy  
gruber, szer. 3, 4, 4,5 m.  
podcinacze, wał strunowy, tel. kom. 
509-282-300.

 �orkan do trawy Tarup, 1,4-1,6 szer., 
tel. kom. 509-282-300.

 �rozrzutnik obornika fortschritt  
oraz wszystkie części nowe,  
tel. kom. 693-830-160.

 �pług zagonowy 4-skibowy, 
Kvenerland zabezpieczenie resorowe, 
ramię do wału, tel. kom. 509-282-300.

 �pługi obrotowe duży wybór, 
4-skibowe, 5-skibowe, 6-skibowe 
Kverneland, Vario frost, rabeverke, 
zmienna szerokość orki, ramię do wału, 
tel. kom. 509-282-300.

 �Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, z 
wałem strunowym, sprowadzone z 
niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 �rozrzutnik 6 tonowy, tel. kom. 
693-830-160.

 �Siewniki do zboża Amazone, d7, d8, 
fiona, nordsen, isaria, pottinger, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 �wycinaki do kiszonek fell Kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 �paszowóz Silowolf 11 m3, 2006 rok, 
komputer, waga, tel. kom. 509-282-300.

 �rozrzutniki obornika fortshnitt T088, 
welgler, bergman, Strautman 4-10 t., tel. 
kom. 509-282-300.

 �beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 �Karmniki, turbomaty dla świń, duży 
wybór, 200 szt., tel. kom. 509-282-300.

 �przyczepa rolnicza 3-osiowa, hl-60, 
hl-80, tel. kom. 509-282-300.

 �Sprzedam obcinarkę rolkową do 
cebuli, tel. kom. 502-038-760.

 �Sprzedam jednorzędówkę 
do kukurydzy potinger, tel. kom. 
668-347-212.

 �ładowacze czołowe do Ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. kom. 608-686-489.

 �wyciąg linowy, pszenżyto, mieszanka, 
tel. kom. 605-485-261.

 �Talerzówka, ostrówek, koła do 
przyczepy 10’, tel. kom. 509-853-384.

 �Wał strunowy, 3-metrowy, tel. kom. 
697-688-625.

 �Sprzedam śrutownik na kamienie, 
2 koła do przyczepy 6 ton, tel. kom. 
604-866-936.

 �rozrzutnik objętościowy fortschritt, 
talerzówka duża, hydraulicznie 
rozkładana, tel. kom. 665-103-042.

 �Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy 
3,5 tony, rozrzutnik Tandem 6 
ton, przyczepa samozbierająca 
jugosłowianka Sippr 1, tel. kom. 
537-294-261.

 �Kopaczka, tel. kom. 504-055-723.

 �rozrzutnik 1-osiowy, brony 5, tel. kom. 
697-094-770.

 �Śrutownik bijakowy, tel. kom. 
692-199-767.

 �ciągnik Ursus 1224, tel. kom. 
606-309-729.

 �Sortownik, kombajn bolko, 
691-961-145.

 �rozrzutnik obornika 1-osiowy, siewnik 
poznaniak, dozowniki paszy, tel. kom. 
693-286-129.

 �Siewnik Kraj-Kutno, 25 redlic, 
sprawny, tel. kom. 668-315-571.

 �rozrzutnik 1-osiowy, po remoncie, tel. 
kom. 665-489-419.

 �renault 9514 1980 rok 4x4, zetor 
3- i 4-cylindrowy 2/4 oraz ciągniki 
sadownicze: Mf, Same (możliwa 
zamiana), tel. kom. 504-475-567.

 �Siewnik nordsten, ciągnik z turem 
c-360, opryskiwacz polowy, rozrzutnik 
1-osiowy, żmijka 6 m, przyczepa, 
obornik 2 letni bydlęcy, tel. kom. 
509-652-840.

 �Sprzedam siewnik zbożowy, 
tel. (46) 837-14-61.

 �Sprzedam nowy śrutownik bijakowy 
ssąco-tłoczący oraz poskrom dla bydła, 
tel. kom. 600-817-944.

 �pług 4-skibowy Staltech, tel. kom. 
661-192-415.

 �rozrzutnik 2-osiowy, tel. kom. 
514-518-658.

 �Sprzedam ciągnik c-385, rozrzutnik 
obornika 2-osiowy, przyczepa wywrotka, 
talerzówka, śrutownik bijakowy, młynek 
3 walcowy, żmijka do zboża, likwidacja, 
tel. kom. 602-781-330.

 �ciągnik c-360 3p, 1988 rok, silnik po 
kapitalnym remoncie, nowe sprzęgło, 
odnowiony wizualnie, 19.500 zł do 
negocjacji, tel. kom. 509-499-556.

 �Kombajn bolko, tel. kom. 
669-303-235.

 �Sprzedam cyklop, tel. (24) 285-84-27.

 �rozrzutnik obornika 2-osiowy, 
kosiarka rotacyjna, tel. kom. 
511-947-180.

 �c-330, maszyny towarzyszące, tel. 
kom. 570-980-770.

 �wyciąg linowy, tur do ciągnika deutz 
dx6, tel. kom. 693-116-346.

 �Agregat uprawowy 3 m z przednim 
wałkiem, tel. kom. 504-783-228.

 �Sprzedam kombajn ziemniaczany 
bolko, tel. kom. 601-086-844.

 �ładowacz hydrauliczny na tył do 
c-330, tel. kom. 512-347-439.

 �John deere z ładowaczem, dojarka 
konwiowa, młynek walcowy, tel. kom. 
604-281-093.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy 
diesel 7 i 11 kw, tel. kom. 503-562-330.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika, 
ładowacz cyklop, tel. kom. 602-628-670.

 �Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, tel. 
kom. 600-342-927.

 �Sprzedam zbiornik na mleko 
prostokątny 500l, przyczepę zbierającą 
małą w dobrym stanie, tel. kom. 
785-622-471.

 �Tur do c-330, tel. kom. 668-964-016.

 �pługi obrotowe 3 i 4-skibowe 
Kverneland resor, siewnik Amazone d8 
3 m ścieżki technologiczne 25 rurek, 
tel. kom. 605-884-584.

 �Sprzedam dwukółkę sadowniczą, tel. 
kom. 603-610-952.

 �rozrzutnik obornika 1-osiowy 
3,5-tonowy, stan dobry, tel. kom. 
660-260-131.

 �Kombajn ziemniaczany bolko, 
rozrzutnik obornika, tel. kom. 
784-269-896.

 �Mf-255 1985 rok, 22.000 zł, tel. kom. 
502-095-748.

 �opryskiwacz 410l pilmet, 12m, 2006 
rok; karmiki, tel. kom. 666-080-090.

 �Agregat prądotwórczy do ciągnika 20 
kw, tel. kom. 601-812-244.

 �c-385, pługi: 3-ka, 4-ka, tel. kom. 
723-938-111.

 �Sprzedam 2 zbiorniki na zboże, 
podajnik kubełkowy i ślimakowy, tel. 
kom. 533-667-939.

 �Sprzedam talerzówkę, tel. kom. 
696-274-457.

 �Sprzedam Jemioła, 
tel. (46) 838-47-99.

 �Sprzedam rozrzutnik, tel. kom. 
784-269-896.

 �wspomaganie T-25/330, siano 
kostki, siewnik zbożowy duński, 
kombajn zbożowy, przyczepka 
1-osiowa, rotacyjna sprawna lub do 
naprawy, tel. kom. 509-323-342.

 �Trajzega, tel. kom. 605-725-688.

 �Sprzedam kombajn bolko, tel. kom. 
514-642-411.

 �Sprzedam siewnik konny 3-metrowy, 
przyczepa sztywna, rozrzutnik 1-osiowy, 
tel. kom. 669-002-605.

 �Sprzedam poznaniak, wialnia, waga 
1,5 tony, Kos, tel. kom. 530-930-104.

 �wał posiewowo-siewny szerokość 2,4 
metra, tel. kom. 793-721-669.

 �wialnia do zboża, tel. kom. 
732-797-792.

 �Śrutownik bijakowy, mieszalnik 0,5 
tony okonek, opony do c-330, używane 
komplet, golf iV, 2000 rok, tel. kom. 
723-958-499.

 �cyklop, kosiarka rotacyjna, przyczepa 
8-tonowa, rozrzutnik obornika, ciągnik 
Ursus U-902, tel. kom. 512-179-465.

 �wyciąg Krotoszyn, karmniki, 
paszociąg spiralny 33 m, tel. kom. 
691-881-726.

 �Sprzedam agregat podorywkowo-
uprawowy eurokult 300, małoużywany, 
2 przeciwwagi na przedni tuz, tel. kom. 
697-941-558.

 �Siewnik poznaniak 3m, przyczepa, 
tel. kom. 508-789-674.

 �Ursus c-360, tel. kom. 607-645-243.

 �dwukółka, wywrotka, siewnik 2,5 
szerokości, agregat uprawowy 2.1, 
brony 5, tel. kom. 723-454-493.

 �nożyce do blachy, koła na paski 
klinowe różne, tel. kom. 785-266-409.

 �Ursus c-360, 1984 rok, tel. kom. 
501-850-017.

 �Mieszalnik okonek 1 tona, tel. kom. 
609-459-539.

 �Agregat uprawowy i opony tylne o 
dc-360, tel. kom. 880-762-565.

 �Sprzedam kopaczkę do ziemniaków 
w dobrym stanie, tel. kom. 724-973-074.

 �Sprzedam lodę metalową do cięcia 
zielonek, tel. kom. 724-973-074.

 �Sprzedam opryskiwacz, siewnik, 
chłodnicę ciągnikową, tel. kom. 
885-255-974.

 �Samozbierająca jugosławianka, 
podajnik do belek, ładowacz 
hydrauliczny, tel. kom. 693-093-631 
dzwonić po 20:00.

 �rozsiewacz nawozów, rozrzutnik 
obornika, samozbierającą 
jugosławiankę, tel. kom. 693-552-221.

 �Sprzedam pług 2- i 3-skibowy, 
gurdziądzki, stan dobry, tel. kom. 
694-898-511.

 �Sprzedam Trolla, tel. kom. 
791-125-486.

 �beczkowóz 10.000 litrów, pług 4 
oraz 5-skibowy obrotowy rabewerk, 
zabezpieczenia sprężyna, rozrzutnik 
2-osiowy, agregat uprawowo-siewny z 
siewnikiem, sadzarka karuzelowa, tel. 
kom. 667-133-737.

 �gruber Unia Kos 2,6 metra, 2012 rok, 
zabezpieczenia sprężynowe, agregat 
talerzowy Unia Kos 3 m, 2003 rok, tel. 
kom. 667-133-737.

 �Krukowiak 600 l, tel. kom. 
724-551-112.

 �Sprzedam c-360 z turem, tel. kom. 
694-657-883 po 15.00.

 �Kombajn ziemniaczany, tel. kom. 
660-096-236.

 �przetrząsacz do siana, tel. kom. 
604-245-140.

 �Sprzedam kopaczkę w dobrym 
stanie, 1.800 zł, tel. kom. 507-400-227.

 �Sprzedam młynek do czyszczenia 
zboża, tel. kom. 515-736-295.

 �pługi 4-skibowy bomet, 2-skibowy, 
kultywator 2,10, brony 3, siewka, 
opryskiwacz, grabiarka gwiazdowa 4; 
T-25, rozrzutnik 1-osiowy stan idealny, 
tel. kom. 608-686-489.

 �Młynek do czyszczenia zboża, tel. 
kom. 507-792-426.

 �pług 4-skibowy, talerzówka 24 talerze, 
przyczepa 1-osiowa wywrot 3-stronny, 
przyczepa sztywna 3,5 tony, sortownik 
do ziemniaków, silnik 5,5 kw, tel. kom. 
694-109-155.

 �Sprzedam kosiarkę rotacyjną, 
opryskiwacz, piec olejowy ze 
zbiornikiem 2.000 litrów, mieszankę 
zbożową, tel. kom. 693-059-976.

 �Sprzedam rozrzutnik lub zamienię  
na zboże, stan bdb, tel. kom. 
691-666-967.

 �pług 4X40, 2014 rok, tel. kom. 
795-088-317.

 �wyprzedaż maszyn rolniczych, tel. 
kom. 693-944-068.

 �Agregat uprawowy Unia-Kombi, 
grudziądzki, 3 m 2008 rok, oryginał, i 
właściciel, tel. kom. 733-174-409.

inne
 �błotniki tylnie do c-360, tel. kom. 

693-960-636.

 �obornik, tel. kom. 603-243-414.

 �Sprzedam karmik dla tuczników, 
mało używany, tel. kom. 663-647-082.

 �zbiornik na mleko 400l, tel. kom. 
882-423-374.

 �obornik, tel. kom. 604-853-854.

 �Sprzedam obornik bydlęcy ok. 40 ton 
z załadunkiem, tel. kom. 518-360-010.

 �Tunel foliowy 32/7,5/3, tel. kom. 
600-858-370.

 �Sprzedam skrzynki „1”, tel. kom. 
696-332-993.

 �Schładzalnik do mleka Alfalawal 820l, 
tel. kom. 692-146-594.

 �Sprzedam obornik bydlęcy, tel. kom. 
509-837-568.

 �Schładzalnik do mleka 330 litrów, tel. 
kom. 601-295-760.

 �obornik bydlęcy z dowozem,  
tel. kom. 726-121-861.

 �obornik bydlęcy, tel. kom. 
693-157-117.

rolnicze - usługi
 �białkowanie obór, tel. kom. 

518-168-598.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych,  
tel. kom. 510-809-025.

 �bielenie budynków  
inwentarskich, dezynfekcja,  
tel. kom. 663-452-727.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Transport maszyn rolniczych, 
kombajnów zbożowych, tel. kom. 
665-734-042.

 �Dojenie krów, tel. kom. 
726-811-028.

 �Naprawa, diagnostyka 
komputerowa ciągników 
rolniczych. Każda marka, tel. kom. 
697-778-780.

 �głęboszowanie, orka, siew zbóż, 
zbiór kukurydzy na ziarno, tel. kom. 
606-294-284.

 �CIęCIE KuKuRYDZY NA ZIARNO 
CLASS LEXION, TEL. KOM. 
609-376-972.

 �zrobię ogrodzenia oraz bramy 
do stodoły, garażu, obory, tel. kom. 
505-928-735.

 �Piaskowanie na miejscu  
lub z dojazdem do klienta, 
renowacja ciągników  
i sprzętu rolniczego, Głowno, tel. 
kom. 881-000-706.

 �cięcie kukurydzy na ziarno, tel. kom. 
691-730-169.

 �orka, siew zboża, tel. kom. 
509-339-587.

zwierzęta

sprzedaż
 �owczarki niemieckie, 3-miesięczne 

szczenięta, tel. kom. 603-879-670.

 �owczarek niemiecki: szczenięta, psy 
dorosłe, tel. kom. 725-368-799.

 �przepiórki, bażanty, tel. kom. 
503-830-451.

 �Sprzedam gołębie, tel. kom. 
695-069-549.

 �oddam 2 małe, dwukolorowe 
kocurki, tel. kom. 782-053-924.

 �Sprzedam ratlerka, tel. kom. 
576-616-178.

 �hodowla sprzeda szczenięta 
owczarka niemieckiego,  
długowłose, suczki: 5-mies.,  
1,5-roczną, dorosłą, tel. kom. 
783-637-875.

inne
 �oddam szczenięta teriera 

niemieckiego, myśliwskiego,  
tel. kom. 605-350-355.
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OFERTY PRACY
powiATowy Urząd prAcy w KUTnie
(oferty z dnia 19.09.2018 r.)

 � fizjoterapeuta
 � Asystent sprzedaży
 � Monter-ślusarz
 � Jeliciarz
 � Kasjer-sprzedawca
 � Sprzedawca w branży mięsnej
 � Sprzątacz hali produkcyjnej
 � Monter-elektryk
 � bukieciarz-sprzedawca
 � pokojowa
 � operator frytownicy
 � operator urządzeń do produkcji
 � Monter sieci wodnych i kanalizacyj-
nych zewnętrznych

 � Mechanik samochodowy-monter
 � pracownik gospodarczy
 � Stolarz-monter
 � gospodarz terenu-kierowca
 � pracownik produkcji-operator 
sortownika

 � Kelner/ka
 � elektromechanik-konserwator maszyn 
i urządzeń

 � rehabilitant
 � psycholog
 � Kucharz
 � Szwaczka
 � Kelner
 � robotnik budowlany-docieplanie 
budynków

 � operator wózka widłowego
 � pracownik deratyzacji, dezynfekcji i 
dezynsekcji

 � Monika Kwiatkowska z łowicza  
i Piotr Bogalecki z obór 

KRONIKA WYPADKÓW 
MIŁOSNYCH

SKARB ROLNIKA 
noTowAniA z TArgowiSKA MieJSKiego 
(ceny z dnia 18.09.2018 r.)

  w łowiczu w głownie
brokuły szt. 2,00-3,00 4,00
buraki czerwone kg 2,00-2,50 2,00
cebula  kg 1,50-2,50 2,00
cebula dymka pęczek - 2,50
czosnek szt. 0,40-2,50 0,80-1,50
fasola zielona kg 5,00 4,00-5,00
fasola żółta kg 4,00-5,00 4,00-,500
gruszki kg 2,00-4,00 3,00
jabłka kg 1,00-2,50 2,00-3,00
jaja fermowe 15 szt. 6,00-9,00 5,50-9,00
jaja wiejskie 15 szt. 8,00-12,00 11,00-12,00
kalafior  szt. 4,50 3,00-5,00
kapusta biała  szt. 1,50/kg 4,00
kapusta kiszona kg 4,00-5,00 5,00
kapusta pekińska szt. 3,00 -
koperek pęczek 1,00 1,00
maliny 0,5 kg - 5,00
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew  kg 1,50-2,00 2,00
natka pietruszki pęczek 1,00 1,00
ogórki kiszone kg 6,00 -
ogórek gruntowy kg 3,00 2,00-3,00
papryka czerwona kg 3,00-4,00 1,50-4,00
papryka zielona kg 2,50 1,50-4,00
papryka żółta kg - 1,50-4,00
pieczarki kg 6,00-8,00 6,00
pietruszka kg 8,00 3,00
pomidor malinowy kg 4,00-7,50 6,00
pomidor polny kg 2,00-4,00 1,00-4,00
por szt. 2,50 2,00
rzodkiewka pęczek 2,50 2,00
sałata szt. 2,00-3,00 2,00
seler szt. 5,00 2,50-3,00
szczypiorek pęczek 1,50 1,00
słonecznik szt. 1,00-3,00 2,00
śliwki kg 2,00-2,50 2,00-2,50
włoszczyzna  pęczek 3,00 2,00-2,50
ziemniaki  kg 1,20-1,50 1,00

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 18.09.2018 r.)

Żywiec wieprzowy:
 � różyce: 4,20 zł/kg+VAT
 � domaniewice: 4,20 zł/kg+VAT
 � chąśno: 4,20 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 4,20 zł/kg+VAT
 � Skowroda płd.: 4,30 zł/kg+VAT
 � Karnków: 4,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
 � Skowroda płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 6,00 zł/kg+VAT;  
byki 8,00 zł/kg+VAT;

 � różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT;  
byki 8,00 zł/kg+VAT.

 � domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT.

informacje
 � Informacja PKP 22-194-36 
 �Krajowe Biuro Numerów 118-913
 �Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
 �Rozmowy krajowe – zamawianie 

19050 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Rozmowy międzynarodowe – zama-

wianie 19051 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Awarie tel. stacjonarnych – zgłoszenia: 

801 505 505
 �Biuro zleceń 19497 (zamawianie budze-

nia, przypominanie o terminie załatwienia 
sprawy, przekazywanie życzeń itp.).

 �Bezpłatna pomoc prawna: pon.-pt. 
w godz. 9.00-13.00; gminnego centrum 
promocji i informacji w żychlinie, ul. barlic-
kiego 15A; tel. 24 351 20 15.

telefony
 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego Łódzkiego urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi 9287

 �Komisariat Policji w Żychlinie  
(24) 285-29-97, (24) 253-00-14

 �Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 �Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 �Komenda Powiatowa Policji w Kutnie: 

(24) 253-22-00 
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �OSP w Żychlinie: (24) 285-12-10 

w Pacynie: 604-349-406 
w Bedlnie: (24) 285-51-91

 �Starostwo Powiatowe w Kutnie: 
sekretariat (24) 355-47-80 

 �urząd Gminy: Żychlin (24) 285-10-06; 
Bedlno (24) 282-14-20; Pacyna: (24) 285-
80-54; Oporów (24) 383-11-50

 �urzędy Stanu Cywilnego: Żychlin (24) 
285-49-60, Bedlno (24) 282-17-66, Pacyna 
(24) 285 80 06, Oporów (24) 383-15-52

 �urząd Skarbowy w Kutnie:  
(24) 355-61-00

 �ZuS Kutno: (24) 253-99-44 
 �urząd Pocztowy w Pacynie:  

(24) 285-80-33
 �Bank Spółdzielczy Mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie:(24) 285-80-10
 �Taxi osobowe Kutno: (24) 253-30-44, 

(24) 355-57-10, 604-554-539, 604-527-782
 �Powiatowy urząd Pracy w Kutnie  

Filia w Żychlinie: (24) 285-13-46
 �Ośrodek Pomocy Społecznej:
żychlin (24) 285-11-26, 
bedlno: (24) 282-17-64, 
pacyna (24) 285-80-60, 
oporów: (24) 383-11-53
 �Blisko Dziecka Stowarzyszenie Po-

mocy Dzieciom i Młodzieży w Żychlinie: 
(24) 285-13-06

 �Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24) 285-12-87

 �Stowarzyszenie Rodzinnego Klubu 
Abstynenta „Przystań życia” w Żychlinie: 
695-054-433 

 �Powiatowe Centrum Pomocy w Rodzi-
nie w Kutnie: (24) 355-47-50 

 �Punkt świadczenia nieodpłatnej 
pomocy prawnej w Żychlinie:  
Urząd gminy, ul. barlickiego 15; tel. (24) 
351-20-16; pon.-pt. godz. 9.00-13.00

pogotowia
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna 

dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna od pon.-pt. godz.  
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Policyjny telefon zaufania  
w Kutnie: (24) 254 27 93 

 �Poradnia Leczenia uzależnień  
w Kutnie (24) 355-81-00

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
w Kutnie: (24) 355-81-00

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
w Kutnie: (24) 253-63-86

 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
w Kutnie: tel. (24) 253– 33– 20 

 �Wodociągi – Hydrofornia Orłów-Par-
cel: (24) 282 26 31

 �Pogotowie energetyczne w Żychlinie: 
285-10-27

 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144

 �Zakład pogrzebowy: (24) 285-06-60 
 �  Lecznice dla zwierząt w Żychlinie:  

ul. Traugutta 11a, tel. 605-973-325 
 �Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

z siedzibą w Kutnie; telefon alarmowy: 
530-535-230

 �Dystrybucja gazu w Żychlinie:  
(24) 285-10-71, (24) 285-14-28,  
(24) 285-26-39, (24) 285-14-20

przychodnie
 �Żychlin:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed 
 (24) 285-10-90; (24) 285-10-86
Ośrodek Zdrowia NZOZ Promed  
(24) 285-48-44, 285-29-20, 285-10-08
 �Bedlno:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Ars Medica  
(24) 282-14-90
Ośrodek Zdrowia NZOZ Inter-Med 
(24) 282-17-34
 �Pacyna, Gminny Ośrodek Zdrowia 

   NZOZ Medyk: (24) 285-80-25
 �Plecka Dąbrowa: Ośrodek Zdrowia 

    NZOZ Pro Familia (24) 282-21-84
 �Oporów:
Ośrodek Zdrowie NZOZ Promed: 
(24) 285-91-21
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed: 
(24) 383-15-00
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

    Kutno, ul. popiełuszki 1, nzoz red-Med 
    tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

apteki
 �Dyżur całodobowy codziennie  

   oraz w niedziele i święta: Kutno 
   ul. Mickiewicza 5, tel. 24-254-79-39

 �Bedlno 24, tel. 24-282-14-67;  
    czynna: pon.-pt. w godz. 8.30-15.00

 �Żychlin
ul. 1 Maja 3, tel. 24-285-21-70; 
czynna: pon.-niedz. w godz. 8.00-21.00
ul. Narutowicza 20, tel. 24-722-41-30;
czynna: pon.-pt. 8.00-20.00, sob. 8.00-14.00
ul. Narutowicza 71/1, tel. 24-285-10-46; 
czynna: pon.-sob. 8.00-20.00,  
niedz. 8.00-18.00 
ul. Narutowicza 72, tel. 24-285-43-52; 
czynna: pon.-niedz.8.00-20.00
ul. Konwaliowa 2, tel. 24-231-99-19; 
czynna: pon.-niedz. w godz. 7.00-22.00
ul. Łąkowa 3a, tel. 24-285-19-94; czynna: 
pon.-sob. 8.00-20.00, niedz. 10.00-19.00
 �Pacyna, ul. Łukasiewicza 29/1,  

   tel. 24-285-86-34
 �Plecka Dąbrowa 15, tel. 24-282-21-28;  

    czynny: pon.-pt.: 8.00-15.00
 �Oporów 25/1, tel. 24-383-15-19; czynna: 

    pon.-pt. 7.30 – 17.00, sob. 8.30-13.00
 �Załusin 7; czynna: pon.-wt. 10.00-18.00,  

    czw. – nieczynne, śr.-pt. 10.00-15.00

msze święte 
w niedziele i święta

 �Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów piotra 
i pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00. 
Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

 �Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
papieża i Męczennika: 9.00, 11.00

 �Luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
biskupa i Męczennika: 9.00, 11.30

 �Plecka Dąbrowa, parafia pw. zwiastowa-
nia najświętszej Maryi panny: 9.00, 11.30

 �Suserz, parafia pw. wniebowzięcia naj-
świętszej Maryi panny: 8.00, 10.00, 12.00

 �Trębki, parafia pw. św. Stanisława Kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 �Bedlno, parafia pw. św. floriana biskupa 
i Męczennika: 9.00, 11.30

 �Pacyna, parafia pw. św. wawrzyńca, 
diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00

 �Oporów, parafia pw. św. Marcina bisku-
pa: 8.30, 10.00, 11.30

ośrodki kultury
 �Żychliński Dom Kultury (24) 285-10-34, 

czynny od poniedziałku do piątku w godz. 
6.30-17.30, soboty 6.30-14.30

 �Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie: 
(24) 282-10-36; czynny od poniedziałku  
do piątku w godz. 8:00-16:00

 �Gminny Ośrodek Kultury w Pacynie: 
(24) 285-80-56

 �Kutnowski Dom Kultury (24) 254 21-37

biblioteki
 �Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. Marii Kownackiej w Żychlinie,  
ul. Aleje racławickie 5:  tel. (24) 285-11-69, 
(24) 285-49-79

 �Filia Nr 1 w Żychlińskim Domu Kultury, 
ul. fabryczna 3, tel. 575-855-554

 �Filia nr 2 w Grzybowie,  
grzybów dolny 58

 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie: (24) 282-17-51

 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w Pacynie (Filia Biblioteczna  
w Skrzeszewach): (24) 285-80-56

 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w Oporowie: (24) 383-12-25

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy Zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie – tel. kom. 601-564-839 
(animator sportu remigiusz Michalak)

 �Stadion Miejski w Żychlinie, ul. wa-
ryńskiego 8 – boiska do piłki plażowej 
czynne: pon.-pt. w godz. 10.00-18.00 
(opiekun stadionu piotr wojciechowski, 
tel. kom. 607-574-261)

 �Sala gimnastyczna w Gimnazjum 
w Bedlnie – tel. 24-282-14-26 
(tylko dla mieszkańców gminy bedlno)

 �Orlik przy Szkole Podstawowej nr 1  
w Kutnie – tel. 667-218-122, pon.-pt., 
w godz. 15-20, sob. 10-16-, ndz. 14-19

 �Orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w Kutnie – pon.-pt. 15-20, w weekendy  
w godz. 9-16, do ustalenia na miejscu

 �Orlik przy Szkole Podstawowej nr 9  
w Kutnie – pon.-pt. 15-20,  
w weekendy w godz. 14-21

 �MOSiR w Kutnie – tel. 24-355-22-24; 
stadion ogólnodostępny z wyjątkiem 
boisk piłkarskich (opłata za wynajęcie)

 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu, tel. 46-837-51-06, czynna:  
7.00-15.00 (we wtorki 7.00– 20.00)

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu, tel. 46-837-09-04; czynna: 
8.00– 16.00 (czwartek 8.00-20.00) 

aquapark w Kutnie 
ul. Kościuszki 54, tel. 24 357 56 07 (08)

 �Strefa basenowa czynna codziennie  
w godz. 6.00-22.00. 

 �Strefa saun czynna w dni robocze 6:00-
21:45 (caldarium oraz kabina mroźna), 
16:00-21:45 (sauna sucha, sauna parowa 
oraz pomieszczenie wypoczynkowe),  
w środy – sauna sucha czynna cały dzień; 
w soboty, niedziele i święta: 6.00-21.45 
(sauna sucha, parowa, caldarium, kabina 
mroźna, pomieszczenie wypoczynkowe)

 �Strefa squash codziennie  
w godz. 6.00-22.00

 �Strefa cardio-siła w godz. 8.00-22.00
 �Kręgle czynne od pn.-czw. w godz. 

12.00-22.00, w pt.-sob. 12.00-24.00,  
w niedziele i święta w godz. 10.00-22.00. 
rezerwacje tel. 24 357 56 11. 

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

czynny codziennie w godz. 8.00-22.00,  
w soboty i niedziele w godz. 10.00-20.00. 
do czasu ustalenia grafiku zajęć dla 
uczniów szkół i innych zajęć grupo-
wych – informacje o wolnych torach do 
pływania indywidualnego należy uzyskać 
telefonicznie.

muzea i wystawy
 �Muzeum Zamek w Oporowie czynne: 

codziennie w godzinach 10:00-16:00, kasa 
10:00-15:30; do 30 września: w soboty 
i niedziele w godzinach 10.00-17.00, kasa 
10:00-16:30. ostatni zwiedzający wchodzi 
na pół godziny przed zamknięciem.  
bilety: normalny 8 zł, ulgowy 5 zł.  
w poniedziałki wstęp bezpłatny.

 �Park przy Zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godzinach  
8.00-20.00; wstęp bezpłatny.

 �„Solidarność” – wystawa historyczna 
prezentująca publikacje ze zbiorów Miejskiej 
i powiatowej biblioteki publicznej w Kutnie 
dotytącze nSzz „Solidarność”, związku 
powstałego w 1980 roku dla obrony praw pra-
cowniczych, do 1989 roku również jednego z 
głównych ośrodków opozycji przeciw rządowi 
polski ludowej i komunizmowi. wystawa 
czynna w holu siedziby głównej Starostwa 
powiatowego w Kutnie, ul. Kościuszki 16.

 �Muzeum Regionalne w Kutnie czynne:  
poniedziałek – piątek w godz. 10.00-16.00;   
soboty i niedziele nieczynne. z powodu 
przygotowań do remontu ekspozycje  
nie są dostępne do zwiedzania.  
plac Marsz. J. piłsudskiego 20. 

 �Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie –  
czynne od wtorku do niedzieli w godz. 10.00-
16.00. ostatni zwiedzający wchodzi 30 min. 
przed zamknięciem. ekspozycja ukazuje 
przebieg dramatycznych walk, jakie toczyły 
nad bzurą oddziały polskie dowodzone 
przez generała dywizji Tadeusza Kutrzebę. 
zebrane pamiątki, zdjęcia, elementy uzbro-
jenia, umundurowania dokumentują najwięk-
szą bitwę Kampanii wrześniowej 1939 roku. 
Kutno, park wiosny ludów. bilety: normalny 
– 5 zł, ulgowy – 2,50 zł, karta „duża rodzina 
3+” – 1 zł; w niedziele wstęp wolny.

 �Muzeum w Łowiczu ul. Stary rynek 5/7 
– czynne codziennie oprócz poniedziałków  
w godz. 10.00-16.00 (ostatnie wejście  
15.30). Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł,  
wystawy czasowe 3 zł, rodzinny (2 dorośli  
+ 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł; wstęp bezpłatny 
na wystawy stałe – środa. 

„Sztuka Baroku” – stała wystawa 
rzemiosła artystycznego (meble, tkaniny, 
szkło, porcelana), malarstwa i rzeźby; 
„Historia miasta i regionu” – stała 
wystawa zabytków archeologicznych,  
militariów, portretów trumiennych, pamią-
tek powstańczych, gabinet kolekcjonera; 
„Etnografia Księstwa Łowickiego” 
– stała wystawa strojów ludowych, wycina-
nek, rzeźby, ceramiki, tkanin i eksponatów 
z dziedziny papiero-plastyki; 
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” – stała ekspozycja etnogra-
ficzna w budynku muzeum, na ekspozycji 
plenerowej w skansenie przy muzeum 
oraz w skansenie w Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów – wy-
stawa stała, ukazuje dzieje społecz-
ności żydowskiej w łowiczu, od chwili 
pojawienia się starozakonnych w mieście, 
poprzez powstanie i intensywny rozwój 
gminy żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XiX i XX w., wybuch ii wojny światowej, 
aż do ostatecznej jej zagłady;
Ogólnopolska akcja MKiDN „60+ 
Kultura" – dla osób powyżej 60. roku 
życia w dniach 29-30 września – wstęp 
na wystawy stałe w muzeum 3 zł/os.
Moje „babie lato” – wystawa ceramiki 
Jadwigi dębskiej; wernisaż: piątek, 
21 września, godz. 17.00. wystawa 
będzie czynna do 21 października.
#1Nowe szycie makatki/otwarty 
konkurs – wernisaż: piątek, 28 września, 
godz. 12.00; wystawa będzie czynna do 
30 grudnia.
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu –  

czynny do końca października, od wtorku 
do niedzieli w godz. 10.00-16.00. bilety: 
normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, spacerowy 2 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.)  
15 zł; dzień bezpłatny – piątek.  

 �Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach – czynny codziennie  
do końca września w godz 10.00-18.00, 
od godz. 18.00 do 19.00 zwiedzanie 
obiektów tylko z zewnątrz (obowiązuje bilet 
spacerowy); w październiku czynny od 9.00 
do 16.00. bilety: normalny 10 zł,  
ulgowy 6 zł, spacerowy 4 zł, rodzinny  
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 28 zł.

 �Muzeum Diecezjalne, Łowicz, Stary 
rynek 20; czynne pon.-czw. 10-16; pt. i sob. 
10.-14.00; niedz. i święta – nieczynne. 

 �  Galeria Browarna, Łowicz,  
ul. podrzeczna 17, tel. 691-979-262:

Andrzej Biernacki: wystawa malarstwa 
– czynna: pt., sob. i niedz. w godz. 16.00-
18.00. wstęp wolny.
 �Foto Art. Galeria „Ekspozycja 34”,  

łowicz, galeria łowicka (wejście od strony 
ul. Stanisławskiego):

„Madamki” – wystawa autorstwa pauliny 
cysak, tworzącej pod pseudonimem 
Madame lusi papillon. wstęp wolny.
 �Muzeum Guzików w Łowiczu – eks-

pozycja 500 guzików, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; galeria łowicka,  
i piętro, ul. Stanisławskiego. 

 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu – wystawa urządzona przez 
grupę historyczną „Kampinos” na i piętrze 
baszty im. gen. Klickiego; czynna w niedzie-
le, w godz. 16.00-18.00. wstęp wolny.

 �Miejska Biblioteka im. A. K. Cebrow-
skiego, łowicz, os. bratkowice 3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki” – pre-
zentacja wydruków o łowiczu z książek 
wydanych w XiX i XX wieku. ponadto księ-
gozbiór lovicianów (ponad 700 tytułów) 
– dostępny w czytelni. wstęp wolny.
 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 

95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP” – wystawa zdjęć  w dużym forma-
cie; zespół Szkół ponadgimnazjalnych nr 1 
w łowiczu, ul. podrzeczna 30.

 �Nieborów: Muzeum Motoryzacji – 
czynne: pt., sb., ndz. godz. 10.00-18.00 (lub 
po uzgodnieniu tel. 46 838-50-68, 501-945-
960). Bilety: normalny 10 zł, ulgowy (dzieci  
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści) 7 zł,  
dzieci do lat 7 bezpłatnie. nieborów 231a.

 �Nieborów: Pałac i Wystawa Majoliki 
Nieborowskiej – czynne: poniedziałek 
– piątek w godz. 10.00–16.00; bilety: 
poniedziałek – wstęp wolny (oprócz dni 
świątecznych i długich weekendów; soboty, 
niedziele i święta w godz. 10.00-18.00.  
Bilety: pałac, ogród, Manufaktura Majoliki: 
22 zł – normalny, 13 zł – ulgowy, 50 zł – 
bilet rodzinny (dwie osoby dorosłe, dzieci do 
lat 18, maks. 6 osób), 1 zł  dzieci 7-16 l; 30 zł  
normalny łączony nieborów i Arkadia; 20 zł  
ulgowy łączony nieborów i Arkadia; 70 zł 
rodzinny łączony nieborów i Arkadia; 2 zł 
dzieci 7-16 lat łączony nieborów i Arkadia.

Oprowadzanie z przewodnikiem –  
w każdą niedzielę, do końca października 
o godz. 11 i 13 oprowadzanie z przewod-
nikiem pTTK łowicz. bilety: 7 zł/os., dzie-
ci do lat 12 bezpłatnie plus bilety wstępu 
do zespołu ogrodowo-pałacowego. 
„Pamiątki przeszłość 1796-1945. 
Berlińska linia Radziwiłłów” – wystawa 
eksponatów w większości należących 
do potomków berlińskiej linii radziwiłłów 
(portrety, miniatury, litografie, rysunki, sre-
bra, porcelana oraz licznych przedmiotów 
użytkowych); czynna do 31 października. 
 �Ogrody w Nieborowie i Arkadii: 

czynne: wtorek – niedziela w godz. 10.00-
18.00 (Świątynia diany w Arkadii – ostatnie 
wejście 17.30). poniedziałek – wstęp wolny 
(oprócz dni świątecznych i długich weeken-
dów). ogrody czynne do zmierzchu.

 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny codziennie w godz. 7.30-22.00; 
opieka przewodnika od pn.-pt. w godz. 
8.00-15.30. zwiedzanie pałacu pod opieka 
przewodnika: pon.-pt. w godz. 8.00-15.30; 
sob.-ndz. 10.00-18.00. bilety do pałacu –10 
zł (normalny), 3 zł (ulgowy), dzieci do lat 6 – 
gratis. na teren parku – wstęp wolny. 

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” – wystawa stała 
dotycząca historii kolejnych właścicieli 
dóbr sannickich. 
Drogi do Niepodległej – wystawa 
z okazji 100. rocznicy odzyskania 
niepodległości przez polskę, ze zbiorów 
Muzeum historii polskiego ruchu ludo-
wego; czynna do końca września.
 �Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-pt. 9.-17.00, 
ndz. i święta 12.00-17.00. Sromów 11, gmina 
Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Walewice: w kompleksie można 
zobaczyć m.in. Apartament napoleoński, 
kaplicę pałacową, poznać historię hodowli 
koni rasy półkrwi angloarabskiej. 

Pałac – zwiedzanie pon.-pt. w godz. 
9.00-20.00; w weekendy do końca 
października w godz. 11.00-17.00;   
Stadnina koni – zwiedzanie pon.-pt.  
w godz. 8.-14.00, po rezerwacji;  
bilety: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 �Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w wykonaniu 
dzieci ze Szkoły podstawowej w Mastkach; 
wystawa w kościele pw. wszystkich Świę-
tych, czynna do odwołania.

 �Żelazowa Wola: Dom urodzenia  
Fryderyka Chopina – czynny od 1 maja 
do 30 września w godz. 9.00-19.00.  
bilety: normalny park i muzeum 23 zł,  
park 7 zł; wstęp wolny środa.

 �Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej” – wystawa 
przygotowana na podstawie materiałów 
archiwalnych prezentowanych w 2013 r.  
w siedzibie oddziału w łowiczu Archiwum 
państwowego m.st. warszawy; www. 
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul. żółkiewskiego 4, tel./fax 24-254-21-37

 �Czwartek, 20 września:
kino nieczynne
 �Piątek - środa, 21-26 września:
godz. 15.30 – Księżniczka i Smok (2d 
dubbing) –  familijny animowany; czas 
trwania:  80 min.
w przeddzień swoich siódmych urodzin, 
Księżniczka basia, która najbardziej na 
świecie uwielbiała czytać, sięgnęła po 
nową książkę, która okazała się być 
zaczarowana. Kiedy dziewczynka ją 

otworzyła, spomiędzy kartek wyfrunęła 
chmara wielokolorowych motyli! 
godz. 17.00 – Krzysiu gdzie jesteś  
(2d dubbing) –  familijny; czas trwania: 
104 min.; prawdziwych przyjaciół poznaje 
się w biedzie! gdy mały Krzyś dorósł i 
znalazł się na życiowym zakręcie, jego 
wierni towarzysze dzieciństwa - Kubuś, 
prosiaczek, Kłapouchy i Tygrysek – wyru-
szają ze Stuwiekowego lasu do londynu, 
by przypomnieć mu magię dzieciństwa.  
godz. 19.00 –  Juliusz – komedia, 
czas trwania: 100 min.; nowa komedia 
twórców „planety Singli” – przeboju, 
który obejrzało w kinach blisko 2 
miliony widzów! w roli tytułowej wojciech 
Mecwaldowski, obok którego zobaczymy 
Jana peszka, Annę Smołowik, rafała 
rutkowskiego oraz najlepszych polskich 
stand-uperów: Abelarda gizę, Kacpra 
rucińskiego oraz rafała paczesia. w do-
datkowych, zaskakujących rolach wielkie 
nazwiska polskiego kina: Jerzy Skolimow-
ski, Andrzej chyra i Maciej Stuhr. 
godz. 21.00 – Zakonnica – horror; czas 
trwania: 96 min.; 2d napisy
zobacz najmroczniejszy rozdział ze 
świata obecności, podczas podróży 
przez ciemne korytarze opactwa i staw 
czoła Valakowi w formie demonicznej 
zakonnicy. 

bilety: piątek – niedziela 16 zł (normalny), 
14 zł (ulgowy), pozostałe dni 14 zł (normal-
ny), 12 zł (ulgowy)

kino Fenix 
łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 20 września:
godz. 16.15 – Biały Kieł – film ani-
mowany przygodowy, prod. francja/
luksemburg/USA; reżyseria: Alexandre 
espigares; czas: 1 godz. 25 min.
godz. 18.00 – Juliusz /premiera/ – ko-
media, prod. polskiej; reżyseria: Aleksan-
der pietrzak; czas: 1 godz. 37 min.
godz. 19.00 – Tajemnica objawienia / 
sala ii – dramat, prod. francja; reżyseria: 
Xavier giannoli; czas: 2 godz. 17 min.
godz. 19.45 – Juliusz /premiera/
 �Piątek – czwartek, 21 września:
godz. 17.00 – Kamerdyner – dramat 
historyczny, prod. polskiej; reżyseria: filip 
bajon; czas 2 godz. 30 min.; bilety: 17 zł, 
15 zł; Tani poniedziałek 13 zł;
godz. 17.15 – Juliusz /sala ii – komedia, 
prod. polskiej; reżyseria: Aleksander 
pietrzak; czas: 1 godz. 37 min.; bilety:  
16 zł, 14 zł; Tani poniedziałek 12 zł;
godz. 19.00 – Letnia szkoła życia/sala 
ii – dramat prod. francuskiej; reżyseria: 
laurent cantet; czas: 1 godz. 53 min. 
bilety: 16 zł, 14 zł; Tani poniedziałek 12 zł;
godz. 19.45 – Kamerdyner

koncerty
 �Niedziela, 23 września:
godz. 17.00 – Łowicka Orkiestra Ka-
meralna – koncert specjalny w ramach 
obchodów 100 lecia niepodległej;  
w programie m.in. polonezy Kleofasa 
Michała ogińskiego i fryderyka chopina 
w aranżacji na zespół oraz popularne 
pieśni. gośćmi orkiestry będą pani 
Sylwia Strugińska – wochowska (sopran) 
oraz pan Szymon Jędruch (tenor).  
Sala barokowa Muzeum w łowiczu,  
Stary rynek 5/7. wstęp wolny.
godz. 19.00 – „Zdążyć przed Północą”
– w programie autorskie teksty i kom-
pozycje, poezja Karola wojtyły; scena 
żychlińskiego domu Kultury. wstęp 
wolny.
 �Czwartek, 4 października:
godz. 18.00 – O.S.T.R.: „W drodze  
po szczęście” – koncert polskiego 
rapera Adama ostrowskiego; Kutnow-
ski dom Kultury, ul. żółkiewskiego 4. 
bilety: 40 zł. 
 �Sobota, 20 października:
godz. 18.00 – Natalia Przybysz 
& Raphael Rogiński – w programie 
m.in. utwory: Shy Albatros, d. bowiego, 
niny Simone, wandy warskiej, 
Terry’ego calliera. centrum Teatru 
Muzyki i Tańca w Kutnie, ul. Teatralna 
1. bilety: 40 zł.

inne
 �Wypożyczalnia rowerów wodnych 

przy stawach wodnych w Oporowie: 
czynna codziennie w godz. 14.00-18.00.

 �Sobota - niedziela, 22-23 września:
godz. 12.00 – Drugi Zlot Foodtrucków 
– łowicz, nowy rynek.
 �Środa, 26 września:
godz. 17.00 – Dyskusyjny Klub Książ-
kiw Sannikach, z udziałem doroty gell-
ner; pałac w Sannikach, ul. warszawska 
142. wstęp wolny.
godz. 17.00 – Dobre Książki i Kawa – 
spotkanie dKK w łowiczu; dyskusja 
o książce Kaliny błażejowskiej pt. „Uparte 
serce. biografia poświatowskiej”; powia-
towa biblioteka publiczna w łowiczu, 
Stary rynek 5/7 (wejście od ul. 3 Maja). 
wstęp wolny.
 �Sobota, 29 września:
godz. 9.00 – Rajd szlakiem Niepodle-
głości w Gminie Łowicz – trasa ok. 16 
km: łowicz – pilaszków – guźnia – bo-
cheniu – ostrów. zbiórka i start: łowicz, 
ul. ul. długa 2.
godz. 11.00 – Promocja XV tomu 
Roczników Łowickic; łowicki ośrodek 
Kultury, ul. podrzeczna 20. wstęp wolny. 
 �Piątek, 5 października:
godz. 16.15 – Angielski bez tajemnic 
– bezpłatny kurs językowy dla mieszkań-
ców terenów wiejskich woj. łódzkiego, 
spotkanie organizacyjne; dom Kultury 
w zdunach. wstęp wolny.

 INFORMATOR dlA żychlinA i oKolic
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Sport
Łyżwiarstwo | Starty mistrza

Bródka przygotowuje się 
do nowego sezonu

Igrzyska Olimpijskie są często 
imprezą po której sportowcy po-
dejmują decyzję o zakończeniu 
kariery. Wiele osób zastanawia-
ło się jaka decyzję podejmie Zbi-
gniew Bródka, który nie jest już 
sportowcem pierwszej młodości 
bowiem na jesieni tego roku bę-
dzie kończył 34 lata. Można więc 
powiedzieć, że jest już dojrzałym 
panczenistą. Po sezonie olimpij-
skim z kadrą łyżwiarską poże-
gnali się: Katarzyna Bachleda-
-Curuś, Katarzyna Woźniak oraz 
Konrad Niedźwiedzki.  Tym sa-
mym Domaniewiczanin stał się 
najstarszym zawodnikiem w pol-
skiej kadrze narodowej. Ostat-
ni sezon dla naszego najbardziej 
utytułowanego panczenisty nie 
był za bardzo łaskawy. Trapiły go 
kontuzje i urazy w wyniku który 
w najważniejszym starcie sezonu 
– podczas Igrzysk Olimpijskich  
w PjonChang na swym koronnym 
dystansie 1500 metrów nie obronił 
tytułu mistrzowskiego wywalczo-
nego w Sochi zajmując 12 miej-
sce. Po Igrzyskach Bródka unikał 
tematu dalszego kontynuowania 
kariery sportowej. Nie złożył żad-
nej deklaracji w tej sprawie co mo-
gło sugerować, że jednak będzie 
dalej można śledzić jego zmaga-
niach na arenach lodowych.

W lipcu kadra odbyła 2 tygo-
dniowe zgrupowanie w niemiec-
kim Inzell na którym pojawił się 
Zbigniew Bródka. To świadczy, 
że będzie dalej startował, że roz-
począł przygotowania do nowego 
sezonu. Najbliższy sezon będzie 
jednak trochę inny niż poprzed-
nie. Bródka będzie trochę rzadziej 
startował niż dotychczas. Nie wie 
jeszcze czy wystąpi na kolejnych 

Igrzyskach. Najważniejszymi im-
prezami sezonu będą dla niego 
starty na:
 zawodach pucharu Świata które 
po raz pierwszy odbędą się w pol-
sce na nowo wybudowanym torze 
w Tomaszowie Mazowieckim – 7-9 
grudnia
 Mistrzostwa Świata na dystan-
sach, które odbędą się w dniach 
7-10 luty w inzell

Prawdopodobnie panczeni-
sta z Domaniewic zrezygnuje z 2 
pierwszych startów, w drugiej po-
łowie listopada w Japonii. Bródka 
ma nadzieję, że mimo tej absencji 
będzie mógł w Tomaszowie wy-
stąpić na dystansie 1500 metrów 
wśród elity czyli w grupie A. Bę-
dzie to jego pierwszy występ w 
oficjalnych zawodach na torze w 
Tomaszowie Mazowieckim. Dla-
tego ten start będzie bardzo waż-
ny. Bródka będzie chciał jak naj-
lepiej zaprezentować się przed 
własną publicznością. Liczy na to, 
że do Tomaszowa przybędzie wie-
lu kibiców. Skoro jeździli do Nie-
miec czy Holandii to czemu nie 
mieli przyjechać do pobliskiego 
Tomaszowa.

Kolejnym ale w hierarchii naj-
ważniejszym startem sezonu będą 
Mistrzostwa Świata na dystansach 
które odbędą się w Inzell. Do cza-

su wybudowania toru w Toma-
szowie Mazowieckim Inzell było 
miejscem gdzie nasi łyżwiarze tre-
nowali najczęściej. W swojej jakże 
bogatej kolekcji medalowej Bród-
ce brakuje jeszcze medalu indy-
widualnego z Mistrzostw Świata. 
Medal brązowy w drużynie już 
ma – zdobył go w próbie przed-
olimpijskiej w 2013 roku w jakże 
szczęśliwym dla naszej kadry to-
rze w Sochi.

O medal w drużynie w Mi-
strrzostwach Świata w drużynie 
będzie niezwykle trudno. Nasz 
team przechodzi obecnie reor-
ganizację. Przez wiele lat Polacy 
jeździli w swoim żelaznym skła-
dzie: Bródka, Niedźwiedzki, Szy-
mański. Teraz skład ten trzeba bę-
dzie znacznie odmłodzić: Konrad 
Niedźwiedzki zakończył karierę, 
nie do końca wiadomo czy bę-
dzie w drużynie występował Jan 
Szymański, który indywidualnie 
przygotowuje się do sezonu czę-
sto startując w zawodach triatlo-
nowych. Na chwilę obecną do 
drużyny przymierzani są Adrian 
Wielgat oraz Marcin Bachanek. 
Trudno więc oczekiwać aby ta 
mieszanka młodości z doświad-
czeniem od razu przynosiła suk-
cesy. Trenerem Zbigniewa Bródki 
jest nadal Witold Mazur.  rt

Zbigniew Bródka wraz ze swoim 
trenerem witoldem Mazurem 
podczas treningu rowerowego  
w inzell.

Szachiści mogą zdobywać puchary w każdym wieku.
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Szachy | puchar Tow. dom ludowy 

Zapowiedziane zwycięstwo 
Dominika

W sobotę 15 września szachiści 
z Powiatu Łowickiego już po raz 
ósmy rozegrali turniej o Puchar 
Prezesa Towarzystwa Dom Ludo-
wy. Tym razem do rywalizacji o 
11 przygotowanych pucharów sta-
nęło 28 szachistów w różnym wie-
ku i z różną formą szachową. 

Nad turniejem pieczę sprawo-
wał wieloletni miłośnik królew-
skiej gry w Zdunach i Łowiczu, 
od lat związany z Domem Ludo-
wym Tadeusz Wójcik. 

Wiele partii było bardzo cie-
kawych i obfitujących w ciekawe 
wyniki na deskach, a zwyciężył 
ten, który swój tryumf zapowie-
dział dzień wcześniej przy okazji 
rozpoczęcia na OSiRze Otwar-
tych Mistrzostw Łowicza w sza-
chach klasycznych Dominik 
Fudała. Zdobył on 8 punktów 
przegrywając tylko z drugim w 
klasyfikacji Romanem „Lordem 
Vaderem” Zimochockim. Za 

dwójką pałacowców uplasował się 
reprezentant UKS „GOK” Zduny 
Zdzisław Czyżak. Wszystkie na-
grody wręczała w imieniu Prezesa 
Joanna Bolimowska, członek Za-
rządu Towarzystwa Dom Ludowy, 
która była bardzo zachwycona tak 
dużą ilością uczestników zwłasz-
cza tym z niskim peselem.  Fischer

Wyniki końcowe turnieju:
kategoria OPEN:
1 miejsce: dominik fudała
2 miejsce: roman zimochocki
3 miejsce: zdzisław czyżak
kategoria juniorów:
1 miejsce: Kacper zakrzewicz 
2 miejsce: dawid grzelak
3 miejsce: Magdalena walczak
kategoria dziewcząt:
1 miejsce: wiktoria Mitręga
2 miejsce: zofia lis
3 miejsce: Małgorzata Karolak
kat. do lat 10: ernest wolski
kategoria 50+: Tadeusz nodzak

Szachy | Mistrzostwa łowicza 

Fudała znów liderem 
W piątek 7 września szachiści 

z Powiatu Łowickiego rozpoczęli 
sezon 2018/2019 turniejem blitza o 
Mistrzostwo Łowicza w szachach 
błyskawicznych. 

Do pierwszej rywalizacji na 
deskach w Zakładzie Aktywno-
ści Zawodowej w Łowiczu stanęli 
nie tylko zawodnicy z Powiatu Ło-
wickiego. Do Łowicza przyjechali 
też bardzo dobrzy szachiści z Ło-
dzi i Kutna, którzy chcieli spraw-
dzić nasz poziom gry. 

Po 17.30 rekordowa liczba 40 
blitzowców rozpoczęło rywaliza-
cję o mistrza września oraz pięć 
pięknych zdjęć historycznych mi-
strzów świata w tej ciekawej dzie-
dzinie sportu. Wszyscy rozegra-
li po 11 partii błyskawicznych,  
a najlepszym okazał się zawodnik 
UKS „Pałac” Nieborów Dominik 
Fudała zdobywając 9,5 punktu. 
Drugie miejsce zajął Michał Ko-
walczyk z Kutna, a trzecie Kamil 
Maciejewski z Łodzi, który zwy-
ciężył w kategorii juniorów.

Najlepsza dziewczyna była Zu-
zanna Mazgaj, najlepszym do 
rankingu 1400 Stanisław Pacler,  
a „młodym mistrzem” do lat 10. 
Lena Mitręga. 

Po siedmiu turniejach liderem 
całorocznych rozgrywek ponow-
nie został Dominik Fudała, któ-

ry trzema ostatnimi wygranymi 
turniejami potwierdził dużą chęć 
tryumfu w całych rozgrywkach. 
Zgromadził on na swoim koncie 
już 54 punkty i o 1,5 oczka wy-
przedza „zwolnionego ze stano-
wiska lidera” Roberta Chojnow-
skiego. Trzecią lokatę zajmuje 
z 50 punktami weteran szachow-
nic Zdzisław „Twardy Orzech” 
Orzechowski, a po 7 turniejach 
miesięcznych sklasyfikowanych 
jest aż 64 zawodników. 

Następny ósmy turniej odbę-
dzie się 5 października o godz. 
17.30 na świetlicy OSiR nr 1 w 
Łowiczu.  Fischer

Gość z Łodzi Kamil Maciejewski 
bardzo chwalił organizację 
turnieju.

Dart | 2. turniej XX edycji oMł

Grzanka dogonił Kocusa
Druga kolejka XX edycji 

Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o., rozegrana w 
piątek, 14 września, zgromadziła 
dziewięciu uczestników. Kilku za-
wodników z „podstawowego skła-
du” zabrakło, ale nie wpłynęło to 
na jakość turnieju i sportową ry-
walizację w grze. I tym razem tur-
niej odbywał się w systemie każdy 
z każdym.

Najskuteczniejszym zawodni-
kiem okazał się Sylwester Grzan-
ka, który dogonił w ten sposób w 
punktacji ogólnej Jacka Kocusa 
kończącego zawody na miejscu 
drugim. Na trzeciej pozycji upla-
sował się Marcin Wroński. W dal-
szej kolejności turniej zakończyli 
odpowiednio: Paweł Adamczyk 
(4), Artur Wójcik i Marcin Wy-
szogrodzki (5-6), Łukasz Burzyń-
ski i Marcin Podrażka (7-8) oraz 
Mariusz Siekierski. W klasyfika-
cji generalnej na czele tabeli znaj-

duje się Grzanka z Kocusem, obaj 
mają po 36 punktów, trzeci   jest 
Wroński, z dorobkiem 24. punk-
tów, a następny Podrażka – punk-
tów 14.

Kolejne spotkanie darta odbę-
dzie się, tak jak zawsze, w pią-
tek o godz. 19.00 w Barze Maja  
w Łowiczu przy ul. Dworcowej 8. 
 Gogo

 2. turniej XX edycji Otwartych 
Mistrzostw Łowicza w dartcie 
501 d.o.: 

1. Sylwester grzanka – łKd leg łowicz (2) 36

    Jacek Kocus – łKd leg łowicz (1) 36

3. Marcin wroński – łKd leg łowicz (3) 24

4. Marcin podrażka (5) 14

5. łukasz burzyński (7) 12

6. paweł Adamczyk (-) 10

    Michał Kryszkiewicz – łKd leg łowicz (4) 10

8. Artur borowiec (5)   8

    Artur wójcik – łKd leg łowicz (-)   8

    Marcin wyszogrodzki (-)   8

11. Mariusz Siekierski (-)   6

Łukasz Burzyński w skupieniu przygotowywał się do rzutu.
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Lekka atletyka | Starty 

Cyprian Mrzygłód  
w dobrej formie 

W super formie utrzymuje się 
nasz 20-letni oszczepnik Cyprian 
Mrzygłód, który niedawno zajął 9. 
miejsce w konkursie rzutu oszcze-
pem na rozgrywanych w Berlinie 
Mistrzostwach Europy. Reprezen-
tant Ziemi Łowickiej w ostatnich 
dniach odniósł dwa zwycięstwa w 
mitingach, uzyskując wartościowe 
rezultaty.

– Podopieczny Leszka Walcza-
ka rozpoczął miniony weekend 
od zwycięstwa w czeskich Do-
mažlicach. W piątek osiągnął tam 

78,86. Jeszcze lepiej spisał się dwa 
dni później na słupskim stadionie 
650-lecia. Podczas kolejnej odsło-
ny memoriału Ryszarda Ksienie-
wicza wygrał z rezultatem 79.51. 
Wynik ten jest jego dziewiątym w 
karierze, ale młody zawodnik aż 
osiem ze swoich dziesięciu najlep-
szych rezultatów uzyskał w tym 
sezonie – podaje strona PZLA. 

Przypomnijmy, że rekord ży-
ciowy 20-letniego zawodnika to 
83.85, a uzyskany został w klasy-
fikacjach na ME w Berlinie.  zł

Cyprian Mrzygłód nadal w świetnej formie.
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Lekka atletyka | XXXVii łowicki półmaraton Jesieni o puchar burmistrza Miasta

Pobiegną przez Łowicz,  
będą utrudnienia w ruchu

W tę niedzielę odbędzie się 
XXXVII Łowicki Półmaraton Je-
sieni.  Po raz piąty w histoii tych 
zawodów biegacze będą mogli 
zwiedzać część Łowicza. Trasa 
prowadziła będzie przez Trójkątny 
Rynek, Starorzecze i Stary Rynek. 
Kiedyś trasa omijała najładniejsze 
miejsca naszego miasta, a obecna 
jest bardzo dobrze oceniana w bie-
gowym środowisku. Długość tra-
sy wynosi 21097,5 m. Trasa posia-
da atest PZLA. 

Organizatorzy liczą na kibiców, 
których doping dodaje skrzydeł 
zmęczonym biegaczem. Kto choć 
raz startował w biegu ulicznym 
wie, że nawet pojedyncze bra-
wa pozwalają zawodnikom wy-
krzesać ostatki sił, szczególnie na 
ostatnich kilometrach.  Start im-
prezy zaplanowany jest o godzinie 
11:00 na stadionie OSiR Łowicz 
przy ulicy Jana Pawła II 3. 

Organizatorzy przypominają 
i jednocześnie proszą o wyrozu-
miałość, ponieważ  od rana do go-
dziny 14:00 mieszkańcy naszego 
miasta będą musieli się  liczyć z 
utrudnieniami w ruchu ulicznym 
w centrum miasta.  Na trasie po-

jawi się wiele reprezentantów na-
szego powiatu. Walka o miano 
najlepszego biegacza Ziemi Ło-
wickiej zawsze jest bardzo emo-
cjonująca. 

W tamtym roku najszybszymi 
mieszkańcami Łowicza okaza-
li się Jacek Będkowski (1:17:48)  
i Sylwia Ambroziak (1:46:19). Czy 
w tym roku powtórzą swój sukces? 

Najszybszym biegaczem z po-
wiatu łowickiego był Tomasz 
Kunikowski, który był 8. w kla-
syfikacji open i 3. w kategorii 
M-20 z wynikiem 1:15,46 min.  
Warto odnotować też świetny czas 
młodego reprezentanta UKS Pi-
jarska Jakuba Szrama, który rok 
temu pewnie wygrał katego-
rię U-16, a czas 1:24,30 dał mu  

25. lokatę w klasyfikacji general-
nej.  zł

Klasyfikacja z 2017 roku: 
1. (8) Tomasz Kunikowski   1:15,46 

2. (10) Jacek będkowski    1:17,48

3. (24) rafał Siekierski    1:23,24

4. (25) Jakub Szkup   1:24,30 

5. (48) Tomasz Kolos   1:27,20

6. (60) zbigniew wojda  1:30,05

Biegacze przemkną przez Łowicz już w najbliższą niedzielę.

Lekka atletyka | TAUron festiwal 

Łowiczanie licznie 
pobiegli w Krynicy 

 W dniach 7 – 9 września licz-
na reprezentacja grupy Starzyń-
skiego Biega reprezentowała Ło-
wicz podczas 9. edycji TAURON 
Festiwalu Biegowego w Krynicy-
-Zdroju. To wielka imprez biego-
wa, gdzie każdy może znaleźć coś 
dla siebie. Jest wiele biegów i wie-
le towarzyszących wydarzeń. 

Łowiczanie startowali w Życio-
wej Dziesiątce, oraz w innych bie-
gach. 

– Z trasą Krynickiej Pętli (15 
km) z Krynicy do Tylicza i powrót 
mierzyli się Kuba Pelski i Tomek 
Nowak. Duże brawa dla Kuby, 
który na wymagającej trasie, z da-
jącymi się we znaki podbiegami i 
zbiegami (2x słynna Roma) wy-
biegał swoją nową życiówkę poni-
żej godziny i 33 minut. Przed nim 
na mecie zameldował się Tomek 
z czasem poniżej 1:20:00. Do-
datkowym utrudnieniem dla de-
biutujących w „górskich biegach 
asfaltowych” kolegów było to, że 
start miał miejsce o godzinie 19 i 
gdzieś w połowie trasy zrobiło się 
ciemno, miejscami przez dłuższe 
odcinki nie było oświetlenia ulicz-
nego, a żaden z naszych „orłów” 
nie pomyślał o jakiejś czołówce, 
czy czymś w tym stylu – komen-
towali na FB biegacze. 

Zbigniew Wojda sprawdził się 
na trasie 7 km, która pokrywała 
się częściowo z trasą Krynickiej 
Pętli. – Zbyszek pobiegł lepiej niż 
dobrze, jednak po biegu został mu 
lekki niedosyt, gdyż do złamania 
bariery 30 minut zabrakło bodajże 
2 sekund. – czytamy. 

W sobotę 9 września w Ży-
ciowej Dziesiątce startowały 
Agnieszka Anyszka, Izabela Wój-
cik-Urbańska, Dorota Ostrow-

ska, Lidia Bombrych, Renata 
Wiśniewska, Ewa Baleja-Krzyża-
nowska, Marzen Kurman i Zofia 
Wielemborek, Kacper Bombrych, 
Kuba Pelski i Tomek Nowak. Tra-
sa biegu jest naprawde szybka, ale 
trzeba przy biegu z górki zacho-
wać prawidłową technikę. 

Barbara Zimecka, Jarek Krzy-
żanowski i Jacek Kurman wystar-
towali w Biegu 7 Dolin na dystan-
sie 34 km z Piwnicznej Zdroju do 
Krynicy. (1720 metrów w górę 
i 1530 metrów do dołu). Biega-
jąc na Mazowszu nie jest łatwo 
przygotować się do czegoś takie-
go. Trasa z Piwnicznej-Zdroju, 
poprzez Łomnicę Zdrój – Wier-
chomlę Małą – Wierchomlę Wiel-
ką – Szczawnik – Schronisko Ba-
cówka nad Wierchomlą – Runek 
(1080 npm) i metą na deptaku z 
Krynicy jest malownicza i trud-
na. Łowiczanie na metę wbiegali 
wspólnie, w całkiem dobrej for-
mie. 

W niedzielę, 9 września, star-
towała trójka reprezentantów Sta-
rzyńskigo Biega w półmaratonie 
na trasie Krynica – Powroźnik – 
Tylicz – Krynica. 

– Podsumowując: pod wzglę-
dem biegowym dobre trzy dni. 
Byliśmy rozpoznawali na trasie. 
Często słyszeliśmy „Cześć Ło-
wicz”. Macie fajną połówkę ja-
koś teraz. Można się jeszcze za-
pisać?”. Nasze koszulki zwracały 
uwagę i ludzi pytali gdzie można 
takie kupić. Jeszcze raz ogrom-
ne brawa dla Basi, Jarka i Jacka. 
Podziękowania dla niezawodnej 
Gosi za zdjęcia, wsparcie tech-
niczne i słowa wsparcia – podsu-
mowali biegacze na swoim profi-
lu.  zł

Reprezentacja Łowicza na festiwalu biegowym w Krynicy.

Lekka atletyka | Starty naszych lekkoatletów   

Oszczep, tyczka i biegi 
Kolejne dobre występy mają na 

swoim koncie lekkoatleci z nasze-
go powiatu, reprezentujący kluby 
UKS Błyskawica, UKS Jedynka 
Łowicz i GOK Zduny. Nasi re-
prezentanci w miniony weekemd 
zapreentowali się na stadionach 
w Warszawie i w Łodzi i osiągali 
tam dobre wyniki. 

Dobre rzuty  
Uks Jedynki 
Podopieczne trenera Walde-

mara Kreta rzucały oszczepem 
w Warszawie, na stadionie Orła, 
gdzie odbywały się  Mistrzostw 
Mazowsza U16. Ponownie do-
brą formę zaprezentowała Malina 
Wójcik, która wystartowała poza 
konkursem w rzucie oszczepem 
o wadze 500 gramów i zakończy-
ła zawody ze świetnym wynikiem 
38,39 m, ktory dał jej drugie miej-
sce.  Jej klubowa koleżanka Bogu-
miła Czubik z rezultatem 23,90 m 
była dziewiątą.

– Rezultat Maliny daje powo-
dy do dużego optymizmu przed 
Mistrzostwami Polski w katego-
rii wiekowej U16. Ważne jest, że 
Malina rzuca daleko, a do tego 
stabilnie. Mam nadzieje, ze wy-
stęp Maliny w najważniejszej dla 
niej imprezie tego sezonu będzie 
jeszcze lepszy – zapowiada trener 
Waldemar Kret.

Patrząc na wyniki naszych 
oczczepniczek śmiało moż-
na mówić odominacji łowickiej 
myśli szkoleniowej w tej kon-
kurncji w województwie łódz-
kim. W kategorii wiekowej U16, 
wśród sześciu najlepszych za-
wodniczek są aż cztery są z na-
szego powiatu 1. Malina Wójcik 
(UKS Jedynka Łowicz), 2. Nata-
lia Baleja (UKS Błyskawica Do-
maniewice), 3. Bogumiła Czu-
bik (UKS Jedynka Łowicz) i 5. 
Julia Kopre (UKS Błyskawica 
Domaniewice). 

Debiut Jakubiec  
w skoku o tyczce 
W Łodzi na mityngu organizo-

wanym przez Łódzki Okręgowy 
Związek Lekkiej Atletyki mieli-
śmy debiut przedstawiciela klubu 
powiatu łowickiego w żeńskim 
konkursie skoku o tyczce. W kon-
kursie tym, gdzie rywalizowały 
trzy zawodniczki wystąpiła 12-let-
nia Małgorzata Jakóbiec z Błyska-
wicy Domaniewice, która uzyska-
ła wynik 172 cm i zajęła 3. miejsce 
w konkursie. 

– Jestem bardzo zadowolony z 
tego występu. Małgorzata tę kon-
kurencję trenuje od kilku tygodni. 
Nawet nie sądziłem, że jej debiut 
w skoku o tyczce nastąpi juz w 
tym roku. Fajnie też, że nie spa-
liła się w debiucie psychicznie i 
zaliczyła jakąś wysokość, bo to 
bardzo trudna konkurencja – ko-
mentuje trener Szymajda.

Dobre biegi Gok zduny 
Równolegle z konkurencjami 

technicznymi w Łodzi rozgry-

wane były konkurencję biegowe. 
Na dystansie 100 metrów pobie-
gli sprinterzy UKS GOK Zduny 
Stanisław Znyk i Mateusz Ku-
bica. Stanisałw Znyk, który jest 
najszybszym sprinterem nasze-
go powiatu (10,83 s w 2007 r. w 
barwach klubu AZS AWF Bia-
ła Podlaska, dlatego oficjalnym 
rekordzistą powiatu jest Emanu-
el Zimny 10,87 s) pobiegł w dru-
giej serii eliminacyjnej, gdzie zajął 
drugie miejsce z wynikiem 11,57 
(+2,5m/s) i łącznie z piątym wyni-
kiem awansował do finału. Z wy-
stępu tego Znyk zrezygnował, sku-
pił się na kolejnym stracie, na 200 
m, gdzie uzyskał wynik 24.01s 
(+2,6 m/s) i łącznie został sklasy-
fikowany na miejscu szóstym. 

Drugi z zawodników ze Zdun – 
Mateusz Kubica w biegu na 100 
metrów uzyskał rezultat 12,58 s 
(– 0.1 m/s), zajmując drugie miej-
sce w serii czwartej. Łącznie zo-
stał sklasyfikowany na miejscu 
15. Na 800 metrów zaprezento-
wał się również kolega klubowy 

wymienionej dwójki Błażej Ja-
błoński, który uzyskał rezultat  
2.42.66 min,  zajmując miejsce 
dziewiąte.

– Jestem zadowolony ze 
wszystkich występów. Uzyska-
ne przeze mnie dzisiaj rezultaty 
to moje najlepsze wyniki w tym 
sezonie. Szkoda tylko, że wiatr 
przekroczył dopuszczalną nor-
mę 2,0 m/s i tym samym nie będą 
mogły być uznane jako moje naj-
lepsze wyniki w tym roku uzy-
skane w warunkach regulami-
nowych – mówi o swoim starcie 
Znyk. – Występ dwójki moich 
podopiecznych należy również 
ocenić pozytywnie. Błażej Ja-
błoński również nie zawiódł. Jest 
najmłodszy z naszej trójki, gdyż 
ma zaledwie 14 lat. Występ na 
800 m był jego debiutem w tej 
konkurencji i ten debiut można 
uznać jako udany – komentuje 
szkoleniowiec ze Zdun. 

skład na Mistrzostwa 
Polski U16 
W miniony weekend ostatecz-

nie poznaliśmy skład na Mistrzo-
stwa Polski U16, które odbędą się 
w najbliższy weekend w Bełcha-
towie. Na powiat reprezenować 
będą: Malina Wójcik z Jedynki 
Łowicz – rzut oszczepem oraz za-
wodnicy Błyskawicy Domaniewi-
ce: Natalia Baleja rzut oszczepem 
i pchniecie kulą, Julia Perzyńska – 
skok wzwyż, Paweł Siatkowski – 
rzut oszczepem i rzut młotem oraz 
Kryspin Loba – rzut młotem. Cze-
kamy na dobre starty w Bełchato-
wie.  zł

Reprezentanci GOK Zduny na zawodach w łodzi.

Malina Wójcik i Bogumiła 
Czubik rzucaja co raz lepiej

Tenis stołowy | i grand prix weteranów

Orzechowski po kontuzji
Do wysokiej formy, po drobnej 

kontuzji, wraca do walki w rywa-
lizacji  Grand Prix Polski  łowicza-
nin Zdzisław Orzechowski, który 
w swojej kategorii wiekowej (plus 
75 lat) zalicza się do krajowej czo-
łówki. 

Nasz weteran tenisa w week-
end 15-16 września wystartował 
w pierwszym turnieju z cylku GP, 
który odbył się w Bilczy (powiat 
kielecki). Poziom zawodów był 
bardzo wysoki, ponieważ na inau-
gurację sezonu weteranów przy-
jechała cała czołówka tenisistów. 
W gronie 10 zawodników byli mi-
strzowie i wicemistrzowie Polski, 
zatem trzeba było się mocno sta-
rać, aby stanąć na podium. 

Orzechowski spisał się bardzo 
dobrze i już widać, że po kontuzji 
wraca do dobrej formy. Bark jesz-
cze lekko dokucza, ale daje moż-
liwośc gry. W Bilczy łowiczanin 
zajął trzecie miejsce, co trzeba 
uznać za super wynik.  Orzechow-
ski cały czas jest w trakcie rehabi-

litacji, ale mimo to walczy z rywa-
lami na dobrym poziomie. 

My czekamy w tym sezonie 
na wygraną w jakimś turnieju GP. 
Do tej pory łowiczanin cały czas 
zdobywa brązowe medale, ale na 
pewno stać go na nawet złoty me-
dal. 

– Wydaje mi się, że stać mnie 
na takie zwycięstwo. Kiedyś prze-
cież z moimi głównymi rywala-
mi wygrywałem. Trzeba trafić 
z dobrą formą, mieć szczęście  
w losowaniu i pokonać barierę 
psychiczną. W tych meczach dużą 
rolę odgrywa właśnie psychika. 
Trudno czasami się zmotywować 
do walki i rywalem, z którym się 
pzegrywa od kilku lat. – podkreślił 
Orzechowski.   zł

Wyniki I Grand Prix Polski Wete-
ranów – 15-16-09-2018 bilcza:  
1. henryk glura (bydgosz)

2. ryszard banaszkiewicz (brzeg dolny)

3. zdzisław orzechowski (łowicz) 

3. Antoni Szwab (wodzislaw)
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Piłka nożna | przed meczem z bronią

Rozbroić beniaminka
Najważniejsza informacja dla 

fanów Pelikana przed najbliż-
szym spotkaniem jest następują-
ca – mecz odbędzie się o nietypo-
wej dla Łowicza porze: pierwszy 
gwizdek ma rozbrzmieć w sobo-
tę o godzinie 16:00. Warto, aby 
kibice, którzy są przyzwyczaje-
ni do spędzania z Pelikanem nie-
dzielnego przedpołudnia, zmie-
nili swoje plany i znaleźli dwie 
godziny wolnego 22. września.

Na początek śpieszymy z wy-
jaśnieniem – starcie z Bronią Ra-
dom odbędzie się w sobotę, po-
nieważ w niedzielę w Łowiczu 
odbywa się Bieg Jesieni. Impre-
za ta kolidowałaby ze spotkaniem 
9. kolejki III ligi. A czemu war-
to sobotnie popołudnie spędzić 
na Starzyńskiego 6/8? Po pierw-
sze, Pelikan w tym sezonie cały 
czas nie zawodzi i raczej mało 
kto spodziewał się, że drużyna 
po ośmiu kolejkach będzie znaj-

dować się tuż za podium. Po dru-
gie, łowiczanie u siebie jeszcze 
nie przegrali, a ostatnio punkty 
tutaj stracił wicelider z Aleksan-
drowa Łódzkiego i trener Soko-
ła sam przyznał, że jego piłkarze 
mieli tego dnia sporo szczęścia. 
Po trzecie, spotkania z Bronią 
Radom zawsze dostarczały sporo 
emocji i niemniej bramek.

Jasne, ostatnimi czasy Pelikan 
nie grał zbyt często z radomiana-
mi. Kibice Ptaków lepiej mogą 
kojarzyć starcia z innym radom-
skim klubem – Radomiakiem. 
Zieloni dziś występują jednak na 
boiskach II ligi, a młodsza Broń 
powraca na czwarty szczebel roz-
grywkowy. 

Radomianie kilkadziesiąt lat 
temu z powodzeniem grali na za-
pleczu ekstraklasy, jednak to za-
wsze był klub słynący przede 
wszystkim z wychowywania 
bokserów oraz kolarzy.

Broń z Pelikanem miała oka-
zję spotykać się w latach 2014-
2016. Sezon 2013/2014 oba klu-
by zakończyły nawet obok siebie 
w tabeli. Miały identyczny doro-
bek punktowy, ale Broń była górą 
w meczach bezpośrednich. Na 
domowym obiekcie radomianie 
zwyciężyli 2:1, a w Łowiczu padł 
remis 1:1. Można powiedzieć, że 
biało-zieloni rewanż za tamte re-
zultaty wzięli w kolejnym sezonie. 
Pelikan jesienią wygrał na terenie 
rywala aż 5:2, a w rundzie wio-
sennej zwyciężył przed własną 
publicznością 3:2. Tamto spotka-
nie miało dramatyczny przebieg. 
To goście już po 25 minutach pro-
wadzili dwoma bramkami, a jesz-
cze na trzy minuty przed końcem 
regulaminowego czasu gry Peli-
kan musiał gonić wynik.

W tamtych rozgrywkach Broń 
przeżyła jednak znacznie więk-
szy dramat niż mecz w Łowiczu. 
Radomianie sezon 2015/2016 za-
kończyli na jedenastym miejscu, 
a wobec reformy rozgrywek taka 
pozycja oznaczała degradację do 

niższej ligi. Przez dwa ostatnie 
sezony Broń zaciekle walczyła o 
powrót do III ligi. Najpierw mu-
siała jednak uznać wyższość Vic-
torii Sulejówek (do zwycięstwa w 
lidze zabrakło trzech punktów), a 
poprzednie wygrała. Rywaliza-
cja znów była jednak zacięta. Po 
34 kolejkach tyle samo punktów 
miał Mazur Karczew, a o kolejno-
ści zadecydował ostatecznie bilans 
meczów bezpośrednich. W woje-
wództwie mazowieckim są jednak 
dwie IV ligi i o awansie na czwar-
ty szczebel decyduje dwumecz 
barażowy. W nim Broń okazała 
się lepsza od Mazovii Mińsk Ma-
zowiecki wygrywając oba mecze 
po 2:0. Bohaterem tej rywaliza-
cji został Kamil Czarnecki, który 
strzelił trzy gole.

Dziś 29-letni napastnik nie 
zwalnia tempa i z pięcioma trafie-
niami na koncie jest najskutecz-
niejszym strzelcem beniaminka 
III ligi. Tyle samo bramek strzelił 
też o dziesięć lat młodszy Konrad 
Paterek. Akurat na grę w ofensy-
wie w Radomiu nie mogą narze-

kać. Broń w ośmiu kolejkach zdo-
była 17 bramek, a to oznacza, że 
na ten moment lepszą ofensywę 
ma tylko lider z Legionowa. Pro-
blemy są w tyłach – 15 straconych 
bramek to najwięcej spośród dru-
żyn w pierwszej „dziesiątce”, a z 
nimi Broń musi być porównywa-
na, bo w tym momencie jest na 
dziewiątym miejscu w tabeli.

Przywitanie z III ligą beniami-
nek miał średnio udane. W dwóch 
pierwszych spotkaniach zdobył je-
den punkt, ale nie zdobył żadnego 
gola. Przełamanie impasu w ofen-
sywie było efektowne – 5:2 z Ur-
susem – ale nie od razu przełoży-
ło się na zdobycze punktowe. Po 
ograniu stołecznych, w dwóch na-
stępnych kolejkach radomianie nie 
zdobyli żadnego punktu. 

Broń regularnie punktuje jed-
nak od trzech kolejek, a w dwóch 
z nich pokusiła się o spore niespo-
dzianki. O ile wygrana w Wyso-
kiem Mazowieckiem z Ruchem 
zaskakuje głównie rozmiarami 
(5:1), to remis z Legionovią oraz 
zwycięstwo z Polonią były już 

dość niespodziewane. Pelikan jest 
tuż za podium, ale musi mieć się 
na baczności.

Najbliższy rywal Ptaków skla-
syfikowany jest pod koniec pierw-
szej „dziesiątki”, ale do łowiczan 
traci zaledwie trzy punkty. Do 
tego w sobotę łowiczanie będą 
musieli poradzić sobie bez Micha-
ła Żółtowskiego, który w poprzed-
nim meczu ujrzał już czwartą żół-
tą kartkę w tym sezonie i musi 
pauzować. Uraz wykluczy Rober-
ta Kowalczyka, a i Dawid Kieplin 
najprawdopodobniej wciąż nie bę-
dzie gotów do gry.

Na koniec dnia łowiczanie już 
będą znać swoją pozycję w tabe-
li, bowiem wszystkie mecze dzie-
wiątej serii gier zostały zaplano-
wane na sobotę. Warto również 
wspomnieć, że w tym tygodniu 
biało-zieloni rozegrają trzy spo-
tkania. W środę, już po zamknię-
ciu tego wydania Nowego Łowi-
czanina, w ramach trzeciej rundy 
Okręgowego Pucharu Polski ry-
walizowali ze Zrywem Wygoda.

 Mateusz Lis
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Hit w stolicy
Pomimo ostatnich trzech pora-

żek z rzędu Polonia Warszawa po-
zostaje – w teorii – jedną z silniej-
szych ekip III ligi. Czarne Koszule 
może i nie są wymieniane wśród 
ścisłych kandydatów do awansu, 
ale wydaje się, że w ostatecznym 
rozrachunku powinni być w czo-
łówce. Ponadto, to drużyna, która 
nawet jeżeli sama nie skończy se-
zonu na szczycie, to jest w stanie 
pokrzyżować szyki pozostałym 
pretendentom do awansu w me-
czach bezpośrednich.

Ciekawie zapowiada się też ry-
walizacja klubów ze strefy spad-
kowej. Zamykający tabelę MKS 
Mazur Ełk podejmie mającą zale-
dwie o 1 pkt. więcej Victorię Su-
lejówek. Za to ŁKS 1926 Łomża 
zagra ze swoim sąsiadem z tabeli 
– Ursusem Warszawa.  Mateusz Lis

 9. kolejka III ligi: olimpia za-
mbrów – ruch wysokie Mazo-
wieckie / sob 22.09.2018 r., godz. 
15:00; znicz biała piska – Unia 
Skierniewice / sob 22.09.2018 r., 
godz. 15:00; pelikan łowicz – broń 
radom / sob 22.09.2018 r., godz. 
16:00; łKS 1926 łomża – Ursus 
warszawa / sob 22.09.2018 r., 
godz. 16:00; huragan Morąg – le-
gia ii warszawa / sob 22.09.2018 
r., godz. 16:00; MKS ełk – Victoria 
Sulejówek / sob 22.09.2018 r., 
godz. 16:00; polonia warszawa 
– legionovia legionowo / sob 
22.09.2018 r., godz. 17:00; Świt 
nowy dwór Mazowiecki – lechia 
Tomaszów Mazowiecki / sob 
22.09.2018 r., godz. 17:00; Sokół 
ostróda – Sokół Aleksandrów 
łódzki / sob 22.09.2018 r., godz. 
18:00

Piłka nożna | relacja z meczu ruch – pelikan

Wyjazdowe przełamanie, 
łowiczanie tuż za podium
 Ruch Wysokie Mazowieckie – 
Pelikan Łowicz 1:2 (1:1)
0:1 – Jakub Tecław (12 – samo-
bójcza), 1:1 – paweł brokowski 
(41 – karny), 1:2 – bartosz bronia-
rek (86).
Ruch: rafał rakowiecki – Jan 
zysik, Jakub Tecław, Kamil Stan-
kiewicz, piotr faszczewski (75 bar-
tłomiej gromek), paweł brokowski 
(83 Kacper Skibko), daniel Sam-
luk, Mateusz zambrowski, rafał 
babul, Michał grochowski (57 Ka-
rol Janik), Arkadiusz gajewski (68 
przemysław olesiński).
Pelikan: Mateusz wlazłowski – 
Kacper Kaczorowski, grzegorz 
wawrzyński, bartosz broniarek, Mi-
chał żółtowski – Michał dobkow-
ski, Krystian Mycka (65 Sebastian 
Szerszeń), bartosz bujalski, Seba-
stian czapa (87 Krystian Stolarski), 
Kamil nowicki (60 Stanisław ław-
cewicz-Musialik) – damian Szcze-
pański (75 Michał Adamczyk).
Sędziował: piotr rzucidło (war-
szawa). Żółte kartki: piotr fasz-
czewski (1) – ruch oraz Mateusz 
wlazłowski (1) i Michał żółtowski 
(4) – obaj pelikan. 

Podczas rywalizacji z Ruchem 
Wysokie Mazowieckie część ki-
biców biało-zielonych mogła po-
czuć się sentymentalnie patrząc na 
ławkę rezerwowych gospodarzy. 
Trenerem beniaminka od 3. kwiet-
nia 2017 roku jest Mykola Drem-
luk. W latach 2012-2014 grał 
na pozycji środkowego obrońcy  
w Pelikanie Łowicz, a później pra-
cował jako trener w Astrze Zduny.

Aktualnie, po roku banicji, po-
wrócił z Ruchem Wysokie Ma-
zowieckie na trzeci szczebel roz-
grywkowy i całkiem nieźle spisuje 
się w roli beniaminka. Przed nie-
dzielnym starciem prowadzony 
przez niego zespół legitymował 
się bilansem trzech zwycięstw 
oraz czterech przegranych. 

Pelikan w tabeli plasował się 
wyżej, ale nad Ruchem miał tyl-
ko dwa punkty przewagi. Niektó-
rzy nieśmiało mogli wskazywać 
biało-zielonych jako faworytów 
tej rywalizacji, ale kibice dosko-

nale pamiętający ostatnie sezo-
ny w wykonaniu Ptaków z takimi 
osądami na pewno by się wstrzy-
mali. Do tego biało-zieloni nie 
mogli dobrze wspominać pierw-
szego w tym sezonie starcia 
z beniaminkiem (przegrana 0:2 
w Skierniewicach), a też z trzech 
dotychczasowych wyjazdów 
przywieźli do tej pory tylko je-
den punkt.

Trener Łukasz Chmielewski 
nie zdecydował się na zmiany  
w wyjściowym składzie w po-
równaniu z poprzednią kolejką. 
Nieco zwiększył się wachlarz 
możliwości na ławce rezerwo-
wych, bo do „osiemnastki” me-
czowej powrócił Sebastian 
Szerszeń – ostatnio pauzujący  
z powodów rodzinnych.

Przyjezdni bardzo dobrze roz-
poczęli mecz. Szkoleniowiec ło-
wiczan nie zamierzał kalkulować 
i nastawił swoich podopiecznych 
ofensywnie. Biało-zieloni chcie-
li błyskawicznie objąć prowa-
dzenie, aby ułożyć rywalizację 
po swojej myśli. Swoje założenia 
udało im się zrealizować całkiem 
szybko, ale wydatnie pomogli im 
w tym gospodarze. Bardzo do-
bre dośrodkowanie w pole karne 
posłał Michał Żółtowski. Zimną 
krew stracił Jakub Tecław i przy 
próbie wybicia piłki wślizgiem 
wpakował ją do siatki. 

Tak naprawdę, już po pierw-
szych dwudziestu minutach ry-
walizacji biało-zieloni mogli za-
bić emocje w tym meczu. Znów 
drużynie brakowało skuteczno-
ści. Aktywny był Damian Szcze-
pański, który na przestrzeni ca-
łego spotkania mógł spokojnie 
skompletować hat-tricka, ale w 
kluczowych momentach tracił 
głowę. 21-latek wciąż czeka na 
pierwszą bramkę w bieżących 
rozgrywkach, ale wydaje się, że 
przełamanie powinno przyjść 
całkiem niedługo.

Biało-zieloni swojej przewa-
gi nie wykorzystali i to zemści-
ło się na nich tuż przed przerwą. 
Dużą rolę, ale niestety negatyw-
ną, w tej sytuacji odegrał arbiter 

z Warszawy. Po dośrodkowaniu  
w pole karne piłkę skutecznie 
wypiąstkował Mateusz Wlazłow-
ski. Piotr Rzucidło uznał jednak, 
że golkiper Ptaków przekroczył 
przepisy i ku ogólnemu zdziwie-
niu wskazał na „wapno”. Gospo-
darze tej okazji nie zmarnowali  
i Paweł Brokowski doprowadził 
do wyrównania wykorzystując 
rzut karny.

Drugą część gry znów lepiej 
rozpoczęli łowiczanie. Ponownie 
brakowało skuteczności graczom 
Chmielewskiego. Rozregulowa-
ny celownik w niedzielę miał 
także rezerwowy Sebastian Szer-
szeń. Ruch przetrwał moment,  
w którym przewagę miał Pelikan 
i z biegiem czasu narzucił swój 
styl gry. Łowiczanie porzucili za-
łożenia taktyczne, częściej ucie-
kając się do prostych środków. 
Obie drużyny weszły w swego 
rodzaju wymianę ciosów, ale nie-
dokładnych.

Wydawało się, że za niewy-
korzystane sytuacje zemszczą 
się na piłkarzach Ptaków i znów 
nie zdobędą kompletu punktów 
na wyjeździe – pomimo tego, że 
na przestrzeni meczu wyglądali 
na drużynę lepszą. W końców-
ce drużyna wykazała się jednak 
wyrachowaniem oraz opanowa-
niem. Pomimo presji czasu oraz 
wyniku podopieczni Łukasza 
Chmielewskiego wzorowo roze-
grali rzut rożny. Stały fragmen-
ty gry celną główką wykończył 
Bartosz Broniarek zapewniając 
pierwsze w tym sezonie wyjaz-
dowe trzy punkty.

Ktoś może wytknąć, że łowi-
czanie po raz drugi w tym sezo-
nie mieli sporo szczęścia i gola 
decydującego zdobyli w samej 
końcówce spotkania. W tym wy-
padku można użyć wyświechta-
ne, ale jakże prawdziwe powie-
dzenie – mecz piłki nożnej trwa, 
co najmniej, 90 minut.  Mateusz Lis

Pozostałe wyniki 8. kolejki III 
ligi:
 unia Skierniewice – Sokół 
Ostróda 5:1 (3:0); br.: 1:0 – Kamil 

łojszczyk (7 – karny), 2:0 – Kon-
rad niedzielski (26), 3:0 – Tomasz 
Kolus (34), 4:0 – damian warchoł 
(54), 5:0 – Tomasz Kolus (57), 5:1 
– hubert otręba (88).
 Lechia Tomaszów Mazowiecki 
– ŁKS 1926 Łomża 1:0 (1:0)
 ursus Warszawa – Znicz Biała 
Piska 3:1 (2:0); 1:0 – Karol wo-
rach (20), 2:0 – filip dziełak (29), 
3:0 – paweł wolski (68), 3:1 – pa-
tryk gondek (80).
 Sokół Aleksandrów Łódzki – 
Olimpia Zambrów 4:1 (1:0); 1:0 
– dawid cempa (35), 2:0 – Michał 
Miller (48), 3:0 – piotr Kasperkie-
wicz (51), 3:1 – wojciech nasuto 
(52), 4:1 – Aleksander Ślęzak (67).
 Legionovia Legionowo – MKS 
Ełk 3:1 (1:0); br.: 1:0 – piotr Kraw-
czyk (45 – karny), 2:0 – piotr Kraw-
czyk (74), 3:0 – patryk Koziara (78), 
3:1 – Mariusz łapiński (88).
 Broń Radom – Polonia Warsza-
wa 4:3 (2:1); 0:1 – Mateusz Małek 
(29), 1:1 – Kamil czarnecki (38), 
2:1 – Kamil czarnecki (45), 2:2 – 
Krystian pieczara (56), 3:2 – Kon-
rad paterek (60), 3:3 – przemysław 
Szabat (89), 4:3 – emil więcek 
(90+3).
 Victoria Sulejówek – Huragan 
Morąg 2:2 (0:1); 0:1 – paweł gaw-
lik (11), 0:2 – rafał Kruczkowski 
(49), 1:2 – nikodem zawistowski 
(75), 2:2 – wojciech wocial (88).
 Legia II Warszawa – Świt Nowy 
Dwór Mazowiecki 5:3 (2:1)

1. legionovia legionovo 8 19 18-8

2. Sokół Aleksandrów łódzki 8 19 15-6

3. lechia Tomaszów Mazowiecki 8 17 12-7

4. Pelikan Łowicz 8 14 10-8

5. Unia Skierniewice 8 12 11-6

6. olimpia zambrów 8 12 12-10

7. polonia warszawa 8 12 15-14

8. Sokół ostróda 7 12 7-8

9. broń radom 8 11 17-15

10. Świt nowy dwór Mazowiecki 8 10 13-11

11. huragan Morąg 8 9 12-17

12. ruch wysokie Mazowieckie 8 9 13-20

13. legia ii warszawa 6 8 9-12

14. znicz biała piska 7 7 12-13

15. Victoria Sulejówek 7 6 7-11

16. Ursus warszawa 8 6 13-19

17. łKS 1926 łomża 7 6 10-16

18. MKS ełk 8 5 6-11

Koszykówka | Mecz sparingowy 

Juniorzy Księżaka  
przygotowują się do sezonu 
Pierwszy sparingowy 
pojedynek zagrali  
przed sezonem 2018/2019 
zagrali koszykarze UMKS 
Księżak Łowicz z rocznika 
2001-2002, którzy będą 
rywalizować w lidze 
wojewódzkiej juniorów.

Nowym szkoleniowcem ze-
społu został koszykarz I-ligowej 
drużyny Arkadiusz Kobus, który 
zaczyna pracę trenerską. W po-
przednim sezonie ekipę juniorów 
prowadził trener Piotr Rutkowski, 
który jednak już w czerwcu zapo-
wiedział, że rezygnuje z prowa-
dzenia zespołu. Przypomnijmy, 
że w minionym sezonie łowicza-
nie rozegrali 14 spotkań. Udało 
się wygrać 5 pojedynków, w tym 
ważne derbowe spotkania z zespo-
łami ze Skierniewic. 

Nasi koszykarze zdobyli 936 
pkt., a stracili 1156. Najlepszym 
strzelcem w ekipie juniorów był 
Bartosz Dylik, który jest z rocz-
nika 2002 (w lidze grają w więk-
szości gracze z roczników 2000 i 
2001). Drugim strzelcem był Kac-
per Dudek – średnia 12 pkt. w 13 
spotkaniach. Po kontuzji dobrze 
wrócił Arkadiusz Bazak, który w 

4 spotkaniach zanotował średnio 
11,75 pkt. Udany sezon strzelecki 
miał też Szymon Gładki – średnia 
10,50 pkt w 14 spotkaniach. 

Teraz nasi juniorzy zagrają  
z ekipami ze swojego rocznika i 
na pewno będą groźnym rywalem 
dla pozostałych zespołów. 

W czwartek, 13 września, pod-
opieczni trenera Arkadiusza Ko-
busa zagrali mecz w Łowiczu,  
a rywalem byli podopieczni trene-
ra Krzysztofa Wierciocha z AZS 
PWSZ Skierniewice. 

Łowiczanie zaprezentowa-
li się całkiem dobrze. Od pierw-
szych minut prowadzili równy 
pojedynek i dopiero w trzeciej 
odsłonie goście zdobyli przewa-
gę kiku oczek, którą utrzymali 
do końca meczu. Dla łowickiego 
szkoleniowca wynik tu nie miał 
znaczenia. Trener Księżaka do-
konywał wielu zmian, aby dać 
pograć wszystim zawodnikom, 
którzy systematycznie chodzą na 
treningi. Widać było jeszcze brak 
zagrania zespołu, ale na taktykę 
przyjdzie jeszcze czas i na pewno 
w seonie nasz team będzie prezen-
tował dobrą formę. 
 uMKS Księżak-2001 Łowicz – 
AZS PWSZ Skierniewice 64:72 
(21:21, 14:14, 7:21, 22:14)
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Pelikan 2008 z zimnym 
prysznicem i wygraną

Gracze MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2008 zagrali ko-
lejne mecze w rozgrywkach ligo-
wych. Drużyna Pelikana A uległa 
w lidze łódzkiej Lechii Tomaszów 
Mazowiecki 4:14, zaś gracze Peli-
kana B wygrali w skierniewickiej 
lidze z Orłem Nieborów 16:7.

W Tomaszowie Mazowiec-
kim łowiczanie do przerwy do-
brze spisywali się na boisku prze-
grywając tylko 2:3, natomiast  
w ostatnich 30 minutach gospo-
darze grali o wiele lepiej i dlatego 
wysoko wygrali. 

– Liga w której występujemy 
jest bardzo mocna. Poziom dru-
żyn występujących w naszej gru-
pie jest bardzo wysoki. Grając 
wcześniej w okręgu nie rozegrali-
śmy żadnego meczu na takiej in-
tensywności i z tak mocnymi ry-
walami. Graliśmy dobrze przez 
30 minut, ale mecz trwa 60 minut. 
Największy problem mojej dru-
żyny to podniesienie się w trud-
nym momencie. To złożony pro-
blem, ale podkreślę jeszcze raz, 
że gramy w gronie drużyn najsil-
niejszych w województwie. Tutaj 
rywale wykorzystują każde zawa-
hanie. Zawodnicy są po świetnej 
lekcji. Pokazali, że 30 minut moż-
na grać na równym poziomie 
i przekonali się, że trzeba jeszcze 
więcej pracować, bo nie są mi-
strzami świata. Mamy potencjał, 
ale potrzebujemy czasu na ada-
ptację gry z takimi rywalami. Tu-
taj niemal każdy popełniony błąd 
ma swoje konsekwencje – ocenił 
trener Sut.

W meczu przeciwko Orłowi 
zespół Pelikana zaprezentował się 
dobrze, wygrywając każdą z czte-
rech tercji! 

– Zawodnicy zagrali znacznie 
lepiej niż w pierwszym meczu 

w Bełchowie. Widać było zde-
cydowanie więcej dobrych ak-
cji zespołowych oraz więcej uda-
nych dryblingów, podań. Można 
być zadowolonym, strzeliliśmy 
16 goli, chłopcy zagrali na róż-
nych pozycjach. Wymusiło to na-
ukę wielu elementów w różnych 
sytuacjach boiskowych. Mecz na 
plus, dalej twierdzę, że zawodnicy 
z każdym meczem będą grali le-
piej – ocenił trener Sut.  ever

2. kolejka łódzkiej ligi okręgo-
wej orlików E1: 
 RKS Lechia 1923 Tomaszów 
Mazowiecki – MuKS Peli-
kan-2008 Łowicz 14:4 (0:0, 3:2, 
6:0, 5:2); br.: 14 (18, 23, 24, 31, 32, 
34, 40, 41, 42, 46, 49, 51, 54, 58) 
– filip Miazek (20), Szymon gawlik 
(26) i witold Matusiak 2 (50 i 52)

1. lechia Tomaszów Mazowiecki (3) 2  6  25-14

2. TMrf widzew łódź (1)  2  6  15-6

3. MlKS widok Skierniewice (2)  2  6  15-8

4. UKS warta Sieradz jr (4)  2  0  11-17

5. Spn diament zduńska wola (5)  2  0    8-16

6. MuKS Pelikan-2008 Łowicz (6)  2  0    9-22

3. kolejka skierniewickiej j ligi 
okręgowej orlików E1: 
 LKS Orzeł Nieborów – MuKS 
Pelikan-2008 Łowicz 7:16 (2:3, 
3:6, 1:3, 1:4); br.: 7 (6, 10, 16, 28, 
30, 41 i 48) – filip Sikora 3 (4, 27 
i 54), Artur boryna 2 (10 i 17), da-
wid zajączkowski (12), Jakub bryk 
2 (18 i 58), Jakub gielniewski (24), 
Jakub Markus (26), Kuba Koniutis 
4 (34, 40, 45 i 46), paweł fabiszew-
ski (53) i wojciech bogus (60)

1. glKS laktoza łyszkowice (1)  3  6  23-17

2. MUKS pelikan-2008 łowicz (3)  2  4  25-16

3. lKS pogoń bełchów (4)  3  4  24-21

4. glKS Sierakowianka Sierakowice(2) 2  3    6-9

5. lKS orzeł nieborów (5)  2  0  12-27

Drużyna Pelikana-2008 wysoko przegrała w Tomaszowie Mazowieckim.

Piłka nożna | ii liga wojewódzka trampkarzy c1

Podział punktów rocznika 2004
Remisem tym razem zakoń-

czyło się spotkanie MUKS Peli-
kan Łowicz 2004 z Borutą Zgierz. 
Spotkanie zakończyło się remi-
sem 2:2, a autorami goli dla łowic-
kiego zespołu byli Antoni Knera 
oraz Kacper Styszko. 

– Swoje założenia realizuje-
my bardzo dobrze przez pierwsze 
dziesięć – piętnaście minut. Pro-
wadzimy grę, wszystko wygląda 
świetnie. Jestem spokojny. Potem 
strzelamy bramkę, mamy wszyst-
ko pod kontrolą, a później nagle 
wkradają się nerwowe zagrania, 
nerwowe sytuacje. Przeciwnik to 
widzi, zaczyna czuć swoją szan-
sę i po jednym z błędów w braku 
komunikacji pomiędzy bramka-
rzem a obrońcą mamy rzut kar-
ny. Jest 1:1 i od tego momentu 
ten mecz staje się brzydki. Staje 

się meczem walki, mało pomysłu 
na granie, więcej walki o piłkę i 
tak to wygląda do końca pierw-
szej połowy. W drugiej połowie 
podobnie. Staramy się troszecz-
kę wyjść wyżej, ale to różnie wy-
chodzi. Jednak przede wszystkim 
jest to mecz walki w środku pola. 
Jedna z sytuacji przeciwnika, nie-
fortunne odbicie piłki od naszych 
obrońców, spada piłka pod nogi 
napastnika i w sytuacji sam na 
sam z bramkarzem i strzela nam 
bramkę. Ale my jesteśmy aktyw-
ni cały czas, dążymy do wyrów-
nania. Udaje się nam to po jednej 
z ładniejszych akcji w drugiej po-
łowie. Udaje nam się wyprowa-
dzić fajną akcję przez środek do 
bocznego pomocnika. Styszko 
świetnie zachowuje się, przekła-
da piłkę do prawej nogi i uderza 

nie do obrony – mamy 2:2.  Ale 
ten mecz od 15. do ostatniej mi-
nuty spotkania był typowym me-
czem walki. Może nie najładniej-
szym, ale zaangażowanie było 
duże, waleczność. Trzeba tutaj 
pochwalić zawodników, szcze-
gólnie jednego. Nie chcę wyróż-
niać, ale zawodnicy będą wie-
dzieli o kogo mi chodzi, jeden 
taki w szczególności bardzo wal-
czył i nakręcał zespół i chwała 
mu za to. Natomiast cieszy jed-
no – twierdza Łowicz w roczni-
ku 2004 od roku jest niezdobyta. 
I to się nam udało. Szkoda, że nie 
udało się tego zrealizować trze-
ma punktami tylko jednym. Ale 
cóż, trzeba cenić ten jeden punkt 
i szukać dalej w następnych me-
czach – ocenił trener Paweł Kut-
kowski.  ever

5. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1: 
 MuKS Pelikan-2004 Łowicz – 
MKP Boruta Zgierz 2:2 (1:1); br.: 
Antoni Knera (9) i Kacper Styszko 
(53) – bartosz pietrzak (19 karny) i 
Kacper Kapeliński (44)
Pelikan-2004: Krystian Tomasz-
kiewicz – fabian pliszka, piotr 
Strycharski, filip Stobiecki, filip 
Marszałek – Kacper Stępień, Mate-
usz gozdowski – Kacper Styszko, 
bartosz Tomaszkiewicz, łukasz 
pięta – Antoni Knera. na zmianę 
wchodził: radosław chrząszcz – 
Mateusz Motyl, dawid Szachogłu-
chowicz i błażej Kozłowski.

1. Sl SAloS róża Kutno (1)  4  12  29-2

2. lKS ceramika opoczno (4)  5  12  15-5

3. UKS warta Sieradz jr (2)  4    9  13-11

4. MUKS pelikan-2004 łowicz (3)  4    7  10-6

5. Sp widzew łódź (5)  3    6    8-5

6. MKp boruta zgierz (6)  5    4  12-17

7. Mazovia rawa Mazowiecka (7)  4    0    2-15

8. glKS laktoza łyszkowice (8)  5    0    0-28

Piłka nożna | Skierniewicka liga żak f2

Soccer Kids 2011 
w bardzo dobrej formie

Zawodnicy UKS Soccer Kids 
Łowicz z rocznika 2011 w minio-
ny weekend, a dokładnie w nie-
dzielę 16 września wzięli udział w 
drugim turnieju organizowanym 
przez OZPN Skierniewice. Zespół 
trenera Filipa Ziółkowskiego po-
nownie wystąpił w dwóch druży-
nach – UKS Soccer Kids i Olim-
pii Niedźwiada, z którym Soccer 
Kids współpracuje.

Tym razem rywalizacja toczy-
ła się w Skierniewicach, na obiek-
tach Widoku, który był gospoda-
rzem turnieju. Zespół UKS Soccer 
Kids nie miał sobie tego dnia w 
Skierniewicach równych. „Soc-

cerwocy” rozegrali sześć spotkań 
z czego wszystkie zakończyły 
się wysokimi wygranymi Soccer 
Kids. Same wygrane nie są naj-
ważniejsze, ale radość dzieci, któ-
rzy podczas tych sześciu spotkań 
aż 36 razy cieszyli się ze strzelo-
nych goli! Dobrze spisali się rów-
nież gracze Olimpii którzy zano-
towali zwycięstwa jak i minimalne 
porażki, ale radość zawodników 
również była duża.

Gospodarzem kolejnego turnie-
ju jest UKS Soccer Kids, a turniej 
odbędzie się w najbliższą sobotę 
22 września od godziny 9:00 na 
boisku w Niedźwiadzie.  ever

Koszykówka | przygotowania do sezonu w i lidze koszykówki męskiej

Księżacy wysoko pokonali 
ŁKS Łódź 

Piąty mecz sparingowy zagrali 
koszykarze zespołu Księżak Syn-
tex Łowicz. Podopieczni trene-
ra Roberta Kucharka, którzy już  
w sobotę, 29 września, zaczną se-
zon w I lidze koszykówki, zmie-
rzyli się z drugoligowym ŁKS 
AZS UŁ SG Łódź. Nasz zespół nie 
dał większych szans ekipie trenera 
Piotra Zycha, wygrywając 98:66. 
Ten pojedynek wyraźnie poka-
zał jaka jest różnica poziomów  
w I i w II lidze. Nasz team zdecy-
dowanie dominował na parkiecie 
hali OSiR nr 1 i rywale momenta-
mi byli bezsilni. 

Łowiczanie bardzo dobrze roz-
poczęli ten mecz, wygrywając 
pierwszą kwartę 28:15. W drugiej 
odsłonie ŁKS radził sobie naj-
lepiej. Dobrze zrzucał z dystan-
su, całkiem dobrze bronił i nawet 
wygrał kwartę 19:16. Po przerwie 
Księżak Syntex przejął kontro-
lę nad grą i już do końca nie po-
zwolił odebrać sobie prowadzenia, 
wygrywając kolejne kwarty 27:19 
i 27:13.

Na zwycięstwo pracowała cała 
drużyna, ale najskuteczniejszymi 
zawodnikami byli: Mikołaj Sto-

pierzyński – 19 punktów  i Marcin 
Salamonik – 18 pkt. (3x3). Łowi-
czanie popisali się dobrą skutecz-
nością w rzutach za trzy punkty. 
W sumie trafili 14 „trójek” i to był 
ważny element tej wygranej.  

– Liga coraz bliżej i pracuje-
my pełną parą. Coraz częściej gra-
my mecze sparingowe i wyglą-
da to coraz lepiej. Mamy nieraz 
problemy z obroną, koncentracją, 
egzekucją, timingiem, ale myślę,  
że z biegiem czasu będzie wyglą-
dało to coraz lepiej. Mamy jedne-
go zawodnika, który ma cały czas 
kłopoty z plecami (Kacper Kuta), 
a pozostali na razie są zdrowi 
i chętni do pracy. Jest oczywiście 
jakieś przemęczenie, ale poza tym 
wszystko jest w porządku, z czego 
trzeba się cieszyć. – mówi trener 
Kucharek.

 Sparing: KS Księżak Syntex 
Łowicz – ŁKS AZS uŁ SG Łódź 
98:66 (28:15, 16:19, 27:19, 27:13) 
Księżak: Mikołaj Stopierzyński 19, 
Marcin Salamonik 18 (3×3), Arka-
diusz Kobus 13 (2×3), Jan grze-
liński 7 (2×3) i bartosz włuczyński 
6 (2×3) oraz Michał Świderski 10 

(2×3), Mikołaj Motel 10 (2×3), da-
niel nieporęcki 8 (1×3), bartłomiej 
bojko 4, Sebastian dąbek 2 i Mate-
usz gładki 2.

 Terminy przedsezonowych 
gier kontrolnych KS Księżak 
Syntex Łowicz: 2018.08.22-
23 (s/n): 60. Turniej Koszykówki 
Mężczyzn Mazovia cup o puchar 
prezydenta pruszkowa z okazji 
100-lecia odzyskania niepodle-
głości; godz. 13.30: SKK Siedlce 
– KS Księżak Syntex łowicz i godz. 
16.15: elektrobud-investment zb 
pruszków – pKK żubry białystok.

 1. kolejka I ligi koszykówki 
męskiej (2018.09.29-30): KS 
Księżak Syntex łowicz – KK enea 
Astoria bydgoszcz (s, godz. 18.30); 
KK Jamalex polonia 1912 lesz-
no – elektrobud-investment zb 
pruszków (n, godz. 18.00); wKS 
futurenet Śląsk wrocław – KKS 
polfarmex Kutno; gKS Tychy – 
pTg rawlplug Sokół łańcut; SKK 
Siedlce – wKK wrocław; AzS Agh 
Kraków – STK czarni Słupsk; KS 
górnik Trans.eu wałbrzych – KS 
pogoń prudnik; biofarm basket 
poznań – MUKS energa Kotwica 
50 Kołobrzeg.

Księżacy nie dali szans łodzianom w meczu sparingowym.

Motocross | V runda Mistrzostw Strefy centralnej w Motocrossie 

Wizgier wygrywa i zaprasza na tor w Serokach
Motocrossowcy ponownie sta-

ną do rywalizacji na Ziemi Ło-
wickiej. W niedzielę, 23 września, 
odbędzie się V Runda Mistrzostw 
Strefy Centralnej w Motocrossie 
o Puchar Wójta Gminy Łyszkowi-
ce na torze w Serokach. 

Miłośnicy sportów motoro-
wych, dzięki działaczom Łowic-
kiego Klubu Motorowego, będą 
mieli przyjemność znów poczuć 
moc motocykli i przeżyć wiel-
kie emocje. Zapowiada się super 
rywalizacja, na którą zaprasza, 
między innymi, Paweł Wizgier,  
który niedawno zdobył brązowy 
medal Misrzostw Polski w kla-
sie MX Masters. Organizatorzy 
wszystkich kibiców zaprasza-
ją 23 września do miejsco-
wości Seroki. Pierwszy start 
zaplanowany jest na godzinę 
11:20. 

Nasz czołowy zawodnik w kla-
sie MX Master Paweł Wizgier w 
minioną niedzielę rywalizował 
w IV Rundzie Mistrzostw Stre-
fy Centralnej w Motocrossie 
na torze w miejscowości Przy-

byszowy. Łowiczanin był bez-
konkurencyjny i pewnie wygrał 
klasyfikację indywidualną, ry-
walizując z 11 zawodnikami. 
Wizgier w obydwu wyścigach 
wygrywał o blisko minutę z dru-

gim na mecie Tomaszem Droż-
dżem z MKS Ttyb Częstochowa.  
W klasyfikacji sezonu nasz repre-
zentant jest na pierwszej pozycji 
z gronie 23 sklasyfikowanych za-
wodników.  zł

Tak będzie już w niedzielę w Serokach. 
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PROGNOZA POGODY | 20.09.2018 – 26.09.2018

SYTuACJA SYNOPTYCZNA: 
pogodę kształtuje układ wyżowy,  
w sobotę zatoka niżowa. napływa bardzo 
ciepła masa powietrza zwrotnikowego,  
od soboty chłodniejsza polarno-morska.

CZWARTEK – PIąTEK:
Słonecznie, bezchmurnie, miejscami 
zachmurzenie małe, bez opadów  
oraz bardzo ciepło. widzialność dobra.
wiatr południowo-zachodni, słaby, 2-4 m/s.
Temp. max w dzień: + 28 st. c do + 29 st. c.
Temp. min w nocy: + 15 st. c do + 13 st. c.

SOBOTA – NIEDZIELA: ochłodzenie !
zachmurzenie umiarkowane do dużego, 
przelotne opady deszczu oraz ochłodzi się.
widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana. wiatr zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 16 st. c do + 18 st. c.
Temp. min w nocy: + 11 st. c do + 8 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
zachmurzenie umiarkowane do dużego, 
lokalnie przelotne opady deszczu. widzialność 
dobra, w czasie opadów umiarkowana.
wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-7 
m/s. Temp. max w dzień: + 15 st. c do + 17 st. c.
Temp. min w nocy: + 10 st. c do + 8 st. c.

biUro MeTeorologiczne cUMUlUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
pogoda tylko początkowo korzystnie wpływać 
będzie n nasze samopoczucie.  
od soboty biomet niekorzystny.

Piłka nożna | łódzka Klasa b grupa iii

Dobra passa KS Żychlin
W weekend 15-16 września od-

były się spotkania łódzkiej klasy B 
grupy III, drużyny rozegrały me-
cze 3. kolejki ligi. KS Żychlin za-
grał w sobotę na własnym boisku 
przeciwko drużynie LKS Sokół 
Popów. 

Piłkarze z Żychlina wygra-
li mecz 3:1. Coraz lepiej w roz-
grywkach łódzkiej klasy B spisu-
je się zespół KS, który w ostatnich 
trzech meczach zanotował kom-
plet punktów. Po trzech rozegra-
nych kolejkach zespół  z Żychlina 
zajmuje pierwsze miejsce w ligo-
wej tabeli. Bramki dla KS Żychlin 
strzelili: Krystian Zdziarski (2), 
Damian Arkuszewski.

Natomiast Olimpia Oporów 
w niedzielę zmierzyła się na wy-
jeździe z zespołem GKS Byszew. 
Piłkarze z Oporowa pokonali ry-
wala 2:4. Było to pierwsze zwy-
cięstwo w obecnym sezonie dru-
żyny Olimpii. Bramki dla Olimpii 
strzelili: Tomasz Filipiak, Łukasz 
Wawrzyńczak, Patryk Piechocki, 
Michał Szymański.

Następna, 4. kolejka łódzkiej 
klasy B grupy III odbędzie się  
w weekend 22/23 września. KS 
Żychlin zagra w niedzielę na wy-
jeździe przeciwko wiceliderowi 
drużynie Struga Dobieszków. Na-
tomiast Olimpia Oporów w nie-
dzielę zmierzy się na własnym bo-
isku z zespołem LKS Gieczno.  mr

 KS Żychlin – Sokół Popów 3:1
KS Żychlin: Kamil  błęcki, damian 
okupski, damian Arkuszewski, 
Sylwester Józwik, Konrad Materka, 

daniel Szczepaniak, rafał więcek, 
Krystian zdziarski, eryk podczaski, 
błażej Kołaczyński, Krzysztof  ra-
decki, Maciej ryżlak, dawid lis, 
piotr petera, Konrad wróblewski, 
Mateusz Kaźmierczak, Tomasz 
walczewski, paweł wawrzyniak. 
Trener: daniel Szczepaniak, Jan 
ostrowski.

 GKS Byszew – Olimpia Opo-
rów 2:4
Olimpia Oporów: Arek walburg, 
rafał Aniszewski, Tomasz filipiak, 
damian Jabłoński, Mateusz Szar-
łat, Krzysztof Szymański, dawid 
Szymański, Andrzej Szymichowski, 
Michał Szymański,  łukasz waw-
rzyńczak, Tomasz Jędrzejczak, 
Marcin Marczak, Kuba Sierminski, 
Tomasz Klatka, Mateusz Kozłow-
ski, patryk piechocki. Trener: An-
drzej florczak.

Pozostałe mecze:
 Struga Dobieszków – Huragan 
Swędów 5:1
 KP Byszewy – Iskra Góra Świę-
tej Małgorzaty 2:4
 LKS Gieczno – Błękitni Ciosny 
1:7

1. KS Żychlin 3 9 15:3

2. Struga dobieszków 2 6 19:1

3. błękitni ciosny 3 6 15:6

4. Olimpia Oporów 3 4 6:5

5. Kp byszewy 3 4 6:6

6. Sokł popów 2 3 5:5

7. lKS gieczno 2 3 4:8

8. iskra góra Św. Małgorzaty 3 3 4:25

9. huragan Swędów 2 0 3:9

9. gKS byszew 3 0 4:13

Piłka nożna | i liga woj. jun. mł. b2

GKS zbyt mocny  
dla Pelikana 2003

Zespół MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2003 przegrał 
kolejne spotkanie, tym razem  
z GKS Bełchatów 4:2. Nie pomo-
gła obecność Krystiana Kruka, 
wypożyczonego do końca roku 
z KS Pelikan Łowicz napastnika. 
Popularny „Kruczek” dwukrotnie 
wpisał się na listę strzelców, jed-
nak nie przełożyło się to na efekt 
końcowy ponieważ GKS strzelił 
w tym meczu cztery gole.

W spotkaniu od pierwszych 
minut dominował GKS, jednak 
łowiczanie grali ambitnie licząc  
na kontraataki i stałe fragmenty 
gry. Nie udało się zdobyć punk-
tów, a ozdobą meczu było czwarte 
trafienie jednego z graczy GKS-u, 
który popisał się fenomenalnym 
uderzeniem w samo okienko 
bramki Mikołaja Pietrzaka.

– Ciekawy mecz zagrały obie 
drużyny.  Zespół z Bełchatowa to 
drużyna,  która ostatni rok gra-
ła w CLJ i na pewno jej ogranie 
widać było na boisku. My grali-
śmy cofnięci licząc na szybkich 
zawodników  i to akurat nam do-
brze wychodziło. Brakowało cza-
sami lepszego ostatniego podania. 
Bramki, które strzeliliśmy były 
wypracowane. Na pewno dużą siłę 
w formacjach ofensywnych dał 
nam strzelec obu bramek Krystian 
Kruk. Pierwsza bramka po do-
brym kontrataku wespół z Wnu-
kiem. Druga bramka to kapitalne 
podanie prostopadłe Kutkowskie-
go i Kruk kończy pewnie. Mieli-
śmy jeszcze bardzo dobrą sytuację 
bezpośrednio przed bramką dla 
Bełchatowa,  ale po strzale Olaka 
piłka trafia w poprzeczkę. Po od-
biciu od niej Kruk ma piłkę sytu-
acyjną na głowie i niestety nie tra-

fia. Za chwilę przeciwnik strzela 
nam bramkę… Szkoda, bo moż-
na było pokusić się przynajmniej 
o remis – podsumował trener Łu-
gowski.  ever

5. kolejka I liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2: 
 MuKS Pelikan-2003 Łowicz – 
GKS Bełchatów SA 2:4 (1:1); br.: 
Krystian Kruk 2 (39 i 59) – Kacper 
Kondracki (18), Jeremiasz góral-
czyk (50), Kacper Kondracki (66) i 
Kamil Mizera (71)
Pelikan-2003: Mikołaj pietrzak 
– Szymon dębski (45 Mateusz 
Kołaczyk), Kacper olak (71 Adam 
Kosiacki), bartosz wojciechow-
ski, Krzysztof Kłos – Kacper le-
dzion, Jan zagajewski (66 Kac-
per Kosmowski) – Marcel wnuk, 
Sebastian Kutkowski (65 Marek 
piekacz), Jonatan politowicz – Kry-
stian Kruk.

Tabela:
1. gKS bełchatów SA (1)  5  13  13-5

2. AKS SMS łódź (3)  5    9  12-7

3. lKS ceramika opoczno (5)  5    9  14-10

4. UKS SMS łódź (2)  5    9  10-7

5. UKS warta Sieradz jr (6)  5    7    8-9

6. łKS łódź (4)  5    6    6-6

7. Andrespolia wiśniowa góra (7)  5    3    4-13

8. MUKS pelikan-2003 łowicz (8)  5    3    7-17

Krystian Kruk dwoił się i troił.
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Koszykówka | Xiii Turniej o różę Kutna  

Księżak Syntex Łowicz 
trzeci w turnieju w Kutnie

Kolejny etap przygotowań do 
pierwszoligowego sezonu mają 
za sobą koszykarze łowickiego 
Księżak Syntex Łowicz. 

W miniony poniedziałek i wto-
rek nasi zawodnicy zaprezento-
wali w Kutnie, gdzie odbywał się 
XIII Turniej Koszykówki o Różę 
Kutna. Zespół trenera Rober-
ta Kucharka rozegrał dwa dobre 
spotkania i  zakończył rywaliza-
cję na 3. miejscu. 

W poniedziałek koszykarze 
z Łowicza w meczu półfinało-
wym walczyli z ekipą  Future-
Net Śląsk Wrocław. Łowiczanie 
spisywali się bardzo dobrze do 
przerwy, ale ostatecznie prze-
grali  92:91 (21:30, 13:22. 32:17, 
26:22). Po dwóch kwartach nasz 
team prowadził 52:34 i wydawało 
się, że zaliczka 18 oczek będzie 
wystarczająca. Jednak nasz rywal 
zagrał bardzo dobre po przerwie, 
odrobił stratę, wyszedł na pro-
wadzenie i wygrał mecz jednym 
oczkiem. 

Ten mecz był spokojnie do wy-
grania, ale taki jest sport i z tej 
porażki na pewno nasi szkole-

niowcy wyciągną dużo dobrych 
wniosków. 

We wtorek, 19 września łowi-
czanie zagrali o 3. miejsce z eki-
pą SKK Siedlce, która w półfi-
nale przegrała z gospodarzami 
turnieju Polfamex Kutno. Cały 
mecz był wyrównany, ale ostat-
nia kwarta była bardzo dobra w 
wykonaniu podopiecznych tre-
nera Kucharka. Księżacy wygra-
li ostatnią odsłonę 22:9 i cieszy-
li się ze zwycięstwa 70:59, które 
dało im trzeci miejsce w turnieju 
w Kutnie. W meczu finałowym 
Śląsk nie mógł zagrać i w ich 
miejsce pojawiła się ekipa Bio-
farm Poznań, która wygrała mecz 
85:75. 

– To był dla nas pozytyw-
ny sprawdzian, pracujemy nad 
utrzymaniem intensywności 
przez cały mecz. W pierwszym 
meczu ze Śląskiem koncentracji 
starczyło na dwie kwarty. W dru-
gim z SKK Siedlce zagraliśmy 
na dobrym poziomie przez trzy 
kwarty. Takie mecze przed ligą są 
dla nas bardzo cenne. Z meczu na 
mecz nasza gra wygląda lepiej. 

Ale i tak wszystko zweryfikuje 
liga, która rusza już 29 września – 
mówi trener Kucharek.

 FutureNet Śląsk Wrocław – 
Księżak Syntex Łowicz 92:91 
(21:30, 13:22. 32:17, 26:22)
 Polfarmex Kutno – SKK Sie-
dlce 83:80 (24:17, 15:18, 19:23, 
25:22)
Mecz o 3. miejsce: 
 Księżak Syntex Łowicz– SKK 

Siedlce 70:59 (21:14, 17:18, 
10:18, 22:9)
Księżak Syntex: Michał Świder-
ski 14 (2×3) Arkadiusz Kobus 14 
(2×3), Mikołaj Stopierzyński 14 
(2×3), Jan grzeliński 11 (1×3), Mi-
kołaj Motel 5 (1×3) oraz daniel nie-
poręcki 7 (1×3), Sebastian dąbek 
3 (1×3), bartłomiej bojko 2, bar-
tosz włuczński i Mateusz gładki.
Mecz o 1. miejsce: biofarm poznań 
– polfarmex Kutno 85:75. 

Ekipa pierwszoligowego Księżak Syntex z pucharem za trzecie 
miejsce w turnieju w Kutnie.

Motocross | V runda Mistrzostw Strefy centralnej 

Wizgier wygrywa i zaprasza
Motocrossowcy ponownie sta-

ną do rywalizacji na Ziemi Ło-
wickiej. W niedzielę, 23 września, 
odbędzie się V Runda Mistrzostw 
Strefy Centralnej w Motocrossie  
o Puchar Wójta Gminy Łyszkowi-
ce na torze w Serokach. 

Miłośnicy sportów motoro-
wych, dzięki działaczom Łowic-
kiego Klubu Motorowego, będą 
mieli przyjemność znów poczuć 
moc motocykli i przeżyć wiel-
kie emocje. Zapowiada się super 
rywalizacja, na którą zaprasza, 
między innymi, Paweł Wizgier, 
który niedawno zdobył brązowy 
medal Misrzostw Polski w klasie  
MX Masters.  

Organizatorzy wszystkich ki-
biców zapraszają 23 września 
2018 do miejscowości Seroki. 
Pierwszy start zaplanowany jest 
na godzinę 11:20. Wcześniej za-
planowano treningi. Nasz czoło-
wy zawodnik w klasie MX Ma-
ster Paweł Wizgier w minioną 
niedzielę rywalizował w IV Run-
dzie Mistrzostw Strefy Centralnej  
w Motocrossie na torze w miej-
scowości Przybyszowy.

Łowiczanin był bezkonkuren-
cyjny i pewnie wygrał klasyfi-
kację indywidualną, rywalizując  
z 11 zawodnikami. Wizgier  
w obydwu wyścigach wygrywał 
o blisko minutę z drugim na me-
cie Tomaszem Drożdżem z MKS 
Ttyb Częstochowa. W klasyfika-
cji sezonu jest na pierwszej pozy-
cji na 23 zawodników.  zł

Tak będzie już w niedzielę w Serokach.

zb
yS

ze
K

 ł
A

zi
ń

S
K

i

r
o

b
e

r
T 

K
U

c
h

A
r

e
K



www.lowiczanin.info 47    nr 38      20 września 2018

nowy łowiczanin Tygodnik ziemi łowickiej
członek Stowarzyszenia gazet lokalnych

WYDAWCA: 
oficyna wydawnicza „nowy łowiczanin”
waligórscy s.c. w łowiczu
99-400 łowicz, ul. pijarska 3a, tel./fax 46 837-46-57, 
e-mail: redakcja@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 łowicz, skrytka pocztowa 68.
Kontakt w sprawie wydania dla Żychlina i okolic: 
tel. 796-455-333, e-mail: zychlin@lowiczanin.info 

REDAKCJA: 
Redaktor naczelny: wojciech waligórski 
Dyrektor zarządzający: ewa Mrzygłód-waligórska

Dziennikarze: 
dorota grąbczewska, Agnieszka Antosiewicz,
Tomasz bartos, Marcin A. Kucharski, 
Tomasz Matusiak, Mirosława wolska-Kobierecka;
Marcin ranachowski i paweł A. doliński (sport) 

Stale współpracuje: 
mł. asp. Urszula Szymczak (kronika policyjna) 

redakcja zastrzega sobie prawo skracania  
nadesłanych tekstów, zmiany ich tytułów,  
dodawania śródtytułów. 
nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem: (46 837-37-51,  
46 830-34-08), e-mailem (reklama@lowiczanin.info) 
lub osobiście w biurze ogłoszeń, ul. pijarska 3a,  
w pon., wt. i pt. w godz. 7.30-18.00,  
śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych na stro-
nie 36, a także przez stronę www.lowiczanin.info
Skład tekstu własny. 

Druk: Seregni prinTing groUp Sp. z o.o.  
03-796 warszawa, ul. rzymska 18a.

nakład kontrolowany nowego łowiczanina  
7.490 egz. nakład wraz z wydaniem głowieńskim 
(wieści z głowna i Strykowa), też kontrolowanym 
przez zKdp: 9.510 egz.

100%
własności polskiej

Lekkoatletyka | Vii półmaraton dwóch Mostów, 41. bieg lechitów 

Biegaczy z Żychlina nie zabrakło 
w płockim półmaratonie

Już po raz siódmy biegacze  
z całej Polski i nie tylko stawi-
li się na zawodach biegowych  
w Płocku podczas  7. Półmaratonu 
Dwóch Mostów, który odbył się w 
niedzielę, 16 września. Wśród bie-
gaczy byli też obywatele Ukrainy, 
Białorusi, Czech, Kenii, Wielkiej 
Brytanii, czy Holandii. 

W tym roku na starcie im-
prezy stanęło blisko tysiąc osób,  
z których 728 dotarło do mety.  
W płockiej imprezie biegowej 
wzięli też udział Rozbiegani Ży-
chlin, którzy zameldowali się za-
równo na starcie, jak i na mecie 
półmaratonu. 

Tegoroczna trasa 7. Półmarato-
nu Dwóch Mostów została zmie-
niona, w tym również  biegu  
½ Dwóch Mostów (dystans  
11 km). Ze względu na przedłu-
żające się roboty budowlane na 
zaporze bocznej zbiornika Wło-
cławskiego, organizatorzy mu-
sieli zrezygnować z odcinka trasy 
biegów na tym terenie. W związ-
ku z tym wytyczona została nowa 
trasa. 

Zmieniło się również miejsce 
startu, które zlokalizowane zosta-
ło na moście im. Legionów Pił-
sudskiego, zaś meta  na Starym 
Rynku. Zawodnicy mieli do prze-
biegnięcia dwa okrążenia prowa-
dzące przez płockie mosty, łącznie 
ponad 21 km. Trasa tradycyjnie 

była wymagająca. Oczywiście nie 
tylko ze względu na długość, ale 
też liczne podbiegi. Zawody roz-
poczęły się o 8:30, a pogoda była 
wręcz idealna. W tym roku upały 
nie doskwierały biegaczom, ale 
było na tyle ciepło, aby tę imprezę 
zaliczyć do udanych pod wzglę-
dem warunków pogodowych. 

W siódmej edycji Półmarato-
nu Dwóch Mostów bezkonkuren-

cyjni okazali się biegacze z Kenii. 
Zarówno w rywalizacji mężczyzn, 
jak i kobiet Kenijczycy zapełnili 
podium.   mr

 
Rozbiegani Żychlin w 7. Półma-
ratonie Dwóch Mostów:
 Traczyk Łukasz czas: 01:22:44, 
miejsce open: 16, miejsce M: 13 
 Durys Jarosław, czas: 01:32:39, 
miejsce open: 56, miejsce M: 50

 Mamczarek Krzysztof, czas: 
01:50:09, miejsce open: 220, miej-
sce M:203
 Kowalczyk Michał, czas: 
01:52:33, miejsce open: 261, miej-
sce M: 237
 Kajak Agnieszka, czas: 01:53, 
open: 266, miejsce K: 26
 Stelmaszewski Tomasz, czas: 
01:55:56, miejsce open: 314, miej-
sce M: 283

 Stelmaszewska Renata, czas: 
02:11:50, miejsce open: 501, miej-
sce K: 72
Rozbiegani Żychlin w 1/2 Pół-
maratonu Dwóch Mostów:
 Sitkiewicz Paulina, czas: 
01:05:52, miejsce open: 112, miej-
sce K: 28

Rozbiegani Żychlin 41. Bieg Le-
chitów(półmaraton) – Gniezno:
 Mielczarek Krzysztof, czas: 
01:33:28, open: 181, M:169
 Dzięgielewski Andrzej, czas: 
02:21:01, miejsce open: 3034, 
miejsce M: 2280

Grupa Rozbiegani Żychlin podczas 7. półmaratonu dwóch Mostów w płocku.
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Krzysztof Mielczarski i Andrzej Dzięgielewski podczas 41 bieg 
lechitów (półmaraton)– gniezno 2018. 

Piłka nożna |  Młodzieżowe grupy gKS bedlno

Zmagania ligowe młodych piłkarzy GKS Bedlno
W miniony weekend 
młodzieżowe grupy 
piłkarskie GKS Bedlno 
rozegrały kolejne 
mecze ligowe.

W sobotę Młodzicy GKS Bedl-
no (2004) grający w skierniewic-
kiej I lidze okręgowej C1 Tramp-
karz rywalizowali z drużyną Unia 
Skierniewice. Piłkarze z Bedlna 
wysoko wygrali z przeciwnikiem 
1:6. Po trzech kolejkach GKS Be-
dlno zajmuje pierwsze miejsce  
w tabeli ligowej. 

Następna, 4. kolejka rozgrywek 
skierniewickiej I ligi okręgowej 
C1 Trampkarz z udziałem GKS 
Bedlno (rocznik 2004/06), odbę-
dzie się 22 września, a rywalem 
młodych piłkarzy z Bedlna będzie 
zespół Miedniewiczanka Mied-
niewice. 

W niedzielę podczas rozgry-
wek D2 Młodzik grupa 1 druży-
na GKS Bedlno (rocznik 2007) 
na własnym boisku wygrała z 
Olimpią Chąśno 8:1. Bramki dla 
GKS strzelili: Kacper Kraszkie-
wicz (3), Jakub Kostecki (2), Ja-

kub Piórkowski, Dominik Głu-
chowski. 

Podczas następnej, 5. kolejki 
skierniewickiej klasy Młodzik D2 
Grupy I, która odbędzie się 22/23 
września, drużyna GKS Bedlno 
rocznika 2007 zagra mecz wyjaz-
dowy z MUKS Pelikan Łowicz

Natomiast najmłodsza gru-
pa GKS (rocznik 2010) grająca  
w skierniewickiej lidze F1 Żak 
Grupa I przegrała z UKS Soccer 
Łowicz 1:5. Mecz został rozegra-
ny 15 września na boisku w Pnie-
wie. Bramkę dla GKS Bedlno 
strzelił Nikolas Żuchowski.

Następna, 5. kolejka skiernie-
wickiej F1 Żak Grupa I z udzia-
łem GKS Bedlno rocznika 2010 
odbędzie się 22 września, ich ry-
walem będzie drużyna UKS Aka-
demia Piłkarska Łowicz. Spo-
tkanie odbędzie się na boisku  
w Łowiczu.  mr

4. kolejka D2 Młodzik Grupa 1
 GKS Bedlno – Olimpia Chąśno 
8:1
GKS Bedlno (r. 2007): dominik 
głuchowski, filip ignaczewski, 
Jakub Kostecki, Antonii Matusiak, 
Kamil Moździerzewski, Jakub piór-

kowski, Jakub piórkowski, Stani-
sław wachowiak, wiktor Kaczma-
rek, damian Kaźmierczak, Kacper 
Kraśkiewicz, Marcel Szadkowski. 
Trener: Kamil gałązka
 Astra Zduny – MuKS Pelikan 
Łowicz 1:14
 Zjednoczenie Dzierzgów – 
uKS AP Łowicz 0:11

 Widok Skierniewice – unia 
Skierniewice 19:0

1. widok Skierniewice 4 12 64:0

2. MUKS pelikan łowicz 3 9 38:2

3. UKS Akademia piłkarska łowicz 4 7 16:9

4. GKS Bedlno 4 7 16:11

5. Astra zduny 4 6 24:35

6. Unia Skierniewice 4 3 6:43

7. olimpia chąśno 3 0 2:17

8. zjednoczenie dzierzgów 4 0 2:51

3. kolejka I ligi okręgowej C1 
Trampkarz
 unia Skierniewice – GKS Be-
dlno 1:6
GKS Bedlno (rocznik 2004/06): 
hubert Kaczmarek, Jakub Kowal-

czyk, patryk Kowalski, dominik 
Kraśkiewicz, piotr Kubiak, Kacper 
nowacki, patryk Smakowski, do-
minik Tarczyński, Jakub Tarka, 
Mateusz Urbański, gracjan zna-
jewski, wiktor Krystek, Szymon 
nowotniak, bartosz wojda. Trener: 
Kamil gałązka.
 Pogoń Godzianów – Victoria 
Bielawy 1:3
 Orlęta Cielądz – Miedniewi-
czanka (przełożony)

1. GKS Bedlno 3 9 31:2

2. Victoria bielawy 3 6 13:10

3. pogoń godzianów 3 6 11:6

4. Miedniewiczanka Miedniewice 1 0 2:5

5. Unia Skierniewice 2 0 2:15

6. orlęta cielądz 2 0 1:22

3. kolejka F1 Żak grupa 1
 GKS Bedlno – uKS Soccer 
Kids Łowicz 1:5
GKS Bedlno (rocznik 2010): igor 
Adamczyk, Maciej cieniewski, filip 
Jaroszewski, Kacper Szyburski, 
filip Urbański, Konrad pawłowski, 
Szymon Uzarek, nikolas żuchow-
ski. Trener: łukasz gałązka.
 Victoria Bielawy – FOO-BOL-
-AKI Bolimów 4:2

1. Victoria bielawy 4 12 26:4

2. UKS Soccer Kids łowicz 3 6 27:5

3. foo-bol-AKi bolimów 3 6 8:4

4. Unia Skierniewice 3 3 10:18

5. UKS Akademia piłkarska łowicz 3 0 2:19

6. GKS Bedlno 4 0 5:28

Najmłodsi piłkarze GKS Bedlno (czerwone koszulki) grający w skierniewickiej lidze f1 żak grupa i.
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Biegaczy z Żychlina
nie zabrakło
w Płocku i w Gnieźnie. str.  47

Dobra passa
KS Żychlin
w łódzkiej klasie B. str. 46

Piłka nożna | łódzka iV liga

KS Kutno na pozycji wicelidera
W miniony weekend zespół KS 

Kutno rozegrał dwie kolejki ligo-
we. W środę 12 września druży-
na KS podejmowała na własnym 
boisku rezerwy Pelikana Łowicz. 
Kutnianie musieli uznać wyż-
szość rywala przegrywając mecz 
1:2. Honorową bramkę zapisał 
na swoim koncie Dorian Skwara. 
Była to pierwsza porażka Druży-
ny KS w sezonie 2018/2019.

Podczas 8. kolejka IV łódz-
kiej ligi która odbyła się w sobo-
tę, 15 września, zespół KS Kutno 
zagrał mecz na wyjeździe prze-
ciwko zespołowi Ner Poddębice. 
Podopieczni Dominika Tomcza-
ka wygrali na trudnym terenie 1:0, 
a jedyną bramkę zapisał na swo-
im koncie Adrian Marcioch, po-
konując bramkarza rywali strza-
łem z rzutu wolnego. Gospodarze 
kończyli spotkanie w dziewięciu. 
W 75. minucie czerwoną kartkę 
otrzymał golkiper gospodarzy Ja-
kub Niedomagała, zaś przed koń-
cem z boiska usunięty został Ma-
teusz Stępień. KS Kutno po ośmiu 
kolejkach zajmuje drugie miejsce 
w ligowej tabeli.

Następna, 9. kolejka IV łódzkiej 
ligi odbędzie się w 22/23 wrze-
śnia. KS Kutno zagra na własnym 
boisku przeciwko zespołowi Bo-
ruta Zgierz.   mr

7. kolejka:
 KS Kutno – Pelikan II Łowicz 
1:2
KS Sand Bus: reszka, padzik, 
Kaczor, Kowalczyk, Kobryń, petrov, 
Skwara, wielgus, dębowski, Mar-
cioch, Miarka, Kralkowski, Amro-
ziński, Marcioch, zagajewski, bro-
chocki. Trener: dominik Tomczak

 Andrespolia Wiśniowa Góra – 
Pilica Przedbórz 3:3
 LKS Kwiatkowice – Ceramika 
Opoczno 1:0
 RKS Radomsko – Stal Niewia-
dów 5:0
 Orkan Buczek – Zjednoczeni 
Stryków 2:0
 Pogoń-Ekolog Zduńska Wola – 
Boruta Zgierz 2:0
 Włókniarz Zelów – Ner Poddę-
bice 2:1
 Warta Sieradz – Omega Klesz-
czów 4:2
 Warta Działoszyn – pauza

8. kolejka:
 Ner Poddębice – KS Kutno 0:1
KS Sand Bus Kutno: reszka,  
Sobczak, padzik, Kaczor, Kowal-
czyk, Kobryń, zagajewski n., pe-
trov, wielgus, Skwara, Miarka, Ja-
kubowski, Amroziński, Marcioch, 
brochocki, dębowski. Trener: do-
minik Tomczak
 Pilica Przedbórz – Omega 
Kleszczów 3:1
 Pelikan II Łowicz – Warta Sie-
radz 1:5
 Boruta Zgierz – Włókniarz Ze-
lów 1:1

 Zjednoczeni Stryków – Warta 
Działoszyn 0:1
 Stal Niewiadów – Orkan Bu-
czek 0:0
 Ceramika Opoczno – RKS Ra-
domsko 1:2
 Andrespolia Wiśniowa Góra – 
LKS Kwiatkowice 0:2
 Pogoń-Ekolog Zduńska Wola 
– pauza

Tabela IV łódzkiej ligi piłki noż-
nej po 8. kolejce:

1. rKS radomsko 7 21 23:6

2. KS Kutno 7 18 19:8

3. warta Sieradz 8 17 17:7

4. orkan buczek 7 15 17:4

5. lKS Kwiatkowice 7 15 12:8

6. zjednoczeni Stryków 8 13 12:11

7. Andrespolia wiśniowa góra 7 11 14:11

8. pelikan ii łowicz 8 10 12:20

9. włókniarz zelów 7 10 9:9

10. ner poddębice 8 9 10:18

11. ceramika opoczno 7 9 8:10

12. pogoń-ekolog zduńska wola 7 9 8:10

13. warta działoszyn 7 7 13:17

14. omega Kleszczów 8 5 15:21

15. Stal niewiadów 7 4 4:13

16. pilica przedbórz 8 4 9:16

17. boruta zgierz 8 2 7:19

KS Kutno podczas spotkania 7. kolejki iV łódzkiej ligi z drużyną pelikan ii łowicz.
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Piłka nożna | Skierniewicka A Klasa

Mecz GKS Bedlno 
przełożony

Za nami 4. kolejka skiernie-
wickiej A klasy, która odbyła się 
w sobotę, 15 września. Rywalem 
grających na boisku w Pniewie 
bedlnian miał być zespół Białka 
Biała Rawska. Spotkanie to nie 
doszło do skutku, mecz został od-
wołany, przeniesiony na koniec 
rundy jesiennej. 

Pozostałe mecze zostały ro-
zegrane zgodnie z harmonogra-
mem. Unia II Skierniewice wyso-
ko pokonała Start Złaków Borowy 
8:2 i z kompletem punktów zaj-
muje pierwsze miejsce w tabeli li-
gowej. GKS Bedlno po trzech ro-
zegranych meczach zajmuje piąte 
miejsce. Nie udało się zdobyć 
punktów Laktozie Łyszkowice, 
Startowi Złaków Borowy czy dru-
żynie Daru Placencja. 

Następna, 5. kolejka skier-
niewickiej A klasy odbędzie się 
22/23 września. GKS Bedlno 
zmierzy się na własnym boisku 
z Wolą Wola Chojnata. mr    

4. kolejka skierniewickiej kl. A: 
 GKS Bedlno – Białka Biała 
Rawska – przełożono na 25 listo-
pada (14:00)

 GLKS RZD Żelazna – Laktoza 
Łyszkowice 2:0; br.: Michał połeć 
(14), rafał Stankiewicz (16)
 Dar Placencja – Manchatan 
Nowy Kawęczyn 1:2
 unia Skierniewice – Start Zła-
ków Borowy 8:2
 Astra Zduny – GKS Głuchów 
5:1
 Czarni Bednary – Olimpia 
Niedźwiada 1:1; br.: Arkadiusz 
Sobieraj (16) – dominik wieczorek 
(75)
Wola Wola Chojnata – Rawka 
Bolimów 2:2

Tabela A-klasy:
1. Unia ii Skierniewice 4 12 23:5

2. glKS rzd żelazna 4 10 14:4

3. Manchatan nowy Kawęczyn 4 8 11:8

4. laktoza łyszkowice 4 7 10:5

5. GKS Bedlno 3 6 10:3

6. Start złaków borowy 4 6 7:13

7. wola wola chojnata 4 5 8:8

8. czarni bednary 4 4 6:7

9. olimpia niedźwiada 4 4 7:11

10. Astra zduny 4 4 9:14

11. białka biała rawska 3 3 5:7

12. dar placencja 3 3 5:9

13. rawka bolimów 3 1 2:9

14. gKS głuchów 4 0 3:17

Piłka nożna | Młodzieżowe grupy KS żychlin

Najmłodsi piłkarze KS Żychlin pokonali 
Widzew TMRF

W miniony weekend młodzie-
żowe grupy piłkarskie KS Żychlin 
rozegrały 3. kolejkę w rozgryw-
kach ligowych. 

W sobotę, 15 września,  
w spotkaniu 3. kolejki łódzkiej 
klasy E1 Orlik Grupa V drużyna 
KS Żychlin (2008) pokonali na 
wyjeździe zespół Widzew TMRF 
II 3:4. Była to pierwsza wygrana 
młodych piłkarzy w rozgrywkach 
ligowych. Bramki dla KS Żychlin 
(2008) strzelili: Jakub Wyżyński 
(3), Bartłomiej Fajkowski. Na-
stępna, 4. kolejka łódzkiej E1 Or-
lik Grupa V z udziałem KS Ży-
chlin rocznika 2008 odbędzie się 
23 września, ich rywalem będzie 
drużyna Ner Poddębice. 

W niedzielę, 16 września,  
w spotkaniu łódzkiej klasy Mło-
dzik D1 grupa III, podopieczni 
trenera Łukasza Znyka zmierzy-
li się na wyjeździe z Róża Kutno. 
Piłkarze z Żychlina  przegrali z ry-
walem mecz 3:1. Bramkę  dla KS 
Żychlin rocznik 2006 strzelił Szy-
mon Ratajczyk. 

Podczas następnej, 4. kolejki 
łódzkiej klasy Młodzik D1 Grupy 
III, która odbędzie się 22 września 

2018, drużyna KS Żychlin rocz-
nika 2006 zagra na własnym bo-
isku przeciwko drużynie Świnice 
Warckie. mr

Wyniki 3. kolejki łódzkiej klasy 
Młodzik D1 grupa III:
 Róża Kutno – KS Żychlin 3:1
KS Żychlin (2006): Szymon 
ratajczyk, Szymon Andrzejczyk, 
Kacper drążkiewicz, Stanisław 
florczak, oliwier Martofel, Szy-
mon Kotecki, Kacper wojtalewicz,  
patryk Kaźmierczak, Maksymilian 
roźniatowski, filip Karlikowski. Tre-
ner: łukasz znyk.

 Świnice Warckie – KS Kutno 
0:8
 Victoria Grabów – Sokół II 
Aleksandrów 0:6

Tabela:
1. KS Kutno 3 9 20:1

2. Sokół ii Aleksandrów 2 6 17:1

3. KS Żychlin 3 6 17:6

4. MKS expom Krośniewianka 2 6 9:1

5. róza Kutno 3 3 4:6

6. lKS witonianka 2 0 2:15

7. Świnice warckie 2 0 0:15

8. Victoria grabów 3 0 3:27

Wyniki 3. kolejki łódzkiej klasy 
E1 Orlik Grupa V:
 Widzew TMRF II – KS Żychlin 
3:4
KS Żychlin (2008): Kacper Kry-
stecki, igor florczak, Kamil przy-
bysz, Michał Adamczyk, Jakub 
wyżyński, Mateusz Szczepaniak, 
Antoni Kowalczyk, brajan Kamiń-
ski, bartłomiej fajkowski, Kacper 
płoszaj. Trener: daniel Szczepa-
niak. 

 Stal Głowno – Łódzka Akade-
mia Futbolu I 5:3
 Róża Kutno – KS Kutno 5:2
 uKS Bzura Ozorków – Akade-
mia Piłkarska 81 14:0
 

1. bzura ozorków 3 9 42:1

2. Stal głowno 3 9 14:6

3. róża Kutno 3 6 22:10

4. łódzka Akademia futbolu i 3 3 23:16

5. ner poddębice 1 3 3:0

6. lKS rosanów 1 3 6:5

7. KS Żychlin 3 3 8:20

8. Akademia piłkarska 81 3 3 3:33

9. MKp boruta zgierz iii 0 0 0:0

10. widzew TMrf ii 1 0 3:4

11. MKS Mianów 2 0 0:6

12. KS Kutno 3 0 3:26

Piłka siatkowa
Wkrótce 
rozgrywki 
juniorek

22 września ruszają Wojewódz-
kie Rozgrywki Juniorek. Po raz 
pierwszy będą brać w nich udział 
Juniorki Akademii Volley Team 
Żychlin. Do rozgrywek zgłoszo-
no 10 zespołów podzielonych na 
dwie grupy. System rozgrywek 
został podzielony na cztery rundy. 
Pierwsza runda zasadnicza zosta-
nie rozegrana systemem „każdy 
z każdym” mecz i rewanż.

Pierwszym przeciwnikiem 
Volley team Żychlin będzie zespół 
KS „dziewiątka” Łódź. Mecz zo-
stanie rozegrany w Żychlinie 22 
września.   mr

Skład grupy juniorek:
1. UKS ozorków
2. MUKS libero pajęczno
3. KS „dziewiątka” łódź
4. Volley Team żychlin
5. łKS Siatkówka żeńska ii łódź

SOBOTA, 22 WRZEŚNIA:
 11.00 – Stadion miejski w ży-
chlinie; 4. kolejka D1 Młodzik 
Grupa III; KS Żychlin (rocznik 
2006) – Świnice Warckie
 12.00 – boisko w pniewie;  
4. kolejka Skierniewickiej I Ligi 
okręgowej C1 Trampkarz; GKS 
Bedlno – Miedniewiczanka 
Miedniewice 
 13.30 – boisko w łowiczu;  
5. kolejka Skierniewickiej F1 
Żak grupa 1; uKS Akademia 
Piłkarska Łowicz – GKS Bedlno 
 16.00 – boisko w pniewie;  
5. kolejka Skierniewickiej A 
Klasy; GKS Bedlno – Wola 
Wola Chojnata
 16.00 – boisko w Kutnie; 9. ko-
lejka Łódzkiej IV Ligi; KS Sand 
Bus Kutno – Boruta Zgierz

NIEDZIELA, 23 WRZEŚNIA:
 11.00 – boisko w żychlinie;  
4. kolejka E1 Orlik Grupa V; KS 
Żychlin (rocznik 2008) – Ner 
Poddębice
 11.00 – boisko w dobieszkowie; 
4. kolejka Łódzkiej Klasy B Gru-
pa III; Struga Dobieszków – KS 
Żychlin 
 12.00 – boisko w oporowie;  
4. kolejka Łódzkiej Klasy B Gru-
pa III; Olimpia Oporów – LKS 
Gieczno 

PONIEDZIAŁEK,
24 WRZEŚNIA:
 18.00 – boisko w łowiczu;  
5. kolejka Skierniewickiej D2 
Młodzik Grupa 1; MuKS Peli-
kan Łowicz – GKS Bedlno.


